
Ajuntament de Palafrugell 

 
 
 
ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE 
PALAFRUGELL DEL DIA 27 D’OCTUBRE DE 2011.- 
 
 
  ASSISTENTS : 
 
  Alcalde :  
 
  Senyor JULI FERNÁNDEZ i IRUELA 
 
  Tinents d’Alcalde i Regidors : 
   

Sr.   XAVIER ROCAS i GUTIERREZ 
  Sra. JUDIT ZARAGOZA i LLIRINOS 
  Sr.   JOAQUIM VENCELLS i SERRA 
  Sra.  MARGARITA MAURI i JUNQUÉ 

Sr.   XAVIER RANGEL i MARTINEZ 
Sr.   ALBERT GOMEZ i CASAS 
Sr.   FREDERIC PRATS i ESTEVE 
Sra. MARIA TERESA FRIGOLA i BORRAS 
Sr.   LLUÍS PUJOL i MASCORT 
Sra.  BEGONYA MONTALBAN i VILAS 

  Sr.   SERGI SABRIÀ i BENITO 
  Sr.   XAVIER VILÀ i BONMATÍ 
  Sra. MARIA CARME FARRARONS i TURRÓ 
  Sr.   MÀRIUS LLEDÓ i SALVADOR 
  Sra. NÚRIA RIVAS i MASCARÓS 

Sr.   GUILLEM GENOVER i RIBAS 
  Sra.  ANA RECIO i LOPEZ 
  Sra.  LAURA GALIANA i GARCIA 

Sr.   XAVIER RODRIGO i LOPEZ 
  Sr.    EDUARD GUERRA i CASTILLO 
 
  Secretari: 
 
  Sr.   JORDI TURON i SERRA 
 
  Interventor acctal.: 
 
  Sr.   GUSTAVO TAPIAS i SOLÀ 
 
 
En el Saló de sessions de la Casa Consistorial, es reuneix el Ple de l'Ajuntament, per fer 
sessió ordinària de primera convocatòria, essent les vuit i cinc minuts del vespre del dia 27 
d’octubre de 2011. 
 
Hi assisteixen els qui es relacionen al començament de l’acta. 
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La regidora senyora Margarita Mauri s’incorpora a la sessió quan s’estava tractant el punt 
número 5 de l’ordre del dia, a les 20.15 hores. 
 
Constatada l’existència de quòrum legal, la Presidència obre la sessió. 
 
Abans de començar la sessió intervé el senyor alcalde manifestant que voldria fer dues 
prèvies, que després si volen, els portaveus també podran opinar. Són dues prèvies que 
creu que, com a alcalde, són òbvies. Des de l’últim Ple ordinari fins ara han passat dos 
coneixements que crec que s’han de recollir, per un costat és el segrest de la Montse Serra 
Ridao, per tant, com a alcalde i crec que, com a institució, traslladar el màxim recolzament a 
la família, desitjar que el més aviat possible la Montse estigui entre nosaltres, i també la 
nostra confiança amb que les administracions que estan treballant al respecte facin la feina 
que estan fent i que acabi el més aviat possible aquest episodi. 
I l’altra, crec que també vull recollir almenys l’esperit, que per fi s’ha produït l’anunci de la fi 
del terrorisme a Euskadi, penso que és un tema molt important, tornem o anem per la via de 
la normalitat, esperem, amb la màxima confiança, que això finalment comporti l’abandó 
definitiu de les armes, i per tant, també, des d’aquí el reconeixement  
evidentment, a les víctimes, i també, reconec que queda molt camí per recórrer, per trobar 
l’encaix definitiu de Catalunya i Euskadi, si és que realment s’ha de produir, que aquí hi 
poden haver discrepàncies, amb la resta d’Espanya, però jo només em volia centrar amb el 
fet que, per fi, després de molts anys, crec que la fi del terrorisme s’ha produït, i jo crec que 
és un tema, per mi, i crec recollir que per tot el Consistori, important. Jo ara, com que he fet 
aquestes prèvies, sense que ningú, cap portaveu ho sabés, dono la paraula per si algú vol 
dir alguna cosa al respecte, que ho digui.   
 
Intervé el senyor Sabrià manifestant que creu que tots es sumen a aquestes intervencions 
que ha fet el senyor Alcalde. 
 
 
1.- LECTURA DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-  Aprovació.- 
 
Tot seguit es dóna per llegida l’acta de la sessió anterior, corresponent a la sessió ordinària 
del dia 29 de setembre de 2011, l’esborrany de la qual ha estat tramès a tots els membres 
de la Corporació; i s’aproven. 
 
 
2.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Coneixement.- 
 
Es dóna compte, a l’efecte d’assabentat, de les Resolucions dictades per l’Alcalde 
President, durant el següent període: 
                                                                                                                                              
 Període comprès entre els dies 27 de setembre de 2011 i 26 d’octubre de 2011, 

números en ordre correlatiu creixent de la 2286/2011 a la 2460/2011. 
 
 
3.- SENTÈNCIES.- Coneixement.-  
 
Intervé el senyor Alcalde manifestant que vol fer un incís, tot i que li consta que ja se’n va 
informar a la Comissió Informativa d’Urbanisme, però penso que es bo que doni alguns 
detalls en relació a una sentència que s’ha produït referent al POUM. És una sentència 
recaiguda a demanda de dues entitats que declara nul de ple dret l’acord de la Comissió 
Territorial d’Urbanisme que aprovava de forma definitiva el POUM de Palafrugell. Dir que el 
govern, evidentment, hem analitzat la sentència, hem tingut ja contactes amb la delegació 
d’Urbanisme, i entenem que la sentència bàsicament té fonaments en aspectes formals, 
hem fet ja el recurs de cassació, que pels informes jurídics es pot aixecar d’una manera 
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convincent i donaré els detalls en els que se centra la sentència, bàsicament, per dir que 
l’aprovació definitiva és nul·la de ple dret.  
Primer, en relació a la tramitació d’avaluació ambiental entén que és insuficient perquè 
aplica una normativa que al nostre entendre no es pot aplicar, aplica una normativa estatal 
de la Llei 9/2006, perquè tenia una disposició transitòria que deia que és d’aplicació als 
plans iniciats a partir del dia 21 de juliol de 2004, els treballs previs del nostre Pla s’inicien 
l’any 2003 quan comencem a aprovar els plecs de condicions d’adjudicació dels treballs, per 
tant hem iniciat treballs previs molt abans que aquesta Llei entrés en vigor, per tant, 
entenem que no és d’aplicació, i així ha estat norma en tots els plans urbanístics que la 
pròpia Generalitat ha aprovat durant aquests anys, per tant, és una interpretació que fan els 
serveis jurídics i també que està fent la Generalitat.  
Un altre element que hi ha és que segons la sentencia es vulnera el principi de coherència al 
no ajustar-se al Pla Territorial de l’Empordà. Dir que aquest Pla Territorial de l’Empordà es 
va aprovar el dia 3 d’octubre de 2006, però que també tenia una disposició que deia que no 
afectava als plans que en aquell moment ja s’haguessin aprovat de forma provisional, però 
no només això, sinó que aquest Pla de Palafrugell, el dia 2 d’octubre, per tant, un dia abans, 
ho va aprovar la Comissió d’Urbanisme, per tant, no només ja teníem aprovacions 
provisionals fetes sinó que fins i tot la definitiva d’urbanisme es fa abans que entri en vigor el 
Pla Territorial, per tant entenem que no s’ajusta. 
I l’altre element a què fa referència, segons la sentència, és que no es justifica suficientment 
l’abastament d’aigua i capacitat prevista pel creixement. Aquí, dir el mateix, l’aprovació 
definitiva contempla l’informe de l’ACA, favorable, per tant, és l’ACA la que ha de valorar si 
realment hi havia previsió o no, per tant, creiem que també és un element, com a al·legació, 
per poder recórrer. 
Per tant, en conclusions, tant l’Ajuntament, serveis jurídics, com Urbanisme, hem presentat 
recurs de cassació, i entenem que hi ha arguments suficients com per poder recórrer 
aquesta sentència, per això vull traslladar, sobretot confiança, tranquil·litat, el POUM segueix 
en vigor, la gent que vulgui demanar llicències les pot seguir demanant, al fer cassació vol 
dir que la sentència no és ferma, queda suspesa, i per tant, l’Ajuntament pot seguir treballant 
i aplicant el POUM que en aquest moment està aprovat i en vigor. 
He volgut fer aquest aclariment perquè pensava que era un sentència prou important, i ara, 
si algun grup vol algun aclariment al respecte, cap problema en poder-lo donar.  
 
Intervé el senyor Sabrià manifestant que al seu grup li sembla un tema realment preocupant 
que ens declarin el POUM nul de ple dret, per tant, nosaltres restem en la fase d’estudiar la 
sentència, així que agrairíem tenir permanentment la màxim informació perquè creiem que 
és un tema que és de municipi i no de govern, per tant tenir tota la informació puntualment. 
Aquesta sentència posa en dubte molts convenis, molta feia feta fins ara, i per tant jo crec 
que això fa que tots plegats no puguem estar tranquils, crec que, pel que he parlat amb els 
serveis tècnics, tampoc ho estan, i ens agradaria demanar-li al govern que ens tingui 
permanentment informats sobre aquesta situació. 
 
El senyor Fernández manifesta que així es farà, qualsevol canvi que hi hagi al respecte, 
igual que vaig trucar quan va sortir la sentència, qualsevol canvi que el govern tingui referent 
a aquesta tema us el comunicarem, però jo crec que, de l’informe que aquest matí m’han 
passat els serveis jurídics, prèvia consulta amb els serveis jurídics de la Generalitat, som 
força optimistes. Evidentment hi ha una sentència, no es pot obviar, però els elements 
d’al·legacions són força fonamentats. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
1) VISTA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Gir 
ona en el recurs ordinari número 361/2008, interposat per la senyora Isabel Velasco Torres 
contra  l’acord de la Junta de Govern Local pres en sessió celebrada el dia 23 de maig de 
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2008, pel qual es va desestimar la reclamació de responsabilitat patrimonial de 
l’administració, interposada per la senyora Isabel Velasco Torres, pels danys patits com a 
conseqüència d’una caiguda al carrer Picasso amb la cruïlla de carrer Camí Fondo, a 
Palafrugell, per la qual es desestima el recurs i es confirma l’acord recorregut.  
 
ATESA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona en el 
recurs ordinari número 591/2008, interposat per Lindsay Kennedy Denney i Maria 
Assumpció Girbau Feliu contra les contribucions especials per les obres del Projecte de 
tractament urbà d’un sector del carrer del Puig Guardiola, carrer de la Brisa i carrer del 
Foranell, a Llafranc, per la qual es confirma la procedència de les contribucions especials, i 
es desestima el recurs interposat per les recurrents. 
 
ATESA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona en el 
procediment abreujat número 2/2011, interposat per la senyora Maria Orlindes Nieto 
González i pel senyor Manuel Bonet Maruny contra l’acord de la Junta de Govern Local pres 
en sessió celebrada el dia 29 d’octubre de 2010, pel qual es va desestimar la reclamació de 
responsabilitat patrimonial de l’administració, interposada per la part ara recurrent, pels 
danys materials patits a la tanca del seu habitatge situat al carrer Alfons XII número 1, a 
Palafrugell, com a conseqüència de la distribució de sal pels carrers, durant la nevada 
extraordinària del passat 8 de març de 2010, per la qual es desestima el recurs i es confirma 
l’acord recorregut.  
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Donar-se per assabentat i conforme de les esmentades sentències. 
 
 
2) VISTA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona en el 
recurs ordinari número 131/2007, interposat pel senyor Joan Salgas Font contra  l’acord del 
Ple de l’Ajuntament de Palafrugell, pres en sessió celebrada el dia 27 de desembre de 2007, 
pel qual es va aprovar definitivament l'expedient d'ocupació directa de dues porcions de 
terreny destinades a vialitat, amb una superfície total de vuit-cents setze metres quadrats 
(816 m2), dins de l’àmbit del Polígon B del Pla Parcial del Sector Pa 1.16 “Paratge Can 
Salgues II”, a Palafrugell, per la qual es desestima el recurs interposat pel recurrent, i es 
confirma l’acord recorregut. 
 
ATESA la sentència dictada  pel Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, Secció Tercera, 
en el recurs d’apel·lació número 75/09, interposat per la senyora Maria Asunción Simon 
Agustí contra  la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona, 
per la qual s’estimava el recurs ordinari número 625/2006, en el procediment d’impugnació 
de l’acord de la Junta de Govern Local pres en sessió celebrada el dia 10 d’agost de 2006, 
que va disposar l’enderroc de les obres fetes, sense la corresponent llicència municipal, per 
la recurrent, i contra l’acord de la Junta de Govern Local pres en sessió celebrada el dia 28 
de setembre de 2006, que va desestimar el recurs de reposició interposat per la recurrent, per 
la qual es desestima el recurs interposat per l’Ajuntament. 
 
ATESA la sentència dictada  pel Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, Secció Primera, 
en el recurs número 111/2008, interposat per l’Associació Aritjol i la Coordinadora Salvem El 
Crit contra el POUM de Palafrugell, per la qual s’estima, en part, el recurs presentat, 
declarant la nul·litat de ple dret dels acords d’aprovació definitiva del POUM de dates 2 
d’octubre i 21 de desembre de 2006 i desestimant les altres pretensions de la part recurrent. 
 
ATÈS l’informe de la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres públiques, 
serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 17 d’octubre de 2011. 
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El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Donar-se per assabentat de les esmentades sentències. 
 
 
4.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Ratificació: a) Nomenament de lletrat dels serveis 
jurídics municipals i nomenament de procurador. b) Nomenament per comparèixer i 
personar-se l’Ajuntament davant de jutjats.  
 
VISTA la Resolució de l’Alcaldia número 2088/11, de data 8 de setembre de 2011, per la 
qual es va nomenar al lletrat dels serveis jurídics municipals, senyor Ramon Ràfols Pascual, 
per representar i defensar aquest Ajuntament davant del Jutjat Contenciós Administratiu 
número 2 de Girona, en el procediment abreujat número 304/2011, interposat per part del 
lletrat senyor Juan José Llamas Romay, en nom i representació del senyor JAIME 
TALAVERA RUEDA, contra la Resolució de l’Alcaldia número 1153/2011, de data 12 de 
maig de 2011, per la qual es va desestimar la sol·licitud, de l’ara recurrent, de compensació 
de cent vint-i-sis hores treballades en excés durant l’any 2010. 
 
ATESA la Resolució de l’Alcaldia número 2262/11, de data 23 de setembre de 2011, per la 
qual es va nomenar al lletrat dels serveis jurídics municipals, senyor Ramon Ràfols Pascual, 
per representar i defensar aquest Ajuntament davant del Jutjat Contenciós Administratiu 
número 2 de Girona, en el recurs ordinari número 294/2011, interposat per part de la 
procuradora dels tribunals senyora Gregoria Tuebols Martínez, en nom i representació de la 
societat DORNIER, S.A., contra l’acord de Junta de Govern Local pres en sessió celebrada 
el dia 15 d’abril de 2011, pel qual es va desestimar el recurs de reposició interposat per la 
societat ara recurrent, contra la liquidació d’IBI corresponent als anys 2007, 2008, 2009 i 
2010. 
 
ATESA la Resolució de l’alcaldia número 2276/11, de data 26 de setembre de 2011, per la 
qual es va nomenar al lletrat dels serveis jurídics municipals, senyor Ramon Ràfols Pascual, 
per representar i defensar aquest Ajuntament davant del Jutjat Contenciós Administratiu 
número 1 de Girona, en el procediment abreujat número 335/2011, interposat per part de la 
procuradora dels tribunals senyora Rosa Boadas Villoria, en nom i representació de la 
senyora SUSANA GARCIA MORENO, contra l’acord que desestima la reclamació de 
responsabilitat patrimonial de l’administració formulada per la recurrent en relació als danys 
soferts pel seu vehicle Peugeot 207 matrícula 9523FCZ el 10 d’octubre de 2010 al carrer 
l’Escala número 22 del nucli de Palafrugell. 
 
ATESA la Resolució de l’Alcaldia número 2287/11, de data 27 de setembre de 2011, per la 
qual es va nomenar al lletrat dels serveis jurídics municipals, senyor Ramon Ràfols Pascual, 
per representar i defensar aquest Ajuntament davant del Jutjat Contenciós Administratiu 
número 1 de Girona, en el recurs ordinari número 318/2011, interposat per part de la 
procuradora dels tribunals senyora Esther Sirvent Carbonell, en nom i representació del 
senyor JOSEP MARIA SELGA JORBA i de la senyora ADORACIÓN PÉREZ ALARCÓN, 
contra la desestimació presumpta per silenci administratiu del recurs de reposició interposat 
davant l’Ajuntament de Palafrugell, en data 16 de desembre de 2010, contra l’acord de data 
28 d’octubre de 2010, d’aprovació definitiva de la revisió del text refós del projecte d’obres 
d’urbanització del carrer Xarembeco, a Llafranc. 
 
ATESA la Resolució de l’Alcaldia número 2302/11, de data 29 de setembre de 2011, per la 
qual es va nomenar al procurador dels tribunals senyor Pere Ferrer Ferrer i al lletrat dels 
serveis jurídics municipals, adscrit al Col·legi de Girona, senyor Ramon Ràfols Pascual, el 
primer per representar i el segon per defensar aquest Ajuntament davant del Jutjat de 
Primera Instància número 3 de La Bisbal d’Empordà, en el procediment ordinari número 
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676/2011, Secció B, interposat per la societat Ignifugacions Generals, S.L. contra la societat 
Floret, S.L. i l’Ajuntament de Palafrugell.  
 
ATESA la Resolució de l’Alcaldia número 2303/11, de data 29 de setembre de 2011, per la 
qual es va nomenar al lletrat dels serveis jurídics municipals, senyor Ramon Ràfols Pascual, 
per representar i defensar aquest Ajuntament davant del Jutjat Contenciós Administratiu 
número 1 de Girona, en el recurs ordinari número 380/2011, interposat per part de la 
senyora Marta Ayllón Martín, advocada en cap de l’estat, en nom i representació de la 
DELEGACIÓ DEL GOVERN A CATALUNYA, contra la desestimació presumpta per silenci 
administratiu del requeriment efectuat per la Delegació del Govern a Catalunya, perquè 
aquest Ajuntament fes onejar la bandera espanyola al balcó de l’edifici consistorial. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Ratificar les esmentades resolucions. 
 
 
5.- RÈGIM DE SESSIONS DEL PLE.-   Aprovació.- 
 
Intervé el senyor alcalde manifestant que aquesta és una proposta que ja alguna vegada, a 
la Junta de Portaveus, s’havia proposat discutir, i s’havia intentat trobar el millor dia. És 
evidentment que la proposta de canvi la fa el govern perquè al propi govern li interessa, 
perquè un dels seus components, els dijous és un dia que li és difícil assistir-hi, donat que hi 
ha sessions plenàries al Parlament de Catalunya, per tant, la nostra obligació, com a govern, 
és garantir que tots puguem assistir al plenari. Després de diferents converses, entenem que 
el dimarts és el dia que pot anar millor a tothom, encara que acceptem que donat que el 
primer dia que es va preveure va ser el dijous, entenem que això impliqui algun canvi en 
algun grup, però bé, ja dic, feia una parell de mesos que ho volia portar, i finalment s’ha 
optat perquè sigui amb efectes del ple de novembre. L’única afectació que té a nivell de 
dates és la Junta de Portaveus, que s’avança un dia, al dimecres, la resta quedaria igual, la 
Comissió d’Urbanisme el dilluns abans, i el dimarts abans Règim Interior i Hisenda i Serveis 
a les Persones, i evidentment el Ple que passaria de l’últim dijous de mes a l’últim dimarts de 
mes, també a les vuit del vespre. 
 
- senyora Rivas: Evidentment, com vostè ha dit, senyor Alcalde, aquesta és una decisió de 
govern i vostès decidiran el canvi de dia del plenari, però nosaltres els anunciem, com a 
grup, la nostra abstenció. Nosaltres no estem d’acord amb aquest canvi de dia, vostè ho ha 
manifestat abans, suposa modificar moltes coses a nivell de grup nostre, i a nivell de 
reunions, i ens suposa un esforç realment important aquest canvi de dia, però com li deia 
abans, vostès són el govern i vostès decideixen. 
  
- senyor Sabrià: Només dir que efectivament cal votar-ho, i que Esquerra ja va mostrar, des 
del primer dia, que aquest canvi el perjudicava, en tot cas, ens abstindrem ja que el govern 
pot prendre la decisió. 
 
- senyor Fernández: Només agrair la postura dels diferents grups. A la senyora Rivas dir-li 
que és evident que això és una opció de govern, però li vull recordar que jo estic molt agraït 
que el govern anterior canviés del dimecres al dijous perquè jo pogués assistir als plenaris, i 
vaig ser jo que ho vaig demanar, tot i que durant set o vuit mesos en varen estar parlant, 
però jo he de manifestar el meu agraïment perquè l’anterior govern va optar per canviar-ho. 
Ara, evidentment, el govern actual, fa la mateixa opció perquè hi un component que té difícil 
assistir-hi els dijous, per tant, amb aquestes matisacions, si us sembla, posarem a votació la 
proposta. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència:   
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1. Atès l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament, el dia 7 de juliol de 2011, que literalment diu: 
 
Primer.- Fer les sessions ordinàries del Ple de la Corporació l’últim dijous de cada mes, a 
les vuit del vespre. 
 
Segon.- Per Decret d’Alcaldia es pot modificar el dia i l’hora de les sessions de la Junta de 
Govern Local i Junta de Portaveus. 
 
Tercer.- Els portaveus dels grups municipals a l’oposició, podran participar com a convidats, 
amb veu i sense vot, a la Junta de Govern Local, si bé no percebran cap retribució per 
assistència efectiva. 
 
2. Atès que cal establir un nou règim de sessions del Ple, a efectes de coordinació i possible 
assistència de determinats regidors, canviant l’últim dijous del mes per l’últim dimarts del 
mes. 
 
3. Atès el que estableix l’article 21.1 del Reglament Orgànic Municipal de Palafrugell, 
conforme l’establiment de la periodicitat de les sessions del Ple, correspon modificar-les a 
aquest mateix òrgan. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, les senyores Montalban i Frigola (CiU), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), i 
el senyor Guerra (PxC), total catorze vots a favor; i les abstencions dels senyors Sabrià, Vilà, 
Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les senyores Rivas i Recio i del senyor Genover 
(Entesa), total set abstencions: 
 
Primer.- Fer les sessions ordinàries del Ple de la Corporació l’últim dimarts de cada mes, a 
les vuit del vespre. 
 
Segon.- Notificar el present acord als portaveus dels grups municipals i als secretaris de les 
comissions informatives i Junta de Portaveus. 
 
 
6.- ORDENANÇA REGULADORA DE L’ADMINISTRACIÓ ELECTRÒNICA DE 
L’AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL.- Aprovació inicial.- 
 
Intervé la senyora Zaragoza manifestant que la introducció de les eines TIP a l’organització 
administrativa ha portat aquests darrers anys a posicionar les administracions públiques i 
entenem que l’Ajuntament de Palafrugell és un d’ells, i especialment en la direcció 
d’aprofundir en els principis que l’ordenament jurídic administratiu ha recollit tradicionalment, 
que és eficàcia, eficiència en l’actuació administrativa, coordinació i, de forma molt rellevant 
pel que fa a aquest text, transparència i millor servei a la ciutadania. En aquest sentit, 
l’aprovació d’aquesta ordenança pretén garantir un ús efectiu de les eines electròniques per 
millorar la seva actuació administrativa i els seus serveis, facilitar les administracions amb la 
ciutadania, les empreses i altres administracions públiques i entitats, i en definitiva, propiciar 
un millor exercici dels seus drets i deures. Amb l’aprovació d’aquesta ordenança, en aquest 
procés d’incorporació, també es posen en marxa tots els components i els mòduls comuns 
de l’administració electrònica, que són necessaris en l’ordenança per després desplegar-los 
via electrònica, que són el registre, la seu electrònica, la notificació, l’expedient digital, l’arxiu, 
etc. En aquest sentit, l’Ajuntament de Palafrugell és un dels pioners i s’ha agafat com a 
Ajuntament per fer la prova pilot per tenir la seu electrònica, entenent que és molt important 
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que aquest Ajuntament faci la prova pilot d’aquesta seu, i entenent que fem un pas molt 
endavant aprovant l’ordenança per tenir una administració electrònica de cara a l’any vinent. 
 
- senyora Rivas: Entenem que aquesta ordenança és fruit del treball realitzat per l’anterior 
equip de govern, en especial pel regidor senyor Màrius Lledó, amb tota la implantació 
electrònica a dins l’Ajuntament. Entenem així mateix que és una ordenança molt tècnica i que 
estem en el moment de l’aprovació inicial, per tant, donat que és l’aprovació inicial, donat que 
és tècnica, estem en aquests moments acabant de llegir-la i en aquests moments els hi 
manifestem el nostre vot d’abstenció, tot i que contents que portin a aprovació aquesta 
ordenança. 
 
- senyor Lledó: Agrair les paraules de la senyora Rivas i agrair també les paraules de la 
senyora Zaragoza, que quan ha dit pioner, és evident que no pot ser feina d’un dia i per tant 
és una feina que ha vingut d’aquests quatre darrers anys, i que esperem que li doni 
continuïtat. Jo voldria fer esment també, com ha fet la senyora Rivas, que el nostre grup 
votarà l’abstenció perquè quan nosaltres, en el primer plenari del mes de juliol, vàrem 
demanar que s’aprovés un calendari de desplegament de la seu electrònica o dels mitjans 
electrònics a l’Ajuntament de Palafrugell, quan es va aprovar aquest calendari, el mes 
d’agost, plenari al que jo no vaig poder assistir, no hi havia l’aprovació de la seu electrònica, 
però bé, en qualsevol cas, jo ja havia afirmat en el ple de juliol que el primer tràmit que 
s’havia de fer era posar en marxa la seu electrònica, però tot i això la nostra abstenció no és 
per aquest fet, sinó que és pel fet que l’ordenança, com molt bé sap la senyora Zaragoza, és 
una còpia de la que existeix com a model al Consorci Localret, i jo crec que en aquest cas no 
se l’han mirat amb prou detall perquè s’han equivocat en alguna cosa a l’hora de copiar-la, 
perquè en el que és l’exposició de motius vostès fan referència a què l’ordenança ha de 
contemplar dos annexos i aquests no estan incorporats a l’ordenança ni tampoc se m’han 
enviat quan ho vaig demanar, per tant, jo el que els hi demano és que es llegeixin l’exposició 
de motius, que fa referència a què s’han d’incorporar dos annexos, que el primer faria 
referència als tràmits i gestions que estan disponibles electrònicament, i el segon, els tràmits 
municipals que actualment es poden realitzar en altres administracions, i que en qualsevol 
cas, en aquest període que hi ha  entre l’aprovació inicial i la definitiva, o bé modifiquen 
aquesta exposició de motius o bé fan aquests annexos.  
 
- senyora Zaragoza: Aquests annexos no s’han incorporat perquè hem dit que estem en 
prova pilot, ara com ara, en seu electrònica només hi teníem onze tràmits, vuit per particulars 
i tres per empreses, però sembla ser que de cares a final d’any o primers de  l’any vinent, 
tindrem ja els divuit tràmits que es poden fer, aleshores l’annex ha quedat pendent de tenir 
aquests divuit tràmits aprovats i que la prova pilot funcioni, a partir d’aquí, sí que els annexos 
hi quedaran incorporats. L’ordenança també parla del catàleg de tots els tràmits, que ha 
d’estar aprovat per Decret d’alcaldia. Estem pendents de la prova pilot per acabar-ho de 
completar, donat que és l’aprovació inicial hem entès que fora bo no posar-hi els tràmits 
perquè aquests quedaran ampliats, i a finals d’any quedaran incorporats.  
 
- senyor Lledó: Només volia fer un esment, a més d’agrair la resposta de la regidora, que és 
que jo entenc que si s’ha de modificar l’ordenança és un tràmit que és complex però existeix 
una formula per incorporar annexes que, quan s’hagin de modificar, no s’hagi de modificar 
tota l’ordenança. Jo no dic perquè si es fa l’aprovació definitiva, es pot fer amb la 
incorporació d’uns annexos que no continguin tots els tràmits que posteriorment hi hauran, i a 
final d’any es canvia, o quan convingui, i no s’ha de fer tota la tramitació que farem ara.  
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Atès que és atribució del Ple l’aprovació d’ordenances i reglaments municipals, d’acord amb 
el disposat en els articles 22.2.d) de la Llei de bases de règim local (LRBRL), 55 del Text 
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refós de règim local (TRRL), 63 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals 
(ROAS) i 50.3 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 
locals (ROF). 
 
Atès l’esborrany d’Ordenança Municipal reguladora de l’Administració Electrònica de 
l’Ajuntament de Palafrugell, redactada per la Tècnica de Gestió Documental de l’Àrea de 
Secretaria. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, les senyores Montalban i Frigola (CiU), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), i 
el senyor Guerra (PxC), total catorze vots a favor; i les abstencions dels senyors Sabrià, Vilà, 
Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les senyores Rivas i Recio i del senyor Genover 
(Entesa), total set abstencions: 
 
Primer.- Aprovar inicialment l’Ordenança Municipal reguladora de l’Ordenança reguladora 
de l’Administració Electrònica de l’Ajuntament de Palafrugell. 
 
Segon.- Sotmetre l’expedient i el text d’aquesta ordenança a informació pública per un 
termini de trenta dies hàbils, en la forma i als efectes previstos per l’article 63 del Reglament 
d’obres, activitats i serveis dels ens locals (ROAS), (BOP, DOGC, Tauler d’edictes i diari de 
difusió provincial), aprovat pel Decret 179/1996, de 13 de maig. 
 
 
7.- REGLAMENT DEL NOMENCLÀTOR DE CARRERS DE PALAFRUGELL.- Aprovació 
definitiva.- 
 
Intervé la senyora Zaragoza manifestant que el Ple de l’Ajuntament va aprovar inicialment el 
dia 28 de juliol, el reglament del Nomenclàtor, sotmetent-lo a informació pública per 30 dies, 
es va publicar al BOP tal com indica la Llei, al DOGC i al Tauler d’Edictes i no hi ha hagut 
al·legacions, per tant, aprovem definitivament aquest Reglament, però el que sí cal dir és que 
hi ha una modificació que es va fer a instància d’un prec que va fer el senyor Sergi Sabrià en 
el ple del mes de juliol, el qual deia que hi havia la possibilitat de presentar les propostes de 
particulars per instància però que fora bo també tenir la possibilitat de presentar-ho via 
telemàtica. Atès que posem en marxa la seu electrònica i que sé que les noves tecnologies 
són les que han de primar, hem fet la modificació, i ara diu que es podran enviar les 
propostes també a través del web www.palafrugell.cat, i s’ha creat també un formulari de 
nomenclàtor, pel qual es pot fer la proposta directament. 
 
- senyora Rivas: Gràcies per l’aclariment de la senyora Zaragoza, que ja ho hem pogut 
comprovar que estava incorporat, i és per anunciar el nostre vot a favor. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Atès que és atribució del Ple l’aprovació d’ordenances i reglaments municipals, d’acord amb 
el disposat en els articles 22.2.d) de la Llei de bases de règim local (LRBRL), 55 del Text 
refós de règim local (TRRL), 63 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals 
(ROAS) i 50.3 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 
locals (ROF). 
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament de Palafrugell, el dia 28 de juliol de 2011, va aprovar 
inicialment el Reglament del Nomenclàtor de Carrers de Palafrugell, sotmetent-lo a 
informació pública pel període de 30 dies hàbils, publicant-se edicte en el BOP número 165, 
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de 30 d’agost de 2011, al DOGC número 5951 del dia 29 d’agost de 2011, i en el Tauler 
d’Edictes, finalitzant el termini d’exposició al públic el dia 4 d’octubre de 2011. 
 
Atès que dins del termini legal d’informació pública no s’han presentat al·legacions. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Aprovar definitivament el Reglament del Nomenclàtor de carrers de Palafrugell, 
d’acord amb el document annex a aquesta proposta. 
 
Segon.- Publicar el Reglament del Nomenclàtor de carrers de Palafrugell al Butlletí Oficial 
de la Província de Girona, al Tauler d’anuncis de la Corporació i realitzar anunci indicatiu al 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
 
 
8.- CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL: CREACIÓ, COMPOSICIÓ I FUNCIONS.- Aprovació 
definitiva.- 
 
Intervé el senyor Alcalde manifestant que es tracta d’un òrgan nou, consultiu i informatiu 
participatiu no vinculant que el pretén és debatre sobre temes econòmics, social, però també 
urbanístics, per tant, tot i que aparentment pot semblar que hi ha algun òrgan amb el que se 
solapin les activitats, no és un òrgan executiu i és un òrgan de consulta i de participació que 
el govern entén que és bo que hi sigui en uns moments en què caldrà prendre decisions i 
que aquestes està bé que es puguin prendre en funció d’aquest procés de consulta i 
participació. Cal dir que jo vaig parlar amb alguns dels grups i vaig rebre les aportacions que 
va fer en aquest cas el grup d’Esquerra republicana, i entenem que aquí, bàsicament, la 
discussió està en que vostès el que els hi agradaria més seria reformar l’IPEP i que moltes 
d’aquestes funcions les assumeixi l’IPEP. Nosaltres entenem que l’IPEP és un òrgan 
d’execució, és un òrgan que fins i tot té pressupost propi i que en tot cas, no deixem de 
banda que segurament caldrà fer alguns ajustaments a l’IPEP, però entenem que aquest és 
un òrgan totalment independent de l’IPEP, encara que els membres puguin ser els mateixos, 
no tenen perquè ser els mateixos, però en alguns casos poden coincidir, però entenem que 
l’IPEP té unes funcions bàsicament en l’àmbit de la promoció econòmica i que aquest òrgan 
va més enllà, però sobretot la gran diferència és que l’IPEP és un òrgan   executiu, per tant 
té pressupost i pren decisions, i aquest serà un òrgan consultiu, de participació i consulta 
que tindrà, en aquest cas l’Ajuntament, per debatre temes que poden ajudar a transformar el 
nostre municipi tant en l’àmbit, com he dit abans, econòmic, social i urbanístic. Per tant, això 
es va aprovar inicialment el mes d’agost, hem tingut aquests mesos per poder discutir, 
reconec que el grup d’Esquerra Republicana varen fer aquestes aportacions i nosaltres 
vàrem entendre que anul.lar això i refer tot l’IPEP, evidentment no es tractava al nostre 
entendre d’unes esmenes amb aquest Consell sinó que era un esmena a la totalitat, que no 
els hi agradava aquest òrgan i en tot cas, volien que alguna part d’aquestes funcions 
s’incorporessin a l’IPEP o ampliar l’IPEP, això és el que jo vaig entendre o vaig recollir, a 
grans trets, de les esmenes que vostès varen fer, però jo crec que aquí la diferència està en 
que nosaltres el veiem com el que és, un òrgan consultiu i de participació, i vostès ho 
veurien com un òrgan més execució amb un IPEP ampliat, en aquest sentit és on nosaltres 
posem a votació aquest consell, que bàsicament, com he dit abans, és el que es va aprovar 
de forma inicial. 
 
- senyora Galiana: Des del nostre grup anunciem l’abstenció, perquè després d’analitzar 
més a fons aquesta qüestió, no creiem en la creació d’aquest nou òrgan, creiem que com 
més consells, com més òrgans es creen, més complicada és la gestió de l’administració 
perquè l’estem sobre carregant de Consells, d’òrgans, d’Institucions, a més a més que 
lògicament poden generar també unes despeses determinades que en aquest moment hem 
de considerar perquè estem creant un organisme totalment independent de l’IPEP i ja l’IPEP 
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té un pressupost important, pensem que no li veiem el sentit, no li veiem la finalitat i creiem 
també que tenim l’IPEP i que el més lògic és que hi hagi una coordinació i un organisme 
únic que sigui el que reguli totes aquestes qüestions, perquè recordem que les sigles de 
l’IPEP és Institut de Promoció Econòmica i tot el que sigui una fase d’execució com vostè 
senyor Alcalde ens ha manifestat, entraria dins d’aquest àmbit.  No sabem si és que es vol 
buidar de contingut l’IPEP o això pot ser algun tipus de maniobra, com que nosaltres no ho 
veiem clar no volem participar en això i per tant no li votarem en contra però ens abstindrem 
perquè ho posem una mica en quarentena. 
 
- senyor Genover: El nostre grup, el 25 d’agost, quan es va fer l’aprovació inicial, ens vàrem 
abstenir, dic inicial perquè després en els mitjans de comunicació va sortir que ja s’havia 
aprovat el Consell Econòmic i social. Ens vàrem abstenir pel tema dels solapaments, el 
mateix que han dit els nostres companys, entre l’IPEP i aquest futur Consell Econòmic i 
social. Nosaltres, assabentats d’aquesta proposta d’Esquerra Republicana, creiem que 
s’hauria de recollir aquesta voluntat de treballar el tema entre tots, perquè constatem que 
tenim una oportunitat de fer-ho, perquè si tenim dos òrgans hi haurà unes disfuncions entre 
un i altre, tant de persones com de feines, i crec que això fa en contra de l’eficiència i 
l’eficàcia aquests òrgans. Per tant, la nostra posició avui és que es retirés aquest punt de 
l’ordre del dia. 
 
- senyor Sabrià: Bé, jo el que faré una mica és llegir quina era la proposta d’Esquerra, 
perquè no estic d’acord amb el plantejament que fa l’alcalde, crec que des d’Esquerra 
s’havia fet un esforç per trobar un terme mig, per intentar arribar a consensos, per intentar 
caminar junts amb el govern, i que no hem arribat ni a parlar-ne, malauradament, perquè 
directament se’ns ha dit que no ho tindrien en compte. La crítica que fèiem i crec que ja la 
vàrem explicar aquí, és que crear un nou consell era duplicar ens, solapar, i que coincidien 
els seus objectius en molt bona part amb els de l’IPEP, tot i que un fos un òrgan deliberatori i 
l’altre decisori, i per tant, el que toca avui, ens semblava que no era crear nous ens públics 
sinó modernitzar, millorar l’agilitat, com explicava la regidora del PP, i per tant, la nostra 
proposta era retirar el fet de crear un nou consell Econòmic i social, i començar a treballar, 
amb els mateixos objectius, en un nou format de l’IPEP, amb una junta permanent, com al 
que té avui, que es reuneix de manera mensual, i a la vegada crear un consell o una junta 
ampliada que es reunís quan calgués, amb un mínim d’un cop a l’any, que s’hi incloguin tots 
els sectors socials, que s’ampliïn els econòmics i que també hi siguin els vinculats a 
l’ocupació, i per tant, coincidint amb el disseny o amb les persones que proposava el partit 
socialista, també ens sembla que si hem de crear òrgans i ens hem de creure que aquests 
òrgans han de tenir una participació important, no pot ser que creem òrgans deliberatoris 
sinó que les decisions que s’hi prenguin han de ser vinculants pel govern i que en aquest 
punt cal ser valent, que toca liderar processos participatius, perquè creiem que estan 
confonent, el partit socialista, amb aquesta proposta està confonent el que és la participació, 
perquè la participació és obrir processos a la ciutadania, i en aquest cas no és el que estem 
fent, i ja no continuo però crec que hi havia una voluntat de poder-nos asseure, de poder 
parlar, de poder arribar a acords i d’intentar que aquests ens que es pugui crear, i aquestes 
modificacions sobre ens ja existents les poguéssim fer conjuntament, i sembla clar que no hi 
ha la voluntat que sigui així. També ens hauria agradat que haguessin parlat amb alguns 
dels que han de ser els futurs membres i que els hi haguessin demanat l’opinió sobre què en 
pensen de crear nous ens, perquè crec que si hi ha d’haver ciutadans, aquests han d’estar 
motivats i venir-hi amb ganes, i jo crec que duplicar i crear nous ens no és precisament el 
que la ciutadania ens està demanant, i per tant, ho deixem aquí. Ens sembla bé la proposta 
de l’Entesa, si hi hagués voluntat de parlar-ne, i la retiressin, nosaltres hi estaríem, 
evidentment, totalment disposats, si vostès el que volen és continuar endavant, els hi 
haurem de votar en contra, perquè creiem que ni tant sols han fet l’esforç d’intentar apropar 
posicions. 
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- senyor Fernández: Sé que el senyor guerra ha demanat la paraula però li donaré després 
perquè el seu torn era al principi que li tocava, quan jo acabi, en tot cas, com que hi haurà 
un segon torn, vostè el tindrà. 
 
- senyor Sabrià: Sobre aquest tema jo voldria presentar un queixa, jo crec que cadascú ha 
de demanar el torn en el moment que toca i intervenir en aquell moment, i sinó el torn es 
perd, perquè jo crec que aquí s’ha de venir a treballar i treballat, i per tant, el que no es pot 
fer és esperar l’opinió dels altres grups per acabar intervenint al final. Això ja ho vàrem 
discutir àmpliament en el mandat passat, i a nosaltres ens agradaria que els torns es 
respectessin perquè són fruit dels resultats electorals. 
 
- senyor Fernández: Per això no li he donat ara, evidentment ha perdut un torn, perquè ha 
de fer l’ús quan li toca, que és al principi del debat. Bé, jo, evidentment, aquí la discrepància 
bàsica és que per un costat es considera com si hi hagués una duplicitat d’òrgans, com deia 
la senyora Galiana, per l’altre no se li veu sentit perquè es duplica amb l’IPEP, i sembla ser 
que fins i tot algun dels possibles que poguéssim nomenar, si li haguéssim demanat l’opinió, 
potser dirien que estem duplicant entre l’IPEP i aquest Consell Econòmic i Social. El govern 
parteix de la premissa què aquest ha de ser un òrgan consultiu, participatiu i de debat, i que 
evidentment farà propostes i que aquestes propostes, evidentment és suficientment ampli, 
segur que el govern, com a mínim, les ha d’escoltar i incorporar-les, i nosaltres no és que 
estiguem fent aquest expedient per intentar cobrir l’expedient, perquè vostès que han 
governat també saben com són els processos participatius, que n’han fet alguns, i si volen 
podríem fer llista del que s’ha incorporat en alguns processos participatius del que la gent a 
vegades hi diu, a vegades es fan processos participatius però no sempre es recull tot el que 
la gent manifesta, i podríem fer llista d’alguns projectes. Per tant jo crec que aquí la 
diferència substancial està entre l’IPEP, que és un òrgan executiu, que pren decisions i a 
més a més executa un pressupost concret, i aquest òrgan que és més un òrgan de debat, de 
deliberació i de consulta, perquè a més a més els seus membres són molt diferents, en 
aquest òrgans nosaltres hi incorporem fins i tot els representants de les associacions de 
veïns, representants de totes les entitats professionals i empresarials de la Vila, és a dir, va 
més enllà del propi IPEP, aleshores nosaltres no veiem que hi hagi un problema que 
estiguem solapant activitats, senzillament és un òrgan que si el govern decideix demà, fer 
una modificació important del planejament urbanístic, nosaltres convocarem aquest Consell 
perquè doni el seu parer sobre aquesta modificació important que volem fer del planejament 
urbanístic. Penso que és totalment compatible amb l’IPEP. Per tant, si estiguéssim d’acord 
en què, per un costat l’IPEP ha de fer tasques executives, com li pertoca,  i que hi ha d’haver 
un Consell Econòmic i Social amb més tasques de debat, de reflexió i participació, si és així, 
jo estaria d’acord en deixar-ho sobre la taula. Ara bé, si partim de la base que s’ha de 
refundar l’IPEP i anul.lar això, no estic d’acord en deixar-ho sobre la taula. Jo estic d’acord 
en avançar amb aquests dos esquemes, l’IPEP com a òrgan executiu i segurament caldrà 
també adaptar-lo i tenir un òrgan, a la vegada, consultiu i de debat molt més ampli. Si voleu 
anar per aquesta via jo estic d’acord en deixar-ho sobre la taula, ara bé, si la vostra proposta 
és que no volen aquest òrgan i volen, en tot cas, que sigui l’IPEP ampliat, executiu, 
evidentment estem parlant de dues coses diferents, substancialment diferents, i no es tracta 
que nosaltres, amb això, no estiguem amagant o encobrint una modificació de l’IPEP, no, 
l’IPEP segurament caldrà adaptar-lo, perquè estem veient també el seu funcionament i 
caldrà ajustar-lo a les prioritats que en aquest moment el govern li vulgui donar, però aquest 
òrgan no és per res, un avís que l’IPEP s’ha d’anul.lar o s’ha d’eliminar, ni molt menys. Per 
tant, jo, igual que Entesa fa aquesta proposta de deixar-ho sobre la taula, jo estic disposat a 
fer-ho si partim de la premissa que l’IPEP ha de ser l’òrgan executiu i el Consell consultiu ha 
de ser l’òrgan de consulta, participació i debat de temes importants, més enllà de l’IPEP. Jo 
a l’IPEP no hi puc portar un debat sobre el planejament urbanístic perquè no li pertoca a 
l’IPEP com a tal, entenc que aquí sí que li pertoca aquest tipus de debat, però si partim 
d’aquesta premissa, torno a repetir, ho deixem sobre la taula, però sinó fem això, el govern 
ho posaria a votació i treballaríem en la línea del que el govern ha decidit. 
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- senyor Guerra: En primer lloc, no veig el problema de la duplicitat, no ho entenc, tal i com 
ho acaba d’explicar, per tant, el meu vot serà a favor de la seva proposta. 
 
- senyora Galiana: Nosaltres creiem que quan parlem de temes econòmics i més en els 
moments en què ens trobem, que són uns moments difícils, han de ser òrgans efectius i 
àgils. Pensem que l’agilitat i l’efectivitat es contradiu amb la creació d’òrgans independents, 
encara que puguin ser col.laboradors i puguin anar coordinats, no deixa que estem parlant 
de separar una gestió que finalment sigui que el Consell aquest que pretenen crear sigui un 
òrgan participatiu, consultiu i de debat, no deixa que al final el que pretenen és que aquest 
òrgan tingui unes finalitats positives econòmicament per la població de Palafrugell, i l’IPEP, 
en principi també va ser creat amb aquesta finalitat. Que evidentment, vostès creuen que 
per arribar a fer polítiques econòmiques positives per Palafrugell han de dividir el que serien 
les gestions pròpies i fer-ho a través de dos organismes, evidentment des del nostre grup no 
hi estem d’acord, perquè nosaltres considerem que quan anem creant organismes 
independents, encara que siguin col.laboradors, estem creant un problema de falta de 
rapidesa i de falta d’agilitat, i que per tant, estem creant un sistema anacrònic i que de cap 
manera pot funcionar perquè no serà eficaç, nosaltres estem en contra, en aquest cas, de la 
creació de dos òrgans, i creiem que s’ha de crear un òrgan únic que cobreixi tots aquests 
temes, per tant, si creuen que no ho han de deixar sobre la taula no li deixin però nosaltres 
no hi creiem. Malgrat que no hi creiem, li repeteixo, no li votarem en contra, però no hi 
creiem, pensem que és una decisió seva, com a govern, i per tant, no ens hi oposarem 
perquè pensem  que tampoc és una cosa que pugui arribar a ser negativa o perjudicial per 
tenir un vot en contra, però pensem que no servirà absolutament per res, i per tant en 
aquesta línea ens pronunciem i pels motius exposats. 
 
- senyor Genover: Faré uns aclariments més sobre el concepte que tindríem nosaltres. 
L’IPEP en aquesta legislatura consideràvem, en campanya, que estava una mica desfasat, 
nosaltres, per comptes de ser un Institut de Promoció Econòmica, apostàvem per un Institut 
de Desenvolupament Local, que tingués les vessants participatives, consultives i executives, 
i llavors per això aquest document d’Esquerra Republicana el veiem amb bons ulls, per 
treballar des d’aquesta vessant. En cas que no quedi sobre la taula votarem en contra. 
 
- senyor Sabrià: A mi m’agradaria repetir-li una conversa que jo vaig tenir, no sé si ahir o 
abans d’ahir, amb el seu primer tinent d’alcalde, i que crec que és una conversa que es pot 
fer pública. Jo li vaig dir en la trucada telefònica que el document l’havíem presentat per 
treballar-lo, si el que pretenen és arribar al Ple i allà posar-nos a jugar, nosaltres no hi 
entrarem, el que volem és seure en una taula i aquests documents els treballen per agafar-
nos-els seriosament, aquesta voluntat fins aquí no hi ha estat. Vostè ha fet una propsota, 
nosaltres n’hi fem una altra i li fem sobre la marxa, si a vostè el que més li preocupa és el 
caràcter decisori d’aquest òrgan, comencem el procés, treballem la reforma de l’IPEP i 
d’aquest document que nosaltres li hem entregat, la paraula decisori del Consell ampliat la 
tregui i la canviï per deliberatori. Si això li sembla interessant ens posem a treballar, però en 
el proper Ple, ens posem a treballar en una taula. 
 
- senyor Fernández: Bé, jo crec que el tema està prou debatut i partim de conceptes 
diferents, el govern creu que, tot i que el senyor Genover digui que l’IPEP s’ha de 
transformar, obrirem també el procés de reajustament de l’IPEP en el seu moment, però el 
govern creu que no són ni molt menys contradictoris. Per tant, entenem que és un tema prou 
debatut i estem en aquella situació en la qual no avancem, tot i la intenció, i jo entenc que en 
aquest moment el grup d’Esquerra Republicana fa un pas, quan diu que l’òrgan ampliat sigui 
deliberatori i no sigui executiu, però a mi em costa molt entendre en aquests moment la 
modificació dels estatuts de l’IPEP per separar el que són acords executius d’acords 
deliberatoris, i a més, quan aquest òrgan és molt més ampli que el que es pretén que sigui 
l’IPEP. L’IPEP vostè sap que els membres que hi ha, a vegades quan es convoquen les 
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juntes, sap la gent que hi assisteix, i la pretensió d’aquest òrgan és que sigui molt més 
ampli, per tant, com que partim de conceptes diferents, el govern posarà a votació en els 
temes de la proposta d’aprovació definitiva. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Atès que és atribució del Ple l’aprovació d’ordenances i estatuts reguladors d’òrgans 
municipals, d’acord amb el disposat en els articles 22.2.d) de la Llei de bases de règim local 
(LRBRL), 55 del Text refós de règim local (TRRL), 63 del Reglament d’obres, activitats i 
serveis dels ens locals (ROAS) i 50.3 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF). 
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament de Palafrugell, el dia 25 d’agost de 2011, va aprovar 
inicialment la creació, composició i funcions del Consell Econòmic i Social de l’Ajuntament 
de Palafrugell, sotmetent-lo a informació pública pel període de 30 dies hàbils, publicant-se 
edicte en el BOP número 171, de 7 de setembre de 2011, al DOGC número 5957 del dia 6 
de setembre de 2011, i en el Tauler d’Edictes, finalitzant el termini d’exposició al públic el dia 
13 d’octubre de 2011. 
 
Atès que dins del termini legal d’informació pública no s’han presentat al·legacions. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, les senyores Montalban i Frigola (CiU), i el senyor Guerra (PxC), total dotze vots a 
favor; els vots en contra dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les 
senyores Rivas i Recio i del senyor Genover (Entesa), total set vots en contra; i les 
abstencions de la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), total dues abstencions: 
 
Primer.- Aprovar definitivament la creació del Consell Econòmic i Social de l’Ajuntament de 
Palafrugell, amb efectes administratius del dia 1 de gener de 2012, com a òrgan consultiu i 
no vinculant en matèria socioeconòmica i laboral. 
 
Segon.- Publicar aquest acord i els Estatuts Regulador el Consell Econòmic i Social de 
l’Ajuntament de Palafrugell, al Butlletí Oficial de la Província de Girona, al Tauler d’anuncis 
de la Corporació i realitzar anunci indicatiu al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
 
 
9.- PLA LOCAL DE SEGURETAT VIÀRIA DE PALAFRUGELL.- Aprovació inicial.- 
 
Intervé el senyor Pujol manifestant que es posa a aprovació inicial el Pla de Seguretat Viària 
de Palafrugell, encarregat per l’anterior equip de govern i que està fet pel Servei Català de 
Trànsit i que contempla i té en compte el Pla de Mobilitat de Palafrugell. El Pla de mobilitat 
seria el que regularia la circulació de vehicles i vianants, i el Pla Local de Seguretat viària 
regularia la seguretat dels vehicles i vianants. Es fan un seguit de propostes, de 
recomanacions i cinc propostes concretes, que ja estem treballant en aquestes propostes 
concretes amb les diferents àrees, amb els tècnics i estem preparant unes fitxes 
independents d’actuació per prioritzar l’actuació que s’ha de portar a terme. 
 
- senyor Guerra: En concret, senyor Pujol, el tema de la mobilitat té a veure amb la 
reestructuració de la circulació a Palafrugell? 
 
- senyora Galiana: Des del meu grup, el que volem manifestar, tal i com ja vàrem manifestar 
en l’anterior mandat, és la gran preocupació pel tema de la mobilitat a Palafrugell, perquè és 
una de les grans assignatures pendents que per desgràcia en l’altre mandat no es va 
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solucionar, però pensem que actualment, independentment que ara s’aprovi inicialment 
aquest Pla Local, seguim tenint punts negres i seguim tenint greus problemes que 
necessiten una actuació immediata, i per tant, el que sí que els hi dic, és que evidentment el 
nostre vot serà de recolzament, tenint en compte que hi ha una aprovació inicial, però que 
treballin i treballin a fons sobre aquest tema, mirin d’aprovar-lo definitivament i dur-lo a la 
pràctica, i sobretot que provisionalment es prenguin les mesures que s’hagin de prendre 
perquè els errors o els problemes o els punts negres que no són pocs dins del municipi de 
Palafrugell, lògicament posen en perill la seguretat dels vianants, la seva vida, i també la 
dels vehicles, i és un tema francament important i preocupant, i des d’aquí els hi diem que 
els seguirem, els seguirem pas per pas en aquest treball i que serà un dels punts 
d’insistència, no només en quant a l’aprovació d’aquest Pla, sinó també en quant al seu 
seguiment i el seu compliment. 
 
- senyora Rivas: Tal i com ha manifestat el regidor senyor Pujol, aquest Pla es va gestar 
amb l’anterior equip de govern que va ser qui va negociar amb el Servei Català de Trànsit 
l’elaboració d’aquest document, i a més recordem que amb un cost gratuït. Aquest document 
tenia l’objectiu de complementar-se amb el Pla de Mobilitat, dos documents que pensàvem 
imprescindibles, tal i com recollia la senyora Galiana, una cosa és la mobilitat i l’altra és la 
seguretat viària, però les dues han d’anar juntes. Estem satisfets d’aquest document, del 
treball fet per l’equip d’enginyeria que l’ha fet, i dels resultats finals. De fet el seu objectiu és 
reduir la sinistralitat a la nostra Vila i això sempre és una bona notícia, i a més a més, estem 
contents amb aquest document, perquè detecta les àrees on hi ha major concentració 
d’accidents, ens marca, com deia, quines són les àrees d’actuació, el Pla, el seguiment, i 
com podem anar executant les diferents obres que fan falta en els punts on hi ha sinistralitat. 
Així doncs, com he dit en altres plens, en determinades actuacions, felicitem-nos tots per 
l’aprovació inicial d’aquest document. Recordar que fa falta crear un grup de seguiment per 
al desenvolupament d’aquest Pla, recordar-li al regidor que és un grup de seguiment que es 
va acordar en conveni amb el Servei Català de Trànsit, i algunes cosetes més que suposo 
que ell ja sap que estan en el conveni. I demanar, fer-li un prec al govern, dient-li que 
nomeni un responsable tècnic d’aquest Pla i que des de l’Entesa demanaríem que fos la 
persona que coneix més sobre temes de mobilitat i de seguretat viària, que és el sergent 
senyor Rueda. 
 
- senyor Vilà: Aquest és un Pla treballat, ens l’hem llegit, és un Pla que s’ha fet trepitjant el 
terreny, i ara hem d’esperar que juntament amb el Pla de Mobilitat, que s’hauria d’aprovar 
properament, doni les eines per millorar la seguretat i la mobilitat al nostre municipi. Dit això, 
al menys jo no ho he sabut trobar, he trobat algunes mancances que caldria, abans de 
l’aprovació definitiva, si ho poden consultar amb els redactors. S’analitza extensament 
l’entorn de les escoles Carrilet i Pi verd, en canvi no fa cap esment a cap altre centre 
educatiu del municipi, ni a les escoles bressol, ni a les escoles de primària, ni als Instituts de 
Secundària ni al Centre d’Educació. Quan llegia escola Carrilet i Pi Verd, que són 
urbanitzacions noves que tenen voreres àmplies i diuen que encara haurien de ser més 
amples, no vull pensar, per exemple en l’Escola Vedruna, l’Escola Torres Jonama o l’Escola 
Sant Jordi, que tenen les voreres de 80 o de 90. Per tant, agrairia si abans de l’aprovació 
definitiva, o no ho he sabut trobar o que s’incorpori aquest estudi d’aquestes zones més 
conflictives. 
 
- senyor Pujol: Dir al senyor Guerra que el Pla de Mobilitat és el que contempla la circulació 
de vehicles i vianants, i el Pla de Seguretat Viària és el que contempla la seguretat dels 
vehicles i dels vianants, són dos plans que es complementen, tal com s’ha dit aquí i que es 
tenen en compte un a l’altre, i en els que estem treballant.  La preocupació de la senyora 
Laura Galiana també la compartim, hi ha punts negres, hem trobat un poble que s’havien fet 
unes modificacions, al nostre entendre, que són causa ràpida de modificació i de buscar 
solucions noves, les queixes són constants i contínues i és una de les mancances que tenim 
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i en això estem treballant, ja estem tenint reunions de l’equip de govern per anar solventant 
aquestes temes, ja ho tindrem en compte. 
I dir a la senyora Rivas que tindrem en compte de complementar amb el Pla de Mobilitat, ja 
es va tenir en compte a l’hora de redactar-lo i tindrem en compte també les àrees d’actuació. 
El conveni el tenim, ens l’hem llegit i hi incorporarem el que creiem que hi hem d’incorporar. 
Pel que fa al responsable tècnic, el decidirem entre tots, però el tècnic que està portant a 
terme aquesta gestió, ara mateix, el senyor Santi Rueda. 
I dir-li al senyor vilà que aquestes mancances de les escoles també les hem pogut observar 
nosaltres i que ens posarem en contacte amb l’equip redactor per acabar-ho de lligar. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Atès que el 21 de setembre d’enguany, el Servei Català de Trànsit ha lliurat a l’Ajuntament 
de Palafrugell, el redactat definitiu del Pla Local de Seguretat Viària. 
 
Atès que una de les primeres mesures que s’ha de portar a terme per part d’aquest 
Ajuntament és l’aprovació del Pla i el seu programa d’actuació. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat:  
 
Primer.- Aprovar inicialment el redactat definitiu del Pla Local de Seguretat Viària de 
Palafrugell. 
 
Segon.- Sotmetre l’expedient i el text d’aquest Pla Local a informació pública per un termini 
de trenta dies hàbils al Butlletí Oficial de la Província i al Tauler d’Edictes de la Corporació. 
 
 
10.- ORDENANCES FISCALS EXERCICI 2012.- Aprovació provisional.- 
 
Intervé el senyor alcalde manifestant que aquest és un dels punts importants que es debaten 
cada any, perquè les ordenances fiscals són les que a continuació ens han de permetre fer 
el pressupost de l‘Ajuntament. Històricament sempre, diferents governs hem intentat fer el 
debat conjunt entre les ordenances i els pressupostos, s’ha intentat i no s’ha aconseguit, si 
que s’ha aconseguit fer un ple extraordinari monogràfic dels pressupostos, que això ho va 
instaurant en el govern 2003 – 2007, em sembla molt que aquesta tarda, abans del Ple, com 
a mínim els portaveus, heu tingut un avanç del pressupost ordinari i demà tindreu tot el 
pressupost tots els regidors, tenint en compte que el Ple del Pressupost es preveu per la 
primera quinzena del mes de novembre, és a dir, tindrem tres setmanes per poder debatre el 
pressupost.  Bé, la intervenció d’ordenances la farem partida, jo faré una part més genèrica i 
el Primer Tinent d’Alcalde farà la part més del que entenem que són algunes novetats de 
reducció i bonificacions que tenen un fil conductor que és l’activitat econòmica, per tant, jo 
faré una intervenció més general i ell farà més concretament la part aquesta.  Com sempre, 
quan el govern es planteja fer les ordenances, el que planteja prèviament és dir, que voldrà 
aconseguir amb aquestes ordenances, obtenir recursos econòmics per, a continuació, fer el 
pressupost.  Nosaltres quan hem fet aquesta proposta, hem dissenyat prèviament la nostra 
política pressupostària, amb l’intent de mirar de  garantir, en aquests moments difícils de 
situació econòmica, moments que estem veient també com totes les administracions estan 
patint les mateixes conseqüències, hem intentat fer unes ordenances que ens permetin fer 
un pressupost que el debatem, jo no donaré dades ara, perquè no toca en aquest plenari, 
hem intentat fer unes ordenances que ens permetin garantir uns petits increments en àrees, 
que per nosaltres son bàsiques, que són Cultura, Educació i Serveis Socials.  Garantir 
aquells contractes de capítol II, que per llei els tenim i que molts d’ells són d’una durada que 
va més enllà d’un any i per tant s’han d’actualitzar a nivell de variació de preu.  Hem intentat 
també garantir l’activitat econòmica i això també evidentment preveu l’ajust d’inversions, 
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però ja dic que són aquests paràmetres que el govern s’ha plantejat quan ha fet aquestes 
ordenances, per tant, treballem també una previsió d’IPC, que com tot ens podem equivocar, 
però al desembre que sigui entre un 2’7 o el 3’2, per divisió d’IPC, en aquest moment estem 
al 3,1%, treballem amb aquesta previsió i per tant, amb aquests paràmetres fem la proposta 
d’ordenances.  Dir que l’IBI, que és l’impost que ens afecta bàsicament a tots, el govern ha 
decidit pujar-ho un 2%, el tipus, tenint en compte que treballem amb els mateixos 
pressupostos que el govern central, per tant, no estan ni prorrogats i són els que hi ha i es 
preveu que no hi siguin fins el proper govern, però la previsió com què no hi són, hem de 
comptar que no hi ha actualització de valor cadastral i per tant no tenim l’1% o el 2, que hi 
havia hagut durant molts anys, per tant el 2% és integrament quota que fa l’Ajuntament. 
Actualitzem la concessió de condonació d’interessos de demora, que ho ampliem a tots a 
tots aquests ajornaments en voluntària de diversos col·lectius que abans només afectava a 
l’IBI i ara ho amplien bàsicament a tots els impostos, perquè també tinguin la facilitat de 
demanar fraccionament d’impostos aquells que tinguin necessitats econòmiques i per tant, 
l’IBI es puja un 2%. A nivell d’IAE, que desprès donarà més detall el regidor, dir que aquí si 
que hem assumit una esmena que va fer a la Comissió d’Hisenda, el grup d’Esquerra 
Republicana, d’intentar incorporar aquestes bonificacions al sector Sud 1.3, que és la nova 
zona industrial, incorporem també  Brugueres i també, la bonificació del 50% per activitats 
que incrementin el nombre de treballadors indefinits en centres de treball de Palafrugell, 
concretem que siguin centres de treball de Palafrugell, que varen ser dues esmenes que va 
fer el grup d’Esquerra Republicana.  La resta d’impostos, ICIO, es queda en un 3,9, 
plusvàlues em sembla que està al topall del que es pot aplicar i deixo la part, com he dit 
abans,  que fa més referència econòmica al Primer Tinent d’Alcalde, dir que la part 
d’escombraries es puja el 2’75 la domèstica, per contra apliquem, i abans hi havia una 
reducció per aquells que fessin l’ús de la deixalleria, dotze entrades, ho baixem fins a vuit, 
perquè obtinguin la reducció, la quota d’escombraries industrial no es toca, tot i que en 
alguns sectors s’actualitza, perquè s’ha detectat que generen molta més necessitat de 
servei, com són activitats relacionades amb orxateria i gelateria, hem vist que això, son 
propostes de l’àrea, per tant entenem que el propi govern anterior tenia coneixement que 
aquestes activitats generaven més necessitat de servei.  Els vehicles no es toquen, és a dir, 
es congela. També en relació a l’activitat de via pública hi ha modificacions però deixaré que 
sigui ell que ho expliqui i l’ordenança que més s’ajusta, que més es puja és, com tothom 
sap, la de la Llar d’Infants, que puja un 12%, que desprès també tindrem temps de parlar-ne, 
perquè hi ha un punt que és l’acceptació del conveni i també una moció específica al 
respecte, tot i amb aquesta puja el que fa el govern és que assumeix la part del desfasament 
entre el que la Generalitat ens ha comunicat que ens pagarà amb efectes al gener del 2011 i 
el 31 de desembre del 2011, aquesta part no s’ajusta, però pel proper any si que pugem 
aquest 12%, evidentment el que assumim és una part d’aquest desfasament i la resta seria 
de les famílies amb aquest increment del 12%.  Per tant, a grans trets, IBI  2%, taxa 
d’escombraries 2’75 la domèstica, el que és la comercial es congela amb alguns ajustos que 
desprès el Primer Tinent d’Alcalde dirà i la taxa de Llar d’Infants puja aquest 12%.  Pensem 
que són ordenances que van en la línea del moment que ens toca, segurament que pot 
haver-hi algú que discrepi en relació al 2% del IBI, és lògic que passi això, però com he dit 
abans, nosaltres havíem previst un escenari pressupostari d’intentar que algunes àrees, que 
entenem que són bàsiques, com a govern, i que en aquests moments difícils cal que no 
tinguin ajustos a la baixa, donat que inclús hem previst que algunes actuacions les haurem 
de suplementar nosaltres perquè hi ha alguns plans definits anteriorment, aquests tindran 
ajustos, per tant aquí el govern fa un esforç per complementar-ho, perquè entenem que 
s’han de mantenir i per poder garantir això no hi ha més remei que pujar l’IBI un 2%, tot i 
això, les puges que es fan, excepte la taxa de la Llar d’Infants estan totes per sota de l’IPC 
previst, que era uns dels elements que el govern tenia dins del seu propi pacte de govern, 
que impostos i taxes no pugessin per sobre de l’IPC, excepte aquelles que fruit del propi 
cost del servei i que estiguin motivades, perquè una part estan subvencionades i tinguessin 
ajustos, doncs evidentment el govern té obligació a repercutir aquests costos addicionals.  
Aquesta és la primera part, jo ara deixaria al Primer Tinent d’Alcalde que expliqui la part que 
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fa referència a aquesta part novedosa que s’incorpora aquest any en relació a bonificacions i 
deduccions, determinats impostos i taxes, en relació, tot això lligat a l’activitat econòmica. 
 
Intervé el senyor Gómez manifestant que li toca presentar tot aquest seguit de mesures que 
hem creat o que destinat a mirar d’incentivar l’activitat econòmica en la mesura del possible.  
Una de les primeres és que no es puja l’ICIO, l’impost sobre construccions, instal·lacions i 
obres, desprès pel que fa a l’IAE, que ja l’ha explicat una mica per sobre, vàrem introduir la 
bonificació d’activitats que a part de que es manté en el sector  Sud 1.13, també ho afegim o 
ampliem al sector 1.12.  A més a més, hem afegit una bonificació del 50% per activitats que 
incrementin el nombre de treballadors indefinits, en centres de treball de Palafrugell. Pel que 
fa a la taxa per obertura d’establiments, nosaltres el que volem és que això no suposi un 
inconvenient i que a més a més sigui més fàcil que en altres llocs, per tant, el que hem fet és 
reduir el coeficient que s’utilitza per calcular la quota, suposa una reducció de més del 33% 
per local de fins a 120 metres quadrats, és a dir, es passa de 0’75 a 0’50, per exemple un 
local de 100 metres quadrats, que anteriorment hauria pagat 750 euros, ara en passarà a 
pagar 500 euros.  La reducció serà d’un 6’25% pels locals més grans.  A més a més, les 
ampliacions d’activitats i trasllats de locals tindran, a més, una reducció del 50% de la quota.  
Això ho hem fet, perquè hem detectat que hi ha molts locals comercials, hi ha moltes 
botigues que degut a la crisi, estan canviant la seva ubicació, buscant, o bé una millor 
situació o intentant estalviar en el lloguer, nosaltres els hi facilitem que es puguin traslladar i 
que puguin continuar exercint la seva activitat.  Pel que fa a les escombraries de terrassa, 
hem decidit fer una reducció del 25%, aquesta és una reivindicació del sector, ja que sempre 
han trobat molt injusta o abusiva aquesta taxa, al·legant que quan tenen ocupació a la 
terrassa, normalment no en tenen al local.  Nosaltres ens en fem ressò d’aquesta demanda i 
hem decidit aplicar-hi una reducció del 25% que els ajudi i que per tant, esmeni una mica 
aquest tema.  Pel que fa a l’ocupació de via pública, no hauran de pagar les ocupacions del 
domini públic, aquelles que amb un informe favorable de l’IPEP suposin promoció pel 
municipi, sobretot està pensat per aquelles activitats que organitza el propi IPEP, que moltes 
vegades s’hi col·loca gent per crear més ambient, que amb un informe favorable no hagin de 
pagar una taxa.  I intentant donar resposta al resultat de la llei anti tabac, que molts locals 
han d’ocupar la via pública, col·locant en un petit espai cadires o cendrers, nosaltres el que 
fem és facilitar-los també aquesta acció i el que proposem és que no hauran de pagar els 
primers dos metres quadrats de les ocupacions de taules i cadires anuals. 
 
- senyor Guerra:  Gràcies senyor Alcalde. M’agradaria que el senyor Gòmez m’aclarís una 
mica el tema de les terrasses, perquè si no recordo malament vàrem tenir una conversa en 
la qual els establiments poguessin tancar de cares a l’hivern, mirant de fer un projecte per 
poder aprofitar les terrasses en temps de fred. 
 
- senyora Galiana:  Des del nostre grup sempre hem manifestat la nostra oposició en quant 
a la puja d’impostos, taxes i ordenances municipals, perquè considerem que no és la via 
correcta en aquest cas. Si nosaltres volem realment crear promoció econòmica el que hem 
de fer com a mínim és congelar les taxes, és a dir, que no hi hagi cap tipus d’augment, 
inclús considerem que no hi ha d’haver ni l’augment de l’IPC.  Creiem que sí que és cert, 
lògicament, que per part dels Ajuntaments i de les Administracions Locals, hi ha hagut unes 
retallades importants en quant als ingressos i que lògicament s’ha de donar resposta a una 
sèrie de serveis que són importants pel municipi, però la via de fer-ho és la contenció de la 
despesa innecessària i la reestructuració d’alguns serveis que s’estan donant i que potser 
són innecessaris, i el que s’ha de fer és reduir el personal que realment no sigui 
imprescindible i reduir totes les despeses que realment no són necessàries pel municipi, no 
en aquest moment, hi ha altres prioritats.  I el que no podem fer és mantenir una 
infraestructura d’època de bonança amb el pressupost o els diners, dels quals disposem, per 
poder-ho mantenir pensar que la via correcta és fer un augment de les taxes i fer un 
augment dels impostos i més quan el principals perjudicats per l’aprovació que vostès fan 
d’aquestes ordenances són la gent del carrer, la gent de peu que al final són la gent que han 
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viure a Palafrugell i els que han de gastar en aquests comerços als que vostès els hi fan 
aquestes bonificacions, i en canvi a totes les persones amb tots els impostos que tributen 
pràcticament totes les persones hi ha augments, augments que venen acumulats al que ja 
és el drama familiar de la major part de famílies que lògicament han vist reduïts els seus 
impostos o han perdut la feina o estan amb problemes econòmics, donat que els seus 
ingressos són inferiors. Per tant pensem que les polítiques que vostès realitzen en aquest 
aspecte l’única cosa que provocaran és menys prosperitat econòmica i ja li avanço, a pesar 
que ara entraré a concretar en els punts en què més estem en contra, el nostre vot no serà 
de donar-los el suport.  Miri, vostès en quant a l’impost de bens immobles, que és un impost 
que totes les persones que tenen una propietat a Palafrugell es veuen obligats a pagar, 
apliquen unes bonificacions a les famílies nombroses, no és que nosaltres estem en contra 
d’això, però pensem que hi ha altres sectors, com poden ser les persones que són 
beneficiaries de prestacions de jubilació, els jubilats i persones que dins del context de la 
família poden estar sense ingressos, potser no és una família nombrosa, potser és una 
família monoparental, d’una mare i un nen, i aquesta mare es troba que el seu marit no li 
passa la pensió d’aliments i en canvi ha de fer front a la manutenció del seu fill, i potser 
aquestes persones estan més necessitades que una família nombrosa, per tant el criteri que 
vostès aquí han agafat, nosaltres hi estem totalment en contra perquè pensem que el que 
s’ha de valorar és la capacitat econòmica de la unitat familiar i no d’una manera totalment 
gratuïta beneficiar a famílies nombroses que potser són gent que són multimilionaris, i en 
canvi vostès els hi estan fent una bonificació de l’IBI.  No podem acceptar de cap manera un 
augment de l’IBI, que és un impost que afecta a tothom d’un 2%, considerem que és un 
impost que afecta a un tant per cent molt important de la gent de Palafrugell i també pot 
afectar persones que malgrat tenir un patrimoni no disposen d’ingressos i això també s’ha de 
valorar, en altres èpoques podríem dir, si vostè té un patrimoni que no el pot mantenir 
vengui-se’l, però avui en dia no ho podem dir això, perquè no ens el podem vendre, perquè 
ningú ens el comprarà, però en canvi aquelles persones que, per desgràcia, perquè ara pot 
inclús arribar a ser una desgràcia, tenen dues o tres finques, però potser no tenen ingressos 
o inclús tenen uns llogaters que ni tant sols els hi estan pagant el lloguer, a més a més 
encara, els hi donem la gràcia o els hi fem el regal d’incrementar-los el 2% d’IBI.  Nosaltres 
això no ho podem compartir-ho, no hi estem d’acord, ni tenint en compte que vostès donin 
possibilitats d’ajornaments i fraccionaments, perquè, en definitiva, aquest pagament s’ha de 
realitzar i per tant no deixa que aquella persona al llarg de l’any tindrà els ingressos que 
tindrà i tindrà les despeses que tindrà, entre aquestes hem de considerar que hi haurà uns 
impostos i que aquests impostos els haurà de pagar.  No creiem que això ajudi, vostès 
poden fer molts consells econòmics de reactivació econòmica, però si la gent no té diners, 
no hi haurà consum i si no hi ha consum, no hi ha reactivació econòmica i aquest és un 
plantejament que l’hem de tenir clar, el que hem d’aprimar és la despesa pública, però no 
hem d’intentar mantenir uns serveis, a tota costa incrementant els tributs, perquè aquest és 
un gran error i nosaltres en aquest aspecte no els hi donarem la conformitat i si m’ho permet 
és un gran error que el govern socialista ha comés durant aquests últims vuit anys i que 
aquests vuit anys ens han portat a on ens han portat, per tant, no podem acceptar de cap 
manera perquè aquesta no és la via de sortir de la crisi.  Miri, un altre punt que també he 
considerat interessant és que vostès incrementen un altre impost que l’hem de pagar tots els 
fills de casa nostre, tots els fills de s’ha mare, perquè ens incrementen les escombraries 
domèstiques amb un 2’75 %, això afecta absolutament a tothom, aquí fem un increment que 
és un increment més, vostès poden dir, no és el que representa, miri, tot representa, perquè 
al final tots sabem que als funcionaris els hi han baixat el sous i encara els hi poden tornar a 
baixar, la gent que treballa a les empreses ja no tenen hores extres i a més a més tenen una 
reducció de les seves nòmines, qualsevol persona que té un negoci, el que em digui que no 
es que ha tingut molta sort, tothom ha vist reduïts els seus ingressos, estem en uns 
moments en què sous o les capacitats econòmiques de les persones estan baixant i vostès 
estan pujant els impostos, això no pot quadrar de cap de les maneres i per tant, qualsevol 
augment de taxes és inacceptables. En punts que creiem que són importants, com per 
exemple el tema per exemple de la Llar d’Infants, és cert, que hi ha una reducció important 
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de les subvencions, però aquestes persones que necessiten les Llars d’Infants són persones 
que estan treballant i per poder treballar necessiten portar als seus fills a un lloc on els 
cuidin, noo podem acceptar de cap manera, malgrat, que és un fet extern, que això se 
solucioni augmentant les taxes que s’han de pagar, perquè?, perquè s’han de buscar vies 
alternatives d’ingressos però en qualsevol cas això s’ha de cobrir, s’ha de cobrir perquè 
s’han d’ajudar a aquestes famílies i d’una manera o d’una altra, sigui posant-nos ferms i 
exigint aquesta subvencions, sigui de la manera que sigui, però pujar un 11’25% la quota, 
ens sembla totalment inacceptable.  Altres punts que nosaltres també considerem que 
tampoc poden ser objecte de puja, perquè és un error, no és el que suposa però és un error, 
són els increments que es puguin fer en quan als casaments, o les taxes que es paguen, si 
es tramiten els papers del registre civils de fora, la persona que es vingui a casa a 
Palafrugell o la parella que es vingui a casa a Palafrugell haurà de pagar 200 euros.  Miri, 
una població turística que té ple de restaurant i ple d’hotels, el que necessita és que es 
vingui a casar tothom a Palafrugell, perquè si es venen a casar a Palafrugell potser faran el 
banquet a Palafrugell, o no?,  però hi ha més possibilitats, per una qüestió de proximitat, si 
nosaltres pugem aquestes taxes, evidentment no serem un poble interessant per venir-nos a 
casar i s’aniran a casar possiblement a Torroella que els hi faran millors tractes.  L’increment 
que fan aquí en raó a l’estacionament perquè és obligatori a raó del contracte amb Dornier, 
un increment d’IPC del 3%, hi ha altres municipis molt propers al nostre, que jo no diré 
noms, perquè desprès em diran que no s’ha de dir o que les comparacions són odioses, 
però que han tingut molta cura i realment els hi ha funcionat amb el tema dels 
estacionaments, tot el que és incrementar la despesa de l’estacionament o la dificultat de 
poder estacionar en un municipi està ofegant, literalment, l’economia del municipi, perquè no 
només ens trobem amb una població empobrida, carregada d’impostos, sinó que a més a 
més ens trobem que els quatre que ens venen a visitar els acabem de repassar, pujant-los 
lògicament  les taxes d’estacionament i no facilitant el que és important pel municipi un 
estacionament gratuït i atractiu. Nosaltres pensem que aquestes polítiques que vostès estan 
realitzant no poden ser viables amb una prosperitat econòmica i crec, pràcticament, que 
aquesta és la demanda unànime de tothom, perquè ens trobem en la situació que ens 
trobem.  
 
- senyora Rivas: Entenem que per una qüestió de terminis les ordenances s’hagin d’aprovar 
provisionalment en aquest Ple, perquè necessitem tenir-les aprovades definitivament a 31 
de desembre per poder-les aplicar, però senyor Alcalde, ens hagués agradat poder fer 
aquest debat amb el pressupost a la mà, ha dit que ens havia entregat, però vostè 
comprendrà que si ningú ens avisa, nosaltres no vindrem ni a les quatre, ni a les dues de la 
tarda a mirar si a la guixeta tenim algun document el dia abans del Ple i que encara que 
haguéssim vingut amb quatre hores mirar-se un pressupost, amb el que costa de construir, 
vostè sap que si se’n vol fer una opinió constructiva és bastant difícil, per no dir que inviable.  
Habitualment els impostos i les taxes suposen al voltant d’un 75% del pressupost 
d’ingressos corrent d’un Ajuntament, una quantitat que considerem que és prou important i 
que ens agradaria haver pogut valorar disposant, encara que només fos com li deia abans, 
del projecte de pressupost, és a dir, amb què aplicaran les despeses d’aquests ingressos 
que rebran.  Així, sense tenir aquestes dades es fa difícil parlar d’ordenances, és cert com 
vostè a dit, que durant els altres anys no havíem fet el debat conjunt d’ordenances i 
pressupostos i que únicament va ser l’any passat que vostès varen tenir el pressupost 
abans, l’avantprojecte de pressupost, abans d’aquest debat i se’l varen poder consultar i 
això va ser gràcies a la voluntat que hi va posar el regidor d’Hisenda a llavors senyor 
Esteba, per tant, lamentem no haver tingut aquestes dades. En les passades ordenances, 
les que tenim ara, les del 2011 i que va aplicar l’anterior equip de govern, l’IBI va augmentar 
un 1’2%, el que va augmentar l’Ajuntament, les llicències d’obres menors i en règim de 
comunicació varen passar del tipus del 3’9 al 3’2, un 18% més econòmic, varem aplicar una 
reducció del 2% en l’impost de vehicles si es domiciliaven els rebuts o un 10% amb la 
tramitació on line, increment zero amb les taxes d’escombraries, que ni l’any 2010, ni 2011, 
s’havien incrementat en comerços i industries, i a més a més obríem el número de quilos 

Ple de 27 d’octubre de 2011  20 



Ajuntament de Palafrugell 

d’envasos a la deixalleria perquè poguessin continuar-hi abocant encara que fos pagant la 
gestió.  Una bonificació del 2% amb els establiments del porta a porta, es a dir, amb 
escombraries, es va fer tot un seguit de gestió que va fer el company Màrius Lledó, i és cert 
que també aprovàvem augments, aprovàvem un increment de les ocupacions de la via 
pública, en categoria especial, un 1’2%, o les taxes de zona blava, també complint l’IPC.  I a 
més a més, en aquell moment introduíem les taxes per casament, en aquell Ple, la senyora 
Mauri, en representació d’Acció Municipal de Catalunya va votar-hi en contra, argumentant 
que les ordenances estaven fetes amb un punt de vista partidista pensant amb les eleccions 
del mes de maig, la senyora Galiana tampoc els hi va donar suport, argumentant que no ens 
preocupàvem gaire pels ciutadans de Palafrugell i per Palafrugell i el senyor Fernández 
també votava en contra dient que demostràvem el fracàs de la gestió econòmica de 
l’Ajuntament.  Miri amb aquesta última afirmació en parlarem al Ple de Pressupostos ara no 
toca, el cert és que des del govern és fa un discurs, i quan s’està a l’oposició se’n fa un altre 
i les mateixes persones es contradiuen quan estan en un lloc o estan en un altre per 
defensar la seva posició.  Des de l’Entesa ens hem llegit amb molta atenció aquesta 
proposta d’ordenances amb la voluntat de poder fer una oposició constructiva i donar suport 
a tot allò que entenem que és una millora pel nostre municipi i evidentment pels nostres 
ciutadans.  Nosaltres no participarem mai en el discurs demagògic de cara, amb la crisi hem 
de congelar impostos, això no ho farem, això, no és equitatiu, perquè, però sí que creiem 
que el que cal és estar alerta i anar valorant la possibilitat d’anar aplicant criteris de 
progressivitat, per exemple, en unitats familiars amb membres a l’atur, que ara no tenen 
prestació.  Miri, parlant de coses concretes, sobre les modificacions que vostès ens 
proposen, l’IBI, podríem estar d’acord, estaríem d’acord amb un 2% d’aquesta pujada, ja que 
aquest any l’estat, com que probablement funcionarà amb els pressupostos prorrogats, no 
aplicarà cap actualització d’aquest valor cadastral i per tant només serà aquest 2%, res a dir, 
en això no tenim res a dir.  Avanço ja ara que hi ha moltes modificacions a les ordenances 
que són qüestions tècniques i amb aquest sentit sí que com sempre hem fet felicitar als 
serveis tècnics d’aquesta casa que han redactat les ordenances per l’excel·lent treball que 
sempre fan i que continuen fent.  ICIO, no hi ha res important, congelen i ja està.  IAE, miri, 
la bonificació del 50% d’activitats que incrementin el nombre de treballadors, ens sembla 
molt bé, ens sembla una proposta fantàstica, però també ens sembla que poc efectiva en 
aquests moments de temps de crisi.  Miri, el portaveu socialista en les ordenances de l’any 
passat, quan nosaltres varem fer la proposta de rebaixar les llicències menors d’un 3’9, a 3’2 
o 3’8 ens deia, qui pot fer en aquests moments obres menors?,  qüestionant aquesta 
decisió, jo li diria ara quantes empreses de Palafrugell podran contractar nous treballadors 
indefinits, tot i això, és una proposta a la qual li donaríem suport.  En relació a les taxes, 
obertura d’establiments, perfectament d’acord amb la reducció del 50% amb ampliacions i 
trasllats d’activitats, només faltaria, podien haver aplicat altres coses, canvis de titularitat en 
familiars de primer grau hi haurien altres possibilitats, però amb aquesta hi estaríem d’acord.  
Amb tema d’escombraries, increment de la quota domèstica amb un 2’75 %, però en canvi 
congelen en comerços i indústria quan ja porta dos anys congelat, no podem estar-hi 
d’acord de cap manera, el missatge que vostès ens estan donant és que els particulars, o 
les famílies, haurem de complementar allò que deixen de pagar els comerços o les 
indústries, estem d’acord amb una puja, per tothom, l’abocament a Solius ha pujat dos euros  
i el contracte de l’empresa també ha pujat i per tant, ja estem d’acord que una taxa ha de 
recaptar el que costa el servei però no ens sembla correcta que les famílies hagin de pagar 
allò que deixen de pagar els comerços o les indústries.  Miri, la crisi la patim tots, els 
comerços, les indústries i les famílies cada dia, com deia la senyora Galiana i acabaré amb 
coses concretes com la taxa dels casaments.  És sorprenent, quan nosaltres la varem 
aprovar vostès ens la varen criticar i fins i tot ho varen fer sortir en un butlletí, jo esperava en 
aquestes ordenances ho retirarien, però l’han mantinguda, amb la qual cosa els hi agraïm 
que en aquells moments critiquessin una opció que ara ens hi han donat suport.  Miri, les 
ordenances ens indiquen la política econòmica que es vol fer i això també ho veurem també 
en el proper Ple, però el que ens sembla una mica preocupant és que en aquesta proposta 
d’ordenances hi veiem una manca d’idees noves amb un període tant contundent com de 
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crisi econòmica, esperem que el govern no tingui crisi d’idees, ni d’imaginació, que ara és el 
que més ens fa falta a tots.  Tot i això, els hi deia i anunciava abans que compartim 
determinades propostes de modificacions que han fet a les taxes, per això els hi he dit i amb 
la voluntat de fer una oposició constructiva, tot i que rebutgem d’altres i ho fem de manera 
molt clara, hem demanat aquest matí si tècnicament era viable poder fer una votació de 
cada un dels impostos, de cada una de les modificacions dels impostos i les taxes per 
separat, ens han contestat que tècnicament això no era possible, per tant, davant d’aquesta 
impossibilitat i perquè des de l’Entesa volem ser i volem continuar sent coherents, nosaltres 
no votarem en contra, sinó que els anunciem que el nostre vot serà el de l’abstenció. Però 
acabo fent-los un prec, si és que m’ho permeten, ho faré ara i no ho faré al torn de precs i 
preguntes, que l’any que bé podem debatre pressupostos i ordenances conjuntament, sé 
que és molt difícil tècnicament, però deixi’m que els hi demani i si no és possible que al 
menys tinguem l’avantprojecte del pressupost amb temps suficient perquè ens el puguem 
mirar i dic amb temps suficient, perquè es bastant complexa poder-ho fer en un debat. I els 
hi demanaríem una altra cosa i és que estudiessin jurídicament pel proper Ple d’ordenances 
si és viable o si seria possible d’alguna manera poder fer aquesta votació per separat, 
perquè des de l’Entesa i des de la nostra coherència ens agradaria poder votar a favor 
d’aquelles propostes de modificació d’ordenança fiscal que nosaltres també compartim i 
votar en contra aquelles que rebutgem, gràcies. 
 
- senyor Lledó:  Aquí crec que ens hauríem d’afegir a moltes de les coses que s’han dit 
abans, els companys de l’Entesa han fet un bon plantejament bàsic i també per endavant el 
nostre reconeixement al regidor senyor Esteba, perquè si vostès agafen les actes del 
anterior Plens on es parlaven de les ordenances, la constant va ser que en quatre anys ens 
en varem sortir de presentar conjuntament les ordenances i el pressupost o com a mínim 
que els grups ho tinguessin abans, tot i que un any si que ho varem aconseguir que és 
l’últim i per tant, fem el mateix prec al govern de cara als propers anys.  També vagi dir per 
endavant que nosaltres votarem en contra de les ordenances per molts dels arguments que 
aquí s’han exposat i sobretot perquè nosaltres, per una coherència, perquè nosaltres creiem 
que aquestes ordenances, com s’ha dit aquí, no afavoreixen el creixement i estan mancades 
d’idees i són poc agosarades, és a dir, vostès han fet ajustos tècnics com han comentat la 
senyora Rivas i a més a més no han incorporat noves modificacions, sinó que l’únic que han 
fet són reduccions sobre les quotes, per tant, això com diria en Nuñez, això ho fa fins i tot la 
portera.  Vagi per endavant que el nostre vot serà negatiu.  L’IBI, nosaltres estem en contra 
d’aquesta pujada perquè trenca la tendència dels últims dos anys, en els quals nosaltres 
havíem fet un increment d’un 1’5 i el 1’2% i per tant creiem que no era el moment de pujar 
l’IBI aquest 2%, com que no tenim el pressupost tampoc sabem amb què es reflecteix això 
en la seva política.  Vostè ha dit que és el moment que toca, doncs potser el que tocava en 
aquest moment no era pujar l’IBI. Creiem també que trenquen la línea d’innovació, sobretot 
que havíem aplicat l’últim any, en el qual varem congelar taxes, varem ser capaços de 
redefinir el servei de les escombraries, varem ser capaços de posar un IBI per sota del IPC i 
varem oferir tota una sèrie de modificacions que aquest any s’han mantingut però no se 
n’han incorporat de noves.  Pel que fa a les ordenances que ens presenten, sí que és veritat 
que vostès han incorporat dues al·legacions o comentaris que nosaltres els hi varem fer, 
perquè hi hagués un polígon també que s’incorporés dins de la bonificació de les activitats 
noves que s’implantin. També voldríem fer una esmena sobre la bonificació del IAE per 
activitats que incrementin el nombre de treballadors, creiem que s’afegeix al redactat que 
varem quedar, que fossin també empreses que tinguessin el centre de treball a Palafrugell, 
però aquí, quan vàrem demanar també quines empreses eren aquestes, hi ha bancs i 
caixes, que si que tenen el centre de treball a Palafrugell però no són estrictament de 
Palafrugell, jo potser els podria proposar que posessin que tingui la seu social a Palafrugell, 
això és un comentari, a veure si es podria incorporar o no sé si és tècnicament o 
jurídicament correcte.  Pel que fa a les altres taxes, a la taxa de recollida d’escombraries 
com molt bé a dit la nostra companya la Núria Rivas, creiem que els industrials i les activitats 
econòmiques han sigut molt ben tractats aquests dos últims anys, en els quals se’ls hi ha 
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mantingut la taxa, sí que és veritat que es va fer un increment de les inspeccions per evitar 
comportaments que no fossin els adequats i vostès el que fan és aplicar l’increment en 
comptes de repartir-ho entre els domèstics i els industrials ho apliquen tot sobre els 
domèstics, creiem que aquí haurien d’haver-ho estudiat millor perquè es podria repartir.  
Quan vostès fan aquesta reducció de dotze a vuit les entrades a la deixalleria, que podria 
semblar que és una millora per la ciutadania, quan vostè llegeix el redactat, el que diu és 
que d’aquestes vuit entrades, sis han de ser de materials que no siguin els que es col·loquen 
directament als contenidors i per tant la millora que han fet és zero, perquè és evident que 
tirar plàstic i paper és una cosa que tothom pot fer, i en canvi anar sis vegades a portar 
cadires i trastos i bombetes, és el que li costava a la gent, per tant, en aquest cas no crec 
que aquesta bonificació afavoreixi el comportament dels ciutadans, tot i això, benvinguda 
sigui que els ciutadans se’n puguin aprofitar perquè ja era una bonificació que venia dels 
anteriors mandats. Res més, nosaltres volíem comentar això, que creiem que són unes 
ordenances poc agosarades, poc innovadores, creiem, per exemple, amb el tema de les 
ordenances ambientals, aquí em deixaran que sigui una mica més agosarat també, no fan 
cap aposta, per exemple, no aposten per modificar l’impost sobre vehicles de tracció 
mecànica, en tots aquells vehicles que emetin menys CO2, una cosa que ja s’està 
implantant a l’estat espanyol i per tant es podria implantar que els cotxes que consumeixin 
menys o que tinguin menys emissió puguin tenir una reducció, cosa que ja ho fa l’estat 
espanyol.  També podrien haver fet amb la taxa d’obertura d’establiments, que tots aquells 
emprenedors que hagin presentat un pla d’empresa a l’IPEP i que hagi sigut aprovat i 
treballant conjuntament, en comptes d’un 50%, tinguin taxa zero, és a dir, afavorir que 
puguin contactar amb l’IPEP i altres coses que es podrien haver també estudiat, com seria 
també que les certificacions energètiques dels edificis i que també això es podria aplicar 
segurament sobre l’IBI.  
En qualsevol cas, nosaltres ja hem manifestat el nostre vot en contra per tots el motius que 
hem exposat i esperem la seva resposta en algunes de les al·legacions o comentaris que els 
hi hem fet, moltes gràcies. 
 
- senyor Fernandez:  Queda clar que ens queda una assignatura pendent que és presentar 
ordenança i pressupost junts, per tant intentarem treballar en aquesta línea, hem estat 
durant vuit anys intentar-t’ho, tot just l’any passat es va aconseguir un avanç, em sembla 
que tres dies abans de les ordenances, per aprovar les ordenances, nosaltres avui, el mateix 
dia, s’ha tingut l’avanç, però evidentment s’ha de millorar, però vull recordar que varen trigar 
vuit anys a fer-ho senyora Rivas, vostè va governar amb mi, i quatre anys no vàrem ser 
capaços de fer-ho, va estar tres anys més governant més governant amb Esquerra i tampoc 
va ser capaç de fer-ho,  va ser l’últim any el senyor Esteba l’únic que va aconseguir que 
abans de les ordenances, tres dies abans, tinguéssim la proposta de pressupostos, per tant, 
es va avançar a l’any passat.  Però bé, crec que s’han dit coses prou significatives. En quan 
al tema de les terrasses deixaré al senyor Primer Tinent d’Alcalde i desprès de la meva 
intervenció li respongui al senyor Guerra això i el que cregui oportú ampliar.  En quan a la 
senyora Galiana obviaré la referència que ha fet en quan el govern del PSOE parlant de la 
crisi ho obviaré, perquè al final la història posarà a cadascú en el seu lloc, però en qualsevol 
cas, veurem què fa el govern que vingui.  Però vostè ha fet una sèrie d’afirmacions que cal 
reflexionar sobre elles, vostè diu, que amb aquesta proposta d’ordenances no vull ni que 
impostos, ni taxes, res pugi, ni l’IPC, segurament que potser si ho parléssim tots, inclús 
anéssim al carrer demanant-ho, segur que ningú ho voldria, però clar l’Ajuntament té 
obligacions i té contractes signats que els ha de complir, aquest matí a la Junta de Govern 
hem aprovat la autorització del preu del contracte d’escombraries, perquè el contracte ho diu 
i això implica una sèrie de diners, si la taxa, pel que sigui, no recull una part d’aquest 
increment s’ha de compensar amb altres fons d’ingressos i seria lògic que, per exemple, 
amb l’IBI, estiguéssim finançant una part del dèficit de taxa d’escombraries?, doncs 
segurament que no, per tant, és molt maco dir, no pugem res, congelem-ho tot, o inclús 
baixem-ho, però al final els serveis s’han de donar i els contractes que hi ha s’han de complir 
i el contracte que tenim d’escombraries, de jardineria, d’enllumenat públic són contractes 
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que estan fets a més d’un any i que aquests tenen clàusula de revisió tots, i per sort o 
desgràcia l’IPC previst serà el 2’7 o 3’1, per sort o desgràcia aquesta és la realitat, i per tant 
nosaltres, quan fem una proposta clar que no volem, però si que entenem que les taxes han 
d’intentar cobrir el cost del servei, perquè la taxa és aquesta la seva pròpia filosofia, no seria 
just que financéssim taxa amb impostos, per tant, per això hem fet aquesta proposta de 
pujar el que és la taxa d’escombraries el 2’75, però a més a més vostè parla de l’ICIO, l’ICIO 
està congelat, plusvàlues congelades, vehicles congelats i en relació a l’IBI,  crec que fora 
bo que una miqueta els que hem de governar que ens llegim les lleis estaria prou be, perquè 
recordem que amb el tema d’impostos només podem aplicar aquelles bonificacions i 
reduccions que la pròpia llei diu, no ens podem inventar reduccions i bonificacions, la llei no 
contempla, per desgràcia segurament, la llei d’Hisendes Locals, quan parla de l’IBI, l’únic 
tractament que contempla és famílies nombroses, no parla de cap més bonificació, ni 
reducció, no podem incorporar aquells que estiguin aturats, no es pot contemplar això, en tot 
cas això es podria arribar a subvencionar, però mai reducció de l’impost com a tal, i si ho 
subvencionem, evidentment seria una despesa corrent que caldrà dir quina és la seva fons 
de finançament, per tant, la llei no preveu ni reduccions, ni modificacions del IBI per aquests 
conceptes, ni aturats, ni gent que no cobri la pensió compensatòria, ni gent que no cobri 
pensió, ni tot això la llei no ho contempla, si volem subvencionar això, escolti doncs tenim la 
partida d’ajudes a les famílies, la incrementem i decidim.  Nosaltres pensem que aquest no 
és el criteri, perquè a més a més, en tot cas la llei, jo ja vaig dir-ho, ja m’agradaria a mi que 
la Llei d’Hisendes Locals separés l’IBI entre habitatges ocupats, desocupats i en funció dels 
usos que tinguin, potser fora bo, però en aquests moments aquest marge no ens el dona, 
per tant, jo haig d’intentar fer unes ordenances en base al marge que tinc d’actuació. Quan 
em parla de la Llar d’Infants, és veritat que ha pujat un 12% i nosaltres hem convocat als 
pares i els hi hem explicat el perquè, perquè aquest any l’Ajuntament amb el diners de tots 
hem assumit 30.000 euros pel diferencial entre la subvenció que inicialment estava prevista 
amb la que finalment no rebrem, això implica un increment en la quota de quinze euros per 
criatura, és veritat, passen de 138 euros a 147 euros, clar són quinze euros, evidentment 
que segurament que hi ha famílies que això els hi fa mal però l’altra alternativa és que s’ho 
mengi tot l’Ajuntament i automàticament si ens ho mengem tot nosaltres vol dir que hem de 
deixar de fer alguna altra cosa i per tant, sí que puja però el que suposa són 15 euros, per 
tant, aquesta visió que a vegades fem, de dir no pugem res, congelem-ho tot, el nostre grup, 
sempre s’ha manifestat en contra, no hem demanat mai ni reduir impostos, ni congelar-los, 
reduir-los no, hem dit sempre que taxes s’han d’actualitzar a nivell d’IPC i els impostos que 
ens permetin que la llei permeti activar per donar resposta a criteris de capacitat econòmica i 
en aquest cas la Llei d’Hisendes Locals no en tots els impostos contempla l’opció de poder 
adaptar el que un ciutadà paga en relació a la seva base econòmica, no tots ho contemplen.   
En quan a la senyora Rivas, ha començat amb el tema del pressupost i a més agafo el prec, 
intentarem inclús fer-ho, penso que si aconseguim fer-ho junts, seria bo un Ple extraordinari, 
no m’imagino un ordinari com el d’avui amb els dos punts, perquè podríem esmorzar aquí, 
per tant fora bo un extraordinari, amb ordenances i pressupostos, perquè crec que és el 
debat global que s’ha de tenir, perquè així tenim la visió del que és la voluntat del govern.  
Vostè ha fet una sèrie de referències de puges, que és veritat, que l’any passat varem pujar 
1’2, que és veritat que varen aplicar alguna reducció amb algun impost, que és veritat que 
algunes coses es varen congelar, però fora bo que tinguem memòria i fora bo que recordar 
perquè el nostre grup va votar en contra, veníem de tres anys amb puges consecutives i 
vostè sap que l’IBI durant tres anys, va pujar bastant per sobre de l’IPC previst, un quatre un 
cinc i un cinc, és veritat que hi havia una part del govern central, però al final el que el 
ciutadà paga és aquesta puja, la suma entre la quota i el que pujava el govern del que és la 
base, perquè clar, si aquesta any el govern hagués pujat de la base l’1%, nosaltres només 
hauríem pujat l’1%, li estic dient el que és, el que a mi no em serveix és que vostè, en la 
seva intervenció, posi com a exemple només l’1,2 de l’any passat i que les escombraries es 
varen congelar, és veritat, però parlem de tota la resta. Parlem de què va passar amb les 
escombraries del 2008 dins al 2010, increments d’un 5, d’un 5, d’un 4, d’un 7,30, després un 
any congelat, sí, però venim de puges importants, i perquè es fa aquell any?, jo no vull 
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entrar si perquè era l’any electoral o pel que fos, però evidentment que es fa en l’any que 
s’aproven els pressupostos pel 2011, per tant, a mi m’hauria agradat que a part de dir això 
de l’IBI i de l’1,2, també s’hagués referit als altres anys. Quan vostè parla de contradiccions 
entre discurs i govern, vostè ha governat i porta quatre mesos a l’oposició, jo sempre deia 
quan estava assegut aquí al costat que alguns del govern no havien estat mai a l’oposició, i 
alguns hem estat a tots dos costats, governant i a l’oposició, i sabem, més o menys el que 
es pot arribar a fer, i nosaltres ni l’any passat ni cap any hem dit que no votàvem ordenances 
i pressupostos, no tant perquè demanéssim congelacions o reduccions, sinó perquè 
enteníem que la política que venia acumulada d’altres anys no responia al que era l’idea del 
grup que jo representava, per fer pressupostos i ordenances. Per tant, jo crec que és evident 
que tenim opinions diferents, vostè ha dit que pel que fa a l’IBI ens podríem haver posat 
d’acord, l’ICIO es congela, l’IAE, tant de bo tinguéssim moltes empreses que tinguessin 
creació d’ocupació amb contractes indefinits, en tot cas, està aquí, i nosaltres som 
conscients que aquest paquet de reduccions que hem fet a nivell de determinades figures 
tributàries lligades a l’activitat econòmica, té una escassa repercussió a nivell del propi 
pressupost d’ingressos, en som conscients, perquè sí que posa de manifest una aposta 
clara d’una voluntat per intentar ajudar i sumar. Vostè ens diu que també es podria agafar la 
reducció pels canvis de titularitat, hi estic d’acord, si vostè vol li incorporem com una esmena 
“in voce”, que la reducció del 50% quan sigui un canvi a un familiar de primer grau, li podem 
incorporar, per tant suposo que no caldrà fer res, sinó que ja s’incorporarà fruit del propi 
debat, aquesta modificació, o caldria fer alguna cosa, senyor Interventor?   
 
- senyor Interventor: Es podria establir exactament l’article que modifiquem, perquè quedi a 
la proposta i seria una modificació senzilla. 
 
- senyor Fernández: En tot cas, com que la voluntat del govern és recollir l’aportació que fa 
el grup de l’Entesa, que és que apliquem una reducció del 50% en els canvis de titularitat 
fins a familiars de primer gran, busquem quin és l’articulat, i en tot cas, que quedi reflectit 
després en la redacció.  
Per tant, en aquests temes podem estar-hi d’acord, jo agraeixo l’abstenció, de veritat, 
perquè també podrien tenir l’opció de votar que no i també podrien fer l’opció de votar que 
sí. Entenem nosaltres que en aquest context, és  una proposta rigorosa, tenint en compte 
que partim de la premissa que el govern, com veuran en els pressupostos, hem intentat 
primar, i jo no vull utilitzar la paraula castigar, a aquelles àrees que per nosaltres són 
sensibles de petits increments a l’alça, i això no ho podíem fer si no teníem aquests 200.000 
euros que ens comporta els dos punts d’IBI, era impossible, el pressupost no ens quadrava. 
Teníem l’altra opció de no garantir aquests increments i rebaixem altres coses, perquè totes 
aquestes propostes que la senyora Galiana ha llençat, de reduir, ajustar serveis, jo vull 
recordar que tenim un Pla d’austeritat que està en vigor, que el govern anterior ja va fer un 
esforç d’ajustar despesa, i que estem sistemàticament, cada vegada que traiem concursos i 
contractes nous, incorporant elements d’innovació i incorporant elements d’ajustament, això 
ja s’està fent, el que passa és que són contractes que no es modifiquen cada any, ara per 
exemple estem treballant en el contracte d’escombraries, que és complex, intentarem 
incorporar aquests elements, però dit això, és evident que tenim contractes que s’han de 
complir. Per tant, senyora Rivas, jo li agraeixo el fet que s’abstinguin, incorporem aquesta 
aportació que ha fet vostè i agafo aquests dos precs que vostè ha fet, per intentar, en el 
futur, donar-li resposta i fer un Ple monogràfic d’ordenances i pressupostos.   
Al senyor Lledó, vostès votaran que no, diu que són ordenances poc imaginatives, que no 
obeeixen al creixement, que vostès ara no serien partidaris de pujar-les, en tot cas de 
congelar-les, d’incorporar elements mediambientals, bé, potser sí, si haguéssim pogut tenir 
alguna proposta concreta podríem haver arribat a un acord, jo crec que, segurament que el 
mecanisme d’entrar algun tipus de recurs és delicat perquè després això potser ens donaria 
peu a haver de fer una altra aprovació definitiva a finals d’any, però jo penso que son 
elements, sobretot el tema mediambiental, que podem avançar. En el que jo discrepo és que 
vostè diu que veníem de situacions en què el govern anterior tenia la voluntat de reduir o de 
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congelar impostos, li dic el mateix que a la senyora Rivas, és veritat, vostès l’any passat 
varen congelar, és veritat, però mirem d’on veníem, veníem de tres anys amb increments 
importants, per sobre del que era l’IPC, fins i tot del propi pacte de govern que vostès havien 
fet, per tant, que vostès ara proposin aquí incorporar modificacions i que haguéssim hagut 
de seguir el criteri de la congelació perquè això afavoreix el creixement, bé, és una opció, 
però nosaltres, el gran problema que hem tingut per quadrar aquest pressupost, que és el 
que hem treballat, perquè les ordenances estan molt lligades, és que si volíem, com a 
premissa, garantir, com he dit abans, que aquestes tres àrees no estiguin a la baixa sinó que 
pugin, necessitàvem aquests recursos, perquè no podem preveure que ens vinguin recursos 
addicionals. La participació de l’Estat està com està, vostès la varen veure quan es va 
notificar l’any passat, que hem de tornar una part que ens la descomptaran trimestralment 
de les liquidacions, no podem preveure que vinguin més diners de les altres administracions, 
per tant hem de comptar amb el que tenim, i això dóna peu a què l’únic marge que tenim és 
aquest 2%. Per tant, jo hi estic d’acord, estem disposats a treballar amb el tema aquest que 
vostè planteja d’incorporar elements en l’àmbit mediambiental per avançar, i fins i tot, si 
tècnicament no fos molt complicat aquest tràmit d’aprovació, i sempre i quan vostè sap que 
el problema de les ordenances és que han d’estar aprovades i publicades el 31 de 
desembre, perquè sinó els impostos que es meriten a 1 de gener, estem fotuts, no ho vull ni 
pensar el que podria passar, però sí que potser, de cares al proper any, fins i tot podríem, 
que vostè ens fes arribar les propostes i poder-les a tenir en compte de cares a les futures 
ordenances. 
 
- senyor Gómez: Bàsicament voldria contestar la pregunta que ha fet el senyor guerra, en el 
sentit que malgrat que no és un tema lligar a les ordenances, el tema del tancament de les 
terrasses i de l’ordenació és un tema que hi estem treballant, per tant és un tema del que ja 
l’assabentarem quan arribem a bon port. 
 
- senyora Galiana: En relació a l’IBI, això no és una qüestió de formes sinó que és una 
qüestió de fons i de sentit comú, vostè mateix ha donat la resposta, la Llei de Bases 
d’Hisendes Locals no admet cap bonificació però s’hauria de fer una subvenció, doncs faci 
una reflexió sobre això. Faci una reflexió i reculli també això, perquè és important, és un 
aspecte important i que afecta a una bona part de la nostra societat. Li repeteixo, no podem 
reactivar l’economia d’un municipi si no hi ha capacitat econòmica, i la capacitat econòmica 
són els diners que ens queden un cop hem pagat les despeses obligatòries, podem posar 
negocis, podem fer de tot, podem ser pioners amb el que es faci a Palafrugell, però si no hi 
ha diners per gastar, tot fracassarà, per tant, les polítiques que s’han de seguir és contenció 
de la despesa, i si es vol, senyor Fernández, nosaltres no tenim aquí els pressupostos i és 
molt difícil poder arribar a valorar perquè vostè decideix fer aquestes ordenances, però si es 
vol i vostè ho sap, es pot reduir molt la despesa, i aquest és el camí. Si les famílies han de 
passar amb el que vostè els hi deixa, perquè els hi augmenta els impostos, imagini’s el que 
es pot aprimar un Ajuntament. I aquí deixo aquesta aportació a l’aire i espero que s’ho pensi, 
però pensi que hi ha molta despesa que vostè sap que es podria suprimir, que és supèrflua, 
que és innecessària, que a vegades no hi ha hagut prou control d’aquesta despesa i aquest 
és el camí, senyor Fernàndez, aquest és el camí que vostès han de seguir, aprimar la 
despesa de l’administració no incrementar els impostos, ara no toca.  
 
- senyora Rivas: Jo quan he començat la meva intervenció i li he parlat del fet de tenir el 
pressupost abans, jo mateixa he reconegut que després de vuit anys d’estar al govern, i això 
ho he reconegut, només faltaria, la primera vegada que ho vàrem aconseguir fer va ser l’any 
passat i per tant, jo ja reconec els errors de l’anterior govern, només faltaria, però no em 
digui que ens han deixat el pressupost aquesta tarda, perquè, perdoni la paraula, però 
sembla que m’acolloní, tinc aquesta sensació, per tant, en aquest sentit, no voldria tornar a 
parlar més d’aquest tema del pressupost.  
Pel que fa a l’IBI, tothom pot interpretar les coses com són o com vol, vostè ha dit o ha 
insinuat que l’anterior equip de govern, els dos últims anys, baixa l’IBI per un tema electoral, 
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perquè s’acostaven eleccions i que anteriorment l’havíem pujat. Miri, nosaltres vàrem decidir 
baixar l’IBI els dos últims anys, pel context de crisi econòmica que es vivia, i aquesta va ser 
la nostra reflexió, jo estic molt contenta que aquest any, vostès hagin tingut la sort que el 
govern central no l’hagi pujat i que aplicant el 2%, aquest 2% sigui el que només repercuteix 
a les famílies, m’agradaria saber què haguessin fet si el govern central també hagués aplicat 
el seu increment, però miri jo els felicito per aquest fet i ja li he dit, que en aquest cas, 
nosaltres haguéssim votat a favor d’aquesta pujada de l’IBI del 2%, i respecte a les 
escombraries que vostè qüestionava què havia fet l’anterior equip de govern, jo també he dit 
i és que ha vegades tinc la sensació que potser no m’explico bé, que amb les taxes, l’Entesa 
sempre ha dit, que el que s’ha de fer és recaptar el preu del cost del servei.  La puja de la 
taxa d’escombraries, en el seu moment, va ser per actualitzar el preu i per dir, el servei costa 
tant, per tant nosaltres necessitem recaptar aquests diners i això és així, la queixa que 
l’Entesa fa respecte a la proposta de modificació de la seva ordenança, és que no apliquen 
el mateix a les famílies que a les empreses i als comerços i la queixa que nosaltres fem, com 
li he dit abans i li reitero, és que les famílies haurem de pagar el desfase que no paguen les 
empreses o que no paguen els comerços i això és del que nosaltres ens queixem i no 
acabem d’entendre i per tant, el nostre desacord era aquest.  Li agraeixo i li agraïm 
moltíssim que ens hagi acceptat en veu, en aquest Ple, la proposta que el canvi de titularitat 
en famílies de primer grau sigui així, creiem que és una mesura per reactivar els negocis 
familiars que continuïn a dins de la mateixa família i ja li he explicat la nostra abstenció, 
nosaltres hi ha propostes que compartim, només faltaria, però n’hi ha que no i per això, el 
segon prec feia referència a veure si podien estudiar jurídicament o tècnicament la 
possibilitat que en el proper Ple d’ordenances les puguem podem votar per separat. 
 
- senyor Lledó:  Crec que tenim davant la nova regidora d’Hisenda i Règim Interior, que és la 
senyora Laura Galiana, sembla que hem estat aquí una vàlua i no pot arribar al govern, crec 
que si té les solucions benvingudes siguin, jo ho dit també per trencar una llança a favor del 
govern i de l’anterior govern on érem nosaltres.  Només volia fer dos puntualitzacions, que 
vostè ha dit que nosaltres havíem dit que congelessin les taxes i els impostos, no és cert, jo 
no he dit això, jo he dit que l’IBI, enteníem que la puja no la compartíem, sinó que entenem 
que podia haver sigut menor, seguint la línea del 1’5, 1’2, com havíem fent els últims anys, i 
desprès tornant una mica el que havia dit la senyora Rivas, que la repercussió de l’increment 
de taxes sobre el domèstic es el que tampoc estàvem d’acord, per tant, no hem dit que es 
congelin, sinó que hem dit amb el tema de les escombraries que s’hauria d’haver repercutit 
diferent i amb el tema de l’IBI, creiem que la puja del 2, era excessiva, però no que és 
congelés, gràcies. 
 
- senyor Fernandez:  Gràcies per aquests matisos, potser ho he entès malament. Per acabar 
perquè em dona la sensació, senyora Galiana, que estem en un míting electoral i em sap 
greu dir-li, jo el que faria, com que vostè ha dit aquí tan taxativament, que jo ha sé que hi ha 
molta despesa que es pot reduir, és que en el Ple de pressupostos vostè ens porti una 
proposta allà on sigui capaç de reajustar el pressupost de despesa corrent en 300.000 
euros, li poso fàcil 300.000 euros només,  però pressupost de despesa ordinària, tenint en 
compte que tots els contractes s’han de complir i no val dir de Capítol I elimino 200.000 
euros, per a continuació ha dir, a qui acomiadem, a qui no renovem i a qui indemnitzem i 
pensem que més del 65 % de la plantilla són funcionaris i el procés d’amortització de llocs 
de treball no és el mateix que un fix laboral, per tant, tots aquests contextos, com que vostè 
m’ha dit claríssimament com dient que jo no me n’assabento, que baixi la despesa perquè 
és l’única manera que tenim, doncs jo li poso fàcil només 300.000 euros, que això a mi em 
permetria no pujar l’IBI el 2%, només això i si vostè ens ho porta, el que diu el senyor Lledó, 
poder l’hauríem de convidar al govern i fer-la regidora d’Economia i Hisenda i segurament 
que tindrà la vareta màgica perquè aquest Ajuntament, clar vostè diu, que buido la butxaca, 
com si aquí l’Ajuntament amb el que fem de taxes d’impostos, fos realment buidar la butxaca 
als ciutadans, algú pot arribar a entendre que l’Ajuntament podem fer alguna cosa molt 
important per reactivar la nostra economia?, podem estar al costat dels emprenedors, amb 
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el poc marge que tenim, però la política, i jo que he tingut la sort de participar-hi en altres 
espais, és molt més que el que pot fer un Ajuntament. Per tant, com que a mi m’ha semblat 
que per vostè és fàcil dir, retallem, reduïm despesa, ajustem, ajustem, però nosaltres, com 
què ho deia a l’inversa, perquè els que estem aquí hem estat governant i a l’oposició, això té 
una avantatge, a vegades també va be el que està a l’oposició haver estat governant alguna 
vegada, perquè també pot veure el que pot donar de marge. Per tant, jo només volia fer 
aquest matis, i crec que fora bo que vostè en el proper Ple, això ens ho pugui aclarir. En 
qualsevol cas i acabo amb això, senyora Rivas, agraeixo la seva extensió, quan vostè deia 
que l’any passat nosaltres varen congelar perquè hi havia crisi, 2009-2010, la crisi també era 
molt important, 2009-2010 també varen pujar també l’IBI un any el 5%, l’altre l’1,5, ho tinc 
aquí l’escalat i també hi havia crisi, potser no tant important com al 2010, però hi havia crisi, 
per tant l’argument pot ser un altre i podem arribar a entendre que si haguessin fet el 1’5 o 
1’2, potser Esquerra també s’hagués sumat a la proposta, podem arribar a entendre-ho, 
però a nosaltres ens faltaven aquests recursos que quan discutíem als pressupostos, 
discutíem a on els hem posat per justificar aquest 2%. Per tant jo acabo i agraeixo les 
intervencions de tots els grups i a no ser que algun grup o el Primer Tinent d’Alcalde vulgui 
afegir alguna cosa al respecte. 
 
- senyora Galiana:  Per al·lusions, és que vostè m’ha fet una proposta i potser que li contesti.  
Miri, crec que està molt clar que nosaltres estem a l’oposició i vostè està governant, jo no li 
faré la seva feina, la meva funció és donar-li els mecanismes perquè vostè la faci, però ja 
que diu que no poden fer una reducció, li recordo que uns dels elements del Pla d’Austeritat, 
per donar-li un idea, deia que s’havia de fer un control sobre les hores extraordinàries i vostè 
sap que hi ha un col·lectiu, que jo no diré quin és, que això ha generat molts de problemes, 
des de l’abús a la falta de control a l’import d’aquestes despeses, per tant, en temes 
d’aquests i amb altres, que vostè també coneix, hi treballi perquè segurament que es 
podrien estalviar molts de diners. 
 
- senyor Fernandez:  M’esperava la resposta.  En qualsevol cas vostè no ha encertat 
precisament a on podem retallar, perquè li portaré en el proper Ple l’evolució de les hores 
extraordinàries i veurà que això ens ha ajudat moltíssim a poder quadrar el pressupost, 
precisament això ha sigut l’eina que més ens ha ajudat.  Per tant aquí, s’ha fet un gran 
esforç, però a més a més, vostè ha dit la mateixa resposta que algunes companyes seves o 
companys fan allà baix, diuen jo llenço la idea que s’han de baixar impostos i pujar inversió i 
despesa, però ja ho faran vostès i desprès s’ha de fer això, jo li he posat molt fàcil, només li 
he posat 300.000 euros, si li hagués dit tres milions d’euros d’un pressupost de trenta 
milions, li he posat molt fàcil és un 1% del pressupost. 
 
- senyora Galiana:  Senyor Fernández, jo he coincidit amb vostè a l’anterior mandat, quan 
vostè estava a l’oposició i com que també s’aprèn dels contrincants, li he donat la resposta 
que vostè donava a l’equip de govern, vostè deia, jo no li faré la feina a l’oposició, això 
consta en moltes actes, senyor Fernández, són les seves pròpies respostes. 
 
- senyor Fernández:  Jo donava eines concretes, vostè el que ha de fer és portar propostes 
concretes, digui on hem de retallar despeses i segurament tindrà més credibilitat si ho diu, 
que ho faci i vol dir baixem-ho.   
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
L’Alcaldia-Presidència d’aquest Ajuntament sotmet a la consideració del Ple de la 
Corporació el projecte de modificació de les Ordenances Fiscals reguladores d’impostos i 
taxes vigents que han de regir durant l’exercici 2012. 
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De l’estudi elaborat amb aquest efecte sobre el sistema tributari establert pel Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, una vegada avaluat el probable rendiment dels impostos obligatoris i els 
voluntaris i les taxes que cal establir per la prestació de serveis o activitats, se’n segueix 
que, per a anivellar la previsió d’ingressos i despeses del pressupost de l’exercici 2012, és 
aconsellable proposar la modificació de les ordenances reguladores dels impostos i taxes 
següents: 
 
Impostos : 

 
 Impost sobre Béns Immobles  
 Impost sobre Vehicles de Tracció Mecànica  
 Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres  
 Impost sobre Activitats Econòmiques  
 

    Taxes:  
 Taxa per expedició de documents administratius 
 Taxa per obertura d’establiments 
 Taxes per recollida , tractament i eliminació d’escombraries i altres residus urbans 
 Taxa per retirada de vehicles abandonats o estacionats defectuosa o abusivament a 

la via pública 
 Taxes per utilització privativa o aprofitament especial del domini públic local 
 Taxa per estacionament de vehicles de tracció mecànica a les vies públiques 
 Taxa per serveis de la Llar d’Infants 
 Taxes  per utilització privativa o aprofitament especial de Béns Municipals per 

activitats i per prestació de serveis de caràcter esportiu 
 Taxa per us privatiu o aprofitament especial del sòl, subsòl i vol de les vies públiques 

a empreses subministradores de serveis d’interès general  
 Taxa per aprofitament especial i/o prestació de serveis motivats per la celebració de 

casaments civils 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), total onze vots a favor; els vots en contra dels 
senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), i de la senyora Galiana i el senyor 
Rodrigo (PP), total sis vots en contra; i les abstencions de les senyores Rivas i Recio, del 
senyor Genover (Entesa), i del senyor Guerra (PxC), total quatre abstencions: 
 
Primer.- Aprovar provisionalment la modificació dels següents articles de les Ordenances 
Municipals vigents, establerts de conformitat amb el Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s'aprova el Text Refòs de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, les 
quals resten redactades de la següent manera: 
 
ORDENANÇA REGULADORA DE L’IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES 
 
Article 5è .Bonificacions (modifica l’apartat 3r.) 
 
3. Els subjectes passius  que, d’acord amb la normativa vigent, tinguin a 1 de gener  la 
condició de titulars de família nombrosa gaudiran d’una bonificació del 50 % en la quota 
íntegra de l’impost corresponent a l’immoble que sigui vivenda habitual de l’interessat , 
sempre que compleixin simultàniament les següents condicions: 
 

- l’ habitatge ha de tenir un valor cadastral igual o inferior a 63.048,24,00 € 
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- hauran de constar empadronats, amb efectes d’1 de gener, en la mateixa unitat de 
convivència tots els membres de la família inclosos en el títol de família nombrosa 
expedit. 

- el subjecte passiu beneficiat no podrà constar com a titulars d’altres immobles 
destinats a     habitatge 

- el subjecte passiu beneficiat no podrà constar deutor amb l’Ajuntament de Palafrugell 
per cap altre concepte en fase executiva, excepte si té  aprovat un fraccionament del 
deute i l’estigui complint. En tot cas els interessats que presentin la sol·licitud de 
bonificació hauran de donar compliment al requisit de no tenir altres deutes en via 
executiva o tenir concedit un fraccionament del deute abans de la finalització del 
període voluntari de l’Impost sobre Béns Immobles   

- la sol·licitud de bonificació, adjuntant el títol de família nombrosa, s’haurà de 
presentar abans del final de període voluntari de pagament de l’Impost sobre Béns 
Immobles corresponent a l’any pel qual es sol·licita la seva aplicació. En cas de 
liquidacions d’Impost sobre Béns Immobles per incorporacions de noves altes que 
corresponguin a exercicis anteriors s’haurà de presentar abans del final del període 
voluntari de pagament que consti a la liquidació. 

 
Article 9è. (es modifica l’apartat 5è) 
 
5. Quan el deute tributari és satisfet després del període voluntari de cobrament, a més del 
recàrrec de constrenyiment referit al punt anterior, el deutor ha de pagar els interessos de 
demora computats al tipus vigent en la data de conclusió del període voluntari de cobrament 
i durant el temps transcorregut entre l'esmentada data i aquella en la qual  es fa efectiu. 
 
Article 7è. Tipus de gravamen 
 
Per a l’exercici 2012, el tipus de gravamen a aplica, d’acord amb l’article 72.3 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals, serà el 1,0266 % quan es tracti de béns de naturalesa urbana  o de 
béns immobles de característiques especials i el 0,90 % quan es tracti dels de naturalesa 
rústega. 
 
ORDENANÇA REGULADORA DE L’IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ 
MECÀNICA 
 
Article 11è. (es modifica l’apartat 4t) 
 
4. Quan el deute tributari és satisfet després del període voluntari de cobrament, a més del 
recàrrec de constrenyiment referit al punt anterior, el deutor ha de pagar els interessos de 
demora computats al tipus vigent en la data de conclusió del període voluntari de cobrament 
i durant el temps transcorregut entre l'esmentada data i aquella en la qual  es fa efectiu. 
 
ORDENANÇA REGULADORA DE L’IMPOST SOBRE CONSTRUCCIONS , 
INSTAL·LACIONS I OBRES 
 
Article 3r. Base imposable, quota i acreditament (modifica apartat 1r)  
 
1. La base imposable d'aquest impost està constituïda pel cost real i efectiu de la 
construcció, la instal·lació o l'obra, i s’entén com a tal, a aquests efectes, el cost d’execució 
material d’aquella. . No formen part de la base imposable l’Impost sobre el Valor Afegit i 
altres impostos anàlegs propis de règims especials, les taxes, preus públics i altres 
prestacions patrimonials de caràcter públic local relacionades, en el seu cas, amb la 
construcció, instal·lació o obra, ni tampoc els honoraris de professionals, el benefici 
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empresarial del contractista ni qualsevol altre concepte que no integri, estrictament, el cost 
d’execució material. 
 
Article 4t. Gestió (modifica apartat 3r) 
 
3. L’autoliquidació a que es refereix l’apartat primer tindrà el caràcter de liquidació 
provisional. Pel càlcul de la Base Imposable de la referida liquidació provisional s’aplicarà el 
pressupost de referència establert pel Col·legi Oficial corresponent. En el cas que els 
interessats no presentin pressupost visat pel col·legi Oficial corresponent, la base imposable 
serà determinada aplicant un coeficient de 1,25 als mòduls del Col·legi Oficial d’Arquitectes 
de Catalunya que resultin d’aplicació. 
 
ORDENANÇA REGULADORA DE L’IMPOST SOBRE ACTIVITATS ECONÒMIQUES 
 
Article 5è. Exempcions i bonificacions (s’afegeix apartat 3r.) 
 
2.- Gaudiran d’una bonificació del 50% en la quota municipal les activitats industrials que 
realitzin la seva activitat dins de l’àmbit del sector SUD 1.13 “Circumval·lació Nord” i SUD 
1.12 “Brugueres II”. Aquesta bonificació ha de ser sol·licitada i la seva sol·licitud s’haurà de 
presentar abans de la finalització del període de pagament en voluntària de la quota 
tributària corresponent. 
 
3.- Gaudiran d’una bonificació del 50% de la quota municipal els subjectes passius que 
hagin incrementat el promig de la seva plantilla de treballadors amb contracte indefinit per 
activitats localitzades a Palafrugell durant l’últim any anterior al de l’aplicació de la 
bonificació. Aquest increment promig s’haurà de comprovar  en relació al penúltim any 
anterior al de l’aplicació de la bonificació. Aquesta bonificació ha de ser sol·licitada i la seva 
sol·licitud s’haurà de presentar abans de la finalització del període de pagament en 
voluntària de la quota tributària corresponent. A la sol·licitud s’haurà d’aportar la 
documentació de cotització dels treballadors a la Seguretat Social i altra documentació que 
sigui requerida i que justifiqui l’increment del promig de plantilla de treballadors amb 
contracte indefinit. 
 
ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER EXPEDICIÓ DE DOCUMENTS 
ADMINISTRATIUS 
 
Article 5è. Exempcions  
 
Gaudiran d’exempció per les tarifes previstes a l’Epígraf Tercer. Documents relatius a l’Arxiu 
municipal les peticions de reproducció destinades a activitats de docència, recerca, 
divulgació cultural o per publicacions periòdiques en l’àmbit de les comarques Gironines. 
També gaudiran d’exempció les peticions presentades per Associacions sense ànim de 
lucre. 
 
Article 7è. Tarifa  
 
1.- La quantia de la taxa regulada en aquesta ordenança serà la que es fixa en les tarifes 
següents: 
 

EXPEDICIÓ DE DOCUMENTS ADMINISTRATIUS   
EPÍGRAF PRIMER- Certificacions i compulses   
1- Certificacions i informes emeses a requeriment de part   
       1.1- Certificat de reagrupament familiar 30,00 
       1.2-Informe referent a les condicions de vivenda per convidar a no 
residents 30,00 
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       1.3-Informe de la Policia Local acreditant inici o finalització 
d’activitats 30,00 
       1.4-Certificat d'inscripció registre parelles de fet 25,00 
       1.5-Certificat de convivència prèvia a defunció 10,00 
       1.6-Certificat de temps residit 10,00 
       1.7- Altres no previstos, en extracte 29,60 
       1.8- Altres no previstos, literals 45,90 
2. - Fotocòpies simples de documents   
2.1 - Fotocòpies simples de documents municipals, per cada fotocòpia 0,80 
2.2 -  Fotocòpies simples d’altres documents, per cada fotocòpia  0,20 
2.3 - Fotocòpies simples de documents en període d'exposició pública   
        -per cada còpia A4 0,10 
        -per cada còpia A3 0,20 
3- Compulsa de documents municipals, reproduïts en fotocòpia   
      3.1 Document per una sola cara 2,50 
      3.2 Document per les dues cares 5,00 
4- Expedició de documents acreditatius de concessions, autoritzacions 
o llicències de qualsevol àrea de l’Ajuntament 9,50 
4.1- Expedició d'autoritzacions expresses o en règim de comunicació  
pel repartiment de publicitat.   
4.1.1-Per un període màxim d'un mes 12,00 
4.1.2-Per un període màxim d'un any 117,20 
5- Bastanteig de poders que hagin de produir efecte en les oficines 
municipals  57,50 
EPÍGRAF  SEGON- Documents relatius a Serveis d'Urbanisme   
1. Certificats urbanístics   
1.1 Certificat urbanístic expedit sense realizar inspecció fora de 
l'Ajuntament 38,40 
1.2 Certificat urbanístic expedit prèvia inspecció fora de l'Ajuntament 95,70 
2. Còpies de plànols   
    a) Sobre paper normal, per m2 9,50 
    b) Còpia sobre còpia, per m2 9,50 
    c) En contravegetal 172,40 
    d) En forma cd rom, per cada disquet 3,60 
    e) D'expedients compresos en l'últim quinqueni, per còpia 18,30 
    f ) D'expedients amb una antiguitat superior a 5 anys i inferiors a 
20,per còpia 28,60 
    g) Expedients amb una antiguitat de més de 20 anys, per cada 
còpia 40,30 
3- Per qualsevol altre document o expedient que no està 
expressament tarifat 40,30 
4 Tramitació de figures de planejament urbanístic i expedients de 
gestió urbanística a instancia de particulars   
4.1 Modificació puntual del pla d’ordenació urbanística municipal  605,10 
4.2 Tramitació Plans parcials de delimitació, plans parcials, plans 
especials, plans de millora urbana i estudis de detall :   
- Per cada Ha (10.000 m2) o fracció 581,00 
- Mínim 581,00 
4.3 Tramitació projectes d’urbanització 0,00 
- Per cada 200.000 euros del pressupost d’execució material o fracció 452,50 
- Mínim 452,50 
4.4 Projectes de reparcel·lació 0,00 
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- Per cada finca considerada (finques aportades + finques resultants), 
sense comptabilitzar les finques de cessió per a dotació pública 
(vialitat, zones verdes públiques, etc.) 83,60 
- Modificació projecte de reparcel·lació, per cada finca considerada 
(finques aportades + finques resultants), sense comptabilitzar les 
finques de cessió per a dotació pública (vialitat, zones verdes 
públiques, etc.) 41,80 
- Projectes de reparcel·lació voluntària 327,10 
4.5 Estatuts i Bases d’actuació de la Junta de Compensació i entitats 
urbanístiques col·laboradores, i constitució de la Junta de 
Compensació. En cas de presentació conjunta d'estatus, bases i 
constitució de la junta s'aplicarà la tarifa prevista a l'expedient conjunt 495,30 
4.6 Modificació Estatuts i Bases d’actuació de la Junta de 
Compensació i entitats urbanístiques col·laboradores 188,10 
4.7 Delimitació de Polígons i Unitats d’Actuació 327,10 
4.8 Expedients d’ocupació directa 627,00 
4.9 Modificació del sistema d’actuació 327,10 
4.10 Tramitacions de documents corresponents al sistema d’actuació 
d’expropiació 522,50 
4.11 Tramitació d’expedients de ruïna 627,00 
4.12 Altres tramitacions no contemplades 327,10 
EPÍGRAF TERCER – Documents relatius a l’Arxiu Municipal   
1. Tarifes per la reproducció de documents en diferents suports  
1.1 Reproducció en paper DIN A4, per una cara 0,10 
1.2 Reproducció en paper DIN A3, per una cara 0,15 
1.3 Reproducció en paper d’una pàgina des de microfilm 0,54 
1.4 Còpia d’audiovisuals , fins a 120 minuts o fracció 6,60 
1.5 Còpia digital de documentació  
1.5.1  Baixa resolució (fins a 200Kb) 0,50 
1.5.2  Alta resolució  1,00 
1.6 Suport DVD, per unitat 1,50 
1.7 Suport CD-ROM, per unitat 1,00 
1.8 Compulsa de documents   
1.8.1  Suport paper per una cara 2,50 
1.8.2  Suport paper per dues cares 5,00 
2. Tarifes per a la reproducció de caràcter comercial. Aquestes tarifes 
s’aplicaran de manera simultània a les contemplades a l’apartat 
anterior   
2.1 Reproducció imatges fixes   
2.1.1 Ús de la imatge en edició de llibre o fulletó   

Fins a 1.500 exemplars 70,00 
Entre 1.500 i 10.000 exemplars 140,00 
Més de 10.000 exemplars 280,00 

2.1.2 Ús de la imatge en edició d'enciclopèdia o similar   
Fins a 3.000 exemplars 140,00 
Entre 3.000 i 15.000 exemplars 210,00 
Més de 15.000 exemplars 420,00 

2.1.3 Ús de la imatge en publicació periòdica   
Fins a 3.000 exemplars 70,00 
Entre 3.000 i 30.000 exemplars 105,00 
Més de 30.000 exemplars 140,00 

2.1.4 Ús de la imatge en material publicitari i impressos   
Fins a 5.000 exemplars 70,00 
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Entre 5.000 i 50.000 exemplars 140,00 
Més de 50.000 exemplars 210,00 

2.1.5 Ús de la imatge en edició de postals   
Fins a 1.000 exemplars 210,00 
Entre 1.000 i 10.000 exemplars 280,00 
Més de 10.000 exemplars 350,00 

2.1.6 Ús de la imatge en lloc web   
Fins a 30 dies 70,00 
Entre 1 mes i 12 mesos 140,00 
Més de 12 mesos 280,00 

2.1.7 Ús de la imatge en exposició temporal   
Fins a 30 dies 70,00 
Entre 1 mes i 12 mesos 140,00 
Més de 12 mesos 280,00 

2.1.8 Ús de la imatge en exposició permanent   
Per ús privat 70,00 
Per ús comercial 210,00 
Per Comercial exterior 350,00 

2.2 Ús d'audiovisuals   
2.2.1 Ús editorial i en comunicació pública, per minut o fracció 70,00 
2.2.2 Ús publicitari, per minut o fracció  140,00 
Les tarifes establertes a l’apartat segon de l’Epígraf tercer 
corresponen a un sol ús, les successives edicions requeriren noves 
autoritzacions. La utilització d’una imatge de manera repetida en una 
mateixa edició  tributarà a una quota del 50% de la tarifa corresponent 
al primer ús.  
EPÍGRAF QUART- Altres expedients o documents   
1- Expedició a sol·licitud de part interessada, de còpies, fotocòpies o 
duplicats d'atestats aixecats per la Guàrdia Urbana, com a 
conseqüència d'accidents de   circulació o d'altres circumstàncies 57,50 
2- Exemplar de les Ordenances Fiscals 45,90 
3- Exemplar de les Ordenances Generals 45,90 
4- Informes Policia Local 95,70 
5-Per cada còpia, en plotter, de plànol escala 1:1000 o 1:2000 de 
l’Expedient    d’Adaptació Cartogràfica i Modificació del Plà General 
(ACMPC)  8,60 
6-Per còpia, en plotter, del conjunt de plànols del Pla General:  130,30 
7-Per còpia del Pla General en format CD ROM o DXF 33,50 
8- Per còpia Títol II i III del document de Normes Urbanístiques de 
l’expedient d’ACMPC, per cada títol  43,30 
9- Per còpia de tot el document de Normes Urbanístiques de 
l’Expedient d’ACMPC  130,30 

 
2.- Quan a la petició es sol·liciti que la documentació sigui enviada per correu a l’interessat, 
les anteriors tarifes seran incrementades per la despesa postal que hagi de pagar 
l’Ajuntament. 
 
ORDENANÇA REGULADORA DE  LA TAXA PER OBERTURA D’ESTABLIMENTS 
 
Article 5è. Quota tributària (modificació apartat 2n.) 
 
1. La quantia de la taxa a ingressar resultarà d’aplicar sobre les tarifes establertes en el punt 

anterior els següents coeficients correctors, en funció de la superfície construïda del local: 
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Superfície construïda Coeficient corrector 

Fins a 120 m2 0,50 
De 121 a 250 m2 0,75 
De 251 a 500 m2 1,00 
De 501 a 1.000 m2 1,25 
Més de 1.000 m2 1,50 
 
Article 7è.-  
 
1 - Els canvis d'activitat en un mateix local tributaran com si es tractés d'una primera 
obertura. 
     
2 – Les ampliacions de les activitats existents que originin la tramitació d’un nou expedient 
tributaran per un 50 % de la tarifa que correspondria si es tractés d’una activitat nova.  
 
3.-  Les peticions de noves llicències o comunicació en un local sempre que siguin causades 
pel trasllat de l’emplaçament de l’activitat dins del municipi tributaren per un 50% de la tarifa 
que correspondria si es tractés d’una activitat nova. Serà requisit necessari que el titular de 
l’activitat sigui el mateix en l’anterior local i en el nou  i que es tramiti la baixa efectiva de 
l’activitat en el local on s’exercia l’activitat anteriorment.  
 
3 - En cas d'obertures temporals per un període  inferior a sis mesos, la quota serà el 50 per 
cent de la corresponent a la primera obertura.  
 
Article 8è. 
  

1.- Els canvis de titularitat de les llicències tributaran segons es tracti d’activitats innoqües o 
ambientals com segueix: 
  
  EUROS 
a-Activitats inoqües 95,60 € 
b.- llic. Ambientals o comunicació prèvia 143,40 € 
  
  
2.- Els canvis de titularitat de les llicències entre familiars de primer grau tributaran al 50% 
de les tarifes previstes a l’apartat anterior. 
 
ORDENANÇA REGULADORA DE  LES TAXES PER RECOLLIDA, TRACTAMENT I 
ELIMINACIÓ D’ESCOMBRARIES I ALTRES RESIDUS URBANS 
 
Article 2n. Fet imposable (es modifica l’apartat 2n.) 
 
2. Es consideren escombraries domiciliaries i residus domèstics els generats en els 
habitatges particulars. S’exclouen d'aquest concepte els residus de tipus industrial, les runes 
d'obres, els detritus humans, les matèries i els materials contaminats, corrosius, perillosos o 
els que la seva recollida o abocament requereixin l'adopció de mesures especials 
higièniques, profilàctiques o de seguretat. 
 
Article 5è. Quota tributària (es modifica l’apartat 5è) 
 
1. La base de la taxa pel servei de recepció obligatòria de recollida, tractament i eliminació 
d’escombraries i altres residus urbans domiciliaris serà la unitat d’habitatge o la unitat de 
local. En aquest sentit s’estableixen les següents tarifes: 
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a) Quota normal per cada vivenda independentment de la classe que sigui,  a l’any de 
141,80 €. 

b) Quotes  reduïdes 
1. per cada vivenda independentment de la classe que sigui,  s’establirà una reducció 

del 30% sobre la quota establerta a l’apartat a), pels subjectes passius que puguin 
acreditar un ús normal i regular durant tot l’any de la deixalleria municipal, amb un 
mínim de 8 entregues a l’any, de les quals un mínim de  6, hauran de ser residus no 
contemplats en els contenidors de recollida selectiva al carrer. (paper, cartró,  vidre i 
envasos). Per a l’aplicació de la quota reduïda serà requisit indispensable que 
s’aporti el corresponent document justificatiu de les entregues realitzades a la 
deixalleria municipal.   

2. per cada vivenda independentment de la classe que sigui s’establirà una reducció del 
20% sobre la quota establerta a l’apartat a), pels subjectes passius que puguin 
acreditar participar des de fa més d’un any a la campanya municipal de  foment del 
compostatge o que des de fa més de sis mesos fan autocompostatge per pròpia 
iniciativa. En tots dos casos serà requisit indispensable que s’informi per l’àrea 
municipal de Medi Ambient .  

3. per cada vivenda independentment de la classe que sigui, s’establirà una reducció 
del 60% sobre la quota establerta a l’apartat a), pels subjectes passius que 
compleixin a la vegada els requisits establerts en els dos apartats anterior.  Per 
l’aplicació d’aquesta reducció serà obligatori que s’acrediti amb la mateixa petició el 
compliment dels requisits. 

 
Article 10è. Subjectes passius (modificació apartats 2n i 3r) 
 
2.  A aquests efectes, els titulars d’activitats en establiments que, d’acord amb l’article 36 de 
l’Ordenança Reguladors dels Residus de Palafrugell, es puguin considerar com a servei no 
obligatori, vindran obligats a acreditar davant l’Ajuntament que tenen contractat amb un 
gestor autoritzat la recollida, tractament i eliminació de la totalitat de  residus que produeixi 
l’activitat corresponent. Aquest acreditament s’haurà d’efectuar abans del final del primer 
trimestre de l’any i en cas de noves activitats en el termini d’un mes des de l’inici de 
l’activitat. Cas que no es porti a terme l’esmentat acreditament en el termini indicat, 
l’Ajuntament considerarà que el titular de l’activitat s’acull al sistema de recollida, tractament 
i eliminació que té establert la Corporació i per tant, tindrà aquest la condició de subjecte 
passiu de la taxa aquí regulada.  
 
3.-  En cas que els titulars d’activitats establerts a l’apartat anterior justifiquin la contractació 
de gestors autoritzats per una part dels residus que generin , però no per la seva totalitat, 
tindran la condició de subjectes passius de la taxa aquí regulada. En aquest cas es podrà 
,sempre previ informe favorable de l’àrea de medi ambient, modificar  la tarifa que li 
correspongui segons la seva activitat per un altra tarifa d’altra activitat prevista a l’article 12è 
de la present ordenança que millor s’assimili a la generació de residus que efectivament 
siguin tractats pel sistema de recollida i tractament municipal. 
 
Article 12è. Quota tributària 
 
1.- Les activitats que precissin de local, tributaran d’acord amb l’aplicació del coeficient 
multiplicador que s’indica per cada concepte en els punts d’aquest apartat, sobre el mòdul 
bàsic d’import 58,48: 
 
CONCEPTE COEFICIENT
  
1 Locals destinats a activitat d’hostaleria:  
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      1.1 Hotels, hostals, residències, fondes i pensions que no tinguin  
              servei de menjador, per cada habitació...................... 0,5 
 mínim 5 
      1.2. Restaurants , Snacks, frankfurts, cases de menjars i locals on   
           es serveixin  productes alimentaris cuinats, per cada tram   
           de 5 m2 o fracció de superfície............................................. 1 
 mínim 6 
      1.3 Bars i establiments de begudes i cafès, per. cada tram .  
          de 5 m2 o fracció de superfície............................... 1 
  
      1.4 Sales de festa, discoteques, bingos  
           per cada tram de 15 m2 o fracció de superfície...... 1 
 mínim 14 
      1.5 Càmpings o campaments de turisme , per cada tram de 200 m2 o   
           fracció................................................................ 1 
  
      1.6 Terrasses annexes als locals anteriors cada 5 m2 o fracció........ 1 
 mínim 5 
      1.7 Establiments amb llicència d’activitats de bar musical per cada 
tram  

 

          de 10 m2 o fracció de superfície............................. 1 
 mínim 10 
2. Locals destinats a comerços de comestibles i productes alimentaris no inclosos en 
l’apartat anterior: 
  
      2.1 Petites botigues de comestibles, lleteries,  begudes i cellers ..... 4 
  
      2.2 Autoserveis, fleques, confiteries , fruiteries, botigues de verdura i   
          Hortalisses, carnisseries, peixateries, venda marisc,venda menor 
de gelats i orxateries...................... 

 
6 

  
     2.3 Fàbriques de pa, de gasoses i anàlegs, magatzems de 
comestibles, autoserveis amb venda d'aliments frescos, etc... 

 
8 

  
     2.4 Supermercats, economats, magatzems majoristes de productes alimentaris, 
escorxadors 
                   Fins a 100 m2.......................................... 13 
                   De 101 a 250 m2 .......................................... 20 
                   De 251 a 500 m2.......................................... 30 
                   De 501 a 1.500 m2...................................... .... 60 
                   De 1.500 a 3.000 m2.................................... 80 
                   Més de 3000 m2.................................. 100 
  
       2.5  Rostisseries ........................................... 6 
  
3. Locals destinats a comerços de tot tipus que no es dediquin a la venda o consum 
d'aliments o begudes 
  
      3.1 Comerços al detall......................................................... 4 
      3.2 Comerços al major............................................... 8 
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4 .Locals destinats a activitats de serveis de tot tipus no previstos en els apartats 
anteriors 
  
     4.1 Sanitat, serveis veterinaris, farmàcies, perruqueries............ 4 
  
     4.2 Bancs i entitats financeres.................................... 10 
  
     4.3 Impremtes, copisteries, arts gràfiques, enquadernacions............ 7 
  
     4.4 Tallers de reparació de vehicles de tot tipus, planxisteries......... 5 
  
     4.5 Transports de viatgers amb serveis d'autobusos............. 10 
  
     4.6 Transports de mercaderies................................... 7 
  
     4.7 Cinemes, teatres, etc. Per cada tram de 50 localitats o 
fracció................... 

2 

  
      4.8 Locutoris ......................................................... 4 
  
5. Locals destinats a indústries de tot tipus no complementaris en els 
apartats anteriors (extractives, de trasnformació, manufactureres, 
mecàniques, energia, aigua ...etc)........ 

 
4 

  
6. Ports esportius, per cada amarratge............................ 0,6 
  
7. Locals amb activitats no especificades expressament............... 3 
  
8. Locals sense activitat 60,00 € 
  
Per l’aplicació de les tarifes referides en el presents article , tindrà la consideració de 
superfície computable la major de les següents: 
-Superfície consignada a la llicència d’activitats 
-Superfície consignada al projecte tècnic presentat 
-Superfície total declarada a efectes de l’Impost sobre Activitats Econòmiques 
 
2.- A les activitats d’hosteleria, restaurants, bars, cafeteries...etc, que s’autoritzi l’ocupació de 
la via pública amb taules i cadires hauran de fer efectiva una liquidació complementària en 
concepte de taxa per recollida d’escombraries d’acord amb els criteris establerts a l’apartat 
anterior aplicant un mòdul bàsic d’import 21,93 euros, que es prorratejarà pel període de 
temps que s’autoritzi l’ocupació. La liquidació complementària en concepte d’escombraries 
es farà efectiva de manera conjunta amb la taxa per ocupació del domini públic. 
 
3.-Quan una activitat econòmica es desenvolupi en locals colindants i sempre que la 
superfície no sigui determinant en el càlcul de la quota a ingressar, es considerarà com un 
únic local a efectes de tributació. 
 
4.-Els establiments comercials que no utilitzin o facin un mal ús del servei de recollida de 
residus hauran de fer efectiva una quota en concepte de lliurament incorrecte de residus, 
que tindrà un import equivalent al 10% de la tarifa que li correspon segons el quadre de 
l’apartat anterior. 
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5.-En cap cas la quota a liquidar en concepte d’escombraries per locals on s’exerceixin les 
activitats serà inferior a 60,00 €.  
 
6.- Per a les activitats econòmiques i /o professionals que no precisin de local, i utilitzin la 
Deixalleria Municipal, s’estableixen les següents tarifes: 
 

RESIDU TARIFA €/KG KG EXEMPTS DE TARIFA

Poda 0,07 7500 kg

Peces de runa 1€ (grans)
0,5 € (petites)

15 (grans)
50 (petites)

Fusta 0,05 3000 kg

Matalassos 7€ / unitat 5 unitats

Vidre laminat 0,04 200,00

Residu barrejat 0,30 200,00

Voluminosos a pes 0,15 1.000,00

Voluminosos per unitats 0,60 € / unitat (petits) 100 unitats

Residus especials en petittes quantitats (REPQ) 1,20 € / litre 250 litres

Envasos buits REPQ 0,20 € / envàs metall
0,15 € / envàs plàstic

400 envasos

Làmpades i fluorescents 0,03 € / unitat 300 unitats

Plàstics 0,20 €/kg 400 kg (plàstic dur)
45 m3 (porex i embalatge)

 
 
7.-La resta d’activitats econòmiques que paguin taxa d’escombraries i  que puguin utilitzar la 
Deixalleria segons allò especificat en la Ordenança Reguladora dels Residus de Palafrugell, 
podran fer servir sense cost la Deixalleria amb els següents límits d’entrada: 
 

RESIDU TARIFA €/KG KG EXEMPTS DE TARIFA

Poda 0,07 7500 kg

Peces de runa 1€ (grans)
0,5 € (petites)

15 (grans)
50 (petites)

Fusta 0,05 3000 kg

Matalassos 7€ / unitat 5 unitats

Vidre laminat 0,04 200,00

Residu barrejat 0,30 200,00

Voluminosos a pes 0,15 1.000,00

Voluminosos per unitats 0,60 € / unitat (petits) 100 unitats

Residus especials en petittes quantitats (REPQ) 1,20 € / litre 250 litres

Envasos buits REPQ 0,20 € / envàs metall
0,15 € / envàs plàstic

400 envasos

Làmpades i fluorescents 0,03 € / unitat 300 unitats

Plàstics 0,20 €/kg 400 kg (plàstic dur)
45 m3 (porex i embalatge)

 
 
 
En cas que es superin els límits, l’activitat podrà continuar utilitzant el servei abonant les 
tarifes corresponents segons la taula de preus  que consta per a les activitats econòmiques 
que no precisen de local. 
 
8.- Per a les activitats de construcció generadores de runa que no requereixin llicència 
d’obra major i que no sol·licitin, de manera conjunta amb la llicència d’obres corresponent, 
l’ocupació de la via pública per contenidor de runes, l’import de la taxa serà el resultat 
d’aplicar el tipus únic de 0,3% al pressupost de l’obra que s’apliqui a efectes d’Impost sobre 

Ple de 27 d’octubre de 2011  39 



Ajuntament de Palafrugell 

Construccions Instal·lacions i Obres. Per cada obra s’estableix un límit de 7.000 kg  de runa 
a l’any. 
 
9.- Qualsevol element no autoritzat sobre la via pública serà considerat un residu i en cas 
que sigui retirat pel servei municipal i posteriorment un particular reclami  la seva devolució 
haurà de fer efectiva una quota de 50,00 € en concepte de les taxa per la recollida del 
residu. 
 
10.- Les activitats de fires, atraccions, circs i altres espectacles de caràcter ambulant hauran 
de fer efectiva una quota d’import 30,00 euros per dia pel servei de recollida d’escombraries 
de manera conjunta amb la taxa per ocupació que procedeixi. En cas que a més ocupin la 
via pública amb taules i cadires per activitats d’hosteleria , restaurant o bar li serà aplicable 
l’establert a l’apartat segon del present article. 
 
11.- Els Supermercats que facilitin bosses de plàstic, d’un sol ús, als seus clients hauran de 
fer efectiva una quota per la generació addicional  de residus, que tindrà un import 
equivalent al 2% de la tarifa que li correspon segons el quadre de l’apartat primer del present 
article. 
 
Article 15è. Bonificacions (modificació apartat 1r.) 
 
1.- Els establiments comercials adherits a la Xarxa de Comerços Respectuosos amb el Medi 
Ambient gaudiran d’una bonificació que es graduarà en funció del nivell que assoleixi en la 
xarxa, d’acord amb els següent escalat: 
 
Nivell 0 sense 

bonificació 
Nivell 1 5% 
Nivell 2 10% 
Nivell 3 15% 
 
 
1.1.- Aquesta bonificació haurà d’ésser sol·licitada expressament abans del 31 de març de 
l’exercici i una vegada concedida, previ informe de l’àrea municipal de medi ambient, tindrà 
validesa per l’exercici en curs i dos exercicis posteriors. Transcorregut aquest termini 
l’establiment haurà de presentar una nova sol·licitud . 
1.2- Si durant el temps de bonificació l’establiment realitza millores que el permeti assolir un 
nivell superior , segons escalat de mesures de prevenció que s’haurà d’aprovar per part de 
la Junta de Govern Local a proposta de l’àrea municipal de medi ambient, podrà sol·licitar 
l’aplicació del percentatge corresponent. Per a l’aplicació d’aquesta modificació caldrà 
informe favorable de l’àrea de medi ambient. 
1.3- No tindran dret a bonificació. 

- Els establiments que durant 3 anys no realitzin cap tipus de millora 
- Els establiments que siguin sancionats en matèria de residus. 
- Així mateix perdran el dret  de bonificació per l’any següent aquells establiments que 

gaudeixin de bonificació i durant l’any en curs siguin objecte de tramitació d’un 
expedient sancionador. 

 
 
ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER RETIRADA DE VEHICLES 
ABANDONATS O ESTACIONATS DEFECTUOSAMENT O ABUSIVAMENT A LA VIA 
PÚBLICA 
 
Article 5è.Tarifes 
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La quantia de la taxa regulada en aquesta ordenança serà la que es fixa en les tarifes 
següents: 
 

   
A) Per immobilització mecànica de vehicles amb grapa 32,80
B) Per enganxament dels vehicles amb grua:  
     - Motors i ciclomotors  32,80
     - Turismes  49,30
     - Vehicles TT, furgonetes, tractors  i camionetes  54,80
C) Conducció de vehicles al dipòsit municipal: 
     - Bicicletes, ciclomotors i motocicletes  44,00
     - Turismes i remolcs horari diürn de 06 A 22 hores  98,80
     - Turismes i remolcs horari nocturn de 22 A 06 hores  120,80
     -Vehicles TT, furgonetes, camionetes i vehicles  especials 
horari diürn de 6 a 22  109,70
     -Vehicles TT, furgonetes, camionetes i vehicles  especials 
horari nocturn de 22 a 6 131,70
D) Dipòsit i pupil·latge dels vehicles ,per dia o fracció 
    - Bicicletes, ciclomotors i motocicletes  5,80
    - Turismes, furgonetes, vehicles TT, remolcs i   vehicles 
especials  7,70
    - Camions, autocars, autobusos  16,50
    - Embarcacions  3,60
E) Retirada de vehicles abandonats  225,10
F) Retirada d'embarcació amb eslora inferior a 5,50 metres 148,20
 
2.- Per la retirada i dipòsit de qualsevol elements de la via pública ,que destorbi o no estigui 
autoritzat ,s’aplicaran a efectes de la seva recuperació pel seu propietari  les tarifes previstes 
pels ciclomotors a l’apartat anterior . 
 
ORDENANÇA REGULADORA DE  LES TAXES PER UTILITZACIÓ PRIVATIVA O 
APROFITAMENT ESPECIAL DEL DOMINI PÚBLIC LOCAL 
 
Article 3r. Supòsits de no subjecció 
 
a) Les utilitzacions de béns immobles municipals que es realitzin per entitats sense ànim de 

lucre i sense cobrament d’entrada ni cap tipus de contraprestació econòmica  
relacionada amb les activitats a desenvolupar en els béns immobles municipals a 
excepció de les previstes a l’apartat 2.1.2 de l’epígraf 7è de l’article 6è de la present 
ordenança. Tenen la consideració d’entitats sense ànim de lucre les que constin inscrites 
en el corresponent registre del Departament de Justícia de la Generalitat de Catalunya, o 
acreditin mitjançant la documentació necessària la seva condició. 

b) Les ocupacions ,que no afectin al trànsit viari,  fins a un màxim de tres dies  de terrenys 
d’ús públic amb mercaderies, materials de construcció, runes, tanques, puntals, 
extintors, bastides i altres instal·lacions anàlogues. 

c) Les activitats de rodatge cinematogràfic i altres ocupacions del domini públic  sempre i 
quan suposin activitats de promoció del municipi de Palafrugell segons informe motivat 
de l’Institut de Promoció Econòmica de Palafrugell. 

d) Els primers 2 m2 d’ocupació en terrenys d’ús públic amb taules i cadires per a les 
ocupacions de caràcter anual. 

 
Article 6è. Tarifes (modificació epígraf 7) 
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7. TAXA PER UTILITZACIÓ DE BÉNS IMMOBLES MUNICIPALS PER 
ACTES PARTICULARS   
1 Comunitats de propietaris, per cada reunió 48,20 
2 Actes particulars sol·licitats per empreses o persones físiques   
2.1 Activitats desenvolupades als Ametllers  
2.1.1 Actes que suposin �ontraprestación econòmica per l’entitat o 
persona organitzadora, que es realitzi als Ametllers   
             - utilitzacions fins a 3 hores 698,60 
             - utilitzacions fins a 6 hores 1.397,00 
             - utilitzacions per cada hora addicional 232,80 
2.1.2 Taxa per utilització del servei de calefacción al recinte d’Els 
Ametllers  

- Targeta de 20 hores de funcionament 90,00 
- Targeta de 5 hores de funcionament 30,00 

2.2 Actes que suposin contraprestació econòmica per l'entitat o 
persona organitzadora, que es realitzi en qualsevol immoble municipal 
no especificat anteriorment   
             - utilitzacions fins a 1 hora 30,20 
             - utilitzacions fins a 3 hores 72,60 
             - utilitzacions fins a 6 hores 145,40 
             - utilitzacions per cada hora addicional 24,20 
2.3 Utilització cabina DJ'S Can Genís , per persona i hora 1,10 
2.4 Utilització del Buc d’assaig a Can Genís, per cada 2 hores d’ús  
2.4.1 Tarifa normal 10,00 
2.4.2 Usuaris que hagin superat 8 hores d’ús durant el mes natural 8,00 
2.4.3 Usuaris que siguin menors de 16 anys o sol·licitin en una única 
petició  la utilització  de 8 hores o més durant el mes natural.  7,50 
2.5 Utilització sala Centre Municipal Educació per videoconferencia , 
preu per hora o fracció 25,00 
En tot cas l'utilització privativa dels béns immobles municipals 
requeriren prèvia autorització expressa de l'Alcaldia  
 
Article 7è. Acreditament (modificació apartat 2n) 
 
2.Sense prejudici del previst en el punt anterior , l’Ajuntament pot exigir dipòsit previ de 
l’import de la taxa quan es presenti la sol·licitud d’autorització de l’ús privatiu o aprofitament 
especial del domini públic. Quan per causes que no són imputables a l’obligat a pagament 
de la taxa el dret a l’utilització del domini públic no es practiqui, l’import esmentat es 
retornarà a qui ha fet el dipòsit. 
 
Per les activitat incloses en l’apartat 3. Llicències per activitats recreatives, corresponent a la 
Taxa per Instal·lació de parades, barraques, casetes de venda, espectacles o atraccions 
situats en terrenys d’ús públic , serà imprescindible el pagament del  20% de l’import total de 
la taxa amb la presentació de la sol·licitud de l’ocupació, restant condicionada l’efectivitat de 
l’autorització al pagament del 80% restant. En el cas que una vegada sol·licitada l’ocupació, 
aquesta no es faci efectiva no es retornarà la part ja ingressada. 
 
ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER ESTACIONAMENT DE VEHICLES DE 
TRACCIÓ MECÀNICA A LES VIES PÚBLIQUES 
 
Article 6.- Quota tributària 
 
Quan es tracti de l’estacionament de vehicles de duració limitada, la tarifa de la taxa serà la 
següent: 
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ESTACIONAMENT DE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA A LES 

VIES PÚBLIQUES MUNICIPALS   
1.Estacionament en zones blaves Palafrugell. Tarifa segons trams de 
durada   
   Estacionament mínim (15 minuts) 0,20
   Estacionament fins a 30 minuts 0,70
   Estacionament fins a 63 minuts 1,30
   Estacionament fins a 93 minuts 2,25
2.Estacionament en zones blaves Calella i Llafranc. Tarifa segons trams 
de durada  
   Estacionament mínim (15 minuts) 0,20
   Estacionament fins a 30 minuts 0,70
   Estacionament fins a 63 minuts 1,30
   Estacionament fins a 93 minuts 1,85
   Estacionament fins a 2 hores 2,35
   Estacionament fins a 3 hores 3,50
   Estacionament fins a 4 hores 4,45
3. Resta de parkings per dia o fracció 2,50
4. Anul·lació de denúncia 
4.1 Anul·lació de denúncia per estacionaments que sobrepassin el 
període assenyalat en el tiquet  4,00
4.2 Anul·lació de denúncia quan no s’ha obtingut el tiquet corresponent o  
s’han falsejat o utilitzat indegudament el corresponent tiquet 6,00
 
ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA DEL SERVEI DE LLAR D’INFANTS 
 
Article 7è. Quota Tributària 
 
1.-La quantia de la taxa regulada en aquesta ordenança serà la que es fixa en les tarifes 
següents: 
 

SERVEI DE LA LLAR D'INFANTS  EUROS

1.- Llar d’Infants     

1.1 Quota mensual 143,00

Opcions possibles:   

-           Acollida, matí  i dinar  (de 7’45h a 13’00h)    

-           Matí i dinar (de 9h a 14h)    

-           Matí i tarda (de 9h a 12h i de 15h a 17h)   

-           Dinar i tarda (de 12h a 17h)    

-          Tarda i ludoteca (de 14h a 19h)   

-          Matí i ludoteca (de 8’45 a 12h i de 17 a 19h)    

1.2 Servei de menjador    

-          Quota mensual  86,80
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-          Quota diària  8,40

-          Quota catering  4,30

1.3 Servei de Ludoteca de 17 a 19h    

-          Quota mensual  57,10

-          Quota diària  5,40

1.4 Hores complementàries    

-          Quota mensual  29,80

-          Quota diària  2,60

Opcions possibles   

-           de 7’45h a 9h    

-           de 12h a 13h   

-           de 13h a 14h   

-        de 17h a 18h    

1.5 Quota matricula 156,10

2.- Servei “L’estiu dels infants” Escola Bressol “ Els 
Belluguets”    

2.1 Servei d’acollida, matí i dinar de 7.45h. a 12,00h.   

-          Quota mensual  143,60

-          Quota 2 setmanes  73,10

2.2 Servei de matí i dinar de 8.45h. a 14,00h.   

-          Quota mensual  143,60

-          Quota 2 setmanes  73,10

2.3 Servei de matí i tarda de 8.45h a 14h i de 15h a 
17h.   

-          Quota mensual  143,60

-          Quota 2 setmanes  73,10

2.4 Servei de dinar i tarda de 12h a 17h.    

-          Quota mensual  143,60

-          Quota 2 setmanes  73,10

2.5 Servei de tarda i ludoteca de 12h a 17h.    
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-          Quota mensual  143,60

-          Quota 2 setmanes  73,10

2.6 Serveis complementaris    

2.6.1 Servei acollida o hora complementària   

-         Quota mensual  29,80

-         Quota diària  2,60

2.6.2 Servei de menjador    

-          Quota mensual  86,80

-          Quota diària  8,40

-          Quota catering  4,30

2.6.3 Servei de Ludoteca de 17 a 19h    

-          Quota mensual  57,10

-          Quota diària  5,40
 
 
2.- Totes les utilitzacions de serveis complementaris , que admetin quota  dia,  tributaren 
com a quota mensual quan superin els 12 dies d’utilització al  mes per cada servei 
complementari. 
 
Article 8è. Normes de Gestió 
 
1.La taxa s’haurà de fer efectiva mitjançant el pagament del rebut mensual. 
 
2. Les modificacions i/o baixes s’hauran de presentar per escrit i  tindran efectes pel mes 
següent al que es presenti. De manera extraordinària i només per la mensualitat del mes de 
setembre, en cas que la modificació i/o baixa es presenti abans del primer dia lectiu tindran 
efecte pel mateix mes de setembre 
 
3. Amb el primer rebut mensual s’haurà de fer efectiu conjuntament la matrícula anual. 
 
4. En cas d’altes per noves matriculacions durant el curs escolar, l’import de la matrícula es 
prorratejarà per trimestres naturals, incloent el trimestre d’inici del servei. En cas de baixa les 
quotes es prorratejaren per trimestres naturals, excloent el trimestre de baixa del servei.  
 
Article 9è. Infraccions i Sancions Tributàries 
 
En tot allò relatiu a la qualificació d’infraccions tributàries i de les sancions que els 
corresponguin en cada cas, s’ajustarà al que disposen els articles 77 i següents de la Llei 
General Tributària, legislació complementària i Ordenança General d’Inspecció. 
 
ORDENANÇA REGULADORA DE  LES TAXES PER UTILITZACIÓ PRIVATIVA O 
APROFITAMENT ESPECIAL DE BÉNS MUNICIPALS PER ACTIVITATS I PER 
PRESTACIÓ DE SERVEIS DE CARÀCTER ESPORTIU 
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Article 6è. Quota Tributària 
 
1.La quantia de la taxa regulada en aquesta ordenança serà la que es fixa en les tarifes que 
es contenen en l'apartat següent. 
 
UTILITZACIÓ PRIVATIVA O APROFITAMENT ESPECIAL DE BÈNS 
MUNICIPALS PER ACTIVITATS I PER PRESTACIÓ DE SERVEIS DE 
CARÀCTER ESPORTIU 

 
EUROS 

1.UTILITZACIÓ DE BÉNS MUNICIPALS PER ACTIVITATS 
1.1 PAVELLÓ 1 CORTS CATALANES 
a) Hora o fracció sense llum (1/3 de pista)                                                   10,70
b) Hora o fracció amb llum (1/3 de pista)                                                     17,85
c) Hora o fracció sense llum                                                                         27,00
d) Hora o fracció amb llum (1/2 encesa)                                                       48,50
e) Quota individual sessió                                                                             3,70
f) Actes no esportius: 
    1- Organitzats per persones o entitats sense caràcter  lucratiu, per dia  400,00
    2- Organitzats per persones o entitats amb finalitat lucrativa, per dia      2.090,00

Els dies festius s'incrementarà amb el que correspongui per hores extres festives del 
personal. 

1.2 PISTA EXTERIOR ( Pavelló 1) 
a) Hora o fracció sense llum                                                                         14,00
b) Hora o fracció amb llum                                                                            19,00
c) Actes no esportius: 
1.- Organitzats per persones o entitats sense caràcter  lucratiu, per dia     336,00
2.- Organitzats per persones o entitats amb finalitat lucrativa, per dia         1.600,00
d) Quota individual hora o fracció                                                                3,40

Els dies festius s'incrementarà amb el que correspongui per hores extres festives del 
personal 

 
1.3 PAVELLÓ 2 CARRER AMPLE 
a) Hora o fracció sense llum                                                                        19,00
b) Hora o fracció amb llum                                                                            28,50
c) Quota individual sessió                                                                            3,70
d) Actes no esportius: 
    1 Organitzats per persones o entitats sense caràcter lucratiu, per dia     336,00
    2 Organitzats per persones o entitats amb finalitat lucrativa, per dia       1.700,00
Els dies festius s'incrementarà amb el que correspongui per hores extres festives del 
personal 
1.4 CAMP DE GESPA ARTIFICIAL 
a) Hora o fracció sense llum                                                                         62,00
b)Hora o fracció amb llum                                                                             82,00
c)Hora o fracció sense llum mig camp  41,00
d)Hora o fracció amb llum mig camp                                                            56,00
Els dies festius s'incrementarà amb el que correspongui per hores extres festives del 
personal 
1.5 CAMP DE GESPA DE L'ESTADI  MUNICIPAL 
a) Hora o fracció sense llum                                                                        115,00
b) Hora o fracció amb llum                                                                            148,00
c) Conveni amb sector hoteler: 
      1- Hora o fracció sense llum                                                                  80,50
      2- Hora o fracció amb llum                                                                      114,00
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d) Actes no esportius:  
     1Organitzats per persones o entitats sense caràcter  lucratiu, per dia    1.305,00
     2 Organitzats per persones o entitats amb finalitat lucrativa, per dia      4.700,00
Els dies festius s'incrementarà amb el que correspongui per hores extres festives del 
personal 
1.6 CAMPS ANEXES DE GESPA DE L'ESTADI  MUNICIPAL 
a) Hora o fracció sense llum                                                                         70,00
b) Hora o fracció amb llum                                                                            103,00
c) Conveni amb sector hoteler: 
      1- Hora o fracció sense llum                                                                   49,00
      2- Hora o fracció amb llum                                                                     72,50
1.7 PISTES D'ATLETISME DE L'ESTADI MUNICIPAL 
a) Quota individual                                                                                                
    a.1) Quota individual per sessió                                                              3,70
    a.2) Quota individual per dia                                                                     5,10
b)Grups a partir de 10 persones Preu per persona  / sessió                        3,30
c)Grups a partir de 10 persones. Preu per persona / dia (2 sessions)         4,40
d) Abonament mensual federat                                                                    24,00
e) Abonament trimestral federat                                                                   42,00
f) Abonament anual federat                                                                          98,50
g) Abonament mensual                                                                                 31,00
h) Abonament trimestral                                                                               61,00
i) Abonament anual  143,00
g) Abonament anual entitats (màxim 20 atletes)                                          510,00
h) Quota per competicions atlètiques federades o escolars: 
    H1)- Mitja jornada ( màxim 4 hores)                                                         180,00
    H2)- Jornada complerta ( màxim 8 hores)                                                326,00
    H3)- Increment per hora o fracció                                                             55,50
i) Quota individual d’entrada al dia (sector hoteler)                                      3,30
1.8  PISCINA MUNICIPAL 
Entrada diària 
1.- Individual  majors de 18 anys                                                                  5,30
2.-  Nens i nenes fins a 5 anys   0
3.- Individual, jubilats, discapacitats (3)  afectats de fibromiàlgia  menors 
de 18 anys  i aturats                                                                                    

 4,60

4.- Individual , dissabtes tarda i diumenge                                                   4,10
5.- Entrada Parc Aquàtic                                                                               4,60
6.- Bany familiar diumenge ( entrada lliure fills - de 13 anys, per cada 
adult)     

 5,40

7.- Conveni sector hoteler                                                                             3,60
8.- Escoles de la vila (horari escolar)                                                           1,65
Abonaments 
1.- Individual (bany lliure,  gimnàs sauna i zona d’aigües), 5 sessions        22,20
2.- Individual jubilats i menors de 18 anys, 5 sessions                                 18,50
3.- Individual mensual (bany lliure, gimnàs, sauna) menors de 18 anys i 
jubilats 

 29,00

4.- Individual mensual (bany lliure, gimnàs, sauna) majors de 18anys   40,30
5.- Individual trimestral (bany lliure, gimnàs, sauna) menors de 18 anys i 
jubilats 

 69,00

6.- Individual trimestral (bany lliure, gimnàs, sauna) majors de 18 anys      104,00
Lloguers 
1.- 1 carril 1 ½ h o fracció (màxim 10 persones)                                          36,00
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2.- 1 carril 1 ½ h o fracció (màxim 10 pers) amb conveni amb altres 
entitats       

 26,00

3.- Taquilles petites 1 any ( servei per abonats)                                           50,00
4.- Taquilles grans 1 any     (servei per abonats)                                         70,00
1.9 ABONATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS 
Quota d’entrada 
Quota única                                                                               67,00
Quota trimestral 
Abonats individuals  menors de 18 anys, discapacitats (3), afectats de 
fibromiàlgia  jubilats i amb la tarja de l’atur   

 51,00

Abonats individuals majors de 18 anys                                                        74,00
Col·lectius i empreses, a partir de 10 persones reducció del 15%               63,00
Abonats familiars  (fills menors de 18 anys)                                                 128,00
Abonats familiars,  titular amb la tarja de l’atur  97,00
Abonats familiars, 2 persones majors de 60 anys                                        75,00
Abonats horari de 13 a 16 hores de dilluns a divendres  36
Abonats de cap de setmana (de divendres a les 16 hores fins a dilluns a 
les 13 hores) 

 36

2. PRESTACIÓ DE SERVEIS DE CARÀCTER ESPORTIU 
En cas d’apuntar-se a dues activitats o més es tindrà un descompte d’un 
10 % 

  

Persones amb discapacitats (3) afectats de fibromiàlgia persones amb 
el carnet de família nombrosa i persones (titular del compte) amb la tarja 
l’atur reducció del 15 %  

  

2.1 ESCOLES ESPORTIVES MUNICIPALS 
Multiesports, dos sessions a la setmana, preu trimestre              62,00
Gimnàstica rítmica nivell 1 i nivell 2, 3 sessions setmana,  trimestre           80,00
Gimnàstica rítmica nivell 3, 4 sessions/setmana, per trimestre                    101,00
Gimnàstica rítmica nivell 3  plus de ballet 1 hora setmanal, per mes           12,50
Gimnàstica rítmica nivell 3  plus de ballet 1 1/2 hora setmanal, per mes     16,50
2.1.1 ACTIVITATS D’ESTIU 
Cursos de vela estiu                                                                                     139,00
Cursos de tennis estiu                                                                                  139,00
Cursos d’activitats gimnàstica                                                                      83,50
Tarda esportiva                                                                                             83,50
Campus esport d’estiu, un mes                                                                    185,00
Campus esport d’estiu, 15 dies.                                                                  106,00
2.2.- ACTIVITAT FÍSICA DE MANTENIMENT 
2.2.1.- GENT GRAN 
Gent gran ( 3 dies / setmana ) al trimestre                                                   46,00
2.2.2.- ADULTS 
Tai Chi, 1 dies /setmana (1 ½ ), per trimestre                                              93,00
Pilates, 2 dies / setmana, per trimestre  120,00
Pilates, 3 dies / setmana, per trimestre  150,00
Preparació física, 3 dies/setmana, per mes                                                  55,00
Bonus pax de 10 sessions                                                                             50,00
 
2.2.3.- ADULTS ESTIU 
Cursos Tai Chi estiu                                                                                     48,00
Pilates 2 dies           48,00 
2.3 ACTIVITATS AQUÀTIQUES 
Sessió individualitzada de natació                                                                25,50
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Sessió individualitzada de natació ( dos persones)                                      45,00
Sessió individualitzada de terapèutica                                                          30,00
Entrenador personal                                                                                     30,00
Activitat aquàtica prepart i postpart, preu per sessió                                    9,00
Programes anuals, pagaments trimestrals 
Activitat aquàtica per nadons                                                                        93,00
Aigua joc                                                                                                       70,00
Cursos de natació 1 dia a la setmana                                                         60,00
Activitat aquàtica Gent gran                                                                          64,00
 Aigua Gim Adults                                                                                        105,00
Natació esportiva  i cursos d’aprendre i domini 2 hores / setmana              105,00
Natació esportiva 3 hores / setmana                                                           135,00
Natació esportiva 5  hores / setmana                                                           150,00
Activitat aquàtica terapèutica                                                                        134,00
Activitat aquàtica per a fibromiàlgia                                                              59,00
 
Cursos de natació estiu                                                                                108,00
2.4.- ACTIVITAT  ESCOLAR PRIMÀRIA, SECUNDÀRIA I BATXILLERAT (horari 
escolar) 
      - Una sessió activitat aquàtica- Escola de la vila                                  2,20
      - Una sessió activitat aquàtica- Escola fora vila                                    2,50
Programa natació escolar (escoles vila): 15-25 sessions per nen i 
sessió             

 1,90

Programa natació escolar (escoles fora vila): 15-25 sessions per nen i 
sessió    

 2,20

Associacions de joventut i lleure, casals... (persona/ sessió)                     2,50
Jornades Blaves (1 sessió de teoria i pràctica)  9,00
 
2.Els serveis que ofereix l’abonament al Patronat Municipal d’Esports són: 
 
1. Utilització lliure de la piscina 
2. Sauna 
3. Gimnàs amb monitors d’assessorament diversos dies a al  setmana 
4. Estadi municipal d’atletisme 
5. Pavellons poliesportius sempre que la seva ocupació ho permeti. 
6. Descomptes de 25% a les activitats organitzades pel PME. 
7. Descompte del 50 % al Pack fitness + Spinning i Preparació física 
8. Lloguer de taquilles per anys i segons disponibilitat  
9. Preferència a l’hora d’inscriure’s a les activitats organitzades pel PME. 
 
Un abonat podrà sol·licitar una baixa temporal fins a un any sense perdre els drets de 
matricula i sense pagar quotes de manteniment sempre que les circumstàncies siguin 
excepcionals i justificades (salut, trasllat...). 
 
3.Els clubs esportius locals sense ànim de lucre i que realitzin les seves activitats a les 
instal·lacions esportives municipals estaran exemptes de pagament de les taxes 
corresponents per la utilització de les instal·lacions esportives. 
 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER APROFITAMENT ESPECIAL 
DEL DOMINI PÚBLIC LOCAL, A FAVOR D’EMPRESES EXPLOTADORES DE SERVEIS 
DE SUBMINISTRAMENTS D’INTERÈS GENERAL 
 
Article 5è. Servei de telefonia mòbil – Base imposable i quota tributària 
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1. Per determinar la quantia de la taxa per utilització privativa o aprofitament especial del 
domini públic municipal per part dels serveis de telefonia mòbil, que precisen utilitzar la 
xarxa de telefonia fixa instal·lada en aquest Municipi s’aplicaran les fórmules següents de 
càlcul. 
 
a) Base imposable 
 
La base imposable, deduïda de l’estimació de l’aprofitament especial del domini públic pel 
servei de telefonia mòbil es calcula: 
 
BI = Cmf * Nt + (NH * Cmm) 
 
Essent: 
Cmf= consum telefònic mitjà estimat, en línies de telefonia fixa, per trucades procedents de 
telèfons mòbils. El seu import per a l’exercici 2012 és de 38,38 €.   
Nt= Número de telèfons fixes instal·lats en el Municipi, a l’any 2010, que és de 10323. 
NH= 95% del número d’habitants empadronats en el Municipi. El 2010:21.491. 
Cmm= Consum telefònic mitjà estimat per telèfon mòbil, per trucades de mòbil a mòbil. El 
seu import per a 2012 és de 256,76 €. 
 
b) Quota bàsica 
 
La quota bàsica global es determina aplicant l’1,4 per 100 a la base imposable. 
 
QB= 1,4% s/ BI 
 
Quota tributària/operador= CE * QB 
 
Essent: 
CE = coeficient atribuïble a cada operador, segons la seva quota de participació en el 
mercat, incloent-hi les modalitats de postpagament i prepagament. 
 
El valor de la quota bàsica (QB) per a 2012 és de 82.798,80 euros.  
 
c) Imputació per operador 
 
Per a 2012 els valors de CE per cada operador són els següents: 
 

 CE 
Movistar 47,02 %
Vodafone 30,45 %
Orange 17,65 %
Yoigo 2,40 %
Altres 2,48 %

 
Les quotes trimestrals a satisfer pels operadors relacionats són la quarta part de l’import que 
resulta d’aplicar el coeficient CE a la quota bàsica establerta a l’apartat b) d’aquest article.  
 
A efectes de determinar el coeficient CE, els subjectes passius podran  provar davant 
l’ajuntament que el coeficient real de participació en l’exercici anterior al de meritació de la 
taxa ha estat diferent. En aquest cas, les autoliquidacions trimestrals s’ajustaran aplicant el 
coeficient acreditat per l’obligat tributari. 
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ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 30. TAXA PER APROFITAMENT ESPECIALS 
D’EQUIPAMENT PÚBLIC I/O PRESTACIÓ DEL SERVEIS MOTIVATS PER LA 
CELEBRACIÓ CIVILS DE CASAMENTS 
 
Article 4t. Quota Tributària 
 
La quantia de la taxa regulada en aquesta ordenança serà la que es fixa en les tarifes 
següents: 
 
1. Taxa per utilització privativa o aprofitament especial de la Sala de 
Plens municipal 30,20 €

2. Taxa per prestació de serveis per oficiar el casament 
2.1 Per casaments la tramitació dels qual s’hagi iniciat al Registre Civil 
de Palafrugell 60,00 €
2.2 Per casaments la tramitació dels quals no s’hagi iniciat al Registre 
Civil de Palafrugell 200,00 €
 
Segon.- Aprovar la imposició i ordenació provisional de l’Ordenança Fiscal General 
reguladora de la gestió i recaptació de tributs municipals i altres ingressos de dret públic, 
d’acord amb el següent redactat: 
 

CAPÍTOL I – NORMES GENERALS 
 

Article 1.- Objecte 
 
1. La present Ordenança general, dictada a l’empara del que preveuen l’article 106.2 de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, els articles 11, 12.2 i 15.3 
del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març (TRHL), i la Disposició addicional quarta, apartat 3 de la Llei 58/2003, 
de 17 de desembre, General Tributària, conté normes comuns, tant substantives com de 
procediment, que es consideraran part integrant de les Ordenances fiscals i dels 
Reglaments Interiors que es puguin dictar relatius a la gestió, recaptació i inspecció dels 
ingressos de dret públic municipals.  
2. Aquesta Ordenança es dicta per a:  
a) Desplegar allò que es preveu a la Llei General Tributària en aquells aspectes referents als 
procediments tributaris de gestió, inspecció i recaptació, portats a terme per aquest 
Ajuntament.  
b) Regular aquells aspectes procedimentals que puguin millorar i simplificar la gestió, de 
possible determinació per l’Ajuntament.  
c) Regular aquells aspectes comuns a diverses ordenances fiscals i evitar-ne així la 
reiteració.  
d) Regular les matèries que necessitin concreció o desenvolupament per part de 
l’Ajuntament.  
e) Informar als ciutadans de les normes i procediments, el coneixement dels quals pugui 
facilitar el compliment de les seves obligacions tributàries.  
 
Article 2 - Àmbit d’aplicació 
 
1. La present ordenança s’aplicarà a la gestió dels ingressos de Dret públic llur titularitat 
correspon a l’Ajuntament, o als seus Organismes Autònoms.  
2. Quan l’Ajuntament hagi delegat en la Diputació de Girona la gestió i/o la recaptació dels 
ingressos, les actuacions que ha de dugui a terme la Diputació de Girona  es regiran per la 
pròpia normativa .  
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3. Per decret de l’Alcalde es podran dictar disposicions interpretatives i aclaridores d’aquesta 
Ordenança i de les Ordenances reguladores de cada ingrés.  
 
Article 3 – Òrgans de recaptació 
 
1. La gestió de recaptació dels crèdits tributaris i qualssevol altres de dret públic que no 
hagin estat expressament delegats a altres institucions la portaran a terme el servei de 
recaptació de l’Ajuntament, i correspondrà als òrgans i al personal que hi és adscrit l’exercici 
de les competències i funcions previstes legalment. 
 
Article 4 – Sistema de recaptació 
 
1.  La recaptació de tributs i altres ingressos de dret públic municipals es realitzarà en 
període voluntari a través de les entitats col·laboradores o altres mitjans tècnics, que es 
ressenyaran en el document notificació remès al domicili del subjecte passiu; aquest 
document serà apte i suficient per a permetre l’ingrés en entitats col·laboradores. 
 
2.  En el cas de tributs i preus públics periòdics, el document del deute, informatiu, que 
podrà ser utilitzat com a document de pagament, es remetrà per correu ordinari, sense 
justificant de recepció, ja que no és preceptiu poder acreditar la recepció per part del 
subjecte passiu. 
 
3.  En els supòsits de tributs de venciment periòdic, una vegada notificada l’alta en el 
corresponent registre, les quotes successives hauran de ser satisfetes en els terminis fixats 
en el calendari de cobrança, sense que sigui oposable a l’inici de la via de constrenyiment la 
no recepció del document de pagament. 
 
4. En el cas de deutes singulars, la notificació de la liquidació aprovada per l’ens competent, 
es practicarà per qualsevol mitjà que permeti tenir constància de la recepció. 
 
Si no es reben aquests documents, el contribuent pot sol·licitar un duplicat a l’oficina de 
recaptació, per telèfon o mitjançant la seu electrònica de l’Ajuntament. 
 
Article 5. Domiciliació bancària 
 
1.   Amb caràcter general, el pagament dels tributs locals de venciment periòdic es farà 
mitjançant domiciliació bancària, sense cap cost per als obligats. 
 
2. Es potenciarà la domiciliació bancària mitjançant una campanya que en divulgui els 
avantatges. 
 
3.  En els supòsits de rebuts domiciliats, no es remetrà al domicili del contribuent el 
document de pagament; alternativament, les dades del deute s’incorporaran en el suport 
magnètic que origini el corresponent càrrec bancari, i l’entitat financera haurà d’expedir i 
remetre el comprovant de càrrec al compte. 
 
4.  Per tal d’informar els contribuents que tinguin domiciliats els seus rebuts, es podran 
enviar avisos al telèfon mòbil advertint-los de la data concreta en què es farà el càrrec en 
compte. 
 
A aquest efectes, serà suficient que l’interessat s’inscrigui en el sistema d’alertes que es 
pugui establir per l’Ajuntament. 
 
5.  Si, verificat el càrrec al compte del contribuent, aquest el considerés improcedent, podrà 
ordenar-ne l’anul·lació. L’Ajuntament facilitarà la devolució de l’ingrés en aquest supòsits. 
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Es podrà sol·licitar la domiciliació, personalment, en les entitats bancàries col·laboradores, o 
en l’oficina de recaptació. També, es pot sol·licitar per fax,  o a través de la seu electrònica 
de l’Ajuntament. 
 
Article 6 – Entitats col·laboradores 
 
1. Són col·laboradores en la recaptació les entitats de dipòsits autoritzades per a exercir 
aquesta col·laboració. 
 
2.  L’autorització de noves entitats col·laboradores haurà de ser aprovada per la Junta de 
Govern, autorització que haurà de recaure en una entitat de dipòsit. 
 
3.  Les funcions a realitzar per les entitats de dipòsit col·laboradores en la recaptació són les 
següents: 
 
3.1 Recepció i custòdia de fons lliurats per part de qualsevol persona, com a mitjà de 
pagament dels crèdits municipals, sempre que s’aporti el document expedit per l’Ajuntament, 
i el pagament tingui lloc en les dates reglamentades.  
 
3.2 Prestar el servei de caixa durant tot l’horari comercial establert. Les entitats 
col·laboradores admetran els esmentats ingressos tots els dies que siguin laborables per 
aquestes i durant totes les hores de caixa, abonant-los seguidament en el corresponent 
compte restringit. El compliment d’aquest requisit serà objecte de comprovació periòdic per 
part d’aquest Ajuntament. 
 
3.3 Les entitats bancàries situaran en comptes restringits dels quals sigui titular l’Ajuntament, 
els fons procedents de la recaptació. 
 
3.4  Gravació puntual de les dades que permetin identificar el deute satisfet i la data de 
pagament. Transmissió diària per mitjà informàtic convingut de les dades relatives a la 
recaptació efectuada en les diferents sucursals de l’entitat bancària durant aquell dia. 
 
3.5 Transferència dels fons recaptats en les dates establertes als convenis signats, en 
desenvolupament de les normes reguladores de la col·laboració per part de les entitats de 
dipòsit. 
 
4. De conformitat amb el que preveu el Reglament general de recaptació, la col·laboració per 
part de les entitats de dipòsit serà gratuïta. 
 
5.  Les entitats col·laboradores de la recaptació hauran d’ajustar estrictament les seves 
actuacions a les directrius contingudes a l’acord d’autorització, en el qual necessàriament 
haurà de preveure’s l’exigència de responsabilitat per al supòsit d’incompliment d’aquestes 
normes. 
 
Article 7 - Obligats al pagament  
 
1.  En primer lloc, estan obligats al pagament com deutors principals, entre d’altres: 
 
1.1  Els subjectes passius dels tributs, ja siguin contribuents o substituts. 
 
1.2  Els successors. 
 
1.3  Els infractors, per les sancions pecuniàries. 
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2.  Si els deutors principals, referits en el punt anterior, no compleixen la seva obligació, 
estaran obligats al pagament els subjectes següents: 
 
2.1  Els  responsables solidaris. 
 
2.2 Els responsables subsidiaris, prèvia declaració de fallits dels deutors principals. 
 
3. Quan siguin dos o més els responsables solidaris o subsidiaris d’un mateix deute, aquest 
podrà exigir-se íntegrament a qualsevol d’ells. 
 
4. La concurrència de diversos obligats tributaris en el mateix pressupost d’una obligació 
determinarà que, quedin solidàriament obligats davant l’administració tributària al 
compliment de totes les prestacions, llevat que, per llei es disposi expressament altra cosa. 
 
5. Quan l’Ajuntament només conegui la identitat d’un titular practicarà i notificarà les 
liquidacions tributàries a nom d’aquest, qui vindrà obligat a satisfer-les si no sol·licita la seva 
divisió. A tal efecte, perquè procedeixi la divisió serà indispensable que el sol·licitant faciliti 
les dades personals i el domicili dels restants obligats al pagament, així com, la proporció en 
què cadascun d’ells participi en el domini, o dret transmès.  
 
6. En l’àmbit dels ingressos de dret públic no tributaris, seran obligats al pagament les 
persones físiques, jurídiques, o entitats designades com a tals en la normativa específica. 
En defecte d’aquesta normativa, s’aplicarà lo disposat en els apartats anteriors. 
 
Article 8 – Comunitats de béns 
 
1. En els tributs municipals, quan així ho prevegi la legislació d’Hisendes Locals, tindran la 
condició d’obligats tributaris les herències jacents, comunitats de béns i d’altres entitats que, 
sense personalitat jurídica, constitueixen una unitat econòmica o un patrimoni separat, 
susceptibles d’imposició. 
 
A aquests efectes, s’entendrà que existeix unitat econòmica quan els comuners o 
copartícips de les entitats citades duguin a terme l’explotació econòmica del bé o activitat 
que conjuntament  posseeixen. 
 
2. Amb caràcter general, els copartícips o cotitulars de les entitats jurídiques o econòmiques 
a què es refereix l’article 35.4 de la Llei General Tributària (LGT) respondran solidàriament, i 
en proporció a les seves respectives participacions, de les obligacions tributàries de les 
esmentades entitats. 
 
3.  En relació a l’impost sobre béns immobles, quan els copartícips de les entitats a què es 
refereix l’apartat anterior no figurin inscrits com a tals en el cadastre, la responsabilitat 
s’exigirà per parts iguals, segons resulta de l’article 64.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004. 
 
Article 9 – Domicili fiscal i comunicació de les seves modificacions 
 
1. Excepte que, una norma reguli expressament la forma de determinar el domicili fiscal per 
gestionar un determinat recurs, a efectes recaptatoris, el domicili serà: 
   
1.1  Per les persones físiques, el de la seva residència habitual. Tanmateix, quan les 
persones físiques desenvolupin principalment activitats econòmiques, es podrà considerar 
com domicili fiscal el lloc on estigui efectivament centralitzada la gestió administrativa i la 
direcció de les activitats desenvolupades. 
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1.2  Per les persones jurídiques i entitats sense personalitat jurídica a què es refereix l’article 
35.4  de la LGT, el domicili fiscal serà el seu domicili social, sempre que, en aquest estigui 
efectivament centralitzada la seva gestió administrativa i l’adreça dels seus negocis. En altre 
cas, s’atendrà el lloc en el que es porti a terme aquesta gestió o direcció. 
 
1.3 Per les persones o entitats no residents a Espanya que operin mitjançant establiment 
permanent, s’aplicaran les regles dels apartats anteriors. 
 
2.  El contribuent pot designar un altre domicili propi o del seu representant, a fi de rebre les 
notificacions administratives, mitjançant personació o comunicació fefaent en les oficines de 
l’Ajuntament. 
 
3.  Les persones físiques que hagin d’estar en el cens d’empresaris, professionals i  
retenidors, així com les persones jurídiques i d’altres entitats hauran de complir, en el termini 
d’un mes a partir del moment en què es produeixi el canvi de domicili fiscal, l’obligació de 
comunicar el citat canvi establerta en l’article 48.3 de la LGT. 
 
4.  Tractant-se de persones físiques que no hagin de figurar en el cens d’ empresaris, 
professionals i retenidors, la comunicació del canvi de domicili s’haurà d’efectuar, en el 
termini de 3 mesos des que es produeixi. 
 
5. La comunicació del nou domicili fiscal assortirà efectes, des de la seva presentació 
respecte a l’Administració tributària a la què s’hagués comunicat. La comunicació del canvi 
de domicili fiscal a una Administració tributària, només produirà efectes respecte a 
l’Ajuntament quan aquest canvi sigui conegut per aquest. Fins aquest moment, seran vàlides 
totes les actuacions i notificacions realitzades en el domicili inicialment declarat a 
l’Administració tributària actuant. 

 
6. Els obligats tributaris, que no resideixin a Espanya, hauran de designar un representant 
amb domicili en territori espanyol i comunicar-ho a l’Ajuntament. 
 
Article 10 – Legitimació per efectuar i rebre el pagament 
 
1. El pagament  pot realitzar-se  per qualsevol dels obligats i  també per  terceres persones 
amb plens efectes extintius del deute. 
 
2.  El tercer que ha pagat el deute no podrà sol·licitar de l’Administració la devolució de 
l’ingrés i tampoc exercir altres drets de l’obligat, sense perjudici de les accions que en via 
civil poguessin correspondre-li.  
 
3. El pagament del deute haurà de realitzar-se a les entitats designades com col·laboradores 
per aquest Ajuntament, la relació de les quals consta en el document notificació remesa al 
contribuent, o per mitjans telemàtics, només excepcionalment podran acceptar-se 
pagaments a l’oficina de recaptació. 
 
Article 11 – Deure de col·laboració amb l’Administració tributària 
 
1. Tota persona natural o jurídica, pública o privada, està obligada a proporcionar a 
l’Administració tributària municipal les dades i antecedents necessaris per a la cobrança de 
les quantitats que com ingressos de dret públic aquesta hagi de percebre. 
 
2.  En particular les persones o entitats dipositàries de diners en efectiu o en comptes, valors 
i altres béns de deutors a l’Administració municipal en període executiu, estan obligades a 
informar als òrgans de recaptació i a complir els requeriments que, en exercici de les 
funcions legals, s’efectuïn.  
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3.  L’Ajuntament podrà sol·licitar a altres administracions les dades necessàries, per a 
identificar els obligats al pagament de recursos públics no tributaris, la recaptació dels quals 
els competeixi.  
 
4. Tot obligat al pagament d’un deute haurà de manifestar, quan se’l requereixi, béns i drets 
del seu patrimoni en quantia suficient per cobrir l’import del deute. 
 
5. L’incompliment de les obligacions de prestar col·laboració a què es refereix aquest article 
podrà originar la imposició de sancions. 
 
6. El termini per aportar la informació sol·licitada serà de 10 dies, a comptar des del següent 
al de la notificació del requeriment. 

 
TÍTOL 2.- PROCEDIMENT DE GESTIÓ 

 
Capítol I 

Tributs de venciment periòdic 
 
Article 12.-Ingressos  de venciment periòdic  
 
1. En la gestió de les taxes  que correspongui així com dels impostos sobre béns immobles, 
sobre activitats econòmiques i sobre vehicles de tracció mecànica, s’aplicarà les 
prescripcions contingudes a les seves Ordenances fiscals específiques.  
 
Article 13.- Padrons  
 
1. Els padrons es formaran a partir del padró de l’exercici anterior, i s’hi incorporaran les 
modificacions derivades de la variació de tarifes aprovades a l’ordenança fiscal municipal 
corresponent i també altres incidències que no constitueixin alteració dels elements 
essencials determinants del deute tributari i que siguin conegudes per l’Ajuntament.  
2. Correspondrà a la Junta de Govern Local l’aprovació dels padrons.  
3. Quan els períodes de cobrament de diversos tributs de venciment periòdic siguin 
coincidents, es podrà exigir el pagament de les quotes respectives mitjançant un rebut únic 
en el que constaran degudament separats els conceptes d’ingrés.  
4. En les taxes per prestació de serveis o aprofitaments especials que s’estenguin a varis 
exercicis, l’acreditament de la taxa tindrà lloc l’1 de gener de cada any i el període impositiu 
comprendrà l’any natural, excepte en els supòsits d’inici o cessament en la recepció dels 
serveis o la utilització privativa o aprofitament especial, en què s’aplicarà, excepte que a 
l’ordenança fiscal reguladora de la taxa s’estableixi un altra procediment, el previst en els 
apartats següents,:  
a) Quan s’iniciï l’activitat en el primer semestre, s’abonarà en concepte de taxa corresponent 
a aquell exercici la quota íntegra. Si l’inici de l’activitat té lloc en el segon semestre de 
l’exercici es liquidarà la meitat de la quota anual.  
b) Si es cessa en l’activitat durant el primer semestre de l’exercici procedirà la devolució 
parcial de quota (la meitat). Si el cessament té lloc en el segon semestre, no procedirà 
retornar quantitat alguna.  
 
Article 14.- Calendari fiscal  
 
1. El calendari fiscal es publicarà en el Butlletí Oficial de la Província i en el tauler d’edictes 
de l’Ajuntament.  
2. En la publicació del Calendari fiscal es farà constar el termini d’ingrés dels diferents 
tributs, els lloca i horari d’ingrés, les modalitats d’ingrés i l’advertència que trancorregut el 
termini s’iniciarà el procediment de constrenyiment 
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3.  Del calendari fiscal s’informarà pels mitjans que l’Ajuntament consideri més idoni i en tot 
cas s’haurà d’incloure a la seu electrònica de l’Ajuntament . 
 
Article 15.-Exposició pública de padrons  
 
1. El termini d’exposició pública dels padrons serà de quinze dies i es realitzarà en el tauler 
d’edictes de l’Ajuntament.. 
2. L’exposició pública dels padrons hauran d’iniciar-se , abans del primer dia del període de 
cobrament dels respectius tributs. 
3. Les variacions dels deutes i altres elements tributaris originades per l’aplicació de 
modificacions introduïdes en la llei i les ordenances fiscals reguladores dels tributs, o 
resultants de les declaracions d’alteració reglamentàries que hagi de presentar el subjecte 
passiu, seran notificades col·lectivament, a l’empara d’allò que preveu l’article 102 de la Llei 
general tributària.  
4. Contra l’exposició pública dels padrons i de les liquidacions que porten incorporades, es 
podrà interposar recurs de reposició, previ al contenciós administratiu, en el termini d’un mes 
a comptar des de la data de finalització del termini d’exposició pública dels corresponents 
padrons.  
 

Capítol II 
Tributs de venciment no periòdic  

 
Article 16.- Pràctica de liquidacions  
 
1. En els termes regulats a les ordenances fiscals municipals, i mitjançant l’aplicació dels 
respectius tipus impositius, es practicaran liquidacions quan, no havent-se establert 
l’autoliquidació, l’Ajuntament tingui coneixement de l’existència del fet imposable . 
 
Article 17.- Presentació de declaracions  
 
1. L’Ajuntament establirà els circuits per a conèixer de l’existència de fets imposables que 
originen l’acreditament dels tributs municipals.  
2. Sense perjudici del previst en el punt anterior, els subjectes passius estan obligats a 
presentar les declaracions previstes legalment.  
3. La manca de presentació de declaracions de forma completa i correcta, necessàries 
perquè l’Ajuntament pugui practicar la liquidació d’aquells tributs que no s’exigeixen pel 
procediment d’autoliquidació, constitueix infracció tributària, excepte que l’interessat 
regularitzi la seva situació sense requeriment de l’Administració.  
4. La infracció tributària prevista a l’apartat anterior pot ser lleu, greu o molt greu, conforme 
el que estableix l’article 192 de la Llei General Tributària i els preceptes de la Secció VI 
d’aquesta Ordenança.  
 

Capítol III 
Notificacions administratives 

 
Article 18.-  Notificació de les liquidacions de venciment singular  
 
1. En els supòsits de liquidacions de taxes per prestació de serveis, o per autorització per a 
utilitzar privativament o aprofitar especialment el domini públic, sempre que sigui possible es 
notificarà personalment al presentador de la sol·licitud.  
2. Per a notificar altres liquidacions diferents a les previstes a l’apartat 1) s’expedirà un 
document de notificació que contindrà els requisits normatius.  
3. La notificació es practicarà per qualsevol mitjà que permeti tenir constància de la recepció, 
així com de la data, la identitat del receptor i el contingut de l’acte notificat.  
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4. La pràctica de notificacions s’ajustarà al que estableixen la Llei General Tributària, la 
normativa de desenvolupament i, supletoriament, la Llei 30/1992 de Règim Jurídic i 
Procediment Administratiu Comú.  
5. Respecte a les notificacions de les liquidacions de venciment singular, de resultar 
infructuosos dos intents d’entrega personal es deixarà a la bústia avis perquè l’interessat 
passi per la llista de Correus a recollir la notificació durant el termini de set dies naturals.  
Quan la notificació no ha estat rebuda personalment es citarà a l’interessat o el seu 
representant amb l’objecte de dur a terme la notificació per compareixença, mitjançant 
anuncis que es publicaran, per una sola vegada per cadascú dels interessats, al Butlletí 
Oficial de la Província. En la publicació constarà la relació de notificacions pendents, amb 
indicació del subjecte passiu, obligat tributari o representant, procediment que les motiva, 
òrgan responsable de la seva tramitació, i lloc i termini on s’ha de comparèixer per ser 
notificat. En tot cas la compareixença es produirà en el termini de quinze dies naturals, a 
comptar des del següent al de la publicació de l’anunci al Butlletí Oficial de la Província. 
Quan transcorregut el termini indicat no s’hagués comparegut, la notificació s’entendrà 
produïda a tots els efectes legals des del dia següent al del venciment del termini per 
comparèixer.  
6. Tindrà plena validesa la notificació que es transmeti per mitjans electrònics quan 
l’interessat hagi designat aquesta via de comunicació per rebre les notificacions.  
 

Capítol IV 
Concessió de beneficis fiscals 

 
Article 19.- Sol·licitud  
 
1. La concessió o denegació de beneficis fiscals es competència de la Junta de Govern 
Local.  
2. Excepte previsió legal expressa en contra, la concessió de beneficis fiscals té caràcter 
pregat, per la qual cosa hauran de ser sol·licitats.  
3. Amb caràcter general, la sol·licitud de beneficis fiscals no tindrà caràcter retroactiu, per la 
qual cosa començaran a tenir efecte des del moment en què per primera vegada tingui lloc 
el meritament del tribut amb posterioritat a la data de sol·licitud del benefici fiscal. En tot cas, 
el benefici s’aplicarà a totes les liquidacions afectades que no hagin adquirit fermesa al 
moment de la concessió.  
4. L’acord de concessió o denegació dels beneficis fiscals de caràcter pregat s’adoptarà en 
el termini de sis mesos comptats des de la data d’aquella sol·licitud. Si no es dicta resolució 
en aquest termini, la sol·licitud formulada s’entendrà desestimada.  
 

Capítol V 
Procediment de revisió 

 
Article 20.- Recursos administratius  
 
1. Contra els actes d’aplicació i efectivitat dels ingressos de dret públic municipals, només 
podrà interposar-se recurs de reposició davant l’òrgan que dictà l’acte administratiu que es 
reclama.  
2. El recurs de reposició s’entendrà desestimat si no ha estat resolt en el termini d’un mes 
comptat des de la data d’interposició.  
3. Als efectes de la no exigència d’interessos de demora a que fa referència l’article 26.4 de 
la Llei General Tributària, s’entendrà que l’Ajuntament ha incomplert el termini màxim de 
resolució del recurs de reposició quan hagi transcorregut el termini d’un any des de la seva 
interposició, sense que hagi recaigut resolució expressa. Aquest termini s’estableix a 
l’empara de la Disposició addicional quarta, apartat 3 de la Llei General Tributària, i en 
paritat amb el que preveu dita Llei per a la resolució de les reclamacions econòmico-
administratives.  
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4. Contra la denegació del recurs de reposició pot interposar-se recurs contenciós 
administratiu en els terminis següents:  
a) Si la resolució ha estat expressa, en el termini de dos mesos comptats des del dia 
següent a la notificació de l’acord resolutori del recurs de reposició.  
b) Si no hi hagués resolució expressa, en el termini de sis mesos comptats des del dia 
següent a aquell en què hagi d’entendre’s desestimat el recurs de reposició.  
5. El termini per a interposar recurs contenciós administratiu contra l’aprovació o la 
modificació de les Ordenances Fiscals serà de dos mesos comptats des del dia següent a la 
data de publicació de la seva aprovació definitiva.  
 
Article 21.- Revocació d’actes  
 
1. L’Ajuntament podrà revocar els seus actes en benefici dels interessats quan s’estimi que 
infringeixen manifestament la llei, quan circumstàncies sobrevingudes que afectin una 
situació jurídica particular posin de manifest la improcedència de l’acte dictat, o quan en la 
tramitació del procediment s’hagi produït indefensió als interessats.  
Es rectificaran en qualsevol moment, d’ofici o a instància de l’interessat, els errors materials, 
de fet i els aritmètics, sempre que no hagin transcorregut quatre anys des que es va dictar 
l’acte objecte de rectificació.  
2. Tramitat l’expedient en què es justifiqui la necessitat de procedir a la rectificació, el servei 
competent formularà proposta d’acord rectificatori, que, haurà de ser aprovada pel mateix 
òrgan que va dictar l’acte objecte de rectificació.  
 

TÍTOL III.- RESPONSABLES, SUCCESSORS I GARANTIES DE CRÈDIT 
  
Article 22 – Responsables solidaris 
 
1. En els supòsits de responsabilitat solidària previstos per les lleis, quan hagi transcorregut 
el període voluntari de pagament sense que el deutor principal hagi satisfet el deute, es 
podrà reclamar dels responsables solidaris el pagament. 
 
2. Respondran solidàriament del deute tributari les següents persones o entitats: 
 
2.1  Les que siguin causants o col·laboren activament en la realització d’una infracció 
tributària. La seva responsabilitat també s’estendrà a la sanció. 
 
2.2  Els partícips o cotitulars de les entitats a què es refereix l’article 35.4 de 
la LGT, en proporció a les seves respectives participacions. 
 
2.3 Les que succeeixin per qualsevol concepte en la titularitat d’explotacions econòmiques, 
per les obligacions tributàries contretes de l’anterior titular i derivades del seu exercici. 
 
S’exceptuen de responsabilitat les adquisicions efectuades en un procediment concursal. 
 
3. També seran responsables solidaris de pagament del deute tributari pendent, fins  
l’import del valor dels béns o drets que s’haguessin pogut embargar o alienar les següents 
persones o entitats: 
 
3.1  Les  que siguin causants  o  col·laboren en l’ocultació o  transmissió  de béns o drets de 
l’obligat al pagament amb la finalitat d’impedir l’actuació de l’Administració tributària. 
 
3.2  Les que, per culpa o negligència, incompleixin  les ordres d’embargament. 
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3.3  Les que, amb coneixement de l’embargament, la mesura cautelar o la constitució de la 
garantia, col·laboren o consenten en l’aixecament dels béns o drets embargats o d’aquells 
béns o drets sobre els què s’hagués constituït la mesura cautelar o la garantia. 
 
3.4 Les persones o entitats dipositàries dels béns del deutor que, un cop rebuda la 
notificació de l’embargament, col·laboren o consenten en l’aixecament d’aquests. 
 
Article 23 – Procediment per exigir la responsabilitat solidària  
 
1. La responsabilitat s’exigirà en tot cas en els termes i d’acord amb el procediment previst a 
la Llei General Tributària. I podrà ser declarada en qualsevol moment posterior a la pràctica 
de la liquidació, o a la presentació de l’autoliquidació, excepte que la llei disposi una altra 
cosa.  
 
2.  El que pretengui adquirir la titularitat d’explotacions i activitats econòmiques tindrà dret, 
prèvia la conformitat del titular actual, a sol·licitar de l’Ajuntament certificació detallada dels 
deutes, sancions i responsabilitats tributàries derivades del seu exercici.  
L’Administració tributària haurà d’expedir la citada certificació en el termini de tres mesos 
des de la sol·licitud. En tal cas, quedarà la responsabilitat de l’adquirent limitada als deutes, 
sancions i responsabilitats contingudes en la mateixa. 
 
3. Quan la responsabilitat hagi estat declarada i notificada al responsable en qualsevol 
moment anterior al venciment del període voluntari de pagament del deute que es deriva, 
n’hi haurà prou amb requerir-li el pagament una vegada transcorregut l’esmentat termini. 
 
En la resta de casos, transcorregut el període voluntari de pagament, el servei de recaptació 
tramitarà l’expedient per a l’exigència de responsabilitat solidària, es notificarà al 
responsable l’inici del període d’audiència (15 dies), previ a la derivació de responsabilitat, a 
fi de que els interessats puguin al·legar i presentar les proves que estimin oportunes. 
 
Vistes les al·legacions presentades (si n’hi han) i  si el deute no ha estat satisfet, es 
proposarà a l’alcaldia que dicti acte administratiu de derivació de responsabilitat en el qual 
se’n determinarà l’abast. Aquest acte serà notificat al responsable amb expressió de:  
 
3.1 Texte íntegre de l’acord de declaració de responsabilitat, amb indicació del  pressupost 
de fet habilitant i les liquidacions a les què abasta aquest pressupost. 
 
3.2  Mitjans d’impugnació que poden ser exercitats contra el citat acte, òrgan davant el que 
s’haguessin de presentar i termini per interposar-los.  
 
3.3  Lloc, termini i forma en què hagi de ser satisfet l’import exigit al responsable. 
 
3.4 Podrà adjuntar-se a la comunicació d’inici del període d’audiència un abonaré apte per 
satisfer la quota tributària inicial, amb la finalitat de que si l’interessat ho desitja pugui fer el 
pagament en les entitats col·laboradores. 
 
4. Com conseqüència dels recursos o reclamacions que es formulin d’acord amb el que 
preveu l’apartat anterior no es revisaran les liquidacions fermes, només podrà revisar-se 
l’import de l’obligació del responsable. 

 
5. El responsable haurà de pagar en els terminis previstos pel pagament en període 
voluntari amb caràcter general en l’article 62.2 de la LGT. Si no es realitza el pagament en 
aquest període, el deute s’exigirà en via de constrenyiment, juntament amb els recàrrecs 
executius. 
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6. Les  accions  dirigides  contra  un deutor  principal o  un responsable  solidari  no 
impediran altres accions posteriors contra els altres obligats al pagament, mentre no es cobri 
el deute per complet. 
 
Article 24 – Responsables subsidiaris     
 
1. Els responsables subsidiaris estan obligats al pagament quan els deutors principals  
i responsables solidaris hagin estat declarats fallits i s’hagi dictat acte administratiu de 
derivació de responsabilitat, sense perjudici de les mesures cautelars que abans d’aquesta 
declaració puguin adoptar-se. 
 
2. Entre altres, seran responsables subsidiaris del deute tributari les següents persones o 
entitats: 
 
2.1 Els administradors de fet o de dret de les persones jurídiques que, haventcomès 
infraccions tributàries, no haguessin realitzat els actes necessaris que siguin de la seva 
incumbència pel compliment de les obligacions tributàries, haguessin  consentit 
l’incompliment per qui d’ells depenen o haguessin adoptat acords que possibilitessin les 
infraccions. La seva responsabilitat també s’estendrà a les sancions. 
 
2.2 Els administradors de fet o de dret d’aquelles persones jurídiques que hagin cessat en 
les seves activitats, per les obligacions tributàries meritades d’aquestes que es trobin 
pendents en el moment del cessament, sempre que no haguessin fet lo necessari pel seu 
pagament. 
 
2.3 Els adquirents de béns afectes per llei al pagament del deute tributari. 
 
3. Amb caràcter previ a la derivació de responsabilitat, es donarà audiència a l’interessat en 
la forma regulada en l’article anterior. 
 
Podrà adjuntar-se a la comunicació d’inici del període d’audiència un abonaré apte per 
satisfer la quota tributària inicial, amb la finalitat de que si l’interessat ho desitja pugui fer el 
pagament en les entitats col·laboradores. 
 
4. L’acte administratiu de derivació serà dictat per l’alcalde i notificat en la forma establerta 
en l’article anterior. 
   
5. La responsabilitat amb caràcter general serà subsidiària, excepte quan una llei estableixi 
la solidaritat. 
 
Article 25 – Successors en els deutes tributaris 
 
1. A la mort dels obligats tributaris, els deutes tributaris pendents es transmetran als hereus i 
legataris, amb les limitacions resultants de la legislació civil, pel que fa a l’adquisició de 
l’herència. 

 
Podran transmetre’s els deutes meritats en la data de la mort del causant, encara que no 
estiguin liquidades. 
 
No es transmetran les sancions. 
 
2.  Les obligacions tributàries pendents de les societats i entitats amb personalitatjurídica 
dissoltes i liquidades es transmetran als socis, copartícips o cotitulars, que quedaran obligats 
solidàriament fins els següents límits. 
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2.1  Quan no existeixi limitació de responsabilitat patrimonial, la quantia íntegra  dels  deutes 
pendents. 
 
2.2 Quan  legalment s’hagi  limitat la  responsabilitat, el  valor de la quota de liquidació que li 
correspongui. 
 
Podran transmetre’s els deutes meritats en la data d’extinció de la personalitat jurídica de la 
societat o entitat, encara que no estiguin liquidades. 
 
3. Les obligacions tributàries pendents de les societats mercantils, en supòsits d’extinció o 
dissolució sense liquidació, es transmetran a les persones o entitats que succeeixin, o siguin 
beneficiàries de l’operació. Aquesta previsió, també serà aplicable a qualsevol supòsit de 
cessió global de l’actiu i passiu d’una societat mercantil. 
  
4. Les obligacions tributàries pendents de les fundacions o entitats a les que es refereix 
l’article 35.4 de la LGT, en cas de dissolució d’aquestes, es transmetran als destinataris dels 
béns i drets de les fundacions, o als partícips o cotitulars de les esmentades entitats. 
 
5.Les sancions que procedeixin per les infraccions comeses per les societats i entitats a les 
quals es refereixen els apartats 2,3,4 del present article s’exigiran, als successors 
d’aquestes, fins el límit del valor de la quota de liquidació que els correspongui. 
 
Article 26 – Procediment de recaptació davant els successors 
 
1. Mort qualsevol obligat al pagament del deute tributari, el procediment de recaptació 
continuarà amb els seus hereus, i en el seu cas, legataris, sense més requisits que la 
constància de la mort d’aquest i la notificació als successors, amb requeriment de pagament 
del deute tributari i costes pendents del causant. Quan el hereu al·legui haver fet ús del dret 
a deliberar, es suspendrà el procediment de recaptació fins que transcorri el termini concedit 
per això, durant el qual podrà sol·licitar de l’Ajuntament la relació dels deutes tributaris 
pendents del causant. Mentre l’herència es trobi jacent, el procediment de recaptació dels 
deutes tributaris pendents podrà continuar dirigint-se contra els seus béns i drets, l’efecte del 
qual s’hauran d’entendre les actuacions amb qui ostenti la seva administració o 
representació. 

 
2. Dissolta i liquidada una societat o entitat, el procediment de recaptació continuarà amb els 
seus socis, partícips o cotitulars, una vegada constatada l’extinció de la  personalitat jurídica. 
 
Dissolta i liquidada una fundació, el procediment de recaptació continuarà amb els  
destinataris dels seus béns i drets. La recaptació municipal podrà dirigir-se contra qualsevol 
dels socis, partícips, cotitulars o destinataris, o contra tots ells simultània o 
successivament,per requerir-los el pagament del deute tributari i costes pendents. 
 
Article 27 – Garanties de pagament 
 
1. La Hisenda Municipal gaudeix de prelació per el cobrament dels crèdits de dret públic 
vençuts i no satisfets, en quan concorri amb creditors que no ho siguin de domini, penyora, 
hipoteca o qualsevol altre dret reial degudament inscrit en el corresponent registre, amb 
anterioritat a la data en què es faci constar en el mateix el dret de la Hisenda municipal. 
 
2. En els recursos de dret públic que gravin periòdicament els béns o drets inscriptibles en 
un registre públic, o el seus productes directes, certs o presumptes, l’Ajuntament tindrà 
preferència sobre qualsevol altre creditor o adquirent, encara que aquests hagin inscrit els 
seus drets, per el cobrament dels deutes meritats i no satisfets corresponents a l’any natural 
en què s’exigeixi el pagament i a l’immediat anterior. 
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3. Per tenir igual preferència que l’indicada en l’article precedent, per dèbits anteriors als 
expressats en aquest, o per major quantitat, podrà constituir-se hipoteca especial a favor de 
la Hisenda municipal que assortirà efecte des de la data en què quedi inscrita. 
 
4. Quan existeixen indicis racionals de la impossibilitat o dificultat de realitzar els crèdits 
municipals, es podran adoptar mesures cautelars per assegurar el cobrament dels mateixos. 
Les esmentades mesures, que hauran de ser proporcionals al danys que es pretengui evitar 
i no durar més temps del necessari podran consistir, entre altres mitjans, en l’embargament 
preventiu de béns. 
 
Article 28 – Afecció de béns  

 
1. Els adquirents de béns afectes per llei al pagament del deute tributari respondran 
subsidiàriament amb ells, per derivació de l’acció tributària, si el deute no es paga. 
 
2. En particular, quan es transmeti la propietat o la titularitat d’un dret reial de usdefruit, de 
superfície o d’una concessió administrativa, els béns immobles objecte dels esmentats drets 
quedaran afectes al pagament de la totalitat de les quotes meritades per Impost sobre Béns 
Immobles, estiguin liquidades o no. 
 
3. L’import del deute a què s’estén la responsabilitat arriba als conceptes de: 
 
-Quota de l’Impost sobre Béns Immobles 
 
-Recàrrecs exigibles, a favor d’altres ens públics 

 
4. El deute exigible, integrat pels conceptes referits en el punt anterior és el meritat  
amb anterioritat a la data de transmissió, sempre que no estigui prescrit. 

 
Les actuacions que van interrompre la prescripció respecte al transmitent tenen efectes 
davant l’adquirent, per això, se li podran exigir totes les quotes endeutades per aquell i que 
no estiguessin prescrites en la data de la transmissió. 
 
5. Per exigir el pagament al posseïdor de l’immoble es requereix la prèvia declaració  
de fallit del deutor principal, a nom del qual es va practicar la liquidació original; sense que 
resulti necessari declarar la insolvència de possibles adquirents intermitjos. 

 
6. La declaració d’afecció dels béns i posterior derivació de responsabilitat a l’adquirent, serà 
aprovada per l’alcalde, prèvia audiència a l’interessat, per termini  
de 15 dies. 
 
7. La resolució declarativa de l’afecció serà notificada al propietari, comunicant-li els terminis 
per efectuar el pagament. 
 
8. Sense perjudici de la responsabilitat prevista en l’apartat 1 d’aquest article, a l’empara de 
lo que autoritza l’article 168 de la Llei General Tributària, abans d’embargar el bé immoble 
afecte, es podrà optar per embargar altres béns i drets del deutor, si aquest els assenyala, o 
són coneguts per l’Administració. 
 

TÍTOL IV – RECAPTACIÓ VOLUNTÀRIA 
 
Article 29 – Períodes de recaptació 
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1. El termini d’ingrés en període voluntari dels deutes de venciment periòdic i notificació 
col·lectiva, tant pels tributs com per altres ingressos de dret públic, seran els determinats per 
l’Ajuntament, i en cap cas aquest terminis seran inferiors a 2   mesos naturals. El calendari 
de cobrança serà publicat en el BOP i exposat en el tauló d’anuncis municipal. Es tindran en 
compte les particularitats del fet imposable com requisit per a la determinació dels períodes 
de cobrament. 
 
2. Del calendari de cobrança s’informarà pels mitjans que l’Ajuntament consideri més idoni; a 
aquests efectes, la tresoreria municipal proposarà la millor via per divulgar el calendari fiscal. 
En tot cas, el contribuent podrà consultar els períodes de cobrança per internet, o bé 
sol·licitar informació personal o telefònicament a l’Ajuntament.  
 
3. Amb caràcter general, el termini d’ingrés en període voluntari dels deutes per liquidacions 
de venciment singular, no compreses en l’apartat 1 serà el que consti en el document 
notificació dirigit al subjecte passiu, sense que pugui ser inferior al període establert en 
l’article 62.2 de la LGT i que és el següent: 
 
3.1  Si la notificació de la liquidació es realitza entre els dies 1 i 15 de cada mes, des de la 
data de recepció de la notificació fins el dia 20 del mes posterior o, si aquest no fos hàbil, 
fins l’immediat hàbil següent. 
 
3.2  Si la notificació de la liquidació es realitza entre els dies 16 i últim de cada mes, des de 
la data de recepció de la notificació fins el dia 5 del segon mes posterior o, si aquest no fos 
hàbil, fins l’immediat hàbil següent. 
 
Si el venciment de qualsevol termini coincideix amb un dissabte o un dia inhàbil, es 
traslladarà al primer dia hàbil següent. 
 
4. Els deutes per conceptes diferents als regulats en els punts anteriors, hauran de pagar-se 
en els terminis que determinin les normes d’acord a les quals tals deutes s’exigeixin. En cas 
de, que no es fixin terminis, s’aplicarà lo disposat en aquest article. 
 
5. Els deutes no satisfets en els períodes citats s’exigiran en període executiu, computant-
se, en el seu cas, com pagaments a compte les quantitats satisfetes fora de termini. 
 
Article 30 – Desenvolupament del cobrament en període voluntari 
 
1. Amb caràcter general, el pagament s’efectuarà en entitats col·laboradores.  
 
Quan l’obligat tributari desitgi satisfer algun dels tributs compresos en un rebut múltiple, o 
realitzar pagament parcial d’un deute, s’haurà de dirigir a l’oficina municipal de recaptació, 
on se’ls emetrà un abonaré del pagament parcial del deute. 
 
2. Els mitjans de pagaments admissibles:   
2.1 Diner de curs legal. 
 
2.2 Xec nominatiu a favor de l’Ajuntament. 
 
2.3 Transferència al compte bancària municipal assenyalat en els documents de pagament. 
 
2.4 Targeta de crèdit.  
 
Així mateix, es podrà pagar a través de la seu electrònica de l’Ajuntament, introduint les 
dades que figurin en el document de cobrament, així com també en caixers automàtics amb 
els documents proveïts amb codi de barres, o per altres mitjans que autoritzi l’Ajuntament. 

Ple de 27 d’octubre de 2011  64 



Ajuntament de Palafrugell 

 
3. El deutor de diversos deutes, en realitzar el pagament en període voluntari, podrà 
imputar-lo  al que lliurement determini. 
 
4. En tot cas, a qui hagi pagat un deute se li entregarà un justificant del pagament realitzat. 
Després de la realització d’un pagament per internet, l’interessat podrà obtenir un document 
acreditatiu de l’operació realitzada, que tindrà caràcter alliberador de la seva obligació al 
pagament. 
 
No obstant, els contribuents podran sol·licitar telemàticament la remissió d’un comprovant de 
pagament, expedit pel servei de recaptació. 
 
Article 31– Conclusió del període de pagament voluntari 
 
1. Conclòs el període de pagament voluntari, i una vegada verificat que ja ha estat 
processada tota la informació sobre els cobraments en l’esmentat període, s’expediran pel 
departament d’informàtica les relacions de rebuts i liquidacions que no han estat satisfets en 
període voluntari. 
 
2. En la relació descrita en l’apartat anterior, es farà constar les incidències de suspensió, 
ajornament, fraccionament de pagament, o anul·lació.  
 
3. La relació de deutes no satisfets, i que no estiguin afectades per alguna de les situacions 
del punt 2 servirà de fonament per l’expedició de la provisió de constrenyiment col·lectiva. 
 
4. En cap cas s’inclouran en les provisions de constrenyiment col·lectives els deutes 
liquidats a les Administracions públiques. 
 
Article 32 – Recàrrecs d’extemporaneïtat  
 
1. Quan es presentin les autoliquidacions, o les declaracions necessàries per practicar una 
liquidació tributària fora del termini establert, sense requeriment previ dels serveis 
municipals, els obligats tributaris hauran de satisfer els recàrrecs previstos en l’article 27 de 
la LGT, que són els següents: 

 
Declaració després de la data reglamentària Recàrrecs 

En el termini de 3 mesos recàrrec   5% 
Entre 3 i 6 mesos recàrrec 10% 
Entre 6 i 12 mesos recàrrec 15% 
Després de 12 mesos recàrrec 20% 

 
En les autoliquidacions presentades després de 12 mesos, a més del recàrrec anterior, 
s’exigiran interessos de demora pel període transcorregut, des del dia següent al terme dels 
12 mesos posteriors a la finalització del termini establert per la presentació, fins el moment 
en què la autoliquidació o declaració s’hagi presentat. 
 
2. En el supòsit d’autoliquidació, quan els obligats tributaris no efectuïn l’ingrés al temps de 
la presentació de l’autoliquidació extemporània, a més dels recàrrecs previstos en el punt 1, 
s’exigirà els recàrrecs i interessos del període executiu que corresponguin. 

 
3. Per que pugui ser aplicable el disposat en aquest article, les autoliquidacions 
extemporànies hauran d’identificar expressament el període impositiu de liquidació al què es 
refereixen, i hauran de contenir únicament les dades relatives a l’esmentat període. 

 
TÍTOL V – RECAPTACIÓ EXECUTIVA 

Ple de 27 d’octubre de 2011  65 



Ajuntament de Palafrugell 

 
Article 33 – Inici del procediment de constrenyiment 
 
1. El període executiu s’inicia: 
 
1.1  Per els tributs de venciment periòdic i per les liquidacions, prèviament notificades i no 
ingressades al seu venciment, el dia següent al venciment del termini d’ingrés en període 
voluntari. 
 
1.2 En el cas de deutes a ingressar mitjançant autoliquidació presentada sense realitzar 
l’ingrés, al dia següent de la finalització del termini que estableixi la corresponent ordenança 
fiscal de cada tribut per l’esmentat tribut o, si aquest ja hagués conclòs, el dia següent a la 
presentació de l’autoliquidació. 

 
2. La presentació d’una sol·licitud d’ajornament, fraccionament o compensació en període 
voluntari impedirà l’inici del període executiu durant la tramitació de dits expedients. 
 
La interposició d’un recurs o reclamació en temps i forma contra una sanció impedirà l’inici 
del període executiu fins que la sanció sigui ferma en via administrativa i hagi finalitzat el 
termini per l’ingrés voluntari de pagament. 
 
3. El procediment de constrenyiment s’iniciarà quan es notifiqui al deutor la provisió de 
constrenyiment.  
 
4. L’inici del període executiu determinarà el meritament dels recàrrecs del període executiu i 
dels interessos de demora en els termes següents: 
4.1 Es satisfarà el  recàrrec  executiu del 5  per cent quan es satisfaci la totalitat del deute no 
ingressat en període voluntari, abans de la notificació de la   provisió  de constrenyiment. 
 
4.2 S’aplicarà el recàrrec de constrenyiment reduït del 10 per cent quan es satisfaci la 
totalitat del deute no ingressat en període voluntari, més el propi recàrrec abans de la 
finalització dels següents terminis: 

 
4.2.1 Si la notificació de la provisió es realitza entre els dies 1 i 15 de cada mes, des de la 
data de recepció de la notificació fins el dia 20 del citat mes o, si aquest no fos hàbil, fins 
l’immediat hàbil següent. 
 
4.2.2 Si la notificació de la provisió es realitza entre els dies 16 i últim de cada mes, des de 
la data de recepció de la notificació fins el dia 5 del mes següent, o si aquest no fos hàbil, 
fins l’immediat hàbil següent. 

 
4.3 S’aplicarà el recàrrec de constrenyiment ordinari del 20 per cent quan no concórrin les 
circumstàncies dels apartats anteriors 4.1 i 4.2. 
 
5. Quan els obligats tributaris no efectuïn l’ingrés al temps de presentar l’autoliquidació, es 
merita el recàrrec de constrenyiment a la finalització del termini reglamentàriament 
determinat per l’ingrés. En cas d’autoliquidacions extemporànies, presentades sense 
realitzar l’ingrés, els recàrrecs del període executiu es meriten a la seva presentació. 
 
6. Els recàrrecs del període executiu són compatibles amb els recàrrecs d’extemporaneïtat 
regulats en l’article anterior d’aquesta ordenança.  
 
7. El recàrrec de constrenyiment ordinari és compatible amb els interessos de demora. Quan 
resulti exigible el recàrrec executiu (5%) o el recàrrec de constrenyiment reduït (10%) no 
s’exigiran els interessos de demora meritats des de l’inici del període executiu. 
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8. El procediment tindrà caràcter exclusivament administratiu i es substanciarà de la manera 
regulada en el Reglament General de Recaptació (RGR). 
 
Article 34 – Terminis d’ingrés 
  
1. Un cop iniciat el període executiu i notificada la provisió de constrenyiment, el pagament 
del deute tributari haurà d’efectuar-se en els següents terminis: 
 
1.1 Si la notificació de la provisió es realitza entre els dies 1 i 15 de cada mes, des de la data 
de recepció de la notificació fins el dia 20 del citat mes o, si aquest no fos hàbil, fins 
l’immediat hàbil següent. 
 
1.2 Si la notificació de la provisió es realitza entre els dies 16 i últim de cada mes, des de la 
data de recepció de la notificació fins el dia 5 del mes següent o, si aquest no fos hàbil, fins 
l’immediat hàbil següent. 
 
2. Si l’obligat tributari no efectués el pagament dintre del termini al que es refereix  
l’apartat anterior, es procedirà a l’embargament del seus béns, advertint-se així en la 
provisió de constrenyiment. 

 
3. Si existissin diversos deutes executius d’un mateix deutor s’acumularan, i en el supòsit de 
realitzar-se un pagament que no cobreixi la totalitat d’aquests, s’aplicarà als deutes més 
antics, determinant-se l’antiguitat en funció de la data de venciment del període voluntari. 

 
Article 35 – Inici procediment de constrenyiment. Provisió de constrenyiment 
 
1. La provisió de constrenyiment dictada per la tresorera municipal, despatxa l’execució 
contra el patrimoni del deutor. 

 
2. La provisió de constrenyiment constitueix el títol executiu, que té la mateixa força  
executiva que la sentència judicial per a procedir contra els béns i drets dels obligats al 
pagament. 

 
3. La provisió de constrenyiment podrà ser impugnada davant l’Ajuntament pels següent 
motius: 
 
3.1 Extinció total del deute o prescripció del dret a exigir el pagament. 
 
3.2 Sol·licitud d’ajornament, fraccionament o compensació en període voluntari i altres 
causes de suspensió del procediment de recaptació. 
 
3.3 Falta de notificació de la liquidació. 
 
3.4 Anul·lació de la liquidació. 
 
3.5 Error o omissió en el contingut de la provisió de constrenyiment que impedeixi la 
identificació del deutor o del deute constrenyit. 

 
4. Quan la impugnació, raonablement fundada es refereixi a l’existència de causa de   
nul·litat en la liquidació, la tresoreria municipal podrà ordenar la paralització d’actuacions. Si 
es verifica que efectivament es dona aquella causa, s’instarà el corresponent acord 
administratiu d’anul·lació de la liquidació i s’estimarà el recurs contra la provisió de 
constrenyiment. 
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5. Quan els obligats tributaris siguin Administracions públiques, no es dictarà provisió de 
constrenyiment fins que es verifiqui la impossibilitat de realitzar el crèdit pel procediment de 
compensació.  

 
 Article 36 – Anuncis de subhasta i Mesa de subhasta 
 
1. La mesa de subhasta de béns estarà integrada per la tresorera, que serà la presidenta, 
l’interventor, que actuarà com secretari i el recaptador; o les persones designades com a 
substituts d’aquests. La presidència de la Mesa podrà requerir en l’acte de subhasta, la 
presència d’un membre del servei de recaptació com auxiliar de la Mesa de subhasta.  

 
2. Les subhastes de béns embargats s’anunciaran en tot cas en el tauló d’edictes de 
l’Ajuntament, en la seva seu electrònica i quan el valor del bé sigui superior a cinquanta mil 
euros (50.000,00 €) es publicarà en el Butlletí Oficial de la Província.  
 
3. El recaptador podrà acordar la publicació de l’anunci de subhasta en mitjans de 
comunicació de gran difusió i en publicacions especialitzades, quan al seu judici resulti 
convenient i el cost de la publicació sigui proporcionat amb el valor dels béns. 
 
Article 37 – Licitadors 
 
1. Amb excepció del personal adscrit al servei de recaptació, dels taxadors, dels dipositaris 
dels béns i dels funcionaris directament implicats en el procediment de constrenyiment, 
podrà prendre part en la subhasta, concurs o adjudicació directa, per si o per mitjà de 
representant, qualsevol persona que posseeixi capacitat d’obrar d’acord a dret i que no 
tingui per això impediment o restricció legal, sempre que s’identifiqui adequadament i amb 
document que justifiqui, en el seu cas, la representació que tingui. 
 
2. Tots els licitadors hauran de constituir el dipòsit de garantia preceptiu, els quals seran 
ingressats en el compte que designi la tresorera. L’import mínim del dipòsit serà del 10 per 
cent del tipus de licitació. 
 
Els dipòsits podran realitzar-se mitjançant ingrés, en el compte de l’Ajuntament, xec bancari 
o taló conformat nominatiu a favor de l’Ajuntament: 
 
- Davant la tresoreria municipal: Des de l’anunci de la subhasta i fins el dia anterior a la data 
indicada en què aquesta tingui lloc. 
 
- Davant la Mesa de subhasta: Un cop constituïda la Mesa de subhasta i fins un quart d’hora 
abans de l’hora indicada en què la subhasta tingui lloc. 
 
Es podrà constituir dipòsits per segona licitació davant la mesa de subhasta, mitjançant xec 
bancari o taló conformat nominatiu a favor de l’Ajuntament, per la qual cosa s’obrirà un 
termini de mitja hora un cop conclosa la primera licitació de tots els lots que surtin a 
subhasta, ampliable en el límit necessari per poder materialitzar la constitució de dipòsits per 
qui vulgui prendre part com licitadors en segona convocatòria. 
 
3. Els licitadors podran enviar o presentar les seves ofertes en sobre tancat, des de l’anunci 
de la subhasta, fins una hora abans del començament d’aquesta. Les esmentades ofertes, 
que tindran el caràcter de màximes, seran registrades en un llibre, que a tal efecte, es 
portarà a l’oficina recaptatòria municipal. 

 
Tals ofertes hauran d’anar acompanyades del preceptiu dipòsit, que es podrà fer mitjançant 
ingrés en el compte d’aquesta administració,  xec bancari o taló conformat nominatiu estès a 
favor de l’Ajuntament per l’import del dipòsit corresponent. 
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4. Els xecs bancaris seran dipositats a la caixa de la corporació o ingressats en el compte 
que designi la tresoreria municipal, procedint-se a la devolució dels imports dipositats als 
licitadors no adjudicataris una vegada conclosa la subhasta. La materialització de tal 
devolució s’efectuarà mitjançant transferència bancària al número de compte designat per 
l’interessat o devolució del xec. 
 
5. En el supòsit de que abans que tingui lloc la subhasta, algun licitador que hagués 
presentat la seva oferta en sobre tancat, manifesti per escrit la voluntat de no concórrer a la 
licitació, es procedirà a la devolució del dipòsit en les condicions establertes en el punt 
anterior. 
 
Article 38 – Desenvolupament de la subhasta 
 
1. L’import dels trams de licitació, hauran d’adequar-se a les següents escales: 
 
1.1 Per a tipus de subhasta inferiors a sis mil euros (6.000,00 €), cent euros (100,00 €). 
 
1.2 Per a tipus de subhasta des de sis mil euros (6.000,00 €) fins trenta mil euros 
(30.000,00 €), tres-cents euros (300,00 €). 
 
1.3 Per a tipus de subhasta de més de trenta mil euros (30.000,00 €) fins cent cinquanta 
mil euros (150.000,00 €), sis-cents euros (600,00 €). 
 
1.4 Per a tipus de subhasta superiors a cent cinquanta mil euros (150.000,00 €), mil 
euros (1.000,00 €). 
 
2. En el supòsit de concurrència de diverses ofertes en sobre tancat, començarà l’admissió 
de postures a partir de la segona més alta d’aquelles, i serà adjudicatària la postura més alta 
per el tram superior a la segona en el cas de no existir altres ofertes. 
 
3. Quan la Mesa tingui que substituir als licitadors en sobre tancat, licitarà per ells segons els 

trams establerts en el present article, sense sobrepassar el límit màxim fixat en la seva 
oferta. 

 
Si una postura no coincideix amb l’import d’un tram, es considerarà formulada per l’import 
del tram immediat inferior. 
 
4. La subhasta es realitzarà amb subjecció als criteris següents: 
 
4.1 En primera licitació, el tipus serà el resultat d’aplicar la valoració assignada als immobles 
a alienar. En cas d’existir càrregues que hagin accedit al Registre amb anterioritat, servirà de 
tipus per a la subhasta la diferència entre el valor assignat i l’import d’aquestes càrregues, 
que hauran de quedar subsistents sense aplicar a la seva extinció el preu de la rematada. 
En cas que les càrregues preferents absorbeixin o excedeixin del valor assignat als 
immobles, el tipus serà el corresponent a l’import dels dèbits i costes, sempre que no 
excedeixin d’aquell valor, o aquest en cas contrari. 

 
4.2 En segona licitació, el tipus serà el 75 % de l’anterior. 
 
4.3 En el cas que les subhastes en primera i segona licitació haguessin resultat desertes o, 
amb els béns adjudicats no es cobrés el deute i quedessin béns per alienar o no es 
produeixi el pagament del preu d’adjudicació, es continuarà el procediment amb l’anunci de 
venda directa d’aquests béns, a gestionar durant el termini de sis mesos comptat des de la 
data que tingui lloc la subhasta. No obstant, la Mesa de subhasta podrà acordar l’adjudicació 
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dels béns, en el termini de tres mesos, prorrogables fins el límit de sis mesos, quan alguna 
de les ofertes presentades sigui considerada avantatjosa econòmicament. Per altra banda, 
la Mesa de subhasta podrà acordar l’adjudicació dels béns en el termini d’un mes, 
prorrogables mes a mes fins el límit de sis mesos a comptar des de la data en que tingui lloc 
la subhasta, quan per les característiques dels béns consideri que podrien perdre valor de 
mercat per el transcurs del temps i que alguna de les ofertes presentades fos avantatjosa 
econòmicament. Els oferents podran enviar o presentar les seves ofertes en sobre tancat 
fins la data límit assenyalada en cada bé o lot al servei de recaptació, acompanyades en el 
cas que s’hagi acordat del dipòsit que es podrà fer mitjançant ingrés en el compte d’aquesta 
administració, xec bancari o taló conformat nominatiu a favor de l’Ajuntament de Palafrugell. 
 
Aquestes ofertes seran registrades al registre general d’entrada de l’Ajuntament i en el llibre 
a que, a aquest efecte, portarà el servei de recaptació. 
 
5. Quan els béns hagin estat objecte de subhasta amb una sola licitació, el preu mínim 

d’adjudicació directa serà el tipus de subhasta en l’esmentada licitació. 
 
Quan hagin tingut lloc dos licitacions en subhasta, no existirà preu mínim d’adjudicació 
directa. No obstant, si la Mesa de subhasta estimés desproporcionada la diferència entre el 
valor assignat als béns per taxació i el preu ofert per qualsevol persona interessada, a fi de 
no afavorir l’enriquiment injust del comprador en detriment del propietari dels béns, podrà 
declarar inadmissible l’oferta, no accedint a la formalització de la venda. 
 
6. Indicativament, es fixa el 35 per cent del tipus de la primera licitació com oferta admissible 
en les vendes per gestió directa quan haguessin resultat desertes les subhastes en primera i 
segona licitació. 
 
Article 39 – Actuacions posteriors a la subhasta 
 
1. Finalitzada la subhasta s’aixecarà acta pel secretari de la Mesa. Posteriorment, es  
procedirà a desenvolupar les següents actuacions: 
 
1.1 Retornar  els dipòsits que s’haguessin constituït, llevat els pertanyents als adjudicataris, 
que s’aplicaran al pagament del preu de la rematada. 
 
1.2  Instar als adjudicataris a que efectuïn el pagament, amb l’advertència de que, si no el 
completen en els 15 dies següents a la data d’adjudicació, perdran l’import del dipòsit i 
quedaran obligats a rescabalar a l’Administració dels perjudicis que origini l’esmentada falta 
de pagament. 
 
1.3 Entregar als adjudicataris, llevat en els supòsits en què hagin optat per l’atorgament 
d’escriptura pública de venda, certificació de l’acta d’adjudicació dels béns. 
 
La  citada certificació constitueix un document públic de venda a tots els efectes i en aquesta 
es farà constar que queda extingida l’anotació preventiva feta en el registre públic 
corresponent a nom de la Hisenda municipal. Així mateix, s’expedirà manament de 
cancel·lació de les càrregues posteriors. 

   
1.4 Practicar la corresponent liquidació, entregant el sobrant, si hi hagués, a l’obligat al 
pagament. Si aquest no ho rep, es consignarà a la seva disposició en la caixa de la 
tresoreria municipal. 
 
Article 40 – Interessos de demora 
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1. Les quantitats degudes meritaran interessos de demora des del dia següent al venciment 
del deute en període voluntari fins la data del seu ingrés. 
 
2. La base sobre la que s’aplicarà el tipus d’interès no inclourà el recàrrec de 
constrenyiment. 
 
3. El tipus d’interès serà l’interès de demora per a deutes tributaris i no tributàries, d’acord a 
l’art.10 del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. Els interessos es 
determinaran tenint en compte el tipus vigent al llarg del període. Amb caràcter general, es 
cobraran juntament amb el principal. 
 
4. Quan el deute es satisfaci abans que hagin transcorregut els terminis fixats a l’article 62.5 
de la LGT, no s’exigiran interessos de demora. 
 
5. Si s’embarga diners en efectiu o en comptes, podran calcular-se i retenir-se els interessos 
en el moment de l’embargament, si els diners disponibles fossin superiors al deute 
perseguit. Si el líquid obtingut fos inferior, es practicarà posteriorment liquidació dels 
interessos meritats. 
 
6. Amb caràcter general, no es practicaran liquidacions singulars en concepte d’interessos 
de demora, resultants dels punt 5 quan el seu import sigui inferior a sis euros (6,00 €). 
 
7.  Entre altres supòsits, no s’exigiran interessos de demora a partir del moment en què 
s’incompleixin els terminis màxims per notificar la resolució de les sol·licituds de 
compensació, en cas de liquidació o la resolució dels recursos administratius, sempre que, 
en aquest últim cas, s’hagi acordat la suspensió d’acte recorregut. 
 
En particular, a aquest efecte, respecte als recursos administratius, el termini màxim per 
resoldre’ls s’estableix en 1 any. 
 
Article 41 – Costes del procediment 
 
1. Tindran la consideració de costes del procediment aquelles despeses que s’originen 
durant el procés d’execució forçosa. Les costes seran a càrrec del deutor a qui li seran 
exigides. 
 
2. Com costes del procediment estaran compreses, entre d’altres, les següents:  
  
2.1 Les despeses  originades per  les notificacions que  imprescindiblement hagin de 
realitzar-se en el   procediment administratiu de constrenyiment. 
 
2.2 Els honoraris d’empreses i professionals, aliens a l’Administració,  que intervinguin en la 
valoració dels béns travats.  
 
2.3 Els honoraris dels registradors i altres despeses que hagin d’abonar-se per les 
actuacions en els registres públics. 
 
2.4 Les despeses motivades pel dipòsit i administració de béns embargats. 
 
2.5 Les altres despeses que exigeixi la pròpia execució. 

 
TÍTOL VI. AJORNAMENTS I FRACCIONAMENTS 

            
Article 42 – Procediment i criteris de concessió 

  

Ple de 27 d’octubre de 2011  71 



Ajuntament de Palafrugell 

1. La sol·licitud d’ajornament i fraccionament de pagament es dirigirà a l’Ajuntament, a qui 
correspon l’apreciació de la situació econòmica financera de l’obligat al pagament en relació 
a la possibilitat de satisfer el dèbits. 

 
2. La tresoreria municipal disposarà el necessari per a que les sol·licituds referides en el 
punt anterior es formulin en document específic, en el què s’indiquin la naturalesa del deute i 
l’estat procedimental d’aquesta, així com la necessitat de fonamentar les dificultats 
econòmiques financeres, aportant els documents que es creguin convenients. 
 
3. La concessió i denegació d’ajornaments i fraccionaments de pagament serà competència 
de l’alcalde, que podrà delegar-la quan l’import del deute sigui inferior a tres mil euros 
(3.000,00 €), i els terminis proposats per al pagament siguin inferiors a l’any, en els següents 
òrgans: 
 
3.1  En el regidor d’Hisenda, si el deute es troba en període voluntari. 
  
3.2  En la tresorera, si el deute es troba en període executiu. 

  
4. L’acord de concessió, especificarà la classe de garantia que el sol·licitant haurà d’aportar 
o, en el seu cas, la dispensa d’aquesta obligació. 
 
5. Els criteris generals de concessió d’ajornament o fraccionament són: 
 
5.1  Per a persones físiques: 
 
5.1.1  Per a  deutes d’import comprés entre tres-cents euros (300,00 €) i mil cinc-cents euros 
(1.500,00 €), es podran concedir ajornaments o fraccionaments per un període màxim de 6 a 
12  mesos, sempre que la base imposable (IRPF de l’últim exercici) del contribuent no superi 
els trenta mil euros (30.000,00 €). 
 
5.1.2  Per a deutes d’import comprès entre mil cinc-cents euros (1.500,00 €) i sis mil euros 
(6.000,00 €) es podran concedir ajornaments o fraccionaments fins a 18 mesos any, sempre 
que la base imposable (IRPF de l’últim exercici) del contribuent no superi els seixanta mil 
euros (60.000,00 €). 
 
5.1.3  Pera a deutes d’import superior a sis mil euros (6.000,00 €), es podran concedir 
ajornaments o fraccionaments fins a 24 mesos, sempre que la base imposable (IRPF de 
l’últim exercici) del contribuent no superi els seixanta mil euros (60.000,00 €). 
 
5.1.4 Només excepcionalment, es concedirà ajornament o fraccionament dels deutes, els 
imports dels quals siguin inferior a tres-cents euros (300,00€), o per períodes que excedeixin 
dels límits establerts als apartats anteriors o a contribuents amb bases imposables a efectes 
d’IRPF que superin els límits establerts als apartats anteriors. 
 
Les base imposable a que fa referència els apartats anteriors seran actualitzades anualment 
de conformitat amb l’IPC català. 
 
5.2  Per a persones jurídiques: 
 
5.2.1 En aquells casos en que el sol·licitant sigui una persona jurídica o una de les entitats a 
les que es refereix l’apartat 4 de l’article 35 de la LGT, haurà de justificar els seus problemes 
transitoris de tresoreria mitjançant la següent documentació:  
 
- Balanç de situació a la data de la sol·licitud. 
- Certificats bancaris a la data del balanç. 

Ple de 27 d’octubre de 2011  72 



Ajuntament de Palafrugell 

- En els casos que correspongui, pressupostos de l’entitat dels exercicis anteriors i corrent. 
 
5.2.1.1 Per a  deutes d’import superior al 10% i inferior al 20% dels actius líquids de l’entitat, 
es podran concedir ajornaments o fraccionaments fins a 6 mesos. 
 
5.2.1.2 Per a deutes d’import superior al 20% i inferior al 25% dels actius líquids de l’entitat, 
es podran concedir ajornaments o fraccionaments fins a 12 mesos. 
 
5.2.1.3 Per a deutes d’import superior al 25% dels actius líquids de l’entitat, es podran 
concedir ajornaments o fraccionaments fins a 18 mesos. 
Només excepcionalment, es concedirà ajornament o fraccionament els deutes iguals o 
inferiors al 15% dels seus actius líquids, o per un període més llarg de 18 mesos. 
 
6. La concessió de l’ajornament o fraccionament de pagament requerirà que el sol·licitant 
domiciliï el pagament del deute o de les successives fraccions. A tal efecte, en la sol·licitud 
haurà de constar l’ordre de domiciliació bancària, indicant el número de compte i les dades 
identificatives de l’entitat de crèdit que hagi d’efectuar el càrrec en compte. 
 
7. Seran inadmissibles les sol·licituds d’ajornament i fraccionament, a més de les previstes 
en l’art. 47 de Reglament General de Recaptació, les següents: 
 
7.1 Les sol·licituds reiteratives (a partir de la 3) que afectin a deutes periòdics, si no s’ha 
realitzat cap pagament a compte dels deutes durant el període de cobrament en voluntària 
d’aquestes. 
 
7.2 Les sol·licituds que, en base als antecedents obrants en la tresoreria municipal, 
susceptibles de valoració objectiva, permeti presumir la voluntat del subjecte passiu de 
dilatar, dificultar o impedir el desenvolupament de la gestió recaptatòria. 
 
8. Mentre es tramita la sol·licitud d’ajornament o fraccionament caldrà que el deutor faci 
efectives la fracció o fraccions establertes en el pla de pagament de tramitació. 
 
9. Contra la resolució denegatòria i inadmissibilitat de l’ajornament o fraccionament de 
pagament, podrà interposar-se recurs de reposició davant l’alcalde, en el termini d’un mes, 
comptat  des del dia de la recepció d’aquesta notificació 
Contra la denegació d’aquest recurs podrà interposar-se recurs contenciós administratiu. 
 
Article 43 – Còmput d’interessos per ajornament  i fraccionament de pagament 
 
1. No s’exigiran interessos de demora en els ajornaments i fraccionaments de pagament de 
deutes de venciment periòdic, sempre que compleixin les condicions següents: 
 
1.1 Que la sol·licitud es formuli en període voluntari. 
 
1.2 Que el pagament total del deute es realitzi en el mateix exercici.  
 
1.3 Que el contribuent estigui integrats en unitats familiars on algun dels seus membres 
estigui en situació d’atur o que la unitat familiar tingui ingressos per sota dels límits 
establerts per la Generalitat de Catalunya a efectes del càlcul de pensions no contributives o 
contribuents amb una Base Imposable a efectes d’IRPF  igual o inferior a 14.000 euros . 
 
Les base imposable a que fa referència els apartats anteriors seran actualitzades anualment 
de conformitat amb l’IPC català. 
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2. Amb caràcter general, els deutes objecte d’ajornament o fraccionament que no compleixin 
els requisits de l’apartat 1 anterior, meritaran interessos de demora pel temps d’aquest, al 
tipus fixat en la llei de pressupostos generals de l’Estat. 
 
3.  En l’aplicació del punt 2, es tindran en compte aquestes regles: 
 
3.1 El temps d’ajornament es computa des del venciment del període voluntari i fins al final 
del termini concedit. 
 
3.2 En cas de fraccionament, es computaran els interessos meritats per cada fracció des del 
venciment del període voluntari fins el venciment del termini concedit, i s’hauran de satisfer 
juntament amb aquesta fracció. 
En cas que, l’ajornament o fraccionament sigui superior a l’any i, per tant, es desconegui el 
tipus d’interès aplicable, aquest es calcularà en base al tipus vigent i posteriorment es 
regularitzarà si s’hagués modificat el tipus d’interès aplicable. Si s’ha ordenat la domiciliació 
referida en l’apartat 6 de l’article anterior, el càrrec de cada fracció s’efectuarà per l’import 
exacte, resultant d’aplicar el tipus d’interès vigent en l’exercici de venciment de la fracció. 
 
4. Si arribat el venciment del deute ajornat o fraccionat no es realitzés el pagament, 
s’anul·larà la liquidació d’interessos de demora, la qual es practicarà en el moment del 
pagament i es prendrà com a base de càlcul el principal del deute. 
 
El tipus d’interès a aplicar serà el de demora, vigent al llarg del període. 
 
Article 44 – Efectes de la falta de pagament 
 
1. En els ajornaments la falta de pagament al seu venciment de les quantitats ajornades 
determinarà: 
 
1.1 Si el deute es trobava en període voluntari en el moment de concedir l’ajornament, la 
seva inmediata exigibilitat en període executiu. S’exigirà l’ingrés del principal més els 
interessos de demora meritats i el recàrrec del període executiu. De no efectuar-se el 
pagament en els terminis fixats en l’art. 62.5 de la Llei General Tributària es procedirà a 
executar la garantia, en cas d’inexistència o insuficiència d’aquesta, es continuarà el 
procediment de constrenyiment per a la realització del deute. 
 
1.2 Si l’ajornament va ser sol·licitat en període executiu, es procedirà a executar la garantía 
i, en cas d’inexistència o insuficiència d’aquesta, es prosseguirà el procediment de 
constrenyiment. 
 
2. En els fraccionaments sense garantia o garantia global sobre la totalitat del deute, la falta 
de pagament d’un termini  determinarà: 
 
2.1 Si el deute es trobava en període voluntari, la exigibilitat en via de constrenyiment de les 
quantitats vençudes, extrem que serà notificat al subjecte passiu, concedint-li els terminis 
reglamentaris de pagament dels deutes en període executiu, establerts en l’ art. 62.5 de la 
Llei General Tributària. 
 
Si s’incompleix l’obligació de pagar en aquest terme, es consideraran vençuts els restants 
terminis, exigint-se també en via de constrenyiment, procedint-se a executar la garantia. 
 
2.2 Si el deute es trobava en període executiu, es continuarà el procediment de 
constrenyiment per a l’exacció de la totalitat del deute fraccionat pendent de pagament, 
procedint-se a executar la garantia. 
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3. En els fraccionaments de pagament en què s’hagin constituït garanties parcials i 
independents per cadascun dels terminis, es procedirà de la forma següent: 
 
3.1 Quan el fraccionament hagi estat sol·licitat en període voluntari, l’incompliment del 
pagament d’una fracció determinarà l’exigència per la via de constrenyiment exclusivament 
de l’esmentada fracció i els seus interessos de demora, amb el corresponent recàrrec de 
constrenyiment, procedint-se a executar la garantia una vegada esgotats els terminis de l’art. 
62.5 de la Llei General Tributària, sense haver-se liquidat el deute. 
 
3.2 Quan el fraccionament hagi estat sol·licitat en període executiu, s’executarà la garantia 
corresponent a la fracció impagada més els interessos de demora meritats. 
 
Ambdós casos, la resta del fraccionament subsistirà en els termes en què es va concedir. 
 
Article 45 – Garanties en els ajornaments i fraccionaments de pagament 
 
1. Amb caràcter general, quan l’import del deute que es sol·licita ajornar o fraccionar sigui 
igual o superior a SIS MIL (6.000,00 €), serà obligatori constituir garantia, que asseguri el 
compliment de l’obligació. La garantia cobrirà l’import del principal i dels interessos de 
demora que generi l’ajornament o fraccionament, més el 25 per cent de la suma de 
ambdues partides. 
2. S’acceptaran les següents garanties: 
 
2.1 Aval solidari d’entitats de dipòsits. El terme d’aquest aval haurà d’excedir en 6 mesos, al 
menys, al venciment dels terminis concedits i estarà degudament intervingut. 
 
2.2 Qualsevol altre dels previstos en el Reglament General Recaptació. 
 
3. Quan s’hagi realitzat anotació preventiva d’embargament en registre públic de béns de 
valor suficient, a judici de la tresorera, es considerarà garantit el deute i no serà necessari 
aportar nova garantia. 
 
4. L’obligat al pagament podrà sol·licitar l’adopció de mesures cautelars per a constituir la 
garantia mitjançant l’anotació preventiva d’embargament de béns que li pertanyin. 
 
5. L’acord de concessió especificarà la garantia que el sol·licitant haurà d’aportar o, en el 
seu cas, la dispensa d’aquesta obligació. 
 
6. La garantia haurà d’aportar-se en el termini de 60 dies següents al de la notificació de 
l’acord de concessió. Transcorregut aquest termini sense formalitzar la garantia, el deute 
s’exigirà immediatament per la via de constrenyiment amb els seus interessos i el recàrrec 
que correspongui, sempre que hagi conclòs el període reglamentari d’ingrés en voluntària. Si 
l’ajornament o fraccionament s’hagués sol·licitat en període executiu, es continuarà el 
procediment de constrenyiment. 
 
7. En els supòsits de veritable necessitat es podrà dispensar d’aportar garantia, 
corresponent adoptar l’acord: 
 
7.1 En deutes d’import inferior sis mil euros (6.000,00 €), a l’òrgan que concedeix 
l’ajornament. 
 
7.2 En deutes d’import superior a sis mil euros (6.000,00 €), a l’alcalde. 
 
8. Quan es presenti una sol·licitud d’ajornament o fraccionament sense acompanyar el 
compromís d’entitat solvent per fiançar el deute, o la seva presentació resulti excessivament 
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onerosa en proporció a la quantia i terminis sol·licitats, l’obligat al pagament podrà sol·licitar i 
la tresorera adoptar les mesures cautelars que estimi oportunes i que s’estendrà 6 mesos 
des del darrer termini de l’ajornament o fraccionament concedit. 
 
9. La resolució de les peticions sobre l’ajornament o fraccionament serà notificada per 
l’administració als interessats i contra aquestes es podrà interposar recurs davant 
l’Ajuntament, en el termini d’un mes, comptat a partir del dia següent de la recepció 
d’aquesta notificació. 
 

TÍTOL VII – PRESCRIPCIÓ, ANUL·LACIÓ I COMPENSACIO DE DEUTES 
    
Article 46 - Prescripció  
 
1. Prescriuran als 4 anys: 
 
1.1  El dret de l’Administració per determinar el deute tributari, mitjançant l’oportuna 
liquidació. 
 
1.2  L’acció per exigir el pagament dels deutes tributaris liquidats i autoliquidats. 
 
1.3  L’acció per imposar sancions tributàries. 
 
1.4  El dret a la devolució d’ingressos indeguts i reemborsament del cost de les garanties. 
 
2. El termini de prescripció dels deutes no tributaris es determinarà en base a la normativa 
particular que reguli la gestió de les mateixes. 
 
3. El termini de prescripció s’interromprà, entre d’altres motius, per: 
 
3.1 Per qualsevol actuació de l’obligat al pagament conduent a l’extinció del deute, o a la 
interposició de reclamació o recurs. 
 
3.2 Per qualsevol actuació dels òrgans de recaptació, realitzada amb coneixement formal de 
l’obligat tributari, encaminada a la realització o assegurament del deute. Aquestes 
actuacions hauran de documentar-se en la forma exigida reglamentàriament. Les 
notificacions practicades en la forma regulada en aquesta ordenança tenen valor interruptiu 
de la prescripció. 
 
3.3 La recepció de la comunicació d’un òrgan jurisdiccional en la que s’ordeni la paralització 
del procediment administratiu en curs. 
 
4. Produïda la interrupció, s’iniciarà de nou el còmput del termini de prescripció a partir de la 
data de l’última actuació de l’obligat al pagament o de l’Administració. 
 
Interromput el termini de prescripció, la interrupció afecta a tots els obligats al pagament. 
 
5. La prescripció guanyada extingeix el deute. 
 
Article 47 – Anul·lació 
  
1. Seran anul·lades i donades de baixa en comptes aquells deutes en els que concórrin els 
següents requisits simultàniament: 
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1.1 Que siguin recursos de dret públic de la Hisenda municipal, liquidats amb anterioritat a 
31/12/2007 i no acumulats en un expedient executiu amb altres deutes del mateix 
contribuent. 
 
1.2 Que es tracti de deutes en període executiu. 
 
1.3 Que l’import de la liquidació inicial, notificada en període voluntari al deutor, no excedeixi 
de QUINXE EUROS (15,00 €), quantia que s’estima insuficient per a la cobertura del cost 
d’exacció i recaptació. 
 
Article 48 – Compensació 
 
1. Podran compensar-se els deutes a favor de l’Ajuntament que es trobin en fase de gestió 
recaptatòria, tant en voluntària com executiva, amb les obligacions reconegudes per part 
d’aquest i a favor del deutor. 
 
2. Quan la compensació afecta a deutes en període voluntari, serà necessari que la sol·liciti 
el deutor. 
 
No obstant, es compensarà d’ofici durant el termini d’ingrés en període voluntari: 
 
2.1 Les quantitats a ingressar i a retornar que resultin d’un mateix procediment de 
comprovació limitada o inspecció, havent-se produït l’ingrés o la devolució de la quantitat 
diferencial que procedeixi. 
 
2.2 Les quantitats a ingressar i a retornar que resultin de la pràctica d’una nova liquidació 
per haver estat anul·lada una altra anterior. En aquest cas, en la notificació de la nova 
liquidació es procedirà a la compensació de la quantitat que procedeix i es notificarà a 
l’obligat al pagament l’import diferencial. 
 
3. Quan els deutes es trobin en període executiu, l’alcalde pot ordenar la compensació, que 
es practicarà d’ofici i serà notificada al deutor. 

  
  Article 49 – Compensació d’ofici de deutes d’Entitats públiques 
 
1. Els deutes a favor de l’Ajuntament, per crèdits vençuts, líquids i exigibles, quan el deutor 
sigui un ens territorial, organisme autònom, seguritat social o entitat de dret públic, l’activitat 
del qual no es regeixi per l’ordenament privat, seran compensables d’ofici, un cop 
transcorregut el termini d’ingrés en període voluntari. 
 
2. Així mateix, els deutes vençuts, liquidats i exigibles que l’estat, les comunitats autònomes, 
entitats locals i altres entitats de dret públic tinguin amb els ens locals podran extingir-se 
amb les deduccions sobre les quantitats que l’administració de l’estat, de les comunitats 
autònomes o dels ens locals corresponents hagin de transferir a les referides entitats 
deutores. 
 
3.  El procediment a seguir per aplicar la compensació serà el següent: 
 
3.1 Comprovat pel servei de recaptació que alguna de les entitats citades en el punt 1 és 
deutora de l’Ajuntament, ho posarà en coneixement de la tresoreria municipal. 
 
3.2 Si la tresorera conegués de l’existència de crèdits a favor de les entitats deutores, 
donarà trasllat de les seves actuacions a l’àrea d’Intervenció, a fi de que pugui ser redactada 
la proposta de compensació. 
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3.3 Adoptat l’acord que autoritzi la compensació, per part de l’alcalde, es comunicarà a 
l’entitat deutora, procedint a la formalització d’aquella quan hagin transcorregut quinze dies 
sense reclamació del deutor. 
 
4. Si l’entitat deutora al·lega insuficiència de crèdit pressupostari i la seva voluntat de 
tramitar un expedient de crèdit extraordinari o suplement de crèdit, en termini no superior als 
tres mesos, es suspendrà la compensació fins que la modificació pressupostària sigui 
efectiva. 
 
5. Quan l’entitat deutora al·legués i provés la condició d’ingressos afectats que tenen els 
conceptes que aquest Ajuntament hagi de transferir a aquella, podrà suspendre’s la 
compensació. 
 
Article 50 – Cobrament de deutes d’entitats públiques 
 
1. Quan no fos possible aplicar la compensació com mitjà d’extinció dels deutes de les 
entitats públiques ressenyades en l’article anterior, per no ostentar les mateixes crèdit algun 
contra l’Ajuntament, el servei de recaptació sol·licitarà a la intervenció de l’ens deutor, 
certificat acreditatiu del reconeixement de l’obligació de pagar a l’Ajuntament.  
 
2. El recaptador traslladarà a la tresoreria municipal la documentació resultant de les seves 
actuacions investigadores. Després d’examinar la naturalesa del deute, del deutor i el 
desenvolupament de la tramitació de l’expedient, la tresoreria municipal elaborarà proposta 
d’actuació, que pot ser una de les següents: 
 
2.1  Sol·licitar a l’Administració de l’estat, o a l’administració autonòmica o la local que, amb 
càrrec a les transferències  que puguin ordenar-se a favor de l’ens deutor, s’apliqui la 
retenció de quantitat equivalent a l’import del deute i sigui posat a disposició de l’Ajuntament. 
 
2.2 Sol·licitar la col·laboració de la Direcció General de Recaptació. 

 
3. Quan totes les actuacions municipals en ordre a la realització del crèdit hagin resultat 
infructuoses, s’investigarà l’existència de béns patrimonials a efectes d’ordenar 
l’embargament dels mateixos, si això és necessari. 
 
4. Les actuacions que, en el seu cas, hagin de dur-se a terme seran aprovades per l’alcalde i 
de la seva resolució s’efectuarà notificació formal a l’entitat deutora. 
 

TÍTOL VIII – CRÈDITS INCOBRABLES 
 

Article 51 – Situació d’insolvència 
 
1. Són crèdits incobrables aquells que no poden fer-se efectius en el procediment de gestió 
recaptatòria per resultar fallits els obligats al pagament, o per concórrer en els béns 
coneguts del deutor, circumstàncies que els fan inembargables.  
 
2. Quan s’hagin declarat fallits els obligats al pagament i responsables, es declararan 
provisionalment extingits els deutes, que podran ser rehabilitats en el termini de prescripció. 
El deute quedarà definitivament extingit si no s’hagués rehabilitat en aquell termini. 
 
3. Als efectes de rehabilitació dels crèdits, quan el servei de recaptació conegui de la seva 
procedència, registrarà la seva alta informàtica, entenent-se aprovats des d’aquell moment.  
 
4. Declarat fallit un deutor, els seus crèdits de venciment posterior seran donats de baixa per 
referència a aquesta declaració, si no existeixen altres obligats o responsables, i un cop 
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transcorregut el termini de pagament en voluntària i efectuades les pertinents consultes en 
les bases de dades d’aquest Ajuntament. La baixa per referència es registrarà 
informàticament entenent-se aprovada des d’aquell mateix moment. 
 
5. A efectes de declaració de crèdits incobrables, el servei de recaptació documentarà 
degudament els expedients, formulant proposta que, amb la conformitat de la  tresorera, es 
sotmetrà a fiscalització de la intervenció i aprovació per l’alcaldia. En base a criteris 
d’economia i eficàcia en la gestió recaptatòria, es detalla a continuació la documentació a 
incorporar en els expedients per la declaració de crèdit incobrable, en funció de la quantia 
dels mateixos. 
 
Article 52 – Criteris a aplicar en la formulació de propostes de declaració de          
crèdits incobrables. 

 
1. Amb la finalitat de conjugar el respecte al principi de legalitat procedimental amb el 
d’eficàcia administrativa, s’estableixen els requisits i condicions que, amb caràcter general, 
hauran de verificar-se prèviament a la proposta de declaració de crèdits incobrables. 
 
2. La documentació justificativa serà diferent en funció dels imports i característiques del 
deute, distingint-se els següents supòsits: 
 
2.1 Expedients per deutes acumulats per import inferior a seixanta euros (60 €), es formularà 
proposta de crèdit incobrable amb els següents requisits: 
 
2.1.1  Haurà de figurar en l’expedient executiu la notificació en tots els domicilis que figurin 
en els valors, en el domicili que figuri en la base de dades municipal, i en el domicili que 
consti en el padró d’habitants o en la Base de dades de l’AEAT , si no concideix amb les 
anteriors. 
 
2.1.2  En els supòsits de notificacions practicades en els domicilis indicats en l’apartat 
anterior amb resultat negatiu, ja sigui per ser el deutor desconegut o per resultar absent, 
amb dos intents de notificació, s’hauran de publicar mitjançant anuncis en el Butlletí Oficial 
de la Província. 
 
2.1.3 S’haurà d’acreditar l’embargament de fons, en diferents entitats bancàries. 
 
2.2  Expedients per deutes acumulats d’import comprès entre seixanta euros (60,00 €) i tres-
cents euros (300,00 €). Es formularà proposta de declaració de crèdit incobrable amb els 
següents requisits: 
 
2.2.1 Haurà de figurar en l’expedient executiu la notificació en tots els domicilis que figurin 
en els valors, en el domicili que figuri en la base de dades municipal, i en el domicili que 
consti en el padró d’habitants o en la Base de dades de l’AEAT , si no coincideix amb les 
anteriors. 
 
2.2.2  En els supòsits de notificacions practicades en els domicilis indicats en l’apartat 
anterior amb resultat negatiu, ja sigui per ser el deutor desconegut o per resultar absent, 
amb dos intents de notificació, s’hauran de publicar mitjançant anuncis en el Butlletí Oficial 
de la Província. 
 
2.2.3  S’haurà d’acreditar en l’expedient que el deutor no figura com subjecte passiu en els 
diferents padrons municipals de cobrament periòdic.  
 
2.2.4  S’haurà de acreditar l’embargament de fons, en diferents entitats bancàries així com 
l’embargament, amb resultat negatiu, de sous, salaris i pensions. 
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2.3  Expedients a nom de persones físiques per deutes acumulats d’import superior a tres-
cents euros (300,00 €). Es formularà proposta de declaració de crèdit incobrable amb les 
següents requisits: 

  
2.3.1 Haurà de figurar en l’expedient executiu la notificació en tots els domicilis que figurin 
en els valors, en el domicili que figuri en la base de dades municipal, i en el domicili que 
consti en el padró d’habitants o en la Base de dades de l’AEAT , si no coincideix amb les 
anteriors. 

 
2.3.2  En els supòsits de notificacions practicades en els domicilis indicats en l’apartat 
anterior amb resultat negatiu, ja sigui per ser el deutor desconegut o per resultar absent, 
amb dos intents de notificació, s’hauran de publicar mitjançant anuncis en el Butlletí Oficial 
de la Província. 
 
2.3.3 S’haurà d’acreditar en l’expedient que el deutor no figuri com subjecte passiu en els 
diferents padrons municipals de cobrament periòdic.   

 
2.3.4 S’haurà d’acreditar l’embargament de fons, en diferents entitats bancàries així com 
l’embargament, com resultat negatiu, de sous, salaris i pensions. 
 
2.3.5  S’haura d’acreditar l’intent d’embargament de deutes tributàries a practicar per l’AEAT. 
 
2.3.6 S’haurà d’acreditar que no figurin béns inscrits a nom del deutor en el servei d’índex 
central dels registres de la propietat, així com en altres registres públics. 
 
2.4 Expedients a nom d’entitats jurídiques per deutes acumulats d’import superior a tres-
cents euros (300,00 €). Es formularà proposta de declaració de crèdit incobrable amb els 
següents requisits: 
 
2.4.1 Haurà de figurar en l’expedient executiu la notificació en tots els domicilis que consti en 
els valors i en el domicili que figuri en la base de dades municipal. 

 
2.4.2 En els supòsits de notificacions practicades en els domicilis assenyalats en l’apartat 
anterior amb resultat negatiu, s’hauran de publicar mitjançant anuncis en el Butlletí Oficial de 
la Província o en la Base de dades de l’AEAT , si no concideix amb les anteriors. 
 
2.4.3 S’haurà d’acreditar en l’expedient que l’entitat deutora no figura com subjecte passiu 
en els diferents padrons municipals de cobrament periòdic. 
 
2.4.4 S’haurà d’acreditar l’embargament de fons, en diferents entitats bancàries. 
 
2.4.5  S’haurà d’acreditar l’intent d’embargament de devolucions tributàries, a practicar per 
l’AEAT. 
 
2.4.6  S’haurà d’acreditar que no figuren béns inscrits a nom de l’entitat deutora en el servei 
d’índex central dels registres de la propietat, així com en altres registres públics. 
 
2.4.7 S’haurà de constatar les actuacions que han estat realitzades mitjançant la informació 
facilitada pel registre mercantil. 
 
3. Als efectes de determinar la quantia a què es refereix els apartats anteriors, es 
computaran tots els deutes per conceptes diferents a multes de circulació d’un contribuent 
que quedin pendents de pagament i sempre que s’hagi dictat la provisió de constrenyiment. 
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Es posposarà la proposta de crèdit incobrable dins del termini de prescripció, en els casos 
que l’increment de la quantia per la possible acumulació de deutes de venciment periòdic, 
pugui permetre una tramitació més acurada de l’expedient segons el que s’estableix en 
l’apartat anterior. 
 
Article 53 -  Efectes de la declaració de crèdit incobrable 
 
1. Quan des del servei recaptació s’hagi tramitat l’expedient en els termes establerts en els 
articles anteriors, es marcarà informàticament l’estat de proposta de baixa, incloent-se 
posteriorment en una relació específica per a ser aprovat per la Junta de Govern Local. 
 
2. La declaració de crèdits incobrables una vegada aprovada per l’Ajuntament motivarà la 
baixa del crèdit en els comptes, encara que no impedeixi l’exercici de les accions contra qui 
pertoqui mentre no s’extingeixi l’acció administrativa per al seu cobrament. 
 
3.  La tresoreria municipal i el servei de recaptació de l’Ajuntament vigilaran la possible 
solvència sobrevinguda als obligats i als responsables declarats fallits. 
 
4. En els supòsits que reglamentàriament correspongui, el recaptador rehabilitarà els crèdits 
registrant-ne la seva alta informàtica. Aquests crèdits s’entendran aprovats des de la 
formalització de l’alta informàtica i comptable. 
 
Article 54 – Execució forçosa i principi de proporcionalitat 
 
1. A l’efecte de respectar el principi de proporcionalitat entre l’import del deute i els mitjans 
utilitzats per el seu cobrament, quan sigui necessari procedir a l’execució forçosa dels béns i 
drets del deutor, per deutes inferiors a tres-cents (300,00 €), només s’ordenaran les 
actuacions d’embargament següents: 
 
1.1 Deutes de quantia inferior a seixanta euros (60,00 €). 
 
-Embargament de diners en efectiu o de fons dipositats en comptes obertes en entitats de 
crèdit. 
 
1.2 Deutes de quantia compreses entre seixanta euros (60,00 €) i tres-cents euros (300,00 
€). 
 
-Embargament de diners efectiu o en comptes obertes en entitats de crèdit.  
 
-Crèdits, valors i drets realitzables a l’acte, o a curt termini. 
 
-Sous, salaris i pensions. 

 
2. A efectes de determinar la quantia a què es refereix el punt anterior, es computaran totes 
els deutes d’un contribuent que restin pendents de pagament i sempre que s’hagués dictat 
provisió de constrenyiment. 
 
3. Quan el resultat de les actuacions d’embargament referides en el punt 1 sigui negatiu, es 
formularà proposta de declaració de crèdit incobrable. 
 
4. Quan la quantia total del deute d’un contribuent sigui superior a tres-cents euros (300,00 
€), es podrà ordenar l’embargament dels béns i drets previstos en l’article 169 de la LGT, 
preservant l’ordre establert en el citat precepte. 
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5. No obstant, el previst en el punt 4, quan s’hagués d’embargar un bé el valor del qual és 
molt superior a la quantia del deute, s’actuarà segons les instruccions de la tresorera de 
l’Ajuntament. 
 
6. A sol·licitud del deutor es podrà alterar l’ordre d’embargament si els béns que designi 
garanteixen amb la mateixa eficàcia el cobrament del deute que aquells altres béns que 
preferentment haguessin de ser travats. 
 
7. Si l’Ajuntament i l’obligat tributari no haguessin acordat un ordre d’embargament diferent 
del previst en l’article 169.2 de la LGT, s’embargaran els béns de l’obligat tenint en compte 
la major facilitat de la seva alienació i la menor onerositat d’aquesta per l’obligat. 
 
Tercer.- Exposar al públic els acords precedents, al tauler d’edictes de l’Ajuntament, durant 
un termini de trenta dies comptats a partir del següent al de la publicació del corresponent 
anunci en el Butlletí Oficial de la Província. Així mateix s’haurà de publicar anunci 
d’exposició en un diari dels de major difusió de la província.En aquest termini els interessats 
podran examinar l’expedient i presentar les reclamacions  que estimin oportunes. 
Transcorregut el període indicat sense haver-se’n presentat cap, els acords restaran 
aprovats definitivament. 
 
Quart.- En cas de no haver-se produït reclamacions, publicar al Butlletí Oficial de la 
Província els acord elevats  a definitius i el text íntegre de les modificacions aprovades així 
com de l’ordenació de la nova ordenança de gestió i recaptació de tributs municipal i altres 
ingressos de dret públic,  els quals entraran en vigor el dia 1 de gener del 2012  i regiran 
mentre no s’acordi la seva modificació o derogació. 
 
 
11.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA CONSISTENT EN SUPLEMENT DE CRÈDIT 
EXTRAORDINARI MITJANÇANT BAIXES PER ANUL.LACIÓ.- Aprovació inicial.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que aquesta és una modificació de petit import, són 
ajustament d’algunes partides, si algú vol algun aclariment li explicarem. 
 
A continuació intervé la senyora Rivas manifestant que com ja han anunciat  sempre en 
qüestions relatives a modificacions pressupostàries el nostre vot serà de l’abstenció ja que 
entenem que és una decisió de govern. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Vista la memòria de la Regidoria d’hisenda en la que es proposa una modificació 
pressupostària consistent  en suplement de crèdits mitjançant baixes per anul·lació. 
 
Vist l’informe d’Intervenció de data 14 d’octubre de 2011. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, les senyores Montalban i Frigola (CiU),  total onze vots a favor; i les abstencions dels 
senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les senyores Rivas i Recio i del 
senyor Genover (Entesa), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), i el senyor Guerra 
(PxC), total deu abstencions: 
 
Primer.- Aprovar l’expedient de modificació pressupostària, consistent en suplement de 
crèdits mitjançant baixes per anul·lació, que s’indica a continuació:  
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 Suplement de crèdits  
 

Org. Pro. Eco. Descripció 
Crèdits 
inicials Suplement Crèdits finals 

10 336 48901 Associacio territoris surers 10.685,00 2.000,00 12.685,00 

10 912 23000 Dietes carrecs electius 4.500,00 500,00 5.000,00 

33 321 21200 Conservacio edificis educació 56.368,80 5.000,00 61.368,80 

33 321 48901 
Subvenció incoporació tardana collegi 
vedruna 12.673,00 2.000,00 14.673,00 

33 321 48902 
Subvenció incorporació tardana prats de la 
carrera 18.737,00 2.000,00 20.737,00 

33 321 48904 
Subvenció incorporació tardana collegi 
sant jordi 12.420,00 2.000,00 14.420,00 

46 335 22614 Despeses programacio xarxa de teatre 52.500,00 500,00 53.000,00 

62 340 20300 
Contracte renting gespa artificial camp 
gregal 24.535,00 18.245,00 42.780,00 

81 130 21400 Manteniment vehicles policia 10.000,00 1.600,00 11.600,00 

51 312 48909 Transferencia PGG per interessos 252.000,00 3.900,00 255.900,00 

   Total 454.418,80 37.745,00 492.163,80 

 
 Crèdit extraordinari 
 

Org. Pro. Eco. Descripció 
Crèdits 
inicials Suplement Crèdits finals 

33 321 22160 Calefacció ceip piverd 0,00 3.000,00 3.000,00

   Total 0,00 3.000,00 3.000,00

 
 Fons de finançament : Baixes per anul·lació 
 

Org. Pro. Eco. Descripció 
Crèdits 
inicials Reducció Crèdits finals 

10 231 16000 Seguretat Social Regidors 29.237,00 -9.000,00 20.237,00 

10 912 10000 Nòmina regidors 289.526,00 -10.000,00 279.526,00 

12 011 31000 Interessos deute llarg termini 224.534,00 -15.745,00 208.789,00 

31 924 48900 Subvencions Associacions de veïns 50.212,85 -6.000,00 44.212,85 

    593.509,85 -40.745,00 552.764.85 

 
Segon.- De conformitat amb el que disposa l’article 168 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refòs de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 
publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província, per un termini de quinze dies 
hàbils, durant els quals s’admetran reclamacions i suggeriments davant el Ple, el qual 
disposarà d’un mes per resoldre-les. En cas que no es presentin reclamacions, l’expedient 
s’entendrà definitivament aprovat. 
 
Tercer.- Donar trasllat, segons l’establert a l’article 29.2 del Reial Decret 1463/2007, del 
present acord a la Direcció General de Coordinació Financera amb les Entitats Locals del 
Ministeri d’Economia i Hisenda 
 
 
12.- BONIFICACIÓ 95% QUOTA ICIO.- Aprovació.- 
 
Vista la instància amb número de registre d’entrada 14469  presentada en data 28 de 
setembre de 2011 pel senyor FRANCESC BRULL MARTORELL en representació del 
CONSELL COMARCAL DEL BAIX EMPORDÀ, per la que sol·licita bonificació de l’Impost 
sobre Construccions, Instal·lacions i Obres per les obres de construcció de les fases 1 i 2 del 
Centre d’Acollida, Recollida i Recepció d’animals de companyia del Baix Empordà. 
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Vist l’article 9.1 de la Llei d’hisendes locals, que diu textualment: 
 
“1. No podrán reconocerse otros beneficios fiscales en los tributos locales que los 
expresamente previstos en las normas con rango de ley o los derivados de la aplicación de 
los tratados internacionales” 
 
Vist l’article 7è. de l’article de l’Ordenança Fiscal Reguladora de l’Impost sobre Construcció, 
Instal·lacions i Obres, que diu textualment: 
 
“1.- S’estableix, d’acord amb l’article 104.2 de la Llei 39/1988 Reguladora de les Hisendes 
Locals, una bonificació del 95% de la quota de l’impost a favor de les construccions, 
instal·lacions o obres que siguin declarades d’especial interès o utilitat municipal per 
concórrer circumstàncies socials, culturals, històric-artístiques o de foment del treball que 
justifiquin tal declaració. Aquesta correspondrà al Ple de la Corporació i s’acordarà , prèvia 
sol·licitud del subjecte passiu, amb el vot favorable de la majoria simple dels seus membres. 
.” 
 
Atès que es considera que  el projecte presentat compleix els requisits establerts per acollir-
se a la bonificació esmentada. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Declarar obra d’especial interès la construcció del Centre d’Acollida , Recollida i 
Recepció d’animals de companyia del Baix Empordà  i en conseqüència atorgar la 
bonificació del 95% en la quota a ingressar en concepte d’Impost sobre Construcció, 
Instal.lacions i Obres  a favor del Consell Comarcal del Baix Empordà per la llicència l’obra 
475/11 corresponent a les obres de construcció de les fases 1 i 2 del Centre d’Acollida , 
Recollida i Recepció d’animals de companyia del Baix Empordà .   
 
Segon.- Notificar el present acord al Consell Comarcal del Baix Empordà. 
 
 
13.- SUBVENCIÓ DEL DEPARTAMENT D’ENSENYAMENT DE LA GENERALITAT DE 
CATALUNYA PEL FINANÇAMENT DE LES DESPESES DE LES LLARS D’INFANTS 
MUNICIPALS.- Acceptació.- 
 
Intervé el senyor Rocas manifestant que, aquest punt tracta que el Ple aprovi, si s’escau, la 
subvenció que atorga el Departament d’Ensenyament, destinades al sosteniment de places 
per infants de 0-3 anys, en llars d’infants de titularitat municipal.  L’activitat que es 
subvenciona és l’escolarització corresponent al curs escolar 2010-2011 a raó de 1.600 euros 
per alumne equivalent, l’import total d’aquesta subvenció és de 236.800 euros, resultat 
d’aplicar el mòdul de 1.600 euros per les 148 places que actualment disposem a Palafrugell, 
74 a la Llar d’Infants Belluguets i 74 més al Tomanyí.  Per tal de rebre aquesta subvenció 
l’Ajuntament ha hagut de signar un conveni de col·laboració amb el Departament 
d’Ensenyament amb una vigència que s’estipula des de la data de la seva signatura i fins el 
30 de novembre de 2011, aquest conveni fou aprovat, com deia el senyor Interventor a la 
passada Junta de Govern Local del dia 13 d’octubre. El conveni estipula en la clàusula 
tercera, punt primer, que per fer efectiu el pagament de l’ajut cal un acord de Ple de la 
corporació pel qual s’accepta la subvenció, és per això que el govern eleva a la consideració 
de tots els grups del plenari l’acceptació d’aquesta subvenció.  Dit això i l’explicació concisa 
del punt i tenint en compte que en aquest Plenari hi ha presentada una moció que tracta 
d’aquest mateix tema al punt 23 del ordre del dia, demanaria als diferents grups si els hi 
sembla bé que deixéssim la discussió política sobre la disminució econòmica que ha sofert 
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aquesta subvenció per el moment en què es tracti el punt 23 i que ara ens limitéssim a 
aprovar, si els diferents grups estimen convenient, l’acceptació d’aquesta subvenció. 
 
- senyor Guerra:  Només voldria demanar un aclariment, si el senyor Rocas és tant amable 
de fer-ho, el nostre grup estaria d’acord en votar a favor sempre i quan es doni prioritat als 
habitants de Palafrugell, és així de fàcil. 
 
- senyor Fernandez:  Als habitants de Palafrugell?  Els que viuen i estan empadronats a 
Palafrugell? 
 
- senyor Guerra:  Sí. 
 
- senyor Fernandez:  Els que viuen i estan empadronats a Palafrugell, són els que poden 
anar a la llar d’infants.  Però a part d’això ell es refereix a una altra cosa, m’imagino, el que 
vostè vol dir, no sé si realment vol dir el que ha dit. 
 
- senyor Guerra:  Em sembla que m’ha entès molt bé. 
 
- senyor Fernandez:  No ho ha entès, bé quedarà en acta i desprès el regidor si ho creu 
oportú que el contesti. 
 
- senyor Rivas:  Si, absolutament d’acord amb el senyor Rocas, del fet de deixem el debat 
polític, l’Entesa és qui ha presentat la moció al respecte a la retallada significativa de les 
Escoles Bressol, per tant, debatem-ho en el moment que toqui i evidentment, sense cap 
mena de dubte aprovarem aquesta subvenció sinó l’Ajuntament hauria de posar dos cents i 
pico mil euros en una cosa que crec que no és el moment i a més amb les poquetes 
subvencions que tenim de la Generalitat només faltaria que perdéssim aquesta i perdoni’m 
però és que no puc me’n puc estar, he de contestar alguna cosa al senyor Guerra.  L’accés 
a les Escoles Bressols Municipals es regeixen per uns barems que estan aprovats i a més a 
més com Escola Bressol Municipal que rep finançament de la Generalitat de Catalunya 
aquests barems venen establerts, la majoria d’ells, per la Generalitat de Catalunya i per tant 
no és l’Ajuntament qui pot decidir determinades coses, gràcies. 
 
- senyor Guerra:  Moltes gràcies per l’aclariment. 
 
- senyor Rocas:  No, només per contestar al senyor Guerra, ja la senyora Rivas li ha explicat 
i per tant, no cal insistir-hi en el tema. 
 
- senyor Fernandez:  De totes maneres com que desprès tindrem debat vostè podrà 
completar aquestes aportacions seves, entenc que no cal votar-ho.  S’aprova per unanimitat. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència:  
 
 
Vist l’acord de la Junta de Govern Local de data 13 d’octubre de 2011 que diu textualment: 
 
Vista la instància 14378 presentada en data 26 de setembre de 2011 pel Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya per la qual s’atorga una subvenció  per  
import de 1.600 euros per cada plaça escolar del curs 2010/2011 destinada al finançament 
de les despeses corrents de les Llars d’Infants municipals. 
 
Atès que d’acord amb la instància presentada per tal de rebre la subvenció s’ha de signar un 
conveni de col·laboració amb el Departament d’Ensenyament. 
 
La Junta de Govern Local acorda per unanimitat: 
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Primer.- ACCEPTAR la subvenció  concedida  pel Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya subvenció  per  import de 1.600 euros per cada plaça escolar del 
curs 2010/2011 destinada al finançament de les despeses corrents de les Llars d’Infants 
municipals i que presenta el següent detall per cada Centre: 
 

Centre Alumnes equivalents Import 
Llar d’Infants Belluguets 74 118.400,00 
Llar d’Infants Tomanyí 74 118.400,00 

 
Segon.- Aprovar el conveni entre l’Ajuntament de Palafrugell i el Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat , per al finançament de les despeses de les Llars d’Infants 
Municipals 
 
Tercer.- Facultar el senyor alcalde per a la signatura del conveni  que s’adjunta per tal de 
rebre la subvenció atorgada. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de data 13 d’octubre de 2011 pel qual 
s’accepta la subvenció atorgada pel Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya subvenció  per  import de 1.600 euros per cada plaça escolar del curs 2010/2011 
destinada al finançament de les despeses corrents de les Llars d’Infants municipals 
 
 
14.- CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’AGÈNCIA CATALANA DE L’HABITATGE 
DE CATALUNYA, L’INSTITUT CATALÀ DEL SÒL I L’AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL 
PER A L’ADJUDICACIÓ DELS HABITATGES AMB PROTECCIÓ OFICIAL VACANTS A 
LA PROMOCIÓ DEL CARRER FITOR – ZONA CARRILET 1.- Aprovació.- 
 
Intervé la senyor Mauri manifestant que l’aprovació d’aquest conveni és el tràmit 
administratiu necessari per obrir aquesta convocatòria de la resta d’habitatges que queden 
al carrer Fitor, a la zona del Carrilet, concretament són tretze habitatges protegits de lloguer, 
amb opció de compra, en principi són per cinc anys l’opció de compra, dels primers cinc 
anys hi ha un 100% de bonificació de les quantitats abonades i els altres cinc anys, hi ha un 
altre tipus de bonificació.  La convocatòria s’obra el dia 2 de novembre fins el 3 de desembre 
i llavors quan s’hagi tancat la convocatòria es farà un sorteig entre els sol·licitant d’aquest 
tipus d’habitatges i de les persones que els hi hagi sigut adjudicat un habitatge també es farà 
un altre sorteig per veure concretament al que tenen accés.  Amb la resta de persones que 
han sol·licitat habitatge protegit i que no han pogut accedir a un d’aquesta promoció, tenim 
altres promocions d’altres anys anteriors, que es posaran altra vegada a l’opció aquesta de 
lloguer i res més.   
 
- senyora Rivas:  Agraïm a la senyora Mauri l’explicació que ens ha fet i a mi m’agradaria 
poder-la complementar, perquè això també ve de l’anterior equip de govern, són els 
habitatges de venta que varen quedar buits perquè a les famílies no se’ls hi va donar 
l’hipoteca corresponent, llavors davant la situació que tenien aquests habitatges buits es 
varen començar els tràmits amb Habitatge per tal de poder-los passar a l’opció de lloguer, 
un tràmit que ha sigut llarguíssim i que crec que els ha suposat a vostès com a govern les 
mateixes dificultats que ens suposaven a nosaltres perquè no avançava i ens deien que era 
pràcticament impossible. Crec que és un punt del qual hem d’estar satisfets i contents, 
aquests catorze o tretze habitatges, eren catorze i deuen haver tretze que en aquests 
moments estaven buits i que deuen portar en aquests moments  dos anys buits, que es 
puguin donar amb opció de lloguer és una bona noticia pel municipi i pels ciutadans que hi 
podran accedir. 
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Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Vist el conveni amb data 6 de juliol de 2004, en que l’Ajuntament de Palafrugell i el 
Departament de Medi Ambient i Habitatge, van subscriure un conveni l’objecte del qual era 
la construcció de 54 habitatges amb protecció oficial i aparcament a una finca situada al 
carrer Fitor-Zona Carrilet 1 de l’ esmentat municipi.  
 
Vist que 14 d’aquests habitatges amb plaça d’aparcament vinculada foren definitivament 
qualificats com habitatges amb protecció oficial en règim de venda el 15 de desembre de 
2008. 
 
Vist que amb l’objectiu d’adjudicar els habitatges d’aquesta promoció, des de la Direcció 
General de Promoció de l’Habitatge es va incoar el corresponent procediment d’adjudicació, 
del qual únicament van resultar adjudicats una part dels habitatges, restant per tant 
habitatges vacants.  
 
Vist que amb data 10 de desembre de 2010 es va subscriure una addenda al conveni abans 
citat amb la finalitat d’afavorir l’accés als habitatges de promoció, possibilitant l’oferiment 
d’aquests habitatges mitjançant contractes de lloguer a 10 anys amb opció a compra.  
 
Vist que de conformitat amb l’article 3 de la Llei 13/2009, de 22 de juliol, correspon a 
l’Agència de l’Habitatge de Catalunya –entitat de dret públic adscrita al Departament de 
Territori i Sostenibilitat- l’administració i gestió del parc d’habitatges de la Generalitat de 
Catalunya.  
 
Vist que l’actual context econòmic i la dificultat general dels ciutadans per aconseguir 
finançament bancari per adquirir immobles ha fet que no es pugui complir les perspectives 
del dit conveni i la posterior addenda.  
 
Vist els interessos i els motius d’ambdues parts de continuar col·laborant.  
 
El Ple de l’ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Modificar el conveni a fi d’adequar les estratègies d’actuació proposades a l’actual 
situació econòmico-financera i a la necessitat de l’habitatge existent al municipi.  
 
Segon.- Aprovar el nou conveni de col·laboració entre l’Agència de l’habitatge de Catalunya, 
l’Institut Català del Sòl i l’Ajuntament de Palafrugell per a l’adjudicació dels habitatges amb 
protecció oficial vacants a la promoció del carrer Fitor-Zona Carrilet 1 del dit Municipi.  
 
 
15.- CONVENI URBANÍSTIC FORMALITZAT ENTRE L’AJUNTAMENT DE 
PALAFRUGELL I L’ENTITAT MARQUÈS DE LLAFRANC, SL, RPT. SR. XAVIER 
DALMAU LOPEZ, EN RELACIÓ A LA GESTIÓ I DESENVOLUPAMENT DEL SECTOR DE 
MILLORA URBANA PMU-3.1, RIERA DE LLAFRANC II. Aprovació definitiva.- 
 
El senyor Alcalde proposa als presents fer conjuntament el debat d’aquest punt i del següent 
i després votar-los per separat. 
Continua manifestant que diuen els punts, en el punt número quinze, estem parlant d’un 
conveni que cal aprovar de forma definitiva, que varem aprovar el 28 de juliol, que ve d’un 
conveni signat de l’anterior Alcalde, el 9 de maig del 2011, per tant és un tema treballat.  En 
aquest conveni hem acceptat una sèrie d’aportacions que ha fet la empresa, en el qual 
canviem el sistema de gestió, passant de compensació bàsica a cooperació, per això el punt 
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número 16 és l’aprovació inicial, a més a més l’Ajuntament redactarà els projectes 
d’urbanització, l’empresa Marqués pagarà el cost dels projectes i l’Ajuntament es compromet 
a encarregar els projectes en el termini de quinze dies des de l’aprovació pel Ple d’aquests 
acords.  Per tant, el quinze fa relació a les esmenes produïdes al conveni i el setze és una 
conseqüència d’aquesta esmena que és aprovar inicialment el canvi de sistema de 
compensació bàsica a cooperació.   
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
VIST que el Ple Municipal, a la sessió celebrada el 28 de juliol de 2011, va aprovar 
inicialment el Conveni urbanístic formalitzat en data 9 de maig de 2011 entre l’Ajuntament de 
Palafrugell, representat per l’Alcalde-President en aquell moment, el senyor Sergi Sabrià 
Benito, i l’entitat Marquès de Llafranc, SL, representada pel senyor Xavier Dalmau López i 
per la senyora Josefina Mileva Goldstein Iosipovici, en relació a la gestió del sector de 
millora urbana PMU-3.1, Riera de Llafranc II, de Llafranc. 
 
ATÈS que en aquest conveni urbanístic es recullen una sèrie de pactes acceptats per 
ambdues parts i que es transcriuen a continuació: 
 

“..... 
 PRIMER.- L’Ajuntament tramitarà el canvi de sistema d’actuació, de compensació bàsica 

a cooperació, i encarregarà els projectes de Pla de millora urbana i de reparcel·lació al 
despatx professional ARKU3, ARQUITECTURA SLP (amb domicili a l’Avinguda Blondel 
núm. 82, 1a planta CP25002 de Lleida, CIF B-25.525.106 ), pels imports respectius de 
8.750.- € i de 4.500.- €. A aquests imports s’hi haurà d’afegir l’IVA aplicable del 18%. 

 
 SEGON.- L’Ajuntament redactarà el projecte d’urbanització d’aquest sector, als efectes 

de poder aprovar definitivament el projecte de reparcel·lació. 
 
 TERCER.- Marquès de Llafranc, SL, representada pels senyors Xavier Dalmau López i 

Josefina Mileva Goldstein Iosipovici, ingressarà a la Tresoreria de l’Ajuntament la 
quantitat de 15.635.- € IVA inclòs, als efectes de fer front a les despeses corresponents a 
la redacció dels projectes citats, quantitat que posteriorment es podrà considerar 
aportada per la propietat Marquès de Llafranc, SL, en el procés reparcel·latori. Aquest 
pagament té la condició d’avançament de les quotes urbanístiques provisionals que 
s’exigiran en el seu dia, i a tal efecte l’Ajuntament procedirà a emetre la corresponent 
factura. 

 
 QUART.- La vigència d’aquest conveni queda condicionada la seva aprovació pel proper 

Ple de la Corporació i es tramitarà conjuntament amb l’expedient de modificació del 
sistema d’actuació.  

 
 L’Ajuntament iniciarà els expedients de contractació estipulats en el pacte Primer, en un 

termini de quinze dies des de l’acord d’aprovació inicial del canvi de sistema, sempre 
que, prèviament, s’hagi fet efectiva la Tresoreria municipal l’import de 15.635.- € estipulat 
a l’apartat Tercer d’aquests pactes, quantitat que s’haurà de fer efectiva en el termini de 
tres (3) dies hàbils posteriors a la data en que s’acordi l’aprovació inicial de l’expedient 
de canvi de sistema d’actuació.” 

 
ATÈS que durant el període comprès entre el 10 d’agost i el 10 d’octubre de 2011, ambdós 
inclosos, en que va estar en informació pública aquest conveni urbanístic, amb la publicació 
dels respectius edictes al diari El Punt Avui de 4 d’agost i al Butlletí Oficial de la Província de 
Girona núm. 151, de 9 d’agost, i la seva disposició al Tauler d’edictes municipal i a la pagina 
web de l’Ajuntament, no es va presentar cap suggeriment ni al·legació. 
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ATÈS l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres 
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 17 d’octubre de 2011. 
 
ATÈS l’informe conjunt emès per l’Assessor Jurídic Municipal, el senyor Ramon Ràfols 
Pascual, i pel Secretari de la Corporació, el senyor Jordi Turón Serra, en data 21 d’octubre 
de 2011, sobre aquest conveni urbanístic i sobre l’expedient de canvi de sistema d’actuació 
del sector de millora urbana PMU-3.1, Riera de Llafranc II, on manifesten que són d’aplicació 
el que determinen els articles 111 de la Llei //1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del 
Règim Local, l’article 88.1 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú, els articles 8 i 104 del 
Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, 
els articles 25 i 26 del Decret legislatiu 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei d’urbanisme, i l’article 52 de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya. 
 
ATÈS que, a títol de conclusió, l’Assessor Jurídic Municipal i el Secretari de la Corporació 
consideren que procedeix l’aprovació definitiva d’aquest Conveni urbanístic. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Aprovar definitivament el Conveni urbanístic formalitzat el 9 de maig de 2011 entre 
l’Ajuntament de Palafrugell, representat per l’Alcalde-President en aquell moment, el senyor 
Sergi Sabrià Benito, i l’entitat Marquès de Llafranc, SL, representada pel senyor Xavier 
Dalmau López i per la senyora Josefina Mileva Goldstein Iosipovici, en relació a la gestió del 
sector de millora urbana PMU-3.1, Riera de Llafranc II, de Llafranc. 
 
Segon.- Notificar aquest acord als signants d’aquest Conveni urbanístic, a les àrees de 
Tresoreria, Intervenció i Serveis Municipals, i als Serveis Territorials d’Urbanisme de Girona. 
 
Tercer.- Disposar la publicació del corresponent edicte al Butlletí oficial de la província per a 
coneixement general de l’aprovació definitiva d’aquest conveni urbanístic. 
 
Quart.- Requerir als representants de l’entitat Marquès de Llafranc, SL perquè donin 
compliment al que disposa el Pacte Tercer del Conveni urbanístic signat, en els terminis que 
s’indiquen, i disposar l’inici dels tràmits previstos als Pactes Primer i Segon del Conveni. 
 
 
16.- EXPEDIENT DE CANVI DE SISTEMA D’ACTUACIÓ DEL SECTOR DE MILLORA 
URBANA PMU-3.1, RIERA DE LLAFRANC II, PASSANT DEL SISTEMA DE 
COMPENSACIÓ BÀSICA AL SISTEMA DE COOPERACIÓ. Aprovació inicial.- 
 
VIST que el Ple Municipal, a la sessió celebrada el 28 de juliol de 2011, va aprovar 
inicialment el Conveni urbanístic formalitzat en data 9 de maig de 2011 entre l’Ajuntament de 
Palafrugell, representat per l’Alcalde-President, el senyor Sergi Sabrià Benito, i l’entitat 
Marquès de Llafranc, SL, representada pel senyor Xavier Dalmau López i per la senyora 
Josefina Mileva Goldstein Iosipovici, en relació a la gestió del sector de millora urbana PMU-
3.1, Riera de Llafranc II, de Llafranc. 
 
ATÈS que al Pacte Primer d’aquest conveni es recull que l’Ajuntament tramitarà un 
expedient de canvi de sistema d’actuació d’aquest sector, passant del sistema de 
compensació bàsica al sistema de cooperació. 
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ATÈS que al Pacte Quart del conveni es manifesta que la tramitació d’aquest expedient de 
canvi de sistema d’actuació es farà conjuntament amb l’expedient d’aprovació del conveni 
urbanístic. 
 
ATÈS que en aquesta mateixa sessió plenària s’ha acordat l’aprovació definitiva d’aquest 
conveni urbanístic, pel que procedeix l’aprovació inicial del present expedient de modificació 
del sistema d’actuació del sector de millora urbana PMU-3.1, Riera de Llafranc II, de 
Llafranc. 
 
ATÈS l’informe emès per l’Arquitecte Assessor Municipal, senyor Jordi Font Bel, en data 17 
d’octubre de 2011, on considera que, d’acord amb el que determina l’ article 119 del Decret 
legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, i 
l’article 129 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei 
d’urbanisme, procedeix que el Ple Municipal atorgui l’aprovació inicial a aquest Expedient de 
modificació del sistema d’actuació urbanística del sector de millora urbana PMU-3.1, Riera 
de Llafranc II, passant del sistema de compensació bàsica al sistema de cooperació, tot 
requerint als representants de l’entitat Marquès de Llafranc, SL perquè facin efectiva a la 
Tresoreria Municipal la quantitat de 15.635.- €, IVA inclòs, en el termini de tres dies hàbils 
posteriors a la data en que s’acordi l’aprovació inicial d’aquest expedient de canvi de sistema 
d’actuació, d’acord amb el que contempla la part final del punt Quart del Conveni urbanístic 
signat. 
 
ATÈS l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres 
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 17 d’octubre de 2011. 
 
ATÈS l’informe conjunt emès pel Secretari de la Corporació, el senyor Jordi Turon Serra, i 
per l’Assessor Jurídic Municipal, el senyor Ramon Ràfols Pascual, en data 21 d’octubre de 
2011, sobre aquest expedient de canvi de sistema d’actuació i sobre el conveni urbanístic 
formalitzat en relació a la gestió i desenvolupament del sector de millora urbana PMU-3.1, 
Riera de Llafranc II, de Llafranc, on manifesten que per a la tramitació d’aquest expedient és 
d’aplicació el que determina l’article 129 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual 
s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme, i l’article 119 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme. 
 
ATÈS que, a títol de conclusió, l’Assessor Jurídic Municipal i el Secretari de la Corporació 
manifesten que aquest canvi de sistema d’actuació s’ha d’aprovar inicialment pel Ple 
Municipal i disposar l’obertura d’un període d’informació pública d’un mes, dins el qual s’ha 
de citar personalment a les persones interessades. 
 
ATÈS també el que preveu la Disposició addicional setena del Text refós de la Llei 
d’urbanisme, en relació al compliment de les obligacions de publicitat per mitjans telemàtics. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Aprovar inicialment l’Expedient de Modificació del sistema d’actuació del sector de 
millora urbana PMU-3.1, Riera de Llafranc II, passant del sistema de compensació bàsica al 
sistema de cooperació, d’acord amb el contingut del conveni urbanístic formalitzat en data 9 
de maig de 2011 entre l’Ajuntament de Palafrugell, representat per l’Alcalde-President en 
aquell moment, el senyor Sergi Sabrià Benito, i l’entitat Marquès de Llafranc, SL, 
representada pel senyor Xavier Dalmau López i per la senyora Josefa Mileva Goldstein 
Iosipovici. 
 
Segon.- Disposar la publicació dels respectius edictes al Butlletí Oficial de la Província de 
Girona i a un diari d’àmplia difusió provincial, la seva col·locació al tauler d’anuncis de 
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l’Ajuntament i la seva inserció a la pàgina web municipal, per a l’obertura d’un nou període 
d’informació pública d’un mes. 
 
Tercer.- Notificar aquest acord l’entitat Marquès de Llafranc, SL, representada pel senyor 
Xavier Dalmau López i per la senyora Josefa Mileva Goldstein Iosipovici, i a la resta de 
propietaris inclosos en l’àmbit del sector de millora urbana PMU-3.1, Riera de Llafranc II, 
perquè durant el període d’un mes, a comptar des del dia següent a la recepció d’aquesta 
notificació, puguin presentar les al·legacions o suggeriments que estimin oportuns. 
 
Quart.- Requerir als representants de l’entitat Marquès de Llafranc, SL, d’acord amb el que 
disposa el Pacte Tercer, perquè facin efectiva a la Tresoreria Municipal l’aportació 
econòmica de 15.635.- €, IVA inclòs, als efectes de fer front a les despeses corresponents a 
la redacció dels projectes de Pla de millora urbana i de reparcel·lació d’aquest sector, 
quantitat que posteriorment es podrà considerar aportada per Marquès de Llafranc, SL en el 
procés reparcel·latori. Aquest pagament tindrà la condició d’avançament de les quotes 
urbanístiques provisionals que s’exigiran en el seu dia, i a tal efecte l’Ajuntament procedirà a 
emetre la corresponent factura. Una vegada fet efectiu aquest import, l’Ajuntament es 
compromet a iniciar els tràmits previstos als Pactes Primer i Segon del Conveni urbanístic 
signat. 
 
 
17.- CONVENI URBANÍSTIC ENTRE L’AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL I EL BISBAT 
DE GIRONA, DE PERMUTA ENTRE LA FINCA 4.2 DEL SECTOR DE SÒL 
URBANITZABLE DELIMITAT SUD-1.12, BRUGUERES 2, I LA PARCEL·LA 1, UBICADA 
AL POLÍGON D’ACTUACIÓ URBANÍSTICA PA-1.18, TORROELLA-MESTRE SAGRERA, 
DE PALAFRUGELL, I DE COMPROMÍS DE NOVA PERMUTA DE LA FINCA 3.3, DEL 
SECTOR SUD-1.12, PROPIETAT DEL BISBAT DE GIRONA, PER UNA ALTRA 
PARCEL·LA DE TITULARITAT MUNICIPAL. Aprovació definitiva.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que aquest també és un conveni que ve signat el 
tretze de maig, per tant també a l’anterior govern, es va aprovar inicialment el 28 de juliol, 
ara cal fer l’aprovació definitiva, no hi ha hagut cap mena d’aportació i per tant ara es 
tractaria de votar-lo, exactament igual que es va fer l’aprovació inicial. 
 
- senyora Rivas:  En alegrem que arribi a l’aprovació definitiva, creiem que és una bona 
opció pel municipi, la permuta d’aquesta finca de la zona industrial, per la possibilitat que el 
Bisbat construeixi els habitatges de protecció oficial al carrer Mestre Sagrera, amb la qual 
cosa no hi ha cap dubte que, donat el treball realitzat per l’anterior equip de govern i la 
continuïtat que han fet vostès, l’aprovarem. 
 
- senyor Sabrià:  Si, molt breument, per afegir al comentari que feia la senyora Rivas, crec 
que és una operació molt bona per les dues parts i que tant l’adquisició de sòl industrial que 
representa per l’Ajuntament és una magnífica notícia, com també el desenvolupament del 
sector amb habitatge social que comporta, també ho és i per tant per nosaltres si tothom 
està d’acord no cal votar-ho i és una excel·lent notícia que desprès de molt temps ho hagin 
pogut tancar. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
VIST que el Ple Municipal, a la sessió celebrada el 28 de juliol de 2011, va aprovar 
inicialment el Conveni urbanístic formalitzat en data 13 de maig de 2011 entre l’Ajuntament 
de Palafrugell, representat per l’Alcalde-President en aquell moment, el senyor Sergi Sabrià 
Benito, i el Bisbat de Girona, representat pel Mossèn senyor Joaquim Giol Aymerich, 
Provicari General del Bisbat de Girona, sobre la permuta de la finca 4.2 del sector de sòl 
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urbanitzable delimitat SUD-1.12, Brugueres 2, i la parcel·la núm. 1 del polígon d’actuació 
PA-1.18, Torroella-Mestre Sagrera, de Palafrugell, i sobre el compromís de nova permuta de 
la finca núm. 3.3 del sector SUD-1.12, propietat del Bisbat de Girona, per una altra parcel·la 
de titularitat municipal. 
 
ATÈS que durant el període comprès entre el 10 d’agost i el 10 d’octubre de 2011, ambdós 
inclosos, en que va estar en informació pública aquest conveni urbanístic, amb la publicació 
dels respectius edictes al Diari de Girona de 3 d’agost i al Butlletí Oficial de la Província de 
Girona núm. 151, de 9 d’agost, i la seva disposició al Tauler d’edictes municipal i a la pagina 
web de l’Ajuntament, no es va presentar cap suggeriment ni al·legació. 
 
ATÈS l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres 
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 17 d’octubre de 2011. 
 
ATÈS l’informe conjunt emès per l’Assessor Jurídic Municipal, el senyor Ramon Ràfols 
Pascual, i pel Secretari de la Corporació, el senyor Jordi Turón Serra, en data 21 d’octubre 
de 2011, on manifesten que s’acredita suficientment a l’expedient la necessitat de la 
permuta proposada, indicant que els valors de les finques a permutar són equivalents i 
manifestant que és d’aplicació, en la formalització de la permuta apuntada, el que disposa 
l’article 210 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya i l’article 47 del Reglament del Patrimoni dels 
Ens Locals. 
 
ATÈS el que disposen els articles 8 i 104 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, els articles 25 i 26 del Decret legislatiu 
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme, i l’article 52 
de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Aprovar definitivament el Conveni urbanístic formalitzat el 13 de maig de 2011 
entre l’Ajuntament de Palafrugell, representat per l’Alcalde-President en aquell moment, el 
senyor Sergi Sabrià Benito, i el Bisbat de Girona, representat pel Mossèn senyor Joaquim 
Giol Aymerich, Provicari General del Bisbat de Girona, sobre la permuta de la finca 4.2 del 
sector de sòl urbanitzable delimitat SUD-1.12, Brugueres 2, i la parcel·la núm. 1 del polígon 
d’actuació PA-1.18, Torroella-Mestre Sagrera, de Palafrugell, i sobre el compromís de nova 
permuta de la finca núm. 3.3 del sector SUD-1.12, propietat del Bisbat de Girona, per una 
altra parcel·la de titularitat municipal. 
 
Segon.- Notificar aquest acord als signants d’aquest Conveni urbanístic, a les àrees de 
Tresoreria, Intervenció i Serveis Municipals, i als Serveis Territorials d’Urbanisme de Girona. 
 
Tercer.- Disposar la publicació del corresponent edicte al Butlletí oficial de la província per a 
coneixement general de l’aprovació definitiva d’aquest conveni urbanístic. 
 
Quart.- Facultar àmpliament a l’Alcalde-President de l’Ajuntament, el senyor Juli Fernández 
Iruela, per a la formalització dels acords derivats de l’aprovació definitiva d’aquest conveni 
urbanístic. 
 
 
18.- TEXT REFÓS DELS CONVENIS URBANÍSTICS ENTRE L’AJUNTAMENT DE 
PALAFRUGELL I EL SENYOR JOSEP CRUZ PLAJA, EN RELACIÓ A LA ZONA 
COMERCIAL “LA FANGA”, DE PALAFRUGELL. Aprovació inicial.- 
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Intervé el senyor alcalde manifestant que farà una petita explicació, tot i també va ser un 
tema que es va tractar a la Comissió d’Urbanisme, però intentaré ressaltar els objectius 
bàsics d’aquest text refós.  Va ser una de les primeres propostes que el govern va fer, va 
prendre com a Junta de Govern, encarregar aquest text refós, bàsicament amb tres únics 
objectius.  Per un costat redefinir el projecte amb l’idea d’eliminar el que era una part de 
l’àrea comercial, l’altre intentar totes aquelles obligacions que s’havien complert ja eliminar-
les i mantenir o redefinir les que hi havien pendent d’executar i garantir, per tant, la viabilitat 
del projecte, i també la més important era tenir un document, un únic document de 
referència que ens pogués permetre tenir un guió únic, perquè recordem que havíem fet 
l’aprovació d’onze convenis des del 2006 i moltes aprovacions de plenari en relació a aquest 
projecte i sempre, vull recordar que va haver-hi debat polític tot i discrepàncies i va haver-hi 
sempre unanimitat en aquests temes pràcticament, govern i oposició varen anar sempre 
junts amb aquest tema, perquè enteníem que era important. Què és fa amb aquest tema 
refós?  Com he dit abans es simplifica tot amb un document, es garanteix una aportació 
econòmica, un dels elements que tenia l’Ajuntament com a prioritari, no aquest govern, 
inclús l’anterior, era garantir que les obres que ha de fer l’ACA d’aquella zona, que ha de 
respondre no només a la zona de la Fanga sinó també a la zona de Brugueres, es 
poguessin fer i que aquestes obres, evidentment les pagués diguéssim el promotor.  Aquí el 
que ha fet l’Ajuntament, ha sigut estipular que el promotor ha de pagar una quantitat a 
compte de les obres, de 250.000 euros i que realment si les obres que executem, que les 
executava l’Ajuntament directament per garantir, perquè són obres que interessen, no 
només per la Fanga sinó sobretot per Brugueres, així d’aquesta manera l’Ajuntament pot fer 
les obres, les pot adjudicar i si hi ha un sobrecost d’aquesta obra, també haurà de fer-hi front 
el promotor.  També es garanteix l’aportació de 17.950 euros, que ja estaven en altres 
convenis per fer projectes.  Les aportacions que hi havia assignades a nivell de l’IPEP, 
també es garanteixen que s’han de pagar 20.000 euros, 2011, 20.000 euros, 2012 i 20.000 
euros, 2013, amb l’afegit que el 2011, s’han pagat en cash, és a dir, en el moment que varen 
venir, varen a pagar 250.000 més 17.000 euros va pagar també el 20.000 euros en efectiu, 
un element que també modifica és que hi havia un conveni que garantia un aval d’un milió 
vuit-cents mil euros, que hi havia, fins i tot, un conveni que aquest aval seria reduït a nou-
cents mil sempre i quan complís les condicions i no s’havien complert, i el que hem fet 
nosaltres és que com que amb aquest aval, segons serveis tècnics, bàsicament garantia 
l’obra d’urbanització, la qual es va recepcionar, estava feta i recepcionada per un tema de la 
tramitació que el promotor necessitava,  enteníem que si haguéssim volgut executar aquest 
aval en qualsevol moment, donat que una gran part del que tenien garantit, ja estava 
executat i l’Ajuntament havia recepcionat les obres i hagués pogut donar problemes, 
nosaltres varem optar més per tornar l’aval i optar per garantir l’ingrés en efectiu de les 
obres que entenem que l’Ajuntament ha de fer bàsiques que són les obres de l’ACA i 
aquests pagaments de l’IPEP i projectes.  També hi havia la quantitat d’uns dels convenis, 
que em sembla que va ser un que es va signar al juliol del 2009, preveia una aportació d’un 
milió d’euros en dos pagaments de 500.000 euros que ja es varen fer en efectius, i 500.000 
euros que faltaven per fer, el govern aquest pagament ho redueix, de 500.000 a 400.000 
euros, perquè el promotor va fer una part de la rotonda de Brugueres que li pertocava a 
l’Ajuntament i això es quantifica en 104.000 euros, per tant el que queda ajornat són 400.000 
euros i ho farà també en dos pagaments. Hi ha un canvi que crec que potser és dels més 
importants que planteja aquest text refós, que és que l’Ajuntament es compromet a fer una 
modificació del Pla General per canviar un equipament, per tant una de les zones que hi ha 
d’equipament d’aquest espai serà on hi haurà els multicinemes, perquè s’aïlla la zona de 
cinemes de la resta del conjunt i a canvi d’això, com que cal dotar d’equipaments, es faria 
una permuta amb un terreny al voltant de la zona industrial, per tant, faríem canvi 
d’equipaments perquè hem de garantir, que l’espai que hi havia d’equipament en tota 
aquesta actuació hi sigui, sinó allà en un altre espai, segons serveis tècnics, per garantir que 
s’ajusti a legalitat.  Incorporem un element que també pensem que és important, que són les 
indemnitzacions en cas d’incompliment de terminis, crec que tots som conscients que alguns 
convenis, per motius diversos, segurament per manca en algun moment d’impossibilitat de 
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poder tirar endavant el conveni, algun no s’havia complert del tot, alguns havien passat 
terminis i per tant amb aquest el que fem és suprimir i realment col·loquem sancions, 
indemnitzacions en el cas d’incompliments de terminis, que seran del 0’5 per mil, en relació 
al projecte inicial que és d’onze milions i mig d’euros, estem parlant que per cada mes que 
s’incompleixin eln terminis pactats, la sanció per l’empresa seria de 5.000 euros.  Terminis 
concrets que estipula el text refós, parlaríem que en el termini de quatre mesos des de 
l’aprovació d’aquest conveni pel Plenari ha d’iniciar les obres en relació a la parcel·la dos, 
que en el termini màxim de sis mesos ha de presentar el projecte executiu del segon, del 
que és el Centre Comercial, i que també la part on hi ha d’anar el cinema, en el termini 
màxim de tres mesos, des que pugui tenir llicència, que vol dir que estigui prèviament feta la 
modificació en el plenari i la permuta, és quan haurà de començar les obres dels cinemes.  
Per tant, hem intentat també de garantir els terminis i intentar imposar sancions en el supòsit 
que l’empresa incompleixi els terminis. Aquests són, a grans trets, els elements més 
importants del text refós, crec que hi ha un element que jurídicament i tècnicament ha estat 
treballat i és el que més els tècnics han estat treballant que és aquesta modificació amb 
permuta del Pla General, per poder garantir a petició dels propis promotors i també per 
interès sobretot del govern, perquè va ser una opció política intentar eliminar gran part de la 
galeria comercial, a canvi d’això es col·loquen els multicinemes i tot el que porta annex en 
una pastilla única, que en aquests moments està qualificada com a equipaments i s’ha de 
buscar un canvi de Pla General i una permuta posterior.  Per tant, aquests són a grans trets 
aquest text refós d’un projecte complex, d’una tramitació complexa, com hem dit abans que 
havíem aprovat abans onze convenis i amb unes llargues aprovacions de plenaris, perquè 
aquests convenis tenen l’aprovació inicial, i la definitiva, per tant n’hi ha hagut moltes, aquest 
tema ha passat moltes vegades per aquestes sessions de plenari.   
 
- senyora Rivas:  El govern ha d’elaborar un text refós perquè són onze convenis i tots els 
hem viscut en aquest Ple i com de llargues que han estat les tramitacions com molt bé vostè 
explicava.  És un projecte complex, ho ha estat des del seu inici, amb moltes dificultats de 
tramitació de determinats convenis i que se n’ha fet molta política, ja en campanya electoral 
també, posicions que es tenien abans ara s’estan canviant.  Des de l’Entesa, de fet, en 
aquests moments, donada la complexitat d’aquest text refós el que farem serà acabar-ho 
d’estudiar per, precisament, aquesta complexitat i ens pronunciarem en definitivament en el 
transcurs de la definitiva. 
 
- senyor Sabrià:  Nosaltres la veritat és que amb aquest punt no hi estem d’acord, ni tant 
sols amb el títol, perquè pensem que no és un text refós, sinó que clarament el que porten 
avui aquí és un nou conveni que incorpora molts canvis, de fet amb la possibilitat d’un text 
refós tothom que hi hagi treballat en aquest tema, crec que tots hi haguéssim estat d’acord i 
per tant, perquè crec que és un tema que ha de continuar avançant amb consens, el que 
demanaríem nosaltres és que aquest punt quedés sobre la taula.  Durant l’anterior mandat 
moltes de les modificacions que avui s’accepten varen ser llargament reclamades pel 
promotor i el govern les va frenar perquè no respectaven l’equilibri que ha de respectar 
qualsevol conveni i perquè no suposaven un benefici per Palafrugell, en aquesta etapa es 
varen aconseguir, de moltes negociacions, es varen aconseguir millores econòmiques pel 
municipi sense perdre de vista el principal objectiu que era la construcció dels cinemes i d’un 
nou Centre Comercial, que ajudes a portar nous visitants al comerç, sobretot al comerç del 
centre del municipi també.  Nosaltres li plantejarem set punts dels quals discrepem i per tant 
aquesta petició què això quedi a sobre la taula i sinó informar-lo que el nostre vot seria un 
vot contrari.  En primer lloc el retorn de tot l’aval d’1.800.000 euros deixa el govern sense 
cap garantia econòmica, aquest aval garantia que s’executessin les obres d’urbanització 
pendents per part de la Junta de Conservació i permetia, en darrera instància, fins i tot la 
construcció dels multicinemes en el cas que el constructor no la portés a terme, ara avui 
sense aval,  l’Ajuntament  no té garantia en cas d’una incorrecta execució de les obres.  
L’aportació pendent de 500.000 euros per part del promotor, i aquest és el punt dos, passa a 
ser 400.000 euros amb l’excusa d’unes obres d’urbanització.  Vostè ha fet moltes vegades 
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referència als informes tècnics i aquí el que s’està prenent són decisions polítiques, perquè 
si vostè es llegeix l’informe que ha fet l’interventor sobre aquest punt aquests 100.000 euros 
que vostès els hi descompten, en cap cas, havien de ser assumits per l’Ajuntament, sinó que 
havien de ser assumits per un dels propietaris d’un dels dos sectors.  Tres, es pacta una 
demora en el pagament de l’aportació a l’Ajuntament de 400.000 euros, passant a pagar els 
400.000 euros a l’inici de l’activitat comercial, en dos terminis, 200.000 euros a l’inici de 
l’activitat i 200.000 euros al cap de dos anys, com pot ser que es demori aquest pagament i 
no s’apliquin interessos, quan l’Ajuntament trigarà dos anys més a cobrar-ho?.  Quatre, al 
conveni de 2 de maig del 2011, apareix una aportació important de 200.000 euros que en el 
conveni final decau i decau, jo entenc, que pel punt cinc, que és un dels que ens sembla a 
nosaltres més dubtosos, per posar-li un nom, que és el canvi del terreny d’equipaments 
situat en el sector, aquests terrenys d’equipaments del sector es permuten amb el promotor i 
es volen reubicar a la zona industrial, per fer això han de demostrar l’interès públic, i aquest 
interès públic entenem nosaltres que no és justificable, aquí l’únic benefici és pel promotor, 
quin interès té Palafrugell en ubicar una zona d’equipaments a l’antiga zona industrial?, 
quins equipaments alternatius s’oferiran al barri de la Punxa?, amb aquesta operació 
clarament es prima l’interès del promotor i per tant aquí estem perdent, com hem dit al 
principi, l’equilibri que ha de tenir tot conveni.  Quines garanties hi ha de què es podran fer 
aquesta modificació del POUM que es requereix?, com pot ser que es vinculi aquesta 
operació urbanística de permuta entre la zona d’equipaments de la Fanga amb una parcel·la 
industrial?, de la qual, avui, el promotor ni tant sols és propietari i quines garanties té 
l’Ajuntament que obtindrà la propietat a l’hora de fer el tràmit?.  El punt sis seria el canvi de 
model comercial del Parc de la Fanga, se suprimeixen les petites botigues i se substitueixen 
entre superfícies mitjanes de 800 a 1.500 metres, es deixa fora qualsevol possibilitat que el 
comerç local hi tingui presencia, el model anterior era estudiat i pactat amb la Junta de 
Comerciants, àmpliament parlat a l’Institut de Promoció Econòmica. I per últim el número 
set, els multicinemes, de fet quan es planteja el POUM, entre el 2006 i el 2007, una de les 
principals prioritats d’aquella zona era poder tenir un multicinema i en canvi avui, això passa 
a ser un tercera i última fase, amb una demora que a nosaltres no ens sembla que això sigui 
acceptable.  Creiem que clarament s’ha perdut l’equilibri del conveni, creiem que hi ha punts 
molt dubtosos en aquesta proposta que ens passa.  Creiem, a més a més, i no ens sembla 
gens bé, que quan vostès han parlat de cares en fora molts d’aquests punts pràcticament no 
hagin sorgit i per tant, amb la voluntat de continuar caminant junts com sempre s’havia fet 
amb aquest punt i aquest ple, el que demanem és que aquest conveni quedi a sobre la taula 
i que aquestes deficiències es retirin i sinó el que farem nosaltres és votar-hi en contra, i 
torno a dir, que a més a més, vostè amb la seva explicació ha justificat moltes d’aquests 
punts d’aquest conveni, com a decisions tècniques i són clarament decisions polítiques, que 
cal que el govern, en cas de voler tirar endavant, assumeixi, torno a dir-ho, hi ha un informe 
del interventor on, aquests punts què nosaltres estem posant sobre la taula queden en molts 
casos recollits i vostès no han volgut veure o no han volgut recollir.  Per tant, torno a dir el 
mateix, les nostres ganes són que aquest punt quedi sobre la taula i que aquests set punts 
sobre els quals hem parlat es rectifiquin i puguem continuar caminant tots junts, perquè 
pensem que clarament el conveni que porten aquí és perjudicial per Palafrugell i té un 
benefici clar pel promotor i deixeu-me acabar i l’Entesa també ho ha dit, però ens sorprèn i 
ens sorprèn molt el paper que té Convergència aquí, que va fer una de les seves banderes, 
el tema d’aquest espai comercial i que avui doni suport a aquest conveni que, com hem dit 
no té l’equilibri que ha de tenir qualsevol conveni. 
 
- senyor Fernandez:  D’entrada dir, que lamento la posició d’Esquerra Republicana. Aquest 
conveni en cap cas és perjudicial per Palafrugell, i el que ha fet el govern és trobar un 
equilibri entre el que és l’habilitat del projecte i els successius incompliments que venien, 
perquè jo també el reto a vostè què agafi tots els convenis, els onze que hi havia, i anem 
punt per punt a veure quants acords s’havien incomplert, havien passat terminis i no s’havia 
executat l’aval, molts acords estaven sense complir, que estaven garantits per aval i no 
s’havia executat, perquè no havien executat l’aval en cap moment vostès?  Suposo que és 
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perquè tampoc tindrien voluntat política d’executar-lo, perquè sinó l’haguessin fet.  Perquè 
prenen un acord d’un conveni reduint l’aval d’1.800.000 euros a 900.000 euros, condicionat i 
això no s’havia complert mai, aquest conveni no s’arriba a complir mai? suposo que perquè 
vostès tenien voluntat d’aquest conveni reduir-lo.  El govern el que es planteja, fruit, clar que 
és veritat que finalment darrera de tot això hi ha una voluntat política, faltaria més que no hi 
hagués voluntat política, el que passa és que la voluntat política els tècnics han de dir si és 
viable o no és viable tècnicament, perquè un pot tenir idea política, com hem parlat abans 
d’ordenances, però finalment et topes amb la realitat que és la llei.  Per tant, tu tens 
directrius polítiques i els tècnics han de dir si tècnicament és factible. El que ha fet el govern 
ha estat, evidentment que hi ha una redefinició del projecte, fruit d’una negociació entre 
govern i promotor, donat que tots els espais indicaven que calia tenir els cinema aïllat del 
que estava planificat en el seu moment, recordem que el promotor si ho volgués hauria 
pogut començar les obres, tenia llicència per fer-ho tot, que a més a més se li va donar al 
mes de març o abril del 2011, però era evident que el projecte com està definit no era un 
projecte viable i el que fem en aquest moment és reconduir-ho perquè sigui viable i a més a 
més, obliguem al promotor a què ja no hi més demores, si no compleix tindrà sancions d’un 
0’5 per mil del pressupost inicial, és millor això o tenir un aval bancari allà posat, que si no 
compleix no executem?, no sé que és millor. El govern ha optat per la via d’intentar garantir, 
primer, agafem els recursos efectius, que és el que fa falta per fer les obres bàsiques, que 
són les obres que l’ACA ens obliga, tenim els diners nosaltres, farem les obres nosaltres, les 
executarà l’Ajuntament perquè ens interessa, ja he dit abans, no tant per la Fanga sinó pel 
tema de Brugueres, que la gestió està sent complicada entre altres coses pel pont que s’ha 
de fer, vostès que estaven al govern ho saben.  Per tant d’aquesta manera ens permet fer 
les obres nosaltres i per tant, assumir que per comptes que ho faci el promotor que ho faci 
l’Ajuntament.  Clar vostè diu, l’aportació de 500.000 euros passa a 400.000 euros, és veritat, 
perquè també el fet que el promotor redueixi una part de zona comercial, que no 
desapareixen tots, hi haurà uns dotze locals, entre cinquanta i cent metres quadrats, per 
tant, no desapareixen tots els petits locals, sí que es fa una reducció substancial, i donat 
que, jo no sé si era reivindicat per vostès, però havia fet  una obra que no li tocava amb ell, 
el govern, també amb la informació de l’àrea d’Urbanisme, entén que aquí, el cost d’això era 
estipulat en 104.000 euros i li descomptem de l’aportació que ha de fer, posteriorment que 
no cobri interessos, també podríem entendre si realment l’obra feta calia que haguéssim 
hagut de pagar interessos a qui l’ha fet que no tenia obligació a fer-la, tot això és discutible 
El que jo qüestiono és que vostès digui que aquest projecte perjudica a l’Ajuntament i que 
beneficia clarament al promotor, el govern creu que no, el govern ha trobat la manera 
d’intentar fer un document que ens permeti tenir un horitzó clar que això finalment es faci i 
que si no es fa, lluny d’executar avals, tinguem els diners nosaltres a la caixa i a la empresa 
se li sancioni per incompliment de terminis, més que executar avals. Vostè demana que ho 
deixem sobre la taula, home, vostè sap que quan fem una aprovació inicial d’un text com 
aquest, hi ha molta expectativa econòmica a darrera d’inversors que realment estant 
esperant que això es porti a bon port, per tant, com que hi ha una aprovació inicial i s’ha de 
fer la definitiva, el que no pot fer el govern és deixar el document sobre la taula, ja que això 
crearia incertesa, no tant al propi promotor que és el que ha d’activar això, sinó a la pròpia 
gent que segurament estan esperant, recordem que la obra d’uns dels importants comercials 
que ha d’anar-hi ha de començar d’una manera immediata, que pot començar, perquè té la 
llicència.  Per tant, crec que si féssim el lleig, a més a més, en base als seus arguments, 
perquè vostè aquí no planteja una al·legació puntual, planteja que el que s’ha de canviar és 
tot i per tant, imagini quina sensació d’inseguretat es podria arribar a llençar a tota la gent 
que hi ha esperant que aquest projecte es faci, crec que realment ningú, el govern mateix no 
discuteix que aquest projecte és important per Palafrugell i que segurament com ha dit la 
senyora Rivas, portem molts anys, molta tramitació, inclús va haver-hi una gran discussió 
quan es va redactar el Pla General, inclús va haver-hi una discussió dins el propi govern, 
sobre si era necessari o no, sobre quin sistema i això ens ha portat que una cosa que podia 
estar feta ja fa dos anys, estiguem ara parlant que en el millor dels casos quan s’acabi tot, 
amb una tramitació complexa, potser estarà tot acabat al 2014, 2015, en el millor dels casos, 
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quan això, ja dic, això ja hauria d’estar acabat al 2009-2010. Per tant, la situació que hi ha és 
aquesta, nosaltres el que intentem és donar resposta a veure si podem trobar la manera què 
això finalment es faci.  I discrepo obertament del fet que es digui que aquesta proposta 
perjudica clarament l’Ajuntament de Palafrugell.  Vostè ha fet referència a un conveni del 12 
de març, de 200.000 euros, i vostè sap que això es va fer per una qüestió d’encaixar un 
tema d’aparcaments en un espai que era un equipament públic i que jo en aquest conveni, el 
mateix que vostè pot tenir dubtes en aquest d’aquí, jo d’aquest també tinc els meus dubtes, i 
precisament per això, també els serveis tècnics han optat per eliminar aquest conveni 
perquè entenien que ja que estaven predefinint-t’ho tot, millor eliminar elements de possible 
conflicte, en tota la tramitació. Per tant, ja dic,no ho deixem sobre la taula, entenem que com 
a govern seria una irresponsabilitat deixar això sobre la taula perquè això pot perjudicar el 
que és la debilitat i a la gent que en aquest moment la gent que estar esperant que la zona 
tiri endavant. 
 
- senyor Sabrià:  Bé, doncs li confirmem el nostre vot en contra, li recomano que s’ho 
llegeixi, en tot cas quedarà recollit i sinó li podem passar per escrit, però crec que queda clar 
que dels set punts, dos són sobre model i per tant sobre model podem discutir llargament, 
però els altres cinc, són cinc punts on queda llargament palès que l’Ajuntament en cap d’ells 
hi guanya i entenem que s’ha de mantenir i així s’ha fet i així s’ha negociat durant molts 
mesos, que s’ha de tenir la viabilitat del projecte però el que no podem fer és desprès de 
quatre mesos, el govern comença clarament amb un regal al promotor i això és el que, per 
nosaltres, es desprèn d’aquí i per això trenquem per primera vegada el vot favorable a tot el 
que fa referència a aquest espai. Vostès volen tirar endavant, nosaltres creiem que 
s’equivoquen, creiem que s’han de mirar un altre cop l’informe d’intervenció al qual vostè en 
cap moment ha fet referència, finalment si vostès tiren endavant evidentment nosaltres 
aquests punts els convertirem en al·legacions i continuarem treballant, perquè a diferencia 
dels comentaris que han sortit en reiterades vegades, nosaltres sí que creiem que des de 
l’oposició també es pot treballar i així ho continuarem intentant, però en tot cas sí que ens 
queda clar que aquest conveni té un claríssim desequilibri a favor del propietari i no hi 
entraré a fons perquè tampoc són els temes que més domino, però entenc que en aquest 
moment es vol modificar tot el projecte i per tant, entenc que no hi ha llicència i per tant, no 
es pot començar a construir, no es podrà començar a construir. 
 
- senyor Fernandez:  És evident que jo no puc acceptar de cap manera que vostè interpreti 
que aquí es fa un regal al promotor, jo li podia dir que quan vostè, al govern anterior, no 
varen executar l’aval també li varen fer un regal, perquè durant sis mesos haguessin pogut 
executar l’aval d’1.800.000 euros i no ho varen fer, per tant és un regal això també?, jo 
entenc que no, entenc que no es va executar per un tema d’intentar que el projecte sigui 
viable, perquè encara hauria sigut pitjor executar l’aval que no pas trobar una fórmula que 
ens permeti que el projecte finalment es faci, per tant, clar que vostè diu aquí que en aquest 
text se li fa un regal al promotor, fora bo que primer, quan presenti les al·legacions, si les fa, 
doncs si jurídicament i tècnicament algú entenc que hi ha algun conveni que s’ha 
d’incorporar doncs evidentment nosaltres no tenim res a dir, però em sap greu que desprès 
de tota aquesta tramitació durant molts anys, i és veritat que hi ha hagut debats però 
finalment hi ha hagut una suma,  vostè aquí llanci un missatge de tracte de favor al promotor 
i que l’Ajuntament surt perjudicada, em sap greu, em sap greu perquè crec que no és així, 
perquè si vostè agafa la situació d’aquest projecte, com està, i realment analitza el perquè 
hem fet aquestes modificacions, és per intentar garantir que això finalment es faci. Podíem 
discrepar del model, sobre si cal eliminar aquestes petites superfícies o no, podíem 
discrepar d’això, però al final el que intenta el govern és que finalment l’espai comercial 
aquest i multicinemes pugui ser una realitat i per tant, ja dic, em sap greu aquest missatge 
de tracte de favor i que en quatre mesos l’únic que hem fet ha sigut procurar això. Crec que 
el govern no ha fet, ha intentat garantir al màxim, tenir l’efectiu per fer les obres que ha de 
fer i garantir que això es faci, crec que és un tema prou debatut i per tant ho posaríem a 
votació. 
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- senyor Sabrià:  Només un aclariment.  Crec que estem d’acord en perquè no es va 
executar l’aval, no es va executar l’aval, perquè executant l’aval el projecte s’acabava i per 
tant es va treballar contínuament per poder tirar endavant amb unes garanties per part de 
l’Ajuntament, ara un cobrament de 5.000 euros al mes, que és la penalització que vostès els 
hi ha col·locat, ni els permet executar els multicinemes, ni els permet acabar les obres 
d’urbanització i per tant, aquí és on nosaltres veiem el desequilibri, i aquest, que vostè s’ha 
centrat en el primer punt, podem continuar avançant amb la resta. Crec que ha sigut molt 
clar i també de les seves paraules espero que d’aquí a la aprovació definitiva puguem 
continuar caminants junts, ara bé, hi haurà d’haver canvis en profunditat. 
 
- senyor Fernandez:  Vostè mateix ho ha dit, perquè no ho varen executar, perquè volien 
garantir la viabilitat i per això no ho varen executar. I per això és pot interpretar com un tracte 
de favor o no, doncs igual algú ho podia interpretar com un tracte de favor al promotor.  Jo 
crec que no és un problema de tracte de favor, ni vostès varen fer el tracte de favor, ni 
nosaltres i parla de la indemnització, que també està lligat al que són les primeres 
utilitzacions de la activitat comercial, sinó garanteix una fase no podrà tenir accés al que és 
l’autorització d’activitats i per tant crec que el conveni dona garanties suficients a 
l’Ajuntament per garantir que això es faci i que no surti perjudicat, és la visió, però si ja dic, si 
vostè fan al·legacions i jurídicament hi ha algun tema que en aquesta tramitació oficial no 
s’ha resolt, ja ho resoldrem, si jurídicament no s’ajusta. El que està és que la voluntat 
política, torno a repetir, és que el projecte es faci i que sigui viable, i viable vol dir que s’ha 
d’adaptar amb aquest context, que aquest projecte potser si l’haguéssim fet tot, haguéssim 
tingut la sort que l’any 2009 hagués estat inaugurat, i segurament que molts dels problemes 
que tenim ara segurament que no els tindríem, perquè inclús segurament que hi hagués 
molts més inversors animats a fer això, que no pas els que tenim ara, és evident això.   
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
VIST que en data 7 d’octubre de 2011, l’Alcalde-President de l’Ajuntament, el senyor Juli 
Fernández Iruela, i el senyor Josep Cruz Plaja, en representació de la societat Parc 
Comercial Palafrugell, SL, assistits pel Secretari Accidental de la Corporació, el senyor Pere 
Sala Cornell, varen formalitzar el document de Text refós dels convenis urbanístics signats 
entre l’Ajuntament de Palafrugell i el senyor Josep Cruz Plaja, durant el període comprès 
entre el 21 de juliol de 2006 i el 2 de març de 2011, en relació a la zona comercial i de lliure 
“La Fanga”, de Palafrugell. 
 
ATÈS que, de forma cronològica, els convenis que inclou aquest Text refós són els 
següents: 
 

1.- Conveni de 21-07-2006 – Entre l’Ajuntament de Palafrugell, representat pel  seu 
Alcalde, el senyor Lluís Medir Huerta, i la Societat Ampurdanesa de  Desarrollos 
Turísticos SL, representada pel senyor Josep Cruz Plaja. 
 ANNEX Conveni 30-10-2006 

 
2.- Conveni de 23-04-2007 – Entre l’Ajuntament de Palafrugell, representat pel  seu 

Alcalde, el senyor Lluís Medir Huerta, i la Societat Ampurdanesa de  Desarrollos 
Turísticos SL, representada pel senyor Josep Cruz Plaja.  
 

3.- Conveni de 21-02-2008 – Entre l’Ajuntament de Palafrugell, representat pel  seu 
Alcalde, el senyor Lluís Medir Huerta, i la Societat Ampurdanesa de  Desarrollos 
Turísticos SL, representada pel senyor Josep Cruz Plaja. 
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4.- Conveni de 27-07-2009 – Entre l’Ajuntament de Palafrugell, representat pel  seu 
Alcalde, el senyor Lluís Medir Huerta i la societat Parc Comercial de  Palafrugell SL, 
representada pel senyor Josep Cruz Plaja. 
 ANNEX Conveni 18-11-2009 
 

5.- Conveni de 21-09-2009 – Entre l’Ajuntament de Palafrugell, representat pel  seu 
Alcalde, el senyor Lluís Medir Huerta, la Societat Ampurdanesa de  Desarrollos 
Turísticos SL, representada pel senyor Josep Cruz Plaja i el senyor  Manuel Hernàndez 
Carreras, Director de l’Agència Catalana de l’Aigua. 

 
6.- Conveni de 28-04-2010 – Entre l’Ajuntament de Palafrugell, representat pel  seu 

Alcalde, el senyor Sergi Sabrià Benito i la societat Parc Comercial de  Palafrugell SL, 
representada pel senyor Josep Cruz Plaja. 
 

7.- Conveni de 2-03-2011 - Entre l’Ajuntament de Palafrugell, representat pel  seu 
Alcalde, el senyor Sergi Sabrià Benito i la societat Parc Comercial de  Palafrugell SL, 
representada pel senyor Josep Cruz Plaja. 
 

8.- Conveni de 2-03-2011 – Entre l’Ajuntament de Palafrugell, representat pel  seu 
Alcalde, el senyor Sergi Sabrià Benito i la societat Parc Comercial de  Palafrugell, SL, 
representada pel senyor Josep Cruz Plaja. 
 

9.- Conveni de 2-03-2011 – Entre l’Ajuntament de Palafrugell, representat pel  seu 
Alcalde, el senyor Sergi Sabrià Benito i la societat Parc Comercial de  Palafrugell, SL, 
representada pel senyor Josep Cruz Plaja. 
 
ATÈS que el contingut d’aquests convenis s’adjunta en el document Annex 1, que figura al 
final del Text refós elaborat. 
 
ATÈS que el present Text refós presenta diverses modificacions i actualitzacions puntuals 
en relació als convenis signats, segons es detallen pormenoritzadament al mateix document.  
 
ATÈS l’informe conjunt emès pel Secretari de la Corporació, el senyor Jordi Turon Serra, i 
per l’Interventor Accidental de l’Ajuntament, el senyor Gustavo Tapias  Sola, en data 5 
d’octubre de 2011, on fan un repàs de les principals modificacions que incorpora el Text 
Refós, sobre aportacions monetàries de la societat Parc Comercial Palafrugell, SL i altres 
modificacions de caràcter econòmiques previstes al nou document signat, i quina 
transcripció literal és la següent:.                      
 
“1.- Modificacions relatives a les aportacions monetàries de Parc Comercial de Palafrugell 
 
El present Text refós segons la clàusula dissetena substitueix diferents convenis signats 
amb anterioritat , dels redactat dels quals, resultaven diferents aportacions  voluntàries per 
part de Parc Comercial Palafrugell SL a favor de l’Ajuntament per exercicis futurs que ara 
s’han vist modificats : 
 

- Aportació contemplada a la clàusula cinquena del Text refós 
 
Conveni original 27/07/2009 
Import Aportació 
Conveni original 1.000.000,00 € 
Beneficiari Ajuntament 

Terminis 
2 pagaments. A data d'avui consta efectuat el primer pagament i el 
segon , d’import 500.000 €, estava previst que es realitzarà a l'inici 
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de l'activitat del centre comercial 
Afectació Caràcter afectat per inversions mercat del peix o eix comercial 

Modificació 
operada 

Es redueix el pendent en 100.000 euros, i es modifiquen terminis 
de pagament: 150.000 € amb la sol·licitud de la llicència de primera 
obertura i 250.000 € un any desprès de l’inici de l’activitat al centre 
comercial 

 
En relació a la reducció de l’aportació en el Text Refós es motiva per les obres assumides 
per Parc Comercial Palafrugell SL  en la rotonda que comparteix amb el sector Brugueres II, 
sector que s’està urbanitzant pel sistema de cooperació i per tant les despeses 
d’urbanització ha de ser assumides pels propietaris del propi sector, i no per l’Ajuntament. 
 

- Aportació contemplada  a la clàusula dotzena 
 
Conveni original 02/03/2011 
Import Aportació 
Conveni original No constava quantificada 
Beneficiari Ajuntament 
Terminis Pagament únic amb caràcter a compte. 

Afectació 
Execució de les obres en relació a la problemàtica de la recollida 
d’aigües del sector SUD 1.11 “La Fanga” 

Modificació 
operada 

Es quantifica l’aportació per un import de 250.000 €  que tindrà 
caràcter a compte respecte a la quantia final en funció de l’import 
del projecte que s’executi  

 
 

- Aportació no contemplada  en el Text Refós 
 
Conveni original 02/03/2011 
Import Aportació 
Conveni original 200.000 euros 
Beneficiari Ajuntament 
Terminis 2 pagaments 
Afectació Aplicació pressupostària “Plànols i Projectes tècnics” 
Modificació 
operada No consta en el Text refós.  
 
En base a les anteriors consideracions s’informa que la present proposta suposa modificació 
de les aportacions voluntàries previstes en els anteriors convenis signats amb la societat 
Parc Comercial de Palafrugell SL. 
 
 2.- Altres modificacions de caràcter econòmic previstes  
 

- A la clàusula dotzena es contempla el retorn de l’aval d’import 1.800.000 € dipositat a 
la tresoreria municipal segons conveni de data 21 de febrer de 2008 i aprovat per 
acord de Ple de data 30 d’abril 2008 per garantir, desprès de diferents modificacions 
en el seu redactat, les obres d’urbanització del sector SUD 1.11 “La Fanga”. En 
aquest sentit es comprova que per acord de Ple de data 29 d’abril de 2010 es va 
procedir a recepcionar les obres d’urbanització si bé amb la condició que es 
constituís la Junta de Conservació per tal que finalitzessin diferents actuacions que 
constaven pendents segons  l’informe de l’arquitecte municipal de data 20 d’abril de 
2010. Entre aquestes actuacions pendents constava la resolució de la problemàtica 
de la recollida d’aigües del sector per la qual amb el present proposta de text refós es 

Ple de 27 d’octubre de 2011  100 



Ajuntament de Palafrugell 

preveu ingressar un import de 250.000 euros a compte de l’import definitiu per tal que 
ho executi l’Ajuntament. En tot cas s’adverteix que per la resta d’actuacions pendents 
d’execució (segons informe de l’arquitecte de 29 d’abril de 2010) haurà de respondre 
la Junta de Conservació sense que es disposi de la garantia de l’aval en cas 
d’incompliment. 

- Previsió a d’establir sancions a l’empresa Parc Comercial Palafrugell SL per 
l’endarreriment en l’inici de les obres d’edificació de la parcel·la 2 segons llicència 
atorgada per la Junta de Govern Local en data 20 de maig de 2011. 

 
En base a les anteriors consideracions s’emet el present informe amb les advertències que 
en el mateix es contempla en relació  a la proposta de Text refós  dels diferents convenis 
urbanístics entre l’Ajuntament de Palafrugell i Parc Comercial Palafrugell SL., per tal que 
sigui sotmès al Ple de la Corporació i acordi que el que estimi oportú.” 
 
ATÈS l’informe conjunt emès per l’Arquitecte Municipal, el senyor Joaquim Garcia Balda, i 
per l’Arquitecte Assessor Municipal, el senyor Jordi Font Bel, en data 5 d’octubre de 2011, 
on fan una exposició dels antecedents que han portat a l’elaboració d’aquest text Refós i on 
també efectuen una sèrie de consideracions sobre les diverses clàusules que incorpora el 
document i que tenen efectes urbanístics. 
 
ATÈS que, a títol de conclusió, l’Arquitecte Municipal i l’Arquitecte Assessor Municipal 
exposen, al seu informe conjunt, les consideracions que es transcriuen a continuació: 
 
“Conclusió 
 
Aquest text refós concreta en un únic document les obligacions mútues, la qual cosa fa més 
aclaridora la situació global alhora que evita interpretacions diverses i confusions en les 
possibles contradiccions al atendre als 11 texts anteriors i, per tant, conceptualment cal fer-
ne una valoració positiva. 
 
Pel que fa al contingut a criteri dels tècnics sotasignants fem una consideració global 
favorable per quant es resolt definitivament la discussió sobre quines obligacions té el sector 
de La Fanga en els aspectes hidràulics, tot contemplant que es faran les obres que 
determini l’ACA i s’obre la possibilitat de treballar un alternativa que afavoriria 
econòmicament el sector Brugueres 2 que es troba en el llindar de la seva viabilitat 
econòmica.  
 
Per altra part també cal valorar positivament la supressió dels anteriors acords referents a 
l’ocupació de la finca d’equipament comunitari per destinar-lo a aparcament, ja que resulta 
més clar, per bé que més llarg en termini i complex en tramitació, que la finca amb les 
compensacions urbanístiques adequades passi a ser privada. 
 
Igualment i tenint en compte les dificultats dels processos en la tramitació dels projectes, cal 
considerar positiu establir terminis amb un marge de flexibilitat que permeti el seu 
compliment. 
 
Per tot plegat s’emet aquest informe favorable a aquest text refós, per bé que cal advertir 
que en funció del contingut del mateix el projecte que actualment disposa de llicència 
d’obres municipal en la seva major part esdevé obsolet i per tant l’èxit de tot plegat requereix 
que Parc Comercial Palafrugell procedeixi amb diligència i celeritat en la redacció del 
projecte modificat ja que caldrà novament sol·licitar informe a la Direcció General de 
Comerç, que advertia d’un termini de caducitat, a més a més dels tràmits ordinaris referits a 
la llicència d’obres i d’activitats.” 
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ATÈS l’informe de la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres públiques, 
serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 17 d’octubre de 2011. 
 
ATÈS el que disposen els articles 8 i 104 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, i els articles 25 i 26 del Decret 305/2006, de 18 
de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme. 
 
ATÈS també el que preveu la Disposició addicional setena del Text refós de la Llei 
d’urbanisme, en relació al compliment de les obligacions de publicitat per mitjans telemàtics. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, les senyores Montalban i Frigola (CiU),  total onze vots a favor; els vots en contra dels 
senyors Sabrià, Vilà, Lledó i la senyora Farrarons (ERC), total quatre vots en contra; i les 
absntencions de les senyores Rivas i Recio i del senyor Genover (Entesa), la senyora 
Galiana i el senyor Rodrigo (PP), i el senyor Guerra (PxC), total sis abstencions: 
 
Primer.- Aprovar inicialment el Text refós dels Convenis urbanístics signats entre 
l’Ajuntament de Palafrugell i el senyor Josep Cruz Plaja, en la seva qualitat de representant 
de les societats Ampurdanesa de Desarrollos Turísticos, SL i Parc Comercial Palafrugell, SL, 
durant el període comprès entre el 21 de juliol de 2006 i el 2 de març de 2011, en relació a la 
zona comercial i de lliure “La Fanga”, de Palafrugell. 
 
Segon.- Disposar l’obertura d’un període d’informació pública d’un mes, amb  la publicació 
dels respectius edictes al Butlletí Oficial de la Província i a un diari d’àmplia difusió 
provincial, i la seva disposició al tauler d’edictes de l’Ajuntament i a la pàgina web municipal. 
 
Tercer.- Notificar aquest acord a la societat Parc Comercial Palafrugell, SL representada pel 
senyor Josep Cruz Plaja, i a les àrees de Tresoreria, Intervenció i Serveis Municipals, a les 
quals es farà arribar una còpia diligenciada del Text refós signat, objecte de la present 
aprovació inicial. 
 
Quart.- Facultar al senyor Alcalde per a la firma de tots els documents necessaris derivats 
d’aquest acord. 

 
 
19.- TEXT REFÓS DEL PROJECTE DE REHABILITACIÓ DE LA FÀBRICA MODERNSTA 
DE CAN MÀRIO COM A NOVA SEU DEL MUSEU DEL SURO DE PALAFRUGELL, FASE 
5, INCLÒS EN EL PLA ÚNIC D’OBRES I SERVEIS DE CATALUNYA, ANY 2010.- 
Acceptació de les ajudes. Aprovació.- 
 
- Vista la resolució del Director general d’Administració Local, de data 23 de setembre de 
2011, d’acceptació de la renúncia a l’execució de l’actuació “Ampliació de les dependències 
municipals de l’ajuntament, 1a fase”, inclosa en el Pla únic d’obres i serveis de Catalunya, 
any 2010 i aplicació dels romanents econòmics al “projecte de rehabilitació de la fàbrica 
modernista de Can Mario com a nova seu del Museu del Suro de Palafrugell, fase 5”, amb el 
número d’actuació 2010/1344 i una subvenció PUOSC-DG de 100.000,00 €. 
 
- Atès l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres 
públiques, serveis municipals i medi ambient a la sessió celebrada el 17 d’octubre de 2011. 
 
- Atès que es compleix el que fixa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova 
el Text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, i les disposicions 
concordants. 
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El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Acceptar les ajudes incloses en el programa específic de cooperació municipal de 
la Diputació de Girona (DG) del Pla únic d’obres i serveis de Catalunya, any 2010, per 
finançar el projecte de rehabilitació de la fàbrica modernista de Can Mario com a nova seu 
del Museu del Suro de Palafrugell, fase 5, amb número d’actuació 2010/1344, amb una 
subvenció de 100.000,00 euros. 
 
Segon.- Acceptar la normativa aprovada per desenvolupar el Pla. 
 
Tercer.- Considerar garantida la capacitat de gestió administrativa i tècnica d’aquest 
Ajuntament perquè les obres s’executin amb normalitat i designar la persona següent per a 
la direcció d’aquesta obra: 
 
Director facultatiu: OP (TEAM). SCP - FARRÉ, ORTEU, PIFERRER ARQUITECTES 

    
Quart.- Aquesta Corporació es compromet a solucionar, al seu càrrec exclusiu, qualsevol 
incidència que sobrevingui abans de l’inici de les obres o durant la seva execució. 
 
Cinquè.- Que el projecte tècnic s’ha sotmès a la tramitació reglamentària i s’ha aprovat 
definitivament pel Ple de l’ajuntament en la sessió del dia 27 de gener de 2011. 
 
Sisè.- Que aquesta corporació disposa en ferm dels terrenys, i dels serveis, així com també 
de les autoritzacions i concessions administratives necessàries per a l’inici i execució de 
l’actuació, així com la seva posada en servei. 
 
Setè.- Que de conformitat amb l’informe d’intervenció, a la partida pressupostària 42 336 
63200 “Obres Museu del Suro 5a fase” de l’any 2010 hi ha consignació suficient per atendre 
el finançament d’aquesta actuació.  
 
Vuitè.- Notificar aquest acord al Departament de Governació i Relacions Institucionals, 
Secretaria General, Serveis Territorials a Girona per a la seva inclusió a l’expedient de 
subvenció en tràmit. 
 
 
FORA DE L'ORDRE DEL DIA : 
 
S'acorda per unanimitat tractar el següent assumpte, no inclòs inicialment a l'ordre del dia de 
la sessió: 
 
 
A) SOL·LICITUD DE RENÚNCIA DE L’ACTUACIÓ TITULADA “AMPLIACIÓ I REFORMA 
DE L’AJUNTAMENT FASE 1”, PER APLICAR DUES NOVES SOL·LICITUDS 
D’INCLUSIÓ:  
 CONDICIONAMENT DEL CAT (CENTRE D’ACOLLIDA TURÍSTICA) I ENTORNS, 

A PALAFRUGELL  
 REHABILITACIÓ DE CAL GANXÓ EN EL CONJUNT DE LA NOVA SEU DEL 

MUSEU DEL SURO DE PALAFRUGELL - FASE 6  
DINS LA FORMULACIÓ DE PLA ÚNIC D’OBRES I SERVEIS DE CATALUNYA, 
ANUALITAT 2011.- Ratificació de l’acord de Junta de Govern Local del dia 27 
d’octubre de 2011.- Aprovació.-  
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora 
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Farrarons (ERC), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), i el senyor Guerra (PxC), total 
divuit vots a favor; i les abstencions de les senyores Rivas i Recio i del senyor Genover 
(Entesa), total tres abstencions: 
 
Ratificar l’acord de Junta de Govern Local del dia 27 d’octubre de 2011, que literalment diu: 
 
Vist que l’Ajuntament de Palafrugell té inclosa en el Pla únic d’obres i serveis de Catalunya 
l’actuació titulada “ampliació i reforma de l’ajuntament, fase 1” (actuació núm. 2011/347), 
amb un pressupost de 941.090,40 € i una subvenció de 387.142,43 € per l’anualitat 2011, 
dins del programa específic de dinamització i equilibri territorial. 
 
Atès que es vol demanar la renúncia de l’actuació titulada “ampliació i reforma de 
l’ajuntament fase 1”, per aplicar dues noves sol·licituds d’inclusió:  
 

- Condicionament del CAT (Centre d’Acollida Turística) i entorns, a Palafrugell 
 

Pressupost d’execució per contracta (IVA vigent inclòs): 335.186,56 € 
Aportació de la corporació local: 179.182,93 € 
Subvenció PUOSC: 156.003,63 € 
 

- Rehabilitació de Cal Ganxó en el conjunt de la nova seu del Museu del Suro de 
Palafrugell – fase 6, 

 
Pressupost d’execució per contracta (IVA vigent inclòs): 1.155.693,98 € 
Aportació de la corporació local: 57.784,69 € 
Altres aportacions (1% cultural espanyol): 866.770,49 € 
Subvenció PUOSC: 231.138,80 € 
 

La Junta de Govern Local adopta per unanimitat: 
 
Primer.- Sol·licitar la renúncia de l’actuació titulada “ampliació i reforma de l’ajuntament fase 
1”, per aplicar dues noves sol·licituds d’inclusió al Pla únic d’obres i serveis de Catalunya, 
anualitat 2011:  
 

- Condicionament del CAT (Centre d’Acollida Turística) i entorns, a Palafrugell, amb un 
pressupost de 335.186,56 € i una subvenció de 156.003,63 €, dins el programa 
específic de dinamització i equilibri territorial. 

- Rehabilitació de Cal Ganxó en el conjunt de la nova seu del Museu del Suro de 
Palafrugell – fase 6, amb un pressupost de 1.155.693,98 € i una subvenció de 
231.138,80 €, dins el programa específic de dinamització i equilibri territorial. 

 
Segon.- Sotmetre aquest acord de Junta de Govern Local a ratificar en el proper Ple 
Municipal. 
 
Tercer.- Notificar aquest acord als Departament de Governació i Relacions Institucionals 
Serveis Territorials a Girona i a l’Àrea d’Intervenció. 
 
 
20.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA 
PROPOSANT L’ADHESIÓ DE L’ASSOCIACIÓ DE MUNICIPIS PER LA INDEPENDÈNCIA.- 
Aprovació.- 
 
Intervé el senyor alcalde manifestant que en el Ple passat va haver-hi, em vaig equivocar en 
la interpretació dels ordres de les mocions, no passa res, s’ha de reconèixer que un 
s’equivoca i clar, el que varem acordar en el primer Ple que va ser en la moció que va 
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presentar Esquerra a fruit del tancament del Pavelló, era primer, el que proposa explicar, el 
govern es posiciona, això era l’acord que es fa fer i una vegada es posiciona el govern 
intervenen els grups de menor a major, en aquesta moció farem Esquerra proposa, el 
govern intervindrà per un costat Convergència i per l’altre PSC, intervindrem tots dos i per 
tant com que intervindrem tots dos, crec que es bo que primer intervinguem nosaltres i 
desprès els grups igualment de menor a major, o sigui, que dona més agilitat al debat. 
 
A continuació es passa a tractar la moció, que copiada textualment, diu així: 
 
“ Exposició de motius: 
 
El 13 de setembre del 2009 s’iniciava a Arenys de Munt un moviment popular que reclamava 
exercir el dret d’autodeterminació a partir de realitzar una consulta impulsada per la 
ciutadania en la que es preguntava a la població sobre l’acceptació d’una Nació Catalana 
independent dins de la Unió Europea. 
 
Aquella iniciativa va ser seguida per 554 municipis d’arreu del Principat, donant la possibilitat 
de votar per la independència de la nostra nació a més 900.000 catalans. 
 
El 10 d’abril del 2011, aquest procés es finalitzava amb la realització de la Consulta a 
Barcelona.  
 
També, com a conseqüència de la sentència del Tribunal Constitucional en relació a l’Estatut 
d’Autonomia de Catalunya que va comportar una modificació de continguts que retallaven 
l’àmbit d’autonomia del nostre país, va sorgir un moviment entre els municipis del Principat 
de Catalunya que va comportar la declaració de municipis moralment “exclosos” de la 
Constitució Espanyola, recollint d’aquesta manera el sentit de la manifestació sobiranista del 
10 de juliol de 2010.  
 
Tenint en compte que el dret a l’autodeterminació és un principi fonamental dels drets 
humans, qüestió aquesta que està recollida a la carta de les Nacions Unides, com també al 
Pacte Internacional dels Drets Civils i Polítics ratificat per l’Estat espanyol el 27 de juliol de 
1977, que en el seu Article 1 proclama: “Tots els pobles tenen dret a l’autodeterminació. En 
virtut d’aquest dret determinen lliurement el seu estatut polític i procuren també pel seu 
desenvolupament, econòmic, social i cultural.  
 
Tots els pobles poden, per a les seves pròpies finalitats, disposar lliurement de llurs riqueses 
i de llurs recursos naturals sense perjudicar, però, cap de les obligacions que sorgeixen de 
la cooperació econòmica internacional basada en un principi de benefici recíproc, i també 
del dret internacional. En cap cas, un poble no pot ser privat dels seus mitjans de 
subsistència. 
 
Els estats en aquest pacte, incloent-hi aquells que tenen responsabilitat d’administrar 
territoris no autònoms, i territoris en fideïcomís, promouran l’exercici del dret a 
l’autodeterminació i respectaran aquest dret d’acord amb les disposicions de la Carta de les 
Nacions Unides.”  
 
Tenint en compte que el Decret 110/1996, de 2 d’abril, regula la constitució d’organitzacions 
associatives de les entitats locals de Catalunya per tal de protegir i promoure els seus 
interessos comuns i genèrics, diversos Ajuntaments, entre els qual també forma part el de 
Palafrugell, volem impulsar la creació d’una associació de municipis que treballi per avançar 
cap a l’assoliment de la independència de la nostra nació des de l’àmbit municipal; 
 
És per aquest motiu que es proposa al Ple l’adopció del següents acords. 
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Primer.- Manifestar la voluntat de l’Ajuntament de Palafrugell de formar part, pels tràmits 
legals oportuns, del nucli de municipis que volen constituir una associació d’ens locals amb 
la denominació “MUNICIPIS PER LA INDEPENDÈNCIA”, amb l’objecte final de defensar 
l’assoliment d’un estat propi, els drets nacionals que corresponen al Principat de Catalunya i 
conscienciar a la ciutadania de la necessitat d’exercir el dret a l’autodeterminació del poble 
català. 
 
Segon.- Treballar conjuntament amb tots aquells municipis que es puguin interessar en la 
redacció dels documents necessaris per a la creació de l’Associació ‘MUNICIPIS PER LA 
INDEPENDÈNCIA’. 
 
Tercer.- Comunicar el present acord als ajuntaments que ja formen part d’aquesta 
associació, pel seu coneixement i als efectes oportuns.” 
 
Intervé el senyor Sabrià manifestant que la moció i el seu títol pels que ens estiguin 
escoltant d’altres mitjans, els que estant a públic, que diu moció per l’adhesió de l’associació 
de municipis per la independència, ho diu tot i per tant no ens enrotllarem gaire. Hem decidit 
presentar aquesta moció, perquè es donen totes les condicions per fer-ho i per aprovar-la, 
perquè varen sortir les dades de l’enquesta del CEO abans d’ahir i es fa evident que la 
societat d’aquest país ens demana que avancem cap el procés de constitució d’un estat 
propi, que això ja li dona suport una majoria important, per tant, aquest era un dels primers 
motius.  Segon, perquè aquesta Associació de municipis per la Independència la proposa, 
en els seus inicis, Unió i varem pensar que així podríem pensar el suport d’una part 
important del govern i que a més a més té molt de pes dins de la seva coalició i varem 
pensar que aquí tenim uns quans vots garantits i bé, perquè  a més a més creiem 
fermament que aquest procés cap a la nació Catalana han de tenir-hi una part important als 
municipis, ja li varen tenir al 31, no sé si varen veure a en Macià contra Companys, però això 
ho explicava bastant bé el paper tant importantíssim que varen tenir els municipis, en aquell 
cas es tractava d’unes eleccions municipals i varem pensar que amb els vots de 
Convergència que comptàvem amb uns quants, més la gent d’Esquerra, més la gent 
d’aquest Ple que històricament sempre ha donat suport a aquest tipus de moció com la 
senyora Mauri, senyor Vencells, i a més a mes, amb aquest tombant que va fent Iniciativa, 
del qual estem molt satisfets, que també els està apropant cap a posicions molt més 
nacionalistes, doncs que seria una moció que tiraria endavant, que podríem ser-hi i aquesta 
feina que portem fent en els darrers anys, d’intentar des de Palafrugell ser partícips d’aquest 
moviment, que des de l’oposició podríem continuant-lo proposant i que fos ben rebut i per 
tant, no m’enrotllo més, perquè he dit que no ho faria i llegeixo molt ràpid les propostes 
d’acord que potser ni cal, perquè diu, manifestar la voluntat de l’Ajuntament de Palafrugell de 
formar part dels Municipis per la independència amb l’objecte de defensar l’assoliment un 
estat propi i conscienciar a la ciutadania de la necessitat d’exercir el dret d’autodeterminació 
del poble català, treballar conjuntament amb tots aquells municipis que es puguin interessar 
en la redacció dels documents necessaris per la creació d’aquesta associació i comunicar el 
present acord als Ajuntaments que ja en formen part d’aquesta associació. Dir que me’n he 
oblidat però el senyor Rocas, també comptem que tingui un gest, com a mínim d’abstenció, 
com ha fet altres vegades i amb el senyor Rangel també ens agradaria que ens donés un 
cop de mà i dels que heu arribat fa poc, tinc més dubtes però queda clar que en principi ens 
surten, moltes gràcies. 
 
- senyor Gómez:  Des del grup de CIU, potser diferenciem una mica amb d’anàlisi.  La 
defensa del territori i de la plena autonomia de Catalunya respecte a d’altres entitats és un 
fet que sempre ha format part de l’ADN de Convergència i Unió.  El nostres és, a més, un 
partit transversal, que aglutina persones de diferent sensibilitat sobre aquesta qüestió, això 
sí, per responsabilitat i sentit de país, sempre hem defensat que les grans qüestions 
nacionals, com per exemple, convertir-nos amb un estat independent, havien d’estar 
abordades a partir de la suma de contextos amplis, que impliquéssim el suport de la majoria 
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de la població, un suport que, d’altra banda, trobem a faltar en els resultats que varen 
obtenir les consultes per la independència que es varen realitzar al nostre municipi, el passat 
28 de febrer de 2010, amb un índex de participació molt baix, de només el 12 %, per això 
hem decidit donar la llibertat de vot als membres del nostre grup. La nostra proposta és 
continuar treballant per la vila i per aquelles qüestions que formen part del nostre full de ruta 
nacional més immediat, com són el dret a decidir i el pacte fiscal.  El primer, perquè creiem 
que és necessari que el poble parli i triï el seu futur, per aquest motiu estem d’acord en el 
punt de la moció que demana conscienciar a la ciutadania de la necessitat d’exercir del dret 
de l’autodeterminació, ara bé, caldrà veure quina és la que el nostre país finalment tria i a 
partir d’aquí, continuar avançant, i el segon, perquè després d’anys de dèficit fiscal, es fa 
més necessari que mai aconseguir un finançament més equitatiu i just.   
 
- senyor Fernandez:   En aquests temes sempre, inclús quan estàvem a l’oposició, sempre 
hem donat el mateix argument, que la llista municipal a nivell local, és una llista transversal, 
diversa i sempre hem manifestat el mateix, que en aquests temes que van per sobre del que 
és la política del dia a dia, d’àmbit municipal, el nostre grup donarà llibertat de vot i per tant 
que cadascú faci el que cregui oportú i si inclús desprès volen explicar el seu vot, que ho 
facin. Però sí que voldria fer un matís sobre un tema, el senyor Sabrià, ha posat dos o tres 
condicions de perquè ho presentava, evidentment nosaltres sabem que el que es busca aquí 
és que tots votem diferent i inclús que el propi govern voti diferent, però és una actuació 
legítima i per tant, a nosaltres això no ens preocupa el que pugui fer cadascú, cadascú que 
voti el que cregui oportú, però el nostre grup, com a grup, com a grup municipal no prendrem 
una acció, és a dir, cada membre dels nostre grup que faci el que cregui oportú al respecte, 
a més, si això, a nivell de govern el fet que es voti diferent, vull recordar que hi ha un acord 
del propi pacte de govern, que ja deixava clar que aquests temes, eren temes que no 
passava res si es votava diferent, perquè estan per sobre del propi pacte de govern i per tant 
acabo dient simplement això, sense entrar al fons de la moció, sense entrar en els motius, el 
que farà el nostre grup és com sempre fem en aquests casos, donar llibertat de vot i que 
cadascú voti el que cregui oportú.   
 
- senyor Guerra:  Senyor Sabrià, ho sento molt, jo ha li dic d’entrada que no li donaré el meu 
vot, però a més, considero que hi ha temes bastant més importants, com molt bé a dit el 
senyor Gómez, perdre el temps amb coses que semblen més de costellada de diumenge, 
amb una participació del 12%, que no fixar les mires amb el nostre poble. 
 
- senyora Galiana:  Evidentment des del meu grup no li donarem suport, perquè nosaltres 
creiem en un projecte de Catalunya dins del context d’Espanya.  Comprenem la seva 
posició, vostès viuen d’això, de la independència de Catalunya i pretenen amb aquestes 
mocions, suposo que fomentar-se políticament.  A Catalunya hi ha moltes sensibilitats, totes 
són diferents, és un tema delicat, però crec que en aquest moment tenim temes més 
importants que aquest, tenim un tema sobre la taula que són problemes econòmics del dia a 
dia i sap greu arribar al Ple i perdre uns minuts que podríem estar discutint altres coses amb 
aquestes mocions que no solucionaran absolutament res, en comptes de dedicar-nos al que 
realment ens toca és treballar per Palafrugell. En aquest sentit com altres vegades ja ho he 
manifestat, nosaltres volem demostrar públicament la nostra protesta amb aquesta 
insistència sobre la independència si o independència no, perquè ens sembla que en el 
moment que estem el que ens ha de preocupar són altres qüestions, evidentment nosaltres 
no els hi donarem el suport. 
 
- senyora Rivas:   Des de l’Entesa i com sempre hem fet per les pròpies característiques del 
nostre grup i com portem fent els vuit anys que assistim a aquest plenari, els regidors i 
regidores tenim llibertat de vot quan es tracta de temes que sobrepassen el que significa 
estrictament el municipi de Palafrugell. 
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- senyor Sabrià:  Ho he intentat explicar amb molt bon humor, ara ja no ho estic tant. Al 
senyors de Convergència, el senyor Gómez, crec que si parlem de consens amplis mirem-
nos l’enquesta del CEO, que la fa el govern, jo no dic que tingui la veritat absoluta però crec 
que sí que recull que aquest consens cada vegada és més ampli.  Em sorprèn i em sorprèn 
desagradablement que vostè es mostri contra les consultes, de la manera que ho ha fet, 
perquè crec que ni per el lloc a on està, ni pel partit a on està, ho hauria d’haver fet, però bé, 
aquí respectem totes les opinions.  Al senyor Juli Fernández dir-li que no busquem 
dissensions, perquè jo ja ho he dit des del principi que sabíem que aquests temes es voten 
sempre per separat des del partit socialista i que per tant hi hauria gent que prendria la seva 
pròpia determinació i crec que amb quatre anys ja ho hem après i que seria un joc que no 
tindria massa sentit fer-ho així.  Per nosaltres el que presentem té un fons i ens creiem de 
veritat que el municipalisme ha de tenir un paper en aquest procés i a més a més un paper 
transversal i per això hem portat aquesta proposta aquí, perquè en aquesta proposta hi ha 
gent de tots els colors possibles i pensàvem que es podia arribar a aprovar, ara ja no ho 
tenim tant clar.  Amb el senyor de Plataforma per Catalunya si li dic que potser el que hauria 
de fer ell són costellades, quedaria totalment fora de lloc i per tant no ho faré, però crec que 
estaria més bé a la costellada que al Ple i a la senyora del Partit Popular, li diria el comentari 
de què vivim de la independència, nosaltres vivim de la nostra feina i si tinguéssim la 
independència viuríem bastant més bé, i com em recorden els companys, vostè diu que fent 
això perdem el temps doncs cada segon que perdem que ens dediquem a aquests temes 
doncs són 500 euros, podríem quantificar l’espoli fiscal d’aquest país.  Ja està, no continuo, 
crec que podem votar-ho que qui vulgui tornar a intervenir doncs perfecte, nosaltres no ho 
farem més, crec que hem deixat la posició clara, ens hauria agradat molt que Palafrugell hi 
fos i que cadascú actuï amb la seva responsabilitat perquè em sembla que al final gairebé 
tothom té llibertat de vot. 
 
- senyor Fernandez:  Suposo que vosaltres no teniu llibertat de vot.   
 
 
Tot seguit se sotmet a votació la moció: 
 
Voten a favor de la moció els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC) i la 
senyora Montalban (CiU), total cinc vots a favor. 
Voten en contra de la moció els senyors Fernández, Rocas, Vencells, Rangel, les senyores 
Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, Pujol, la senyora  Frigola (CiU), la 
senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), i el senyor Guerra (PxC), total tretze vots en 
contra. 
S’abstenen les senyores Rivas i Recio i del senyor Genover (Entesa), total tres abstencions. 
 
En conseqüència es rebutja la moció del grup municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya proposant l’adhesió de l’associació de municipis per la independència. 
 
 
En el torn d’explicació de vot intervé el senyor Vencells manifestant que li sembla molt bé 
que treballem cap a la independència, vull dir que crec necessari que és cap a on hem 
d’anar, però crec que aquest no és el camí, passar per aquesta Associació de Municipis per 
la Independència no crec que és per aquí per on hem de treballar i em limito aquí.  I estic a 
favor de la Independència. 
 
- senyora Mauri:  Jo com ha dit el senyor Sabrià, que també vull la independència per 
Catalunya i no vull un pacte fiscal com aquí s’ha comentat, perquè pacte fiscal ja en tenim 
un i penso que ja és dolent i encara podria empitjorar, jo aniria més enllà de demanar un 
concert econòmic a la basca, com el que demana Esquerra Republicana al començament 
dels anys noranta, jo si que crec amb això, però també penso que si que és veritat que la 
independència o el sentiment independentista ha anat creixent a la nostra societat, però 
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també ha estat molt decebedora l’actuació dels líders polítics que en comptes d’anar junts, el 
que han fet és fragmentar aquest sentiment i ja no li parlo dels caps tallats que han anat 
succeint en diversos grups, però si que li parlo del SI, del ERC, del Reagrupament, 
Plataformes i ara Ajuntament.  Crec que això més aviat obeeix, segurament que hi ha un 
sentiment independentista, però els líders no es comporten per aconseguir-ho i dubto que 
aquesta plataforma no sigui més de cara a uns personalismes o bé per buscar uns rèdits 
electorals i per tant aquí bé el meu vot negatiu, no perquè hagi canviat d’opinió amb el meu 
sentiment pel meu país. 
 
 
21.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA, 
PEL COMPLIMENT DELS COMPROMISOS ADQUIRITS PER LA GENERALITAT DE 
CATALUNYA, AMB EL CENTRE D’ACOLLIDA TURÍSTICA (CAT), DE PALAFRUGELL.- 
Aprovació.- 
 
Copiada textualment la moció diu així: 
 
“Exposició de motius: 
 
El 19 de desembre de 2009 es va signar el conveni de col·laboració entre el Departament 
d’Innovació, Universitat i Empresa i l’Associació d’Ens Locals de la Xarxa de Centres 
d’Acollida Turística de Catalunya (AELXCAT)  per desenvolupar i executar els Centres 
d’Acollida Turística de Catalunya, complementàriament al Pla de Dinamització del Producte 
Turístic de la Xarxa de Centres d’Acollida Turística de Catalunya.  
 
Aquest conveni que suposava una important inversió per l’ajuntament de Palafrugell, 
garantia alhora les aportacions suficients de la generalitat per construir, moblar i 
desenvolupar i realitzar el projecte museogràfic dels centres d’Acollida Turística de 
Catalunya, entre ells el de Palafrugell. 
 
En data 21 de setembre de 2010 el Govern de la Generalitat de Catalunya va signar els 
convenis de col·laboració amb els deu ens locals membres de l'Associació d'Ens Locals de 
la Xarxa de Centres d'Acollida Turística (AEXLCAT), entitat copartícip del projecte CAT 
juntament amb la Generalitat de Catalunya.  
 
Aquests convenis garantien el funcionament i la viabilitat dels 10 equipament CAT localitzats 
a Berga, Cervera, Les, Palafrugell, Puigcerdà, Ripoll, Sallent, Tortosa, Vilajuïga i Teià. La 
signatura d’aquest conveni representava per Palafrugell una aportació de 286.166 Euros 
dividits en tres anualitats, 2011, 2012, 2013, que garantien el funcionament del centre. 
 
El projecte CAT representa per Palafrugell un salt qualitatiu en la seva oferta de serveis 
turístics, una millora a l'atenció al visitant, així com la creació d’un centre que permetrà la 
dinamització turística local i un treball permanent per a la posada en valor dels nostres 
recursos turístics, centrats en el cas de la nostra vila en la Gastronomia. 
 
Avui la Generalitat ha comunicat a l’ajuntament de Palafrugell que no assumirà els acords 
signats i aprovats per la mateixa administració, deixant un edifici pendent de moblar i en el 
qual resta pendent de desenvolupar el projecte museogràfic. Aquest fet compromet el 
pressupost local i dificulta i retarda, no només la seva entrada en servei, sinó també 
compromet el seu funcionament, al no assumir el compromís de despesa pel seu 
funcionament. 
 
Proposta d’acord: 
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Primer.- Exigir a la Generalitat el compliment dels acords signats amb l’Associació d’Ens 
Locals de la Xarxa de Centres d’Acollida Turística de Catalunya (AELXCAT) i amb 
l’Ajuntament de Palafrugell. 
 
Segon.- Sol.licitar a l’Ajuntament de Palafrugell que en el cas que la Generalitat de 
Catalunya no respongui positivament a aquesta moció, posi en marxa els procediments 
jurídics corresponents, per garantir els drets del nostre municipi. 
 
Tercer.- Traslladar aquest acord a la Generalitat de Catalunya, al Parlament i al president de 
l’Associació AELXCAT” 
 
 
A continuació intervé el senyor Sabrià manifestant que de nou intentarem ser breus, crec 
que la moció s’explica tota sola, hi ha una sèrie de compromisos signats per dos consellers 
bàsicament, fins i tot passat per govern. L’import total el podríem situar-lo i ho faig per sobre, 
entre el que seria pressupost corrent, que serien uns 300.000  euros i el que seria 
pressupost d’inversió que seria uns 300.000 euros més, per tant tot això ara sembla que la 
Generalitat no hi vol fer front i per tant llegeixo les propostes d’acord, ens agradaria molt que 
això, en el qual nosaltres hi varem intervenir, perquè es pogués tirar endavant, perquè ens 
semblava una oportunitat de primera magnitud per portar a terme un punt que crec que al 
2007, tots portàvem als nostres programes, ens agradaria que aquesta moció fos una 
empenta més, per intentar doncs que el govern de la Generalitat compleixi els seus 
compromisos signats i aprovats pel govern i per tant les propostes d’acord són exigir a la 
Generalitat el compliment dels acords signats amb l’Associació d’ens locals de la Xarxa de 
Centres d’Acollida Turística de Catalunya i amb l’Ajuntament de Palafrugell.  Sol·licitar a 
l’Ajuntament de Palafrugell que en el cas que la Generalitat no respongui positivament 
aquesta moció, posi en marxa el procediments jurídics corresponents per garantir els drets 
del municipi i traslladar aquest acord a la Generalitat, al Parlament i al President de 
l’Associació d’Ens Locals de Centres d’Acollida Turística de Catalunya.   
 
- senyor Gómez: La postura del govern, també creu en el CAT de Palafrugell, altra cosa és 
tot el que significa el projecte CAT, però el que és indubtable és que nosaltres hi apostem i 
que per tant, ens agradaria que es tirés endavant, i el que voldríem és fer una proposta, en 
la qual es canviaria el redactat de l’últim paràgraf de la part expositiu, en el qual quedaria 
com segueix: Actualment la Generalitat ha comunicat a l’Ajuntament de Palafrugell que no 
assumirà els acords signats i aprovats per la mateixa administració, deixant un edifici 
pendent de moblar i en el qual resta pendent de desenvolupar el projecte museogràfic. 
Aquest fet compromet el pressupost local i dificulta i retarda, no només la seva entrada en 
servei, sinó també el seu funcionament.  
I pel que fa a les propostes d’acord, nosaltres estem negociant amb la Generalitat i el que 
ens agradaria és utilitzar la paraula instar més que exigir: Instar a la Generalitat el 
compliment dels acords signats amb l’Associació d’Ens Locals de la Xarxa de Centres 
d’Acollida Turística de Catalunya (AELXCAT) i amb l’Ajuntament de Palafrugell. 
I a més a més, el que faríem es treure el segon punt, perquè parla de tirar endavant els 
procediments jurídics, nosaltres creiem que queda marge per arribar a un acord, que queda 
marge perquè es pugui tirar el CAT endavant, i per tant, el que ens agradaria és instar a la 
Generalitat perquè continuï tirant endavant els dos convenis que va signar, i aquesta és la 
nostra proposta. 
 
- senyor Fernández: bé, com que el govern ha fet una proposta, per ajudar a la resta del 
debat, primer millor que el ponent manifesti si l’accepta o no i així podrà facilitar molt millor el 
debat. 
 
- senyor Sabrià: Nosaltres acceptem la proposta de modificació, com he dit al principi, el que 
volem és que el que surti d’aquí sigui un document aprovat amb el màxim consens possible i 
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que permeti sumar en la cerca del compliment d’aquests compromisos. Evidentment, ens 
guardem el punt 2 a la butxaca, si d’aquí un temps tinguéssim la sensació que això està 
igual, recuperaríem la possibilitat de portar aquest tema per la via judicial, però en tot cas, el 
que és important és que les modificacions que proposa el govern les acceptem. 
 
- senyor Guerra: Jo en principi ho veig amb bons ulls, l’única cosa que trobo és que estem 
en una època de retallades i que potser no seria el millor moment per tirar endavant aquesta 
despesa. 
 
- senyora Galiana: Nosaltres, des del meu grup, ja en l’anterior mandat vàrem donar 
recolzament a aquest projecte, i creiem en el projecte, però de la mateixa manera que aquí, 
fins ara, i en aquest Ple i en altres, hem defensat que hem de fer un aprimament de 
l’administració, hem de ser conscients de la situació greu en la qual ens trobem tots i es 
troba la generalitat de Catalunya, i per tant, crec que des dels Ajuntaments, també hem de 
ser solidaris amb la Generalitat i hem d’entendre que potser no és el millor moment, ni per 
negociar ni per exigir, perquè potser hi ha altres prioritats, per tant, en aquest sentit, perquè 
sí que de fons creiem en el projecte però també pensem que no és el moment adequat, 
potser, per pressionar més a la generalitat, que prou pressionada està, el nostre vot serà 
l’abstenció. 
 
- senyora Rivas: Sense cap mena de dubte, penso que ningú pot dubtar que l’Entesa, la 
seva posició és votar a favor d’aquesta moció. Els hi diríem que ens agradava més el 
redactat inicial, però que si el ponent accepta la transacció, i crec que fa molt bé acceptant-
la, perquè surti tota aprovada, nosaltres també li donarem suport. 
 
- senyor Gómez: A mi només m’agradaria puntualitzar que aquí hi ha hagut un esforç, per 
part dels diferents grups, per poder presentar una proposta conjunta, en el qual s’insta a la 
Generalitat i evidentment traspassar aquesta necessitat, perquè nosaltres hi creiem molt en 
el CAT i ho veiem molt necessari, sinó quedem totalment desguarnits. Aleshores, nosaltres, 
com a equip de govern, agraïm el gest, tant de l’entesa, com d’esquerra Republicana i de 
Plataforma, in insistir en el fet que això s’aprovés per unanimitat.  
 
- senyora Galiana: Em sembla que Plataforma ha dit que s’abstenia. 
 
- senyor Fernàndez: Plataforma ha dit que ho veia amb bons ulls, per tant, jo cull entendre 
que votarà que sí. 
 
- senyora Galiana: A nosaltres ens sap greu però ens abstindrem. 
 
- senyor Fernández: Tenim un edifici a mig fer, senyora Galiana, l’hem d’acabar.  
 
- senyora Galiana: Bé, en un atac de bondat, votarem que sí. 
 
- senyor Sabrià: Al senyor de Plataforma m’agradaria dir-li que l’edifici està fet i que si no 
sap on és l’acompanyarem a veure’l, i a la senyora Galiana, jo crec que fa bé votant a favor, 
perquè sinó, igual hauria d’intentar fer un pressupost encara amb 300.000 euros menys i 
això li podria complicar força els propers 15 dies. 
 
 
Tot seguit se sotmet a votació la moció presentada pel Grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya, pel compliment dels compromisos adquirits per la Generalitat de 
Catalunya, amb el Centre d’Acollida Turística (CAT), de Palafrugell, per la qual cosa, en 
conseqüència: 
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Vista la moció presentada pel Grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya, pel 
compliment dels compromisos adquirits per la Generalitat de Catalunya, amb el Centre 
d’Acollida Turística (CAT), de Palafrugell, l’exposició de motius de la qual, diu així: 
 
El 19 de desembre de 2009 es va signar el conveni de col·laboració entre el Departament 
d’Innovació, Universitat i Empresa i l’Associació d’Ens Locals de la Xarxa de Centres 
d’Acollida Turística de Catalunya (AELXCAT)  per desenvolupar i executar els Centres 
d’Acollida Turística de Catalunya, complementàriament al Pla de Dinamització del Producte 
Turístic de la Xarxa de Centres d’Acollida Turística de Catalunya.  
 
Aquest conveni que suposava una important inversió per l’ajuntament de Palafrugell, 
garantia alhora les aportacions suficients de la generalitat per construir, moblar i 
desenvolupar i realitzar el projecte museogràfic dels centres d’Acollida Turística de 
Catalunya, entre ells el de Palafrugell. 
 
En data 21 de setembre de 2010 el Govern de la Generalitat de Catalunya va signar els 
convenis de col·laboració amb els deu ens locals membres de l'Associació d'Ens Locals de 
la Xarxa de Centres d'Acollida Turística (AEXLCAT), entitat copartícip del projecte CAT 
juntament amb la Generalitat de Catalunya.  
 
Aquests convenis garantien el funcionament i la viabilitat dels 10 equipament CAT localitzats 
a Berga, Cervera, Les, Palafrugell, Puigcerdà, Ripoll, Sallent, Tortosa, Vilajuïga i Teià. La 
signatura d’aquest conveni representava per Palafrugell una aportació de 286.166 Euros 
dividits en tres anualitats, 2011, 2012, 2013, que garantien el funcionament del centre. 
 
El projecte CAT representa per Palafrugell un salt qualitatiu en la seva oferta de serveis 
turístics, una millora a l'atenció al visitant, així com la creació d’un centre que permetrà la 
dinamització turística local i un treball permanent per a la posada en valor dels nostres 
recursos turístics, centrats en el cas de la nostra vila en la Gastronomia. 
 
Avui la Generalitat ha comunicat a l’ajuntament de Palafrugell que no assumirà els acords 
signats i aprovats per la mateixa administració, deixant un edifici pendent de moblar i en el 
qual resta pendent de desenvolupar el projecte museogràfic. Aquest fet compromet el 
pressupost local i dificulta i retarda, no només la seva entrada en servei, sinó també 
compromet el seu funcionament, al no assumir el compromís de despesa pel seu 
funcionament. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Exigir a la Generalitat el compliment dels acords signats amb l’Associació d’Ens 
Locals de la Xarxa de Centres d’Acollida Turística de Catalunya (AELXCAT) i amb 
l’Ajuntament de Palafrugell. 
 
Segon.- Traslladar aquest acord a la Generalitat de Catalunya, al Parlament i al president de 
l’Associació AELXCAT” 
 
 
22.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE PLATAFORMA PER CATALUNYA, PER 
REVISAR ELS EMPADRONAMENTS, ELS AJUTS SOCIALS A FAMILIES NOMBROSES, 
LA DESPESA SANITÀRIA I ALTRES AJUTS.- Aprovació.- 
 
Copiada textualment la moció, diu així: 
 
“ Ítems que es presenten: 
 

Ple de 27 d’octubre de 2011  112 



Ajuntament de Palafrugell 

1. Revisió exhaustiva dels empadronaments 
2. Ajuts socials a les famílies nombroses 
3. Control de la despesa sanitària 
4. Suspensió dels ajuts a delinqüents 
 

1. Exposició d’arguments: 
 
A causa de la gran quantitat de persones estrangeres que en els últims anys i gràcies a la 
política de bondat efectuada per l'anterior govern, ens enfrontem a una situació molt 
complicada. 
 
Tenim un percentatge massa elevat d'immigrants a Palafrugell i això vol dir que no tenim 
capacitat ni territorial ni econòmica per a acceptar més individus. 
 
Per tant s'imposa una revisió excepcional del registre d'empadronaments per certificar 
realment quants sense papers circulen pels nostres carrers, i aplicar la llei en el seu màxim 
rigor. 
 
Així mateix, seria convenient esbrinar quantes habitatges alberguen més habitants dels que 
permet la llei, en funció de la superfície habitable. 
 
2. Exposició d’arguments: 
 
 Atesa la problemàtica econòmica en què ens trobem, amb una taxa d'atur pels núvols i 
creixent, amb cada vegada més persones autòctones amb problemes per arribar a final de 
mes ... no deixa de cridar l'atenció, que gairebé el 75% del pressupost per a ajuda a les 
famílies nombroses, siguin per a immigrants. 
 
El sol fet d'estar empadronat en aquest municipi, no hauria de ser motiu de ser receptor 
d'aquest tipus d'ajuts, ja que, en primer lloc minva les arques del consistori i, a més, 
s'afavoreix a individus que no han cotitzat al règim general de la seguretat social ni tenen 
intenció de fer-ho ja que saben allò de "demana i se't concedirà". 
 
Per tant des PxC, proposem una mesura restrictiva en l'adjudicació d'aquests ajuts a 
aquelles persones que puguin acreditar aquestes cotitzacions per un període mínim d'un 
any. 
 
3. Exposició d’arguments: 
 
Estem en una situació de retallades en l'àmbit sanitari que ve de lluny i que l'anterior govern 
de la Generalitat no va tenir el coratge suficient per prendre les mesures necessàries per 
aturar aquesta sagnia, ja que no era políticament correcte. 
 
Hem de dir clarament que la població més exigent i demandant, és la població immigrant. 
Sota la sempre fàcil expressió si no es compleixen les seves demandes de "el teu racista" 
fan ús i abús del nostre sistema sanitari, que se sosté gràcies a l'aportació de tots els 
contribuents. 
 
El gran nombre de famílies estrangeres que suportem al nostre municipi amb gran quantitat 
de descendència, ens obliguen a un dispendi difícil de suportar. 
 
Per tant, es proposa que en vies de retallar despeses es limiti expendre assistència sanitària 
a tota aquella persona que no acrediti la seva empadronament com a mínim d'un any. 
 
4. Exposició d’arguments: 
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Assumint que aquest país és el paradís per a tots aquells que vénen a delinquir sabent la 
tebior de les nostres lleis penals, volem fer arribar a aquest equip de govern la proposta 
d'eliminar qualsevol tipus d'ajuda a la persona que l'està rebent i que cometi actes delictius . 
 
Per tot l'exposat proposo al Ple l'adopció dels següents acords: 
 
Primer.- Controlar l'empadronament del municipi de Palafrugell, establint una correlació 
entre el nombre d'habitants per habitatge en funció de la superfícies i dels metres quadrats. 
 
Segon.- Controlar exhaustivament l'economia submergida sobretot en l'àmbit dels 
estrangers extracomunitaris (països de l'Est), que estan rebent ajudes i treballen en negre. 
 
Tercer.- Retallar significativament les beques i ajudes a estrangers no comunitaris, 
prioritzant els ajuts a la població de nacionalitat espanyola i catalana. 
Suprimir qualsevol tipus d'ajuda a tots aquells que cometin actes delictius, des de la primera 
denúncia. 
 
Quart.- Suprimir qualsevol tipus d’ajut a aquells que cometin actes delictius, des de la 
primera denuncia. 
 
Cinquè.- Controlar de forma exhaustiva, l’ús i dispensació de medicació a tots aquells 
habitants extracomunitaris que no tinguin tarja sanitària.” 
 
 
Intervé el senyor Guerra manifestant que el grup de Plataforma, el que volem deixar clar és 
que d’un temps cap aquí s’ha detectat un increment exhaustiu de persones empadronades, 
que realment no estan empadronades, són aquests pisos pateres, que el senyor Rangel 
l’altre dia m’ho va recordar i li puc dir que sí, que existeixen. Tenim un percentatge massa 
elevat d’habitants extracomunitaris i això, en realitat, és una manca de recursos que afecta 
al consistori, si no tenim ni capacitat territorial ni econòmica per fer front a tots aquests ajuts 
que ens demanen. El que es proposa és una revisió exhaustiva del nombre 
d’empadronaments i del nombre d’habitants que ocupen les vivendes, en funció dels metres 
quadrats, tal i com marca la Llei. 
En el tema de sanitat, ja que estem en ple pla de retallades per part de la Generalitat, els 
voldria fer veure que una de les poblacions més demandants és la població 
extracomunitària, perquè a més, és molt fàcil, i això ho poden preguntar tranquil·lament al 
CAP, cada dia, quantes vegades es trobem amb el sempre típic tòpic, si no volen el que ells 
demanen, els titllen de racistes, això ho poden demanar qualsevol dia, al CAP d’aquí, a 
l’Hospital de Salt, a l’Hospital de Girona, on vulguin. Amb la qual cosa, el que demanem des 
de Plataforma és que es faci un control exhaustiu de la gent que té la tarja sanitària, perquè 
sinó això és campi qui pugui. Què, per cert, m’agradaria fer un petit incís, i és si vostès, 
algun dels d’aquí presents, ha vist pagar alguna vegada a un immigrant, una recepta a una 
farmàcia, perquè jo he passat vint anys a Sanitat, i no ho he vist mai. 
 
- senyora Mauri: Jo, el que li demanaria al senyor Guerra, i amb tot el respecte que em 
mereix la seva condició de regidor electe, és que retirés aquest escrit o aquesta moció. Li 
demano, la vol retirar? 
 
- senyor Guerra: No. 
 
- senyora Mauri: Bé, aleshores ja li anuncio que li votarem en contra. Els seus arguments 
potser són fàcils des del punt de vista emocional, d’entrar aquí amb una polèmica i una 
dialèctica, però jo no hi entraré, perquè penso que potser és una mica la intenció del discurs 
que defensa el seu grup, però nosaltres li votarem en contra per tres motius. Primer, perquè 
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vostè en la seva exposició, al contingut de la moció, vostè demostra un desconeixement del 
que és la realitat de la nostra Vila, del que és la política municipal, i a més, dels problemes 
que té realment la gent, i de totes les Lleis i Reglaments, que són els que tenim i que 
ordenen la nostra convivència. Vostè fa una lectura sui generis, però hi ha Lleis i 
Reglaments, senyor Guerra, que ja li han recordat una vegada. Després, segona cosa, 
perquè el seu escrit està farcit d’inconcrecions, judicis de valor, suposades realitats, molt 
subjectives i totes vistes des d’una òptica molt particular i bel·ligerant amb la convivència. 
Parla de què n’hi ha molts, que n’hi ha pocs, que són, que no són, això sense concretar. 
Vostè diu que les polítiques de l’anterior govern, no sé a quin govern es refereix?, al que ha 
de sortir del 20 de novembre, o abans del 20 de novembre, jo crec que l’havia de retirar 
perquè realment no s’aguanta, i no vull entrar en tot el que ens sembla i que no es correspon 
amb la realitat i que li podem combatre, però per aquests dos punts, perquè vostè té un 
desconeixement del que són Lleis i Reglaments, del que és la realitat, perquè està farcit de 
totes aquestes subjectivitats de supòsits, de realitat, de tota aquesta realitat molt particular i 
tant bel.ligerant, i després, perquè vostè s’empara en aquest sistema democràtic. Vostè per 
seure aquí s’empara en un sistema democràtic i per això està assegut aquí, però per enviar, 
sobretot, a l’opinió pública, conceptes discriminatoris de les persones i els seus drets, que 
només aconseguirien, aconsegueixen o volen aconseguir, trencar la convivència, perquè 
realment vostè és l’únic discurs identitari que té el seu grup. Per aquestes tres raons, 
nosaltres,  el govern, li votarem en contra. 
 
- senyora Galiana: Des del Partit Popular, sempre hem cregut que hem estat a favor de la 
immigració legal i regulada i sempre hem estat en contra de la immigració irregular. Aquest 
és un tema que des de l’Ajuntament, tenim els límits que tenim i podem fer el que podem fer. 
Aquí es presenta una moció que parla d’una revisió exhaustiva dels empadronaments, 
nosaltres sempre hem estat a favor que hi havia d’haver un control de la població que està 
en situació irregular i és estrangera, i que hi havia d’haver aquest control dels 
empadronaments, i també hem estat a favor que aquests empadronaments de persones que 
estan en situació irregular es posés en coneixement i es col·laborés amb la Policia Nacional, 
que són els responsables del control de la immigració irregular. Nosaltres estem en contra 
de la immigració irregular perquè provoca situacions conflictives i problemes en els 
municipis, que no tenim perquè suportar, però no estem en contra de la immigració, i això ho 
volem deixar molt clar.  
Aquí es fa referència a ajuts socials a les famílies nombroses, senyor Guerra, és evident que 
si tenim una immigració irregular, això genera una despesa en serveis socials, però aquesta 
despesa, per desgràcia, s’ha d’assumir, perquè no podem deixar aquesta gent en la 
indigència, des de l’Ajuntament, per molts motius, perquè seria molt perjudicial pel municipi. 
Ara bé, el que nosaltres vàrem defensar en la nostra campanya, i no em refereixo a 
immigrants, sinó a totes les persones que viuen a Palafrugell i reben ajuts, precisament 
perquè en una quantitat important surten dels contribuents,  i surten de fons públics, és que 
hi ha d’haver un control d’aquesta despesa, que quan es concedeix una ajuda hi hagi, 
realment, un control exhaustiu, de què no hi pugui haver una economia submergida i 
aquesta persona que realment està demanat l’ajuda no hauria de tenir-la, perquè tots som 
conscients que hi ha persones que estan treballant en una economia submergida, i intentar 
fer algun tipus de control, sigui a través d’inspeccions, de comprovar si realment aquestes 
persones treballen o no treballen, o siguin del tipus que siguin.  
Control de la despesa sanitària, jo crec que totes les persones que viuen a Espanya, que 
viuen a Catalunya, tenen dret a assistència sanitària, si ha arribar una immigració irregular 
s’hauran d’utilitzar les vies pertinents per retornar aquestes persones a casa seva o per 
legalitzar-les, però el que no els hi poden negar és l’assistència sanitària, perquè això és un 
dret fonamental. 
Suspensió d’ajuts a delinqüents. Jo sempre he dit i no em costa res tornar-ho a dir, que 
precisament perquè tenim una immigració irregular, tenim un tant per cent important 
d’aquesta immigració que, per les circumstàncies que siguin, delinqueixen, evidentment, ara 
bé, no totes els immigrants es poden qualificar de delinqüents, nosaltres aquesta moció la 
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considerem intolerable. Fins i tot més avall parla que no podem acceptar més individus, amb 
to despectiu; nosaltres creiem que tots som persones i que tothom té uns drets i una dignitat, 
i el que no podem fer, és a unes persones que han vingut aquí a treballar, és atacar-les 
d’aquesta manera. Això només crea xenofòbia, i realment, com ha dit la senyora Mauri, 
problemes de convivència. Altra cosa és que hem de tenir una immigració regulada, 
controlada i d’acord amb les nostres necessitats, però això és una altra qüestió. Nosaltres 
aquest debat no el podem acceptar i, per tant, també el nostre vot serà en contra. 
 
- senyora Rivas: Em sembla recordar que l’exposició de motius no es vota, només votem els 
acords, amb la qual cosa no diré res respecte a l’exposició de motius, i respecte als acords, 
que és el que realment hauríem de votar, assenyalar que és una proposta és una proposta 
inviable tècnicament, que alguns d’aquests aspectes no són de competència municipal, que 
alguns rosen o s’ajusten al que seria il·legal, que és discriminatòria, i que no coneix la 
realitat del nostre municipi. Amb la qual cosa, crec que ens hem pronunciat prou per dir que 
la votarem en contra.  
 
- senyor Sabrià: Jo em quedaria amb una paraula que ha dit la senyora Mauri, que és 
desconeixement, i aquest desconeixement sobre la Vila el trobem molt greu, i a més crec 
que és la quarta vegada que es veu en aquest Ple d’avui. No hi ha molts coses a dir, el PP 
troba molts dels punts intolerables, per tant, evidentment, nosaltres estem en la mateixa 
situació. Crec que vol trinxar la cohesió social i si ho girem veurem que la feina en aquesta 
casa, històricament s’ha fet molt bé i per tant, poca cosa més hi ha a dir. En direm una altra, 
perquè sinó rebentem, però hem anat tirant enrere, enrere, i hem arribat dins l’any 1990, 
perquè no hem tingut temps de més, però aquí hi ha gent que no s’ha perdut el Ple durant 
molts anys, i al final, quan tingui temps, el públic potser ens ho podrà aclarir, però crec que 
devia fer molts anys que en aquest Ple no s’hi entrava una moció escrita en castellà, i això 
també ens molesta, i no és el motiu per votar-la en contra però sí que és un més i sí que 
teníem ganes de dir-ho. 
 
- senyor Guerra: Miri, senyor Sabrià, li pot agradar més o menys que la moció estigui 
entrada en castellà o no, però aquí tenim dues llengües oficials, que és el català i el castellà, 
això per una part. Pel que fa al desconeixement de la vila, deixem-ho córrer. I a la senyora 
Galiana dir-li que el tema que diu dels individus, no està escrit en to despectiu, això és la 
interpretació que fa vostè. 
 
- senyor Fernández: Bé, jo no volia intervenir com a Alcalde, no ho volia fer perquè el grup ja 
ha intervingut, però només dir una cosa, com ha dit el senyor Sabrià, el problema no és que 
estigui escrita en castellà, que això jo crec que a algú li pot agradar més o menys, però jo 
diria que moció d’aquest tipus no ha entrat mai en aquest Ajuntament, mai de la història, fins 
i tot quan vaig fer l’ordre del dia, vaig dubtar, i li vaig posar però li vaig requerir per subsanar, 
però ho vaig fer amb una única intenció, i és que jo desitjo que, donat que vostè aquí ha fet 
tot el pack conjunt, tot el possible pack, és, si fos possible, a partir d’avui treballem per la 
convivència i que no torni mai aquesta moció al plenari, si pot ser, ja que vostè ha incorporat 
tot el pack en aquesta moció, que no sigui una moció reincident, perquè som conscients que 
això no ajuda en absolut, per tant, la confiança meva com a alcalde és que ja que hi ha cinc 
punts prou amplis, que no torni a venir aquesta moció al plenari, perquè a mi m’agradaria 
que vostè aquesta moció se la pogués llegir tranquil·lament i reflexionar sobre tot el que diu, 
perquè el pack, és un paquet tancat important. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la moció: 
 
Vota a favor el senyor guerra (PxC), total un vot a favor. 
Voten en contra els senyors Fernández, Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i 
Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, Pujol, les senyores Montalban i Frigola (CiU), els 
senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les senyores Rivas i Recio i del 
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senyor Genover (Entesa), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), total vint vots en 
contra. 
 
En conseqüència es rebutja la moció presentada pel grup municipal de Plataforma per 
Catalunya, per revisar els empadronaments, els ajuts socials a famílies nombroses, la 
despesa sanitària i altres ajuts. 
 
 
23.- MOCIÓ QUE PRESENTA L’ENTESA JUNTS PER PALAFRUGELL CONTRA LA 
REBAIXA DE L’APORTACIÓ PREVISTA INICIALMENT DEL DEPARTAMENT 
D’ENSENYAMENT DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA A LES ESCOLES BRESSOL 
MUNICIPALS.- Aprovació.- 
 
Copiada textualment la moció, diu així: 
 
“Exposició de motius:  
 
Les polítiques educatives són una prioritat i insistim en el valor educatiu de l’etapa 0-3 també 
com un element clau per garantir la cohesió social. En els darrers anys Palafrugell ha portat 
a terme una important inversió en equipaments i serveis educatius dirigits a aquesta franja 
d’edat. Dues escoles bressol municipals que ofereixen 148 places escolars. 
 
El finançament econòmic d’aquest servei educatiu es distribueix entre l’aportació del 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, l’important esforç del 
pressupost ordinari de l’Ajuntament de Palafrugell i les quotes mensuals que aporten les 
pròpies famílies. 
 
En relació a l’aportació econòmica del Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya, ens referim al conveni signat amb els municipis negociat en el marc de la 
Comissió mixta Departament d’Educació–Entitats Municipalistes fins al curs 2010-2011. En 
aquest conveni, el Departament d’Ensenyament es comprometria a 1.800 € per infant i any 
fins el curs 2010-2011. En aquest sentit, és essencial el manteniment del finançament de la 
Generalitat per garantir el sosteniment del servei i la garantia d’accés del conjunt de la 
població. 
 
Ara bé, el Departament d’Ensenyament ha comunicat al nostre ajuntament amb notificació 
entrada al registre la reducció de l’aportació fixada per conveni passant a 1.600 € per infant i 
any pel curs 2010-11 que ja finalitzat.  És a dir, aplicació de la retallada amb caràcter 
retroactiu,  sobre els pressupostos municipals de l’any 2010 que ja estan liquidats, i els del 
2011 que s’estan executant. Situació agreujada per la manca de comunicació, poca 
informació i formes poc correctes del govern català que evidencien la manca de lleialtat 
entre administracions. 
 
Aquesta decisió del govern de la Generalitat de Catalunya, a més d’una irresponsabilitat i del 
trencament unilateral dels acords, suposa un greu prejudici pels ajuntaments com el nostre 
que fan en la tasca educativa molt més del que els correspon, assumint la despesa de 
serveis no obligatoris que la Generalitat no assumeix.  
 
En aquest sentit, l’incompliment del govern de la Generalitat no ha de ser repercutit en la 
taxa que han pagar les famílies i carregar encara més sobre aquestes en un moment com 
l’actual. Aixi, l’Ajuntament de Palafrugell haurà d’assumir 30.000€ per la irresponsabilitat del 
govern de la Generalitat. 
 
A més, encara no sabem quin serà el finançament que rebrem per al curs 2011-2012, quan 
les escoles bressol ja estan en funcionament fa gairabé dos mesos i l’Ajuntament ha 
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establert els preus públics i taxes municipals partint de la base que la subvenció de la 
Generalitat seria de 1.800 euros per a cada plaça d’escola bressol.  
 
Per tot això, es proposa al ple de la corporació L’ADOPCIÓ DELS SEGÜENTS ACORDS: 
 
Primer.- Manifestar el rotund rebuig a la retallada de les subvencions de les escoles bressol 
municipals per al curs 2010-2011 portada a terme pel govern de la Generalitat. 
 
Segon.- Denunciar l’incompliment del Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya del conveni signat amb els municipis en el marc de la comissió mixta 
Departament d’Educació – Entitats Municipalistes (Federació Catalana de Municipis i 
Associació Catalana de Municipis) i l’addenda específica signada fins al curs 2010-2011. 
 
Tercer.- Demanar al govern de la Generalitat que per al curs 2011-2012 i posteriors 
compleixi l’acord pres amb les entitats municipalistes el 14 de febrer de 2005 de sosteniment 
de les escoles bressol municipals, pels quals es comprometia a subvencionar 1.800 euros 
per infant i curs. 
 
Quart. Comunicar aquests acords al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la Federació de Municipis 
de Catalunya i a l’Associació Catalana de Municipis, a les escoles bressol municipals de 
Palafrugell “Els Belluguets” i “Tomanyí” i a les associacions de mares i pares d’aquestes 
escoles. “ 
 
Intervé la senyora Rivas manifestant que, en definitiva, el que la moció diu és que les 
polítiques educatives han estat sempre una prioritat, ho han estat per aquest Ajuntament i 
creiem que ho han de continuar essent, i que l’etapa del 0 als 3 anys, és una etapa que té 
un alt valor educatiu, així s’ha demostrat, al llarg d’aquests anys, amb la gestió que ha fet 
aquest Ajuntament, amb la creació de dues escoles bressols municipals, de 148 places. El 
finançament de les places d’escoles bressol es distribueix entre l’aportació de la Generalitat, 
l’aportació que fa l’Ajuntament i la quota que han de pagar els pares. L’Ajuntament de 
Palafrugell va fer un esforç important, l’any 2005, amb la posada en marxa de la segona 
escola bressol l’any 2004, i la creació de places noves en el tomanyí, que ens va permetre 
arribar a un finançament de 1.800 euros per plaça escolar. Aquest any, per sorpresa, hem 
rebut, com a Ajuntament, un escrit, un comunicat del Departament d’ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya, en el qual se’ns comunicava que els 1.800 euros ja no eren 1.800 
sinó que eren 1.600.  Creiem que no són les formes de comunicar-ho, quan el curs escolar 
ja està acabat, que això s’havia d’haver fet abans, i creiem que s’està incomplint el conveni 
signat amb les entitats municipalistes. Per tot això, a més perquè creiem que suposa un 
perjudici per l’Ajuntament, i que com molt bé hem vist amb les ordenances, això suposa que 
l’Ajuntament assumeixi part de dèficit o que aquest repercuteixi en les famílies que porten 
els seus fills a les escoles bressol.  Per tot això, els acords que nosaltres proposem són: 
Manifestar el rotund rebuig a la retallada de les subvencions de les escoles bressol 
municipals per al curs 2010-2011 portada a terme pel govern de la Generalitat. Segon, 
denunciar l’incompliment del Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya del 
conveni signat amb els municipis en el marc de la comissió mixta Departament d’Educació – 
Entitats Municipalistes (Federació Catalana de Municipis i Associació Catalana de Municipis) 
i l’addenda específica signada fins al curs 2010-2011. 
Tercer, demanar al govern de la Generalitat que per al curs 2011-2012, és a dir, el que ja 
hem començat, i posteriors compleixi l’acord pres amb les entitats municipalistes el 14 de 
febrer de 2005 de sosteniment de les escoles bressol municipals, pels quals es comprometia 
a subvencionar 1.800 euros per infant i curs. I quart, comunicar aquests acords al 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, als grups parlamentaris del 
Parlament de Catalunya, a la Federació de Municipis de Catalunya i a l’Associació Catalana 
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de Municipis, a les escoles bressol municipals de Palafrugell “Els Belluguets” i “Tomanyí” i a 
les associacions de mares i pares d’aquestes escoles.  
 
- senyor Rocas: L’article 198.2 de la Llei 12/2009, de 10 de juliol, d’Ensenyament, disposa 
que el Departament d’Ensenyament ha de subvencionar el sosteniment de les places 
públiques per a infants de 0 a 3 anys en llars d’infants de titularitat municipal. L’acord Marc 
de data 19 de novembre de 2010 entre l’Administració de la Generalitat (mitjançant el 
Departament d’Ensenyament) i les entitats municipalistes (Federació de Municipis de 
Catalunya i Associació Catalana de Municipis i Comarques), referent al finançament del 
sosteniment de les places públiques de llars d’infants de titularitat de les corporacions locals 
estableix que el Departament d’Ensenyament subvencionarà el sosteniment d’aquestes 
places d’acord amb les disponibilitats pressupostàries. I segons aquestes disponibilitats, el 
Departament d’Ensenyament ha decidit (després de negociar-ho amb les entitats 
municipalistes) desdir-se de l’aportació inicial prevista de 1.800€ i finançar finalment 1.600 
euros per plaça d’escola bressol municipal del curs 2010-2011, davant d’una oferta inicial de 
1.300 euros. Una subvenció que, com hem vist, hem acceptat en aquest mateix plenari, al 
punt 13 de l’ordre del dia. 
Una acceptació feta, sens dubte, a contracor, doncs aquesta subvenció suposa una reducció 
de l’aportació de 200 euros respecte al curs 2009-2010, en que fou de 1.800 euros. Una 
disminució que, a més, s’ha fet amb caràcter retroactiu, doncs malgrat estar ja en ple curs 
escolar 2011-2012, la rebaixa s’ha fet extensiva al curs passat i fins al desembre de 2011, 
fet que suposa per a la nostra població un dèficit de 29.600 euros que, el govern actual de la 
vila, ha decidit assumir íntegrament per tal de no repercutir en la taxa que paguen enguany 
les famílies.  
Un decreixement de l’aportació que sembla no acabar-se aquí, doncs en aquest moment, el 
Departament només s’ha compromès a mantenir  el mòdul de 1.600 euros fins al mes de 
desembre del 2011. Per a la resta de curs (gener-juny 2012) es parla d’una nova disminució 
en l’aportació que podria rondar els 1.340 euros per alumne.  
I el futur a mig termini tampoc es preveu massa galdós, doncs el Departament s’ha 
compromès amb les entitats municipalistes a crear, durant els propers mesos, una comissió 
específica en el marc de la Comissió mixta per tractar el mòdul econòmic que regirà el 
proper curs 2012-2013, un fet que només es pot interpretar com la voluntat del govern de 
Catalunya de persistir en les reduccions en l’aportació d’aquest servei públic. Decisions que, 
indubtablement, afecten de ple les administracions locals que hem d’afrontar les situacions 
creades i que es creïn en un futur arran d’aquestes decisions.  
Una situació que s’agreuja si es té en compte que, en nombroses ocasions, les corporacions 
locals hem de fer front, per responsabilitat i com a administració més propera, a obligacions 
per les quals no tenim competències atribuïdes legalment. Aquesta situació s’agreuja, com 
en el cas de les escoles bressol, quan aquestes reduccions en l’aportació es fan amb 
caràcter retroactiu, ja que això comporta una afectació de la despesa corrent ordinària i un 
transvasament directe de l’endeutament de la Generalitat als ajuntaments que, a hores 
d’ara, no podem repercutir aquests dèficits dels serveis afectats als usuaris atès que aquests 
ja s’han efectuat. Quin panorama!!! 
Arribats a aquest punt, permeteu-me que faci a grans trets un exercici de memòria històrica 
del procés que ens ha portat a aquesta situació. La Llei 5/2004, de 9 de juliol, de creació de 
llars d’infants de qualitat, establia en el seu article primer que les llars d’infants de la 
Generalitat i les de les administracions locals constitueixen la xarxa de llars d’infants de 
titularitat pública de Catalunya. El Govern, en col·laboració i coordinació amb els 
Ajuntaments, s’obligava a impulsar el desenvolupament de dita xarxa amb la finalitat 
d’assegurar una oferta suficient per tal d’atendre la demanda. En compliment d’aquesta Llei 
5/2004, el Departament d’Educació va elaborar el que llavors es va denominar “Mapa de 
llars d’infants de Catalunya 2004-2008”, un Mapa on s’especificava, a criteri de la 
Generalitat, el nombre de places de nova creació que havia de realitzar cada Ajuntament. 
Per al nostre municipi les necessitats de places públiques de llars d’infants es concretaven, 
segons aquest Pla, en la creació de com a mínim 90 noves places de 0-3 anys.  
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El 14 de febrer de 2005 el Departament i les Entitats Municipalistes van subscriure un Acord 
Marc de col·laboració amb la finalitat d’impulsar la creació de 30.000 noves places públiques 
en llars d’infants. La Generalitat es comprometia a ajudar en el finançament de les noves 
places creades pels ajuntaments mitjançant l’aportació de 5.000 euros per plaça i 1.800 
euros any, també per plaça, en concepte de despeses ordinàries de funcionament. 
Atenent aquest requeriment l’Ajuntament de Palafrugell va fer els deures i, en sessió 
plenària del dia 31 d’agost de 2005 va assumir el compromís de crear aquestes 90 places 
d’escoles bressol. Aquest compromís es va formalitzar en un conveni  específic entre 
l’Ajuntament i el Departament de data 29 de setembre de 2005, en el qual el Departament es 
comprometia a finançar el funcionament de les places ja existents i de les noves places 
quan entressin en funcionament, a raó de 1.800 euros per alumne amb una vigència fins a la 
fi del curs 2008-2009. De llavors ençà, l’Ajuntament, amb l’esforç de tots el convilatans i 
convilatanes hem estat capaços de posar a disposició de la ciutadania una oferta que 
supera amb escreix les 90 places previstes en el Mapa de llars d’infants, arribant a les 
actuals 148, 74 als Belluguets i 74 al Tomanyí. 
La vigència de l’Acord Marc de 14 de febrer de 2005 va acabar a la fi del curs 2008-2009. 
Davant d’això, el Departament d’Educació i les Entitats Municipalistes van redactar un nou 
Acord Marc, de data 19 de novembre de 2010, per al curs 2010-2011 per tal de continuar 
garantint el finançament de les despeses ocasionades pel funcionament de les llars d’infants 
de titularitat de les administracions locals. En aquest darrer Acord Marc, encara en vigor 
doncs la seva vigència acaba el 31 de desembre de 2011, el Departament es compromet, en 
la seva clàusula segona, a què, i cito textualment: “Durant el curs 2010-2011, l’import 
establert per al finançament del sosteniment d’aquestes places serà de 1.800 euros per 
alumne equivalent”. Més endavant, però, aquesta mateixa clàusula afegeix que “aquest 
import es condiciona a l’existència de crèdit adequat i suficient en el pressupost del 
Departament d’Educació de l’exercici de l’any 2011”.  I així, emparant-se en aquesta 
clàusula, el Departament ha pogut minorar l’import de 1.800 euros previst inicialment, als 
1.600 euros per alumne i curs. I, a més, amb caràcter retroactiu, doncs aquesta disminució 
afecta a la totalitat del curs 2010-2011. 
Val a dir que l’Ajuntament, refiant-se d’aquest acord marc de 19 de novembre de 2010 va 
establir els preus públics i taxes municipals de l’any en curs partint de la base que la 
subvenció de la Generalitat, tal com s’explicitava en l’acord, seria de 1.800 euros per plaça. 
La diferència entre el pressupostat inicialment i el que finalment ens ha estat concedit 
suposa per a l’Ajuntament  que enguany haurà de suportar un dèficit no previst de 29.600 
euros. I aquesta és la situació actual. Des de l’equip de govern lamentem la situació creada i 
subscrivim el que expressa la moció respecte a la manca de comunicació i a la poca 
informació del govern respecte aquest tema i que suposa un greu perjudici pels ajuntaments 
que, com el nostre, fan de la tasca educativa molt més del que es correspon, assumint la 
despesa de serveis no obligatoris que la Generalitat no assumeix. Pensem que en cap cas 
les rebaixes no haurien d’efectuar-se en serveis ja prestats pels Ajuntaments i, per aquest 
motiu, no podem acceptar cap disminució de les aportacions que afecten a les escoles 
bressol, i d’altres serveis. Aquests ajustaments, en tot cas, s’haurien de produir amb caràcter 
de futur facilitant la previsió de control de la despesa en els consistoris. 
Bé, dit tot això, sembla prou clar que des del govern podem subscriure inicialment la 
proposta de moció presentada per l’Entesa. Ara bé, com que en el redactat de la moció hi 
detectem un seguit d’inexactituds i mancances que pensem poden ser esmenades 
demanaríem a la consideració de la portaveu del grup, abans de donar el nostre suport o no 
a la moció, la possibilitat d’incorporar tot un seguit d’esmenes que, pensem, permetrien 
ajustar-se més a la realitat dels fets que s’anuncien. 
Aquestes esmenes es concreten d’una banda, en el títol de la moció, de l’altra en l’exposició 
de motius, i també en la part dispositiva. 
Pel que fa al títol de la moció, proposem suprimir el mot “retallades” per “rebaixa o 
disminució, decreixement, minva, disminució..., de l’aportació prevista inicialment”. El motiu 
és que la definició del mot retallar no significa el que aquí es vol denunciar: retallar és tallar 
allò que sobra d’alguna cosa, i justament aquesta moció parla de diners i aquests, mai 
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sobren. L’error en l’accepció del mot retallar malauradament s’ha generalitzat, especialment 
en l’argot periodístic però això no vol dir que l’ús d’aquesta paraula sigui correcte en aquest 
context. Per tant, proposaríem modificar el títol de la moció a: Moció que presenta l’Entesa 
Junts per Palafrugell contra “la rebaixa (o disminució, decreixement, minva, reducció...) de 
l’aportació prevista inicialment” del Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya a les escoles bressol municipals. 
Pel que fa a l’exposició de motius: En el paràgraf 3 proposem modificar el punt que diu “En 
aquest conveni, el Departament d’Ensenyament es comprometria a 1.800 euros per infant i 
any fins el curs 2010-2011” per un nou redactat: “En aquest conveni, el Departament es va 
comprometre que durant el curs 2010-2011, l’import establert per al finançament del 
sosteniment d’aquestes places seria de 1.800 euros per alumne equivalent, tot i condicionar 
aquest import a les seves disponibilitats pressupostàries durant l’exercici de l’any 2011”. De 
fet, és la realitat i obviar part del redactat del conveni no és de rebut. 
En el paràgraf 4 proposem suprimir altra vegada “retallada” per “rebaixa, disminució, 
decreixement, minva, reducció... de l’aportació prevista inicialment”. Ens semblaria adient 
també, afegir un punt més en l’argumentari, després de “...que s’estan executant” que digui: 
“A més, aquesta aportació de 1.600€ en aquest moment només és garantida fins a 
desembre de 2011”. Proposaríem també, suprimir la l’última part de la frase que tanca el 
paràgraf on es diu “que evidencien la manca de lleialtat entre administracions”, i modificar-la 
per “Situació agreujada per la manca de comunicació, i poca informació del govern català en 
aquest assumpte”. 
En el paràgraf 5 proposem suprimir la frase: “a més d’una irresponsabilitat i del trencament 
unilateral dels acords”, i modificar la paraula “prejudici per perjudici”. Per tant la proposta de 
redactat que proposem seria: Aquesta decisió del govern de la Generalitat de Catalunya 
suposa un greu perjudici... 
En el paràgraf 6 caldria modificar la quantitat de 30.000 euros per 29.600 euros que és el 
dèficit real d’enguany i suprimir novament el mot “irresponsabilitat” per “decisió”. 
Pel que fa al paràgraf 7, proposem eliminar-lo, tot i afegint en el paràgraf 6 una frase final: A 
més, encara no sabem quin serà el finançament que rebrem a partir de gener de 2012. 
Pel que fa a la part dispositiva: En el primer acord proposem modificar “Manifestar el rotund 
rebuig a la retallada” per “Manifestar el nostre desacord en la “rebaixa, disminució, 
decreixement, minva, reducció... de l’aportació prevista inicialment”. 
En el segon acord, i atès que el text que es proposa no s’ajusta a la realitat dels fets, 
proposem un nou redactat que podria dir: “Instar al govern de la Generalitat,  i al 
Departament d’Ensenyament en particular, que la disminució, de les aportacions no 
s’efectuïn, com ha succeït en el cas de les escoles bressol, en serveis ja prestats pels 
Ajuntaments. Aquests ajustaments, en tot cas, s’haurien de produir amb caràcter de futur 
facilitant la previsió de control de la despesa en els consistoris”. 
En el tercer punt proposem també modificar la totalitat del redactat actual, atès que es fa 
referència a un Acord Marc no vigent actualment. La nostra proposta seria: “Demanar al 
govern de la Generalitat que a partir de gener de 2012 i per als cursos acadèmics posteriors 
mantingui l’acord pres amb les entitats municipalistes de 19 de novembre de 2010 de 
finançar el sosteniment  de les places de llars d’infants de titularitat municipal amb 1.800 
euros per alumne equivalent, sense cap condicionant.” 
Bé, dit això, només lamentar no haver tingut més temps per tal d’haver pogut treballar la 
moció amb el grup proposant amb més tranquil·litat i sense la pressió de la immediatesa del 
plenari. Per això proposaríem deixar-la sobre la taula per ser presentada amb més consens 
en el proper plenari. 
 
- senyora Rivas:  D’acord, estic francament, us ho asseguro, sorpresa, anava a dir 
al·lucinada, però crec que és poc correcta i segurament el senyor Rocas em corregiria la 
paraula al·lucinada, per l’històric que ens han fet, del què havia passat des que varem 
començar a crear les places d’escola bressol fins ara, realment crec que ha fet un esforç, un 
esforç de recollir tota la documentació i jo he intentat ser molt breu perquè crec que estem 
molt cansats tots i encara ens queden precs i preguntes, però veig que s’ha lluït fent-nos 
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l’esforç d’explicació.  Això per una banda i per l’altra per l’esforç que ha fet per corregir totes 
les paraules, ja ho he demanat abans, l’exposició de motius no es vota, però bé no hi ha cap 
problema si vostè vol modificar, és veritat no m’havia ni donat compte, en lloc de fer perjudici 
he fet prejudici, gràcies senyor Rocas per l’aclariment, gràcies per l’aclariment de la paraula 
retallades, a partir d’ara aplicarem el de rebaixa, està molt bé i per totes aquestes cosetes 
que ha anat senyalant del trenta mil no, són vint-i-nou mil nou cents, em sembla perfecta. 
Miri l’objectiu és defensar els interessos del municipi, defensar els interessos dels nostres 
vilatans i que les taxes de les escoles bressols siguin les que han de ser pels pares, per tant, 
si vostès voten la moció a favor, amb totes aquestes modificacions que han fet, nosaltres no 
tenim cap problema en acceptar-les i per tant, la podríem votar avui perfectament. 
 
- senyor Rocas:  Bé, per nosaltres perfecte, cap problema, al contrari. 
 
- senyor Fernandez:  En qualsevol cas, queda clar que en el cas que es torni a llegir la 
proposta, en tot cas crec que fora bo que el propi regidor li doni aquest text al secretari 
perquè això es pugui transcriure bé, sobretot la proposta d’acord i que demà en tot cas, us 
passo la informació perquè la proposta d’acord es quadri. 
 
- senyor Guerra:  Jo també estic molt sorprès de la especificació que ha fet el senyor Rocas, 
per altra banda li donarem suport a aquesta moció perquè considero que és molt 
interessant. 
 
- senyora Galiana:  Hi ha hagut un moment que no he tingut massa clar qui presentava la 
moció, però suposo que constarà que la presenta l’Entesa amb les modificacions aquestes.  
Evidentment que des del nostre grup hi donarem suport. 
 
- senyor Sabrià:  Nosaltres crec que no tenim ni idea de què acabarem votant, però en tot 
cas, i no ho dic en broma, ho dic seriosament i no voldria que semblés que ens ho prenem 
en broma, no ho és, realment no saben què votarem però en tot cas si hi ha acord entre 
l’Entesa i el govern, doncs nosaltres també ens hi sumarem i en tot cas ja ens ho llegirem el 
redactat definitiu si ens  ho poden passar i l’acta potser no. 
 
- senyor Alcalde:  Crec que ha quedat prou clar el contingut de la proposta i només volia, 
abans de passar al proper punt, voldria recordar que l’hora que és, tenim un problema de 
què podem passar mitja hora més de les dotze però com molt tard a dos quarts d’una s’ha 
d’acabar el plenari perquè sinó hauríem de tornar demà. 
 
 
Tot seguit se sotmet a votació la moció del grup municipal de l’Entesa Junts per Palafrugell, 
contra la rebaixa del Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, a les 
escoles bressol municipals, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Vista la moció del grup municipal de l’Entesa Junts per Palafrugell, contra la rebaixa del 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, a les escoles bressol 
municipals, l’exposició de motius de la qual, diu així: 
 
Les polítiques educatives són una prioritat i insistim en el valor educatiu de l’etapa 0-3 també 
com un element clau per garantir la cohesió social. En els darrers anys Palafrugell ha portat 
a terme una important inversió en equipaments i serveis educatius dirigits a aquesta franja 
d’edat. Dues escoles bressol municipals que ofereixen 148 places escolars. 
 
El finançament econòmic d’aquest servei educatiu es distribueix entre l’aportació del 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, l’important esforç del 
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pressupost ordinari de l’Ajuntament de Palafrugell i les quotes mensuals que aporten les 
pròpies famílies. 
 
En relació a l’aportació econòmica del Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya, ens referim al conveni signat amb els municipis negociat en el marc de la 
Comissió mixta Departament d’Educació – Entitats Municipalistes fins al curs 2010-2011. En 
aquest conveni, el Departament es va comprometre que durant el curs 2010-2011, l’import 
establert per al finançament del sosteniment d’aquestes places seria de 1.800 € per alumne 
equivalent, tot i condicionar aquest import a les seves disponibilitats pressupostàries durant 
l’exercici de l’any 2011. En aquest sentit, és essencial el manteniment del finançament de la 
Generalitat per garantir el sosteniment del servei i la garantia d’accés del conjunt de la 
població. 
 
Ara bé, el Departament d’Ensenyament ha comunicat al nostre ajuntament amb notificació 
entrada al registre la reducció de l’aportació fixada per conveni passant a 1.600€ per infant i 
any pel curs 2010-2011 que ja ha finalitzat. És a dir, aplicació de la rebaixa de l’aportació 
prevista inicialment amb caràcter retroactiu, sobre els pressupostos municipals de l’any 2010 
que ja estan liquidats, i els del 2011 que s’estan executant. A més, aquesta aportació de 
1.600€ en aquest moment només és garantida fins a desembre de 2011. Situació agreujada 
per la manca de comunicació i poca informació del govern català en aquest assumpte. 
 
Aquesta decisió del govern de la Generalitat de Catalunya suposa un greu perjudici pels 
ajuntaments com el nostre que fan en la tasca educativa molt més del que els correspon, 
assumint la despesa de serveis no obligatoris que la Generalitat no assumeix. 
 
En aquest sentit, l’incompliment del govern de la Generalitat no ha de ser repercutit en la 
taxa que han de pagar les famílies i carregar encara més sobre aquestes en un moment 
com l’actual. Així, l’Ajuntament de Palafrugell haurà d’assumir enguany 29.600€ de dèficit 
per la decisió del govern de la Generalitat. A més, encara no sabem quin serà el 
finançament que rebrem a partir de gener de 2012. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Manifestar el nostre desacord en la rebaixa de l’aportació prevista inicialment de les 
subvencions de les escoles bressol municipals per al curs 2010-2011, portada a terme pel 
govern de la Generalitat. 
 
Segon.- Instar al govern de la Generalitat i al Dept. d’Ensenyament en particular que la 
disminució, de les aportacions no s’efectuïn, com ha succeït en el cas de les escoles 
bressol, en serveis ja prestats pels Ajuntaments. Aquests ajustaments, en tot cas, s’haurien 
de produir amb caràcter de futur facilitant la previsió de control de la despesa en els 
consistoris. 
 
Tercer.- Demanar al Govern de la Generalitat que a partir de gener de 2012 i per als cursos 
acadèmics posteriors mantingui l’acord pres amb les Entitats Municipalistes de 19 de 
novembre de 2010 de finançar el sosteniment  de les places de llars d’infants de titularitat 
municipal amb 1.800 € per alumne equivalent, sense cap condicionant. 
 
Quart.- Comunicar aquests acords al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la Federació de Municipis 
de Catalunya i a l’Associació Catalana de Municipis, a les escoles bressol municipals de 
Palafrugell “Els Belluguets” i “Tomanyí” i a les associacions de mares i pares d’aquestes 
escoles. 
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24.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE L’ENTESA JUNTS PER PALAFRUGELL, 
EXIGINT AL GOVERN DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA EL PAGAMENT DE LES 
SUBVENCIONS PENDENTS.- Aprovació.- 
 
Copiada textualment la moció, diu així: 
 
“Exposició de motius: 
 
Amb el pressupost de l’Ajuntament es determinen quins són els recursos que té l’Ajuntament 
i es programa la seva aplicació en les despeses. De forma molt elemental, els ingressos es 
classifiquen en: impostos  directes i indirectes, participacions en ingressos d’altres ens no 
finalistes, taxes i preus públics, contribucions especials i quotes urbanístiques, venda de 
patrimoni  i  operacions de crèdit. Però també i de forma important subvencions d’altres 
administracions superiors, bàsicament la Generalitat de Catalunya. 
 
El pressupost de l’ajuntament de Palafrugell del 2011, vigent i elaborat per l’anterior equip de 
govern, recollia una reducció global. El seu import de 30.669.780€ és 4.364.021€ inferior a 
l’exercici 2010 (d’aquesta reducció, 1.177.051€ en despeses corrents i 3.186.970 € en 
inversions). Del pressupost corrent destacava la caiguda dels ingressos ordinaris, 
especialment vinculats directament a la situació econòmica (ICIO, taxes urbanístiques 
o obertura d’establiment). I la Participació en Tributs de l’Estat que constitueix la segona font 
d’ingressos de l’Ajuntament de Palafrugell desprès de l’IBI, on hem de retornar a 
l’Administració de l’Estat en els propers cinc anys.  
 
Així, només teníem dues possibilitats: incrementar la pressió fiscal o reduir les despeses. 
Sense cap dubte, l’anterior equip de govern va voler evitar l’increment fiscal a la població, no 
era el moment d’exigir més recursos a les famílies i empreses. Les ordenances fiscals 
aprovades en el plenari de l’octubre van suposar una congelació pràcticament total 
d’impostos i taxes, només l’IBI va incrementar l’1,2%, el menor dels darrers vint anys. Fins 
aquí, hem deixat palès l’esforç realitzat per l’anterior equip de govern per elaborar un 
pressupost ajustat a la realitat i que repercutís el menys possible en les famílies.  
 
Aquesta esforç exigim que també sigui realitzat pel govern de la Generalitat en el pagament 
que pateixen un important retard de moltes de les subvencions aprovades. Si el govern de la 
Generalitat no assumeix les seves funcions, en un clar exercici d’irresponsabilitat, està 
comprometent des de fa mesos a l’Ajuntament a assumir unes obligacions econòmiques que 
ara no li corresponen, realitzant unes despeses per als que no han arribat els ingressos. Les 
accions subvencionades estan finalitzades i l’Ajuntament en exercici de la seva 
responsabilitat ja ha satisfet els pagaments a les empreses i als proveïdors. L’Ajuntament 
compleix amb les obligacions perquè empreses i proveïdors no han d’assumir la manca de 
compromís del govern català, i molt menys en un moment econòmic tant difícil com l’actual. 
 
El retard en el pagament de les subvencions del govern de la Generalitat ascendeix a 
2.519.000€. Situació que vol dir que l’Ajuntament de Palafrugell està assumint el seu deute, i 
aquest fet podria arribar a afectar directament a la resta de serveis que es presten a la 
ciutadania.  En aquest sentit, com ajuntament som l’ultima entitat d’aquesta cadena, davant 
d’una subvenció concedida, s’ha de fer front a l’obligació de pagament. No és assumible que 
el govern català hipotequin els ajuntaments retardant “sine die” el reembossament de les 
subvencions. 
 
Per tot això, es proposa al ple de la corporació L’ADOPCIÓ DELS SEGÜENTS ACORDS: 
 
Primer.-  Exigir al govern de la Generalitat de Catalunya que procedeixi, el més aviat posible 
a fer efectius els pagaments de totes les subvencions concedides que ascendeixen a 
2.519.000€. 
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Segon.- Comunicar aquest acord al President de la Generalitat de Catalunya, als diferents 
Consellers i Conselleres dels Departaments que tenen deutes amb el nostre Ajuntament, als 
grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la Federació de Municipis de Catalunya i 
a l’Associació Catalana de Municipis, i la població de Palafrugell en general.” 
 
 
Intervé la senyora Rivas manifestant que com que crec que part del meu temps el deu haver 
esgotat el senyor Rocas fent les modificacions a la proposta de la moció anterior i donat que 
l’Entesa té precs i preguntes per fer i voldríem poder-les fer i que no es tanqués aquest 
plenari sense haver-los pogut fer, no llegiré l’exposició de motius sinó que me’n aniré 
directament a les propostes d’acords, el títol és la moció que presenta l’Entesa, Junts per 
Palafrugell, exigint al govern de la Generalitat de Catalunya el pagament de les subvencions 
pendents.  Per tant, tots sabem el difícil que és fer el pressupost, hem fet les ordenances i el 
difícil que és per un govern poder pressupostar unes despeses i uns ingressos 
correctament, això genera complexitat i genera complexitat també poder aguantar els 
números quan resulta que tens subvencions pendents de cobrar i que en aquests moments 
la sort que tenim és que l’Ajuntament de Palafrugell té una economia prou sanejada per 
poder-ho fer.  Per tant els acords que diem són: Primer, exigir al govern de la Generalitat 
que procedeixi el més aviat possible a fer efectius el pagaments de totes les subvencions 
concedides que ascendeixen a dos milions cinc-cents dos mil euros, i segon, comunicar 
aquest acord al President de la Generalitat, als diferents Consellers/es dels Departaments 
que tenen deutes al nostre Ajuntament, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, 
a la Federació i Associació de Municipis i a la població de Palafrugell en general. 
 
- senyor Fernandez:  Molt bé, ara em toca a mi per posicionar al govern.  Seré breu perquè 
així podem fer precs i preguntes, sí que voldria fer uns matisos importants, el tema de 
l’exposició de motius, crec que vostè fa referència quan parla del tema de pressupost, de la 
reducció del 2011, en relació a despesa corrent i d’inversions, no té res a veure amb el tema 
de les subvencions, el fet del pagament, les subvencions són aportacions que financen 
molta diversa d’inversió i per tant, ja ho comptem com ingressos i això ha vostè no li ajusta 
el pressupost a l’hora de fer-lo.  També fa un èmfasi en el tema de taxes de l’any passat i 
només parla de l’any passat, i poder quan féssim l’exposició de motius fora bo recollir una 
miqueta tot l’històric. Però nosaltres més que tot, en aquesta moció el que trobem a faltar, 
primer, es veritat que tenim 2.519.000 euros pendents de cobrament, pràcticament els 
mateixos que hi havia al juny del 2011 i no sé perquè no varen demanar aquesta moció 
quan governaven, també es poden demanar mocions des del propi govern, sorprèn que ho 
fessin fa quatre mesos, quan hi havia el mateix saldo, per tant, primer a mi em consta que 
l’Alcalde trucava a Consellers, perquè realment fessin les transferències que tocava, em 
consta, per tant, però una és la funció que ha de fer, però aquesta moció potser s’hagués 
pogut presentar en el mes d’abril o maig, tranquil·lament.  I segon, és veritat que nosaltres 
també les paraules de actitud irresponsables, no ens agraden, com a institució penso que en 
tot cas, hem de demanar, d’instar, però les paraules aquestes d’actituds irresponsables, 
d’exigir, no ens agraden i per tant hauríem de ser capaços i jo proposo que donat que és 
2.519.000 euros, és veritat que ho dona la Generalitat, perquè s’han generat al 2006 i del 
2006 al 2009 governava qui governava, hi havia un govern diferent al d’ara, que afegissin 
doncs, o sigui, la mateixa, instar al govern de la Generalitat de Catalunya que procedeixi el 
més aviat possible a fer efectius el pagaments de totes les subvencions concedides que 
ascendeixen a dos milions cinc cents mil euros, dels respectius governs de la Generalitat 
des del 2006.  O sigui, que el que volíem deixar clar, que és veritat que l’Ajuntament demana 
que es pagui això, però que a la vegada som conscient que això no s’ha generat només en 
l’últim any, perquè 1.500.000 euros ve del 2006 fins el 2010, aleshores si vostè accepta 
aquesta mena d’instar i afegir que aquest saldo acumulat és dels diferents governs de la 
Generalitat des del 2006, el govern hi estarà d’acord en votar-la i intentar en el que és 
l’exposició de motius, el possible, a on apareixen aquests elements d’irresponsabilitats 
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d’eliminar-los, per un tema que entenc com a Institució ens pertoca, potser matisar alguns 
conceptes que a vegades podem donar, per tant, si vostè accepta aquesta proposta, el 
govern hi està d’acord. 
 
- senyora Rivas:  Torno a dir el mateix que he dit amb l’altre moció, i tant que sí, jo no tinc 
cap problema en treure si vostès la votaran, la paraula irresponsabilitat, la que estava, un, 
dos, tres, en el quart paràgraf i llavors si li sembla el redactat podia quedar, si el govern de la 
Generalitat no assumeix les seves funcions està comprometen des de fa mesos a 
l’Ajuntament a assumir unes obligacions econòmiques que ara no li corresponen, realitzant 
unes despeses pels que no han arribat els ingressos. 
 
- senyor Fernandez:   No, per nosaltres això ja està. 
 
- senyora Rivas:   O si vol trèiem tot el paràgraf, si per tant, trèiem exercicis i em sembla que 
no hi és, no hi ha cap més que digui irresponsabilitat. 
 
- senyor Fernández:  I  desprès el primer punt. 
 
- senyora Rivas:  I el primer punt, i fins i tot li diria, per comptes de posar exigir posem instar. 
Instar, al govern  i si vol jo no tinc cap problema en posar ..concedides que ascendeixen a  
..... pendents des del 2006. 
 
- senyor Alcalde:  Dels respectius governs pendents des de l’any 2006, és el que jo 
proposava.  Penso que  és molt més correcte així. 
 
- senyora Rivas:  Si, jo li torno a dir el mateix que abans, si, i li torno a dir el mateix que li 
deia abans, l’Entesa pel que vetlla és pels interessos del poble i crec que en aquests 
moments ens toca com molt bé vostè deia de continuar insistint en què es paguin les 
subvencions i donat que no estan arribant aquests diners posar-ho també per escrit. 
 
- senyor Fernandez:  Molt bé, al govern també li interessa, però a l’abril també interessava 
això. 
 
- senyora Rivas:  També és veritat això. 
 
- senyor Guerra:  Estic totalment d’acord amb el que ha dit la senyora Rivas. 
 
- senyora Galiana:  Si, nosaltres també estem d’acord, i pensem que és millor la nova versió, 
per una qüestió de formes, però si que estem a favor per l’esperit de la moció i per tant, 
també li donarem recolzament. 
 
- senyor Sabrià:  Nosaltres també. 
 
 
Tot seguit se sotmet a votació la moció presentada pel grup municipal de l’Entesa Junts per 
Palafrugell, exigint al govern de la Generalitat de Catalunya el pagament de les subvencions 
pendents, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Vista la moció presentada pel grup municipal de l’Entesa Junts per Palafrugell, exigint al 
govern de la Generalitat de Catalunya el pagament de les subvencions pendents, l’exposició 
de motius de la qual, diu així: 
 
Amb el pressupost de l’Ajuntament es determinen quins són els recursos que té l’Ajuntament 
i es programa la seva aplicació en les despeses. De forma molt elemental, els ingressos es 
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classifiquen en: impostos  directes i indirectes, participacions en ingressos d’altres ens no 
finalistes, taxes i preus públics, contribucions especials i quotes urbanístiques, venda de 
patrimoni  i  operacions de crèdit. Però també i de forma important subvencions d’altres 
administracions superiors, bàsicament la Generalitat de Catalunya. 
 
El pressupost de l’ajuntament de Palafrugell del 2011, vigent i elaborat per l’anterior equip de 
govern, recollia una reducció global. El seu import de 30.669.780€ és 4.364.021€ inferior a 
l’exercici 2010 (d’aquesta reducció, 1.177.051€ en despeses corrents i 3.186.970 € en 
inversions). Del pressupost corrent destacava la caiguda dels ingressos ordinaris, 
especialment vinculats directament a la situació econòmica (ICIO, taxes urbanístiques 
o obertura d’establiment). I la Participació en Tributs de l’Estat que constitueix la segona font 
d’ingressos de l’Ajuntament de Palafrugell desprès de l’IBI, on hem de retornar a 
l’Administració de l’Estat en els propers cinc anys.  
 
Així, només teníem dues possibilitats: incrementar la pressió fiscal o reduir les despeses. 
Sense cap dubte, l’anterior equip de govern va voler evitar l’increment fiscal a la població, no 
era el moment d’exigir més recursos a les famílies i empreses. Les ordenances fiscals 
aprovades en el plenari de l’octubre van suposar una congelació pràcticament total 
d’impostos i taxes, només l’IBI va incrementar l’1,2%, el menor dels darrers vint anys. Fins 
aquí, hem deixat palès l’esforç realitzat per l’anterior equip de govern per elaborar un 
pressupost ajustat a la realitat i que repercutís el menys possible en les famílies.  
 
Aquest esforç exigim que també sigui realitzat pel govern de la Generalitat en el pagament 
que pateixen un important retard de moltes de les subvencions aprovades. Si el govern de la 
Generalitat no assumeix les seves funcions, està comprometent des de fa mesos a 
l’Ajuntament a assumir unes obligacions econòmiques que ara no li corresponen, realitzant 
unes despeses per als que no han arribat els ingressos. Les accions subvencionades estan 
finalitzades i l’Ajuntament en exercici de la seva responsabilitat ja ha satisfet els pagaments 
a les empreses i als proveïdors. L’Ajuntament compleix amb les obligacions perquè 
empreses i proveïdors no han d’assumir la manca de compromís del govern català, i molt 
menys en un moment econòmic tant difícil com l’actual. 
 
El retard en el pagament de les subvencions del govern de la Generalitat ascendeix a 
2.519.000€. Situació que vol dir que l’Ajuntament de Palafrugell està assumint el seu deute, i 
aquest fet podria arribar a afectar directament a la resta de serveis que es presten a la 
ciutadania.  En aquest sentit, com ajuntament som l’ultima entitat d’aquesta cadena, davant 
d’una subvenció concedida, s’ha de fer front a l’obligació de pagament. No és assumible que 
el govern català hipotequin els ajuntaments retardant “sine die” el reembossament de les 
subvencions. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.-  Instar al govern de la Generalitat de Catalunya que procedeixi, el més aviat posible 
a fer efectius els pagaments de totes les subvencions concedides que ascendeixen a 
2.519.000 euros, dels respectius governs de la Generalitat des del 2006.  
  
Segon.- Comunicar aquest acord al President de la Generalitat de Catalunya, als diferents 
Consellers i Conselleres dels Departaments que tenen deutes amb el nostre Ajuntament, als 
grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la Federació de Municipis de Catalunya i 
a l’Associació Catalana de Municipis, i la població de Palafrugell en general. 
 
 
25.- INFORMES.-  
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Intervé el senyor Rocas manifestant que en el proppassat ple de 29 de setembre, el Sr. 
Sabrià em va demanar, en forma de prec, quan es pensava convocar el Consell Escolar 
Municipal. La meva contesta fou que es convocaria durant aquest mes d’octubre. I 
certament, el dia 17 d’octubre es va convocar el primer CEM d’aquest mandat. 
El mateix dia 17, en el mateix moment en que s’estava celebrant la reunió, el Sr. Sabrià 
penjava en el seu facebook una fotografia amb el següent peu (i cito textualment): 
FINALMENT EL NOU GOVERN HA CONVOCAT EL CEM.  
El sentit de la frase, almenys a mi m’ho sembla (per l’ús que se’n fa de l’adverbi 
FINALMENT), suggereix que el nou govern ha convocat el CEM molt tard, massa tard en 
relació a d’altres convocatòries similars realitzades en d’altres mandats. Senyor Sabrià li 
haig de dir que s’equivoca, i que el que vostè va penjar en el seu facebook no s’ajusta en 
absolut a la veritat. I per al seu coneixement, i també perquè en tinguin coneixement els 
nostres convilatans, passo a informar-l’hi de les dates en que s’han celebrat els CEM 
corresponents a l’inici de curs acadèmic dels dos darrers mandats, per no anar més enrere.  
Així, a l’any 2004 la reunió del CEM d’inici de curs, i també d’aquell mandat, es va celebrar 
el dia 20 d’octubre, el 2005 el 26 d’octubre, el 2006 el 24 d’octubre, el 2007 (també primera 
reunió de mandat) el 27 de novembre, el 2008 el 21 d’octubre, el 2009 el 3 de novembre i el 
2010, quan vostè ja portava 1 any d’alcalde, el 16 de desembre.  
Nosaltres, com hem dit en l’encapçalament, l’hem convocat el dia 17 d’octubre, una data que 
curiosament, és de totes les abans esmentades la més primerenca en el temps. Senyor 
Sabrià, en tant que no li pressuposo mala fe sinó només desconeixement, li demanaria una 
mica més d’equanimitat en algunes de les seves apreciacions. Equanimitat i potser també 
rigor, doncs no és de rebut criticar una gestió amb els papers tant molls. 
 
- senyor Sabrià: M’agradaria fer algunes comprovacions, però crec que en el proper Ple en 
tornarem a parlar. 
 
 
26.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
Intervé el senyor Rangel que té una sol·licitud que li fa el senyor Lledó en el passat Ple, 
sobre el tema d’Aigua Xelida, en funció de quin era l’estat que hi havia, em demana si li puc 
fer arribar un informe tècnic de les actuacions que queden per fer o el que es vol fer. El 
senyor alcalde, potser en un moment, quan ja estàvem al final del Ple, com avui, li va dir que 
li faríem arribar l’informe. En aquell moment, jo, senyor Lledó, tenia els meus dubtes de què 
és el que em volia demanar vostè, quan vaig llegir l’acta em vaig reafirmar amb els meus 
dubtes i aquesta setmana passada ens vàrem veure un dia i vaig intentar recordar que és el 
que li havia de dir i no ho vaig recordar. Avui, li dic, em costa molt demanar a algú que em 
faci un informe tècnic sobre què és el que vull fer, la cala d’Aigua Xelida, en aquests 
moments està recuperant la normalitat, dependrà dels episodis de pluja que s’esperen 
aquesta nit i demà, per veure si es comporta i les aigües es recullen correctament i no tenim 
cap mena d’esllavissada, i si tot va com ha d’anar, en principi no hi hauríem de fer gaire res 
més, cas que hi hagi alguna variació li faré arribar, però ja li dic, informes tècnics del que pot 
passar, d’un escenari futurible, em costa molt poder-lo demanar a un tècnic. 
 
- senyor Lledó: En primer lloc, cuidi’s aquesta mala memòria, senyor Rangel, que em fa 
patir. I en segon lloc, el tema d’aigua Xelida, ve perquè quan jo vaig dir, en el seu dia en el 
Ple, que la notícia que havia sortit publicada al Punt, deia que ara es feien unes primeres 
intervencions, de manera immediata, i posteriorment, de cares al mes d’octubre, se’n faran 
unes altres. I aquestes són les seves paraules que estan reproduïdes en un mitjà de 
comunicació. Jo l’única cosa que vaig fer va ser fer-li la pregunta en relació a aquesta 
notícia, per tant, jo li demanava quines eren aquestes actuacions. 
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- senyor Guerra: Una pregunta pel senyor Rangel. Em podria explicar quina és l’actuació 
que s’ha dut a terme amb les faroles que hi ha a Plaça Nova, perquè de cop i volta han 
desaparegut la meitat dels llums? 
 
- senyor Rangel: A Plaça Nova hi ha dues tipologies del llumeneres, unes que són uns peus 
i que tenen al voltant de sis llumeneres de 400, i unes altres que són uns reflectors  de 250, 
que estan enfocats enlaire, i aleshores, el que s’ha valorat, conjuntament amb els serveis 
tècnics, és, dins dels criteris d’estalvi i d’eficiència energètica, valorar la possibilitat de reduir 
la intensitat lumínica a Plaça Nova, a partir d’unes determinades hores. En aquests 
moments ho estem estudiant, estem valorant les potències que tenim instal.lades allà, i en 
funció del que ens vagin sortint els estudis que estan fent els tècnics del servei de 
manteniment, anirem iniciant un procés de substitució i millora. 
 
- senyora Galiana: Donada l’hora que és, nosaltres deixarem les preguntes i els precs, pel 
proper Ple. 
 
- senyor Fernàndez: Moltes gràcies, li estarem molt agraïts. 
 
- senyora Recio: Intentaré ser molt breu. Un prec, hem parlat abans de les ordenances 
fiscals, hem vist que s’intentava fomentar l’activitat econòmica. A nosaltres ens agradaria 
proposar pel Ple corresponent, quan s’aprovi el calendari del contribuent, potser fraccionar el 
rebut de contribució, el rebut de l’IBI en una o dues vegades, per facilitar a les famílies, que 
són les principals que estan patint la situació de crisi actual, per intentar facilitar-los-hi una 
mica el pagament, i em sembla que també seria bo per l’Ajuntament, donat que es produeix 
una punta de liquiditat després del període voluntari de pagament d’aquest impost, punt de 
liquiditat que potser podria ser més prolongada  durant l’any, i podria ser beneficiosa per 
l’Ajuntament; amb això estic parlant de liquiditat i no de solvència, també ho vull deixar clar. 
Un altre prec està relacionat amb el Barri del Mas Mascort, en l’anterior Ple ja vàrem 
demanar que ens fessin un informe sobre el règim d’ús del local. Donat que s’estan donant 
certs mals entesos amb els veïns, amb el local social, amb unes casetes que hi havia ales 
pistes de bàsquet, que no se sap de qui és la titularitat, si és d’algun veí, o si és de 
l’Associació de Veïns. Sol·licitaríem del regidor de relacions ciutadanes, el senyor Prats, que 
convoqués una reunió, el més aviat possible, amb els veïns del barri i els representants de 
l’Associació de Veïns, per mirar d’aclarir aquestes i altres qüestions que siguin susceptibles 
de general conflictes al barri.  
Una pregunta per la senyora Zaragoza, si ens pot dir si es porta algun control de les 
instàncies presentades i contestades, dins del termini de quinze dies? 
 
- senyora Zaragoza: S’està portant el control des de cada Cap d’Àrea, i sí que és cert que 
alguna instància s’ha contestat fora dels quinze dies, però estem intentant contestar-les en 
aquest termini. 
 
- senyor Fernández: Bé, en relació al Barri dels Mas Mascort, dir-li que l’alcalde va ordenar, i 
suposo que està fet, convocar a una reunió a tots els veïns, el dia 7 de novembre a dos 
quarts de vuit del vespre, al local social, però a tots els veïns, perquè és veritat que hi ha 
mals entesos, alguns amb alguna certa intencionalitat, com sempre passa en alguns casos, i 
volem aclarir el que està passant allà, i sobretot la previsió que tenim nosaltres per fer. El 
local, és veritat, que està en una situació que no s’ajusta, vull recordar que hi ha una 
proposta de conveni preparada per l’anterior govern, perquè està preparat en data del mes 
d’abril i el nom no és el meu per signar sinó que és el del senyor Sabrià, i que es va deixar 
sense signar, el conveni el tinc sobre la taula, i per tant, caldrà, segurament, redefinir aquest 
espai, i també passarà segurament, per intentar ajudar a què aquella associació tingui 
activitat, que no en té en aquest moment.  
En quant al prec que em feia, nosaltres, és veritat que en les ordenances no cal aprovar els 
terminis, perquè en el calendari del contribuent, que tenim previst aprovar el mes de gener, 
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que és quan s’aprova normalment, ja tenim previst, precisament aprovar aquest 
fraccionament de l’IBI, un que caldrà decidir si el fem el mes d’abril o de maig, i l’altre que 
serà cap al mes de setembre o octubre, però hi haurà dos pagaments fraccionats de l’IBI 
aquest any, sense cap recàrrec. 
 
- senyora Rivas: Començaré per un prec. Els hi agrairíem, si us plau, que totes les 
convocatòries que es facin per assistències a reunions o a comissions, a part de fer-les en 
paper, siguin enviades per correu electrònic. Vostè sap que a vegades les convocatòries 
s’envien en paper, s’envien amb les hores justes per assistir a les reunions, i els regidors 
que estem a l’oposició no venim cada dia a l’Ajuntament, per tant no recollim la nostra 
guixeta, crec que amb l’anterior govern tot s’enviava en paper i en correu electrònic, potser 
m’equivoco, si no és així, li demanaríem, per favor, que demanés a totes les àrees de 
l’Ajuntament, que sigui enviat d’aquesta manera, sinó, a vegades, no assistències nostres, 
són degudes a que no hem vingut a recollir. Vostè em pot dir que hem de venir cada dia a 
recollir els papers, vostè sap que quan eren a l’oposició, no vens cada dia a l’Ajuntament, 
per tant, si ens recullen aquest prec, els hi agrairem. 
Un altre prec. Nosaltres en l’anterior Ple vàrem plantejar una situació irregular creiem, amb 
la senyalització que hi ha en el pàrking de l’Estadi, que va impedir entrar un vehicle 
d’emergència per l’evacuació d’un helicòpter. Pensem que no s’ha resolt, jo no l’he vista 
resolta o potser no ho sé interpretar. Demanaríem, per favor, que es resolgués, per si es 
torna a produir alguna situació d’emergència. 
Un tercer prec, respecte a la moció que vàrem presentar pels regidors de districte. Hem 
rebut l’informe del secretari, on la conclusió que ell ens fa arribar en aquest informe és que 
els regidors de districte, sinó recordo malament, diu que no són de caràcter potestatiu ni 
obligatori. Jo li demanaria que aquesta no és la pregunta que nosaltres vàrem fer, si ens pot 
redactar un nou informe on hi digui si realment hi ha incompliment de l’article del ROM o no, 
la conclusió que ell fa és el caràcter potestatiu o no dels regidors de districte, i jo li 
demanaria, si us plau, un nou informe on em digués si hi ha incompliment o no del ROM. 
I una última, les altres també les deixarem per més endavant. Una pregunta i acabaré amb 
un prec. La pregunta és, i continuem amb el tema dels locals socials, i a veure si em sé 
explicar prou bé. Local social del carrer Ample, quan nosaltres estàvem en el govern vàrem 
rebre una queixa, una recollida de signatures dels veïns que hi vivien a sobre, dient que se 
celebraven festes al local social i que això molestava la convivència a dins el bloc de pisos 
de l’Aniversari, per diferents motius, perquè els festes duraven fins molt tard, perquè es 
produïen a les entrades de l’edifici algunes dificultats amb tot el que s’anava resolent. En 
aquell moment nosaltres ens vàrem reunir amb el President de l’Associació de Veïns i li 
vàrem recordar que qualsevol festa que es realitzés a dins el local social, em refereixo a 
festes privades, no coses organitzades per l’Ajuntament, havia d’estar autoritzada per 
l’Ajuntament, perquè ens havien comunicat, a part d’això, que s’estava cobrant per realitzar 
aquestes festes, l’Associació de veïns cobrava, crec que per tenir fons per l’Associació, jo 
això no ho qüestiono, però cobrava a qui volia celebrar un casament o a qui volia celebrar 
una festa d’aniversari o el que fos, i per tant, com que havíem tingut queixes dels veïns, en 
aquest sentit, que s’abstingués de cobrar i que, a més a més, com a local municipal que era, 
l’autorització per poder-hi fer una festa, l’havia de fer sempre l’Ajuntament. Per tant, que 
davant la petició de qualsevol veí, aquest es dirigís a l’Ajuntament, via instància, com es fa 
en tots els locals municipals.  Jo no diré si el President de l’Associació de Veïns va complir o 
no va complir això en el moment en què nosaltres governàvem, però sí que li diré que en 
aquests moments, el President de la Comunitat es va reunir amb vostè, senyor Alcalde, li va 
exposar novament la situació, vostè li va dir que no s’hi podien celebrar festes, si no recordo 
malament, i després de la seva reunió s’hi ha celebrat festes, amb la qual cosa, el nostre 
prec és que per favor, controlin aquesta situació. 
 
- senyor Fernández: Jo he anat més enllà, és a dir, jo he dit al President de la comunitat i al 
President de l’Associació, que el govern no autoritzarà cap festa privada, no és que cal que 
la demani, ja no cal que la demanin perquè no l’autoritzaré, a no ser que siguin capaços, hi 
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ha una reunió prevista entre tots els Presidents, em sembla que la directora del Pla de Barris 
els ha convocat, si els Presidents arriben a un acord, nosaltres donarem autorització a les 
festes privades, sempre i quan el President de la Comunitat hi estigui d’acord, perquè en 
aquell local social vostè sap que és diferent a la resta perquè és un local social que tot i que 
és municipal, forma part d’una comunitat de propietaris amb un coeficient de participació, per 
tant, el President té alguna cosa a dir en la gestió d’aquest espai, i com a més, hi ha un 
conflicte, a mi em consta que han fet dues festes, com també em consta que varen fer festes 
anteriorment tot i que hi havia l’acord de no fer-ne, però ara ja hem anat més enllà, és a dir, 
jo com a alcalde, no autoritzaré cap festa privada si prèviament ells dos no diuen res, com 
que no es posaran d’acord, en aquell local no es farà cap festa privada, perquè és un local 
social que ha de tenir un ús social, i soc conscient que allà s’han generat problemes, si 
tothom més o menys s’hagués comportat, potser no tindríem aquest problema. Per tant, es 
va quedar així, i ara hi ha prevista una reunió de tots quatre, la Sílvia, ells dos i jo, per 
intentar deixar clars quins són els punts, i si ells es pensen que l’alcalde serà qui decidirà, jo 
ja ho tinc decidit, no hi haurà festes privades.  
 
- senyora Rivas: Li agraeixo moltíssim, perquè aquesta era la nostra posició inicial, també, 
perquè creiem el que vostè diu, i a més, perquè creiem que és un local que en el cas que si 
fessin festes privades, hauria de reunir molts altres requisits, i que a més a més, si succeeix 
qualsevol cosa dins el local, qui té la responsabilitat del que pugui succeir allà dins. Jo me 
n’alegro molt de la seva posició i estic segura que a partir d’ara es complirà, de la mateixa 
manera que no es complia amb l’anterior govern, estic segura que a partir d’ara es complirà, 
per tant, moltes gràcies. 
I una última pregunta. Què passa quan s’incompleix una Resolució de l’Alcaldia? 
 
- senyor Fernandez: Les resolucions de l’alcaldia estan fetes per complir-les, jo no firmo un 
Decret perquè no es compleixi, en tot cas, si hi ha algun incompliment d’alguna resolució, 
algú ho ha de posar de manifest i ho ha de posar sobre la taula, algú ho ha de denunciar, 
perquè crec que tots els que hem estat alcalde, en aquest Consistori, quan signem un decret 
ho fem perquè tingui efecte, no m’imagino a ningú firmant un decret perquè no es compleixi, 
crec jo. Li demanaria que en tot cas, si pot ser, fos més explícita, en relació a quina resolució 
es refereix. 
 
- senyora Rivas: No, jo l’únic que he fet ha estat la pregunta, en general, de què passava si 
s’incomplia i que s’ha de fer davant d’un incompliment d’una resolució de l’alcaldia, suposo 
que és el que ha dit, manifestar-ho, denunciar-ho. 
 
- senyor Fernández: Jo crec que el que vostè ha de fer si creu que hi ha hagut una 
Resolució de l’alcaldia, del que sigui, que no s’està complint, és posar-ho sobre la taula, 
perquè jo en aquest moment no sé quina és la resolució que s’està incomplint. 
 
- senyora Rivas: Jo només he fet una pregunta, no he dit que s’estigui incomplint res, he 
preguntat. 
 
- senyora Sabrià: No farem preguntes. Volíem parlar del Cementiri, i només el que 
demanarem és que estigui en tan bones condicions com ho ha estat els darrers anys per 
aquestes dates properes. 
 
En no haver-hi altres assumptes per tractar, s’aixeca la sessió quan són les dotze i dotze 
minuts de la nit. En dono fe. 
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